


v 

KRONIKAMESTA , 
KOLIN 

1999 
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V Kolíně dne 14.2.2000 

Kroniku za období 1.1.1999- 31.12.1999 zpracovala ing. Diana Herelová, nar. 23.10.1973, 
bytem Sendražice 423, Kolín. 

··········· ··· ··············· ·· · 
ing. Diana Herelová 
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STAROSTKA: ZDENKA MAJEROVÁ 

ZÁSTUPCE STAROSTKY: Mgr. Jiří Krumich 

TAJEMNÍK: Jan Pešek 
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Seznam členů Městského zastupitelstva v Kolíně 1999 

č. Strana - ·. ·e; '.~!\' ''i_TitUl ·j_ ' :~ iih Jméno a J#íimení 
KDU-ČSL 

1 Jaromír Čábela 
2 Ing. Karel Sova 

ČSSD 
3 Ing. Miroslav Kaisler 
4 Tomáš Moravec 
5 Ing. Věra Hovorková 
6 JUDr. Karel Molnár 

Nezávislí 
7 MUDr. Jan Rakušan 
8 Zdenka Majerová 
9 MUDr. Václav Navrátil 
10 Mgr. Pavel Rajdl 
ll Mgr. Jiří Krumich 
12 MUDr. Petr Klepetko 
13 JUDr. Tomáš Najman 
14 Mgr. Jana Matějková 
15 Ing. Vít Kosina 
16 Mgr. Lubomír Paseka 
17 Ivan Erben 

ODS 
18 MUDr. Petr Kopecký 
19 MUDr. Milan Cabrnoch 
20 Ing. Zbyněk Mareček 

21 Aleš Eliáš 
22 JUDr. Milan Janoušek 
23 MUDr. Ludmila Blechová 
24 Jiří Buřič 

25 Mgr. Ondřej Plašil 
26 Antonín Konfršt 
27 Mgr. Roman Pekárek 

KOS 
28 Mgr. Josef Zákora 
29 Mgr. Josef Šourek 

KSČM 
30 RSDr. František Ledvina 
31 Ing. Karel Pánek 
32 Ing. Martin Škorpík 
33 Jiří Truska 
34 Ing. Jitka Markytánová 

DŽJ 
35 Alena Kubešová 
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Městská rada v Kolíně- rok 1999 

Jméno a přijmení Strana 
Zdenka Majerová Nezávislí 

Mgr. Jiří Krumich Nezávislí 

JUDr. Tomáš Najman Nezávislí 

Ing. Vít Kosina Nezávislí 

MUDr. Milan Cabrnoch ODS 
I(Čábela) 
Mgr. Ondřej Plašil ODS 
I(MUDr. Rakušan) 
Antonín Konfršt ODS 
i(MQr. šourek) 
Ing. Miroslav Kaisler CSSD 

JUDr. Karel Molnár CSSD 

Ing. Karel Sova KDU-CSL 

Ing. Karel Pánek KSCM 
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1.1. 

Začala fungovat samostatná organizace Zdravotnická záchranná služba, jakožto součást 
integrovaného záchranného systému (dále ještě jsou jeho součástmi Policie ČR, Hasičský 
záchranný sbor, Civilní ochrana, hygienická stanice, OkÚ - ref. živ. prostředí , obrany a 
ochrany, MěÚ, MP). 
Řídící a okresní operační středisko ZZS jsou umístěny v pronajatých a zrekonstruovaných 
prostorách Nemocnice Kolín. Toto operační středisko je prakticky "mozkem" celé 
organizace. Zde se soustřeďují veškerá tísňová volání na telefonní linku 155 z celého okresu. 
To znamená jak z Kolína, jeho okolí, tak i z oblasti Českého Brodu a Kostelce. Při zahájení 
provozu byly na kolínskou ústřednu též přepojeny tísňové linky z Peček a ostatních obcí, 
před tím umístěné na střediska lékařské služby první pomoci v Kolíně, Českém Brodě, 
Kostelci. Po zavolání je volající spojen s dispečinkem ZZS Kolín, který obsluhuje 
erudovaná sestra s velkou zkušeností v přednemocniční péči . Ta určí podle povahy 
onemocnění či poranění, jaká péče bude pacientovi poskytnuta. Zda bude ošetřen posádkou 
rychlé lékařské pomoci, která má k dispozici veškerou techniku( plně přístroji vybavený 
vůz , specializovaný personál k zajištění náhlého ohrožení základních životních funkcí do 
jedné minuty po přijetí tísňového volání v denní dobu, v noční době do dvou minut tak, aby 
se k postiženému dostaly vždy nejpozději do 15 minut, jen výjimečně do 20 minut. na 
výjezdovém stanovišti v Kolíně jsou trvale připraveny dvě kompletní posádky rychlé 
lékařské pomoci po celých 24 hodin. Při krizových situacích je ZZS schopna do 20 minut 
připravit kompletní třetí posádku RLP. Okresní operační středisko je v provozu celých 24 
hodin - provádí servis pro tísňová volání na telefonní linky 155 z celého okresu a na 
pohotovostní linky. Mimo dispečinku je v provozu od 6 hodin ráno do 17 hodin dispečink 
dopravní zdravotnické služby nemocnice, který organizuje převozy pacientů k hemodialýze. 
Pokud je nutné zajistit převoz pacienta v jinou dobu, pak automaticky tuto činnost přebírá 
okresní operační středisko ZZS. 
Lékařská služba první pomoci je stejně jako dosud umístěna v budově vrátnice nemocnice. 
Dospělým pacientům poskytuje péči ordinace LSPP beze změn. Po 22. hodině se však mohou 
setkat pacienti s lékaři ZZS, kteří se výrazně podílejí na ošetření akutně postižených pacientů. 
V sobotu a v neděli jsou v ambulanci LSPP lékaři do 22 hodin včetně návštěvní služby. Po 22. 
hodině ve všech dnech je ošetření jen v této ambulanci. Návštěvní služba LSPP je zrušena, 
těžší stavy a život ohrožující stavy zajišťují kvalifikovaní lékaři ZZS. 

Stejně jako loni i letos bude muset každý prokázat , že má někde zaplacen poplatek za 
odvoz odpadu. Kdo to neprokáže, bude s ním zahájeno řízení a může mu být udělena i pokuta. 
Cena za svoz domovního odpadu zůstává pro rok 1999 stejná jako byla v roce 1998, tj. 260 
korun za osobu. Rozhodla o tom těsnou většinou hlasů rada. Město tedy bude odvoz 
odpadků pro fyzické osoby i nadále dotovat, protože skutečná cena se pohybuje nad hranicí 
300 korun. Mírně se zvyšuje cena pro právnické osoby. Například cena svozu popelnice 
jednou za týden byla zvýšena z 915 na 960 korun. Staré známky budou platit ještě do konce 
února. Smlouvy s občany uzavírají TS buď na jedno pololetí s tím, že do konce června by 
měly být obnoveny. S právnickými osobami se smlouvy uzavírají na dobu neurčitou. Ještě v 
loňském roce byly všechny smlouvy a platby zpracovávány ručně, letos mají TS nový 
program, ve kterém používají evidenci městského úřadu, což by mělo zrychlit všechny služby. 
Zatímco dříve bylo možné využívat svoz u fyzických osob nejen 1 x týdně, ale i 1 x 14 dnů 
nebo 1 x do měsíce. Dnes je poplatek jednorázový a záleží už na lidech, kolikrát připraví 
popelnice k odvozu odpadu. 
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Do České republiky proudí v posledních letech stále více lidí z východu a hledají zde práci, 
kterou mají lépe zaplacenou než u nich doma. Často žádají o statut uprchlíka a chtějí zde 
zůstat , neboť tento statut jim nabízí možnost žití v lepších podmínkách. Stát se pro uprchlíky 
snaží zajistit ubytování. Lidem, kteří ho poskytnou, dává jednorázovou odměnu závislou na 
počtu členů rodiny. Občas jsou s nima problémy, neboť ve své situaci si kladou nároky na 
bydlení - nelíbí se jim vytápění nebo sporák, vnitřní úprava. Tak v Kolíně se podařilo umístit 
jednu z rodin. Do nového roku vstoupila v Kolíně i uprchlická rodina, která zde našla nový 
domov. Jedná se o čtyřčlennou rodinu ze Suchumi v Gruzii, která v ČR získala postavení 
uprchlíka. Jejími členy jsou : Anatolij Cereteli (1953), manželka Elena (1959) a děti Georgij 
(1979), Linda (1996). Holčička se narodila již v ČR. v Mladé Boleslavi. Rodina pobývala pět 
let v uprchlickém zařízení Ministerstva vnitra v Jaroměři. Do Kolína se přistěhovala do 
bytu v Kutnohorské ulici nad pekařstvím U Lukešů, v prvním poschodí. Stejnojmenná 
společnost jim byt pronajala na 10 let a jeden den. Podobné aktivity stát finančně podporuje. 
Majitel bytu dostal za čtyřčlennou rodinu jednorázový příspěvek 300.000 korun. Město 
Kolín, jehož souhlas byl k poskytnutí bydlení nutný, obdrželo na rozvoj infrastruktury 
130.000 korun. Nájemníci nyní budou platit nájem ve výši 1.400 korun (včetně zálohy na 
dodávku vody a odvoz odpadků). Jedná se totiž o regulované nájemné, což je podmínkou při 
poskytování bydlení. Rodina při nastěhování měla určité věcí, spíše osobního rázu. Během 
krátké doby se jí podařilo zařídit si kompletně byt, protože Okresní úřad měl momentálně 
zařízení dvou bytů z odúmrtě . Toto zařízení věnoval městu, které nechalo rodinu pana 
Cereteli, aby si vybrala, co potřebuje a co se jí líbí. Bylo tam opravdu všechno -od postelí a 
ložního prádla až po obrázky. 
Členové rodiny přišli jako nezaměstnaní, chtějí však pracovat. Všichni mluví velmi dobře 
česky, nejlépe malá holčička, která zde již vyrůstá a oni sami o ní říkají, že je "gruzínská 
Češka,,. Rodina patří k náboženské skupině Svědci Jehovovi a podle vlastních slov opustila 
svůj původní domov z politických důvodů. Je to první rodina uprchlíků, která v Kolíně žije. 

Taneční skupina Srdíčko přivítala letošní Nový rok v Paříži, kde se zúčastnila Parade 
Festivalu. na podobné festivaly vysílá Sekce mažoretek v ČR pravidelně jednu skupinu s 
doprovodnou kapelou. Letos kapela nejela, a tak společně se Srdíčkem reprezentovaly naši 
republiku mažoretky Tanečního studia z Čáslavi . Během silvestrovského dopoledne se 
účastníci festivalu představili obyvatelům Chantilly, ležící nedaleko Paříže. Odpoledne pak 
české mažoretky absolvovaly společně s dalšími skupinami průvod městem k zámečku, 
pojmenovanému stejně jako město. Na nádvoří předvedla každá ze 40 zúčastněných skupin 
své krátké vystoupení. Na Nový rok prošel festivalový průvod pařížským Montmartem. 
Ulice lemovaly tisíce tleskajících diváků. na závěr pobytu byli zástupci kolínské skupiny 
přijati organizátory festivalu, kteří ocenili výborné výkony a choreografii předvedených 

skladeb. 

Klub přátel hudby změnil od roku 1999 jméno. Nazývá se nyní Klub přátel Františka 
Kmocha. Na leden připravil Klub již pod novým názvem dvě taneční odpoledne Na Zámecké 
- 17. a 31.1 . Samozřejmě repertoár hraných skladeb a složení se nezměnilo. 

Veřejný rozhlas v Sendražicích, který je majetkem SPT Telecom, bude asi patřit městu. 

Jedná se o tom s ředitelem komunikačního obvodu. Podle dosavadních jednání bude rozhlas 
prodán za symbolickou cenu nebo bezplatně převeden. Jeho využití v minulosti bylo daleko 
větší. Hlásilo se kde co. Nejdříve se zahrála nějaká dechovka, pak se odhlásilo a na konce 
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zase dechovka. Tu a tam pustili i něco modernějšího. Ale přece jenom ta dechovka tak nějak 
patří k vesnici a vytváří nezapomenutelný zážitek pro obyvatele města. Dnes patří 
k nejčastějším zprávám: u školy zastavila pojízdná prodejna, dr. Černá má dovolenou, kdo 
umřel, že fotbalisté pořádají turnaj na hřišti, komu dává Sbor pro občanské záležitosti zahrát 
k významnému životnímu jubileu ... Nebylo téměř dne bez hlášení. Nyní se hlásí zcela 
výjimečně, především o víkendu. Dnes zprávy hlásí paní Březinová, občas ji zastupuje její 
manžel. 

Pět minut po půlnoci přivolal městskou policii občan, protože si všiml, že v Mnichovické 
ulici dělá parta asi 10 punkerů výtržnosti, řve a leze na hřbitov. Na uvedené místo vY.ielo 
ihned šest městských strážníků (tedy všichni, kteří zrovna vyjet mohli - na služebně zůstal 
pouze jediný, aby byl vůbec zajištěn provoz). Skupinu mladíků strážníci zastavili na Jiráskově 
náměstí . Po rázné domluvě se mládež nakonec rozešla. Hlídka také zkontrolovala celý 
hřbitov, zde však k žádné škodě nedošlo. 

Do nového roku se Kolín probudil bez kina Jas. Nájemní smlouva mezi městem Kolínem 
a majitelkou domu v ulici A. Kaliny, kde kino je, skončila po velkých dohadech o výši nájmu 
k 31. prosinci a nebyla obnovena. Kino se stěhuje do budovy nové polikliniky. Městské kino 
bude nyní v prostorách patřících městu,prostředí tu bude modernější. Pro někoho bude blíž, 
pro někoho dál. Co bude s prostory na Zálabí se zatím neví. Pan Pravda je stále ve při 
s městem, tudíž do doby vyřešení jeho problémů bude kino chátrat. 

4.1. 

Policisté hledali v kolínském učilišti Spojů bombu, jejíž uložení ohlásil krátce po sedmé 
hodině na tísňovém volání městské policie neznámý chlapecký hlas. Vtípek, uskutečněný 
hned v první den školního vyučování v novém kalendářním roce, zaměstnal několik policistů 
a speciálně cvičeného psa, přezdívaného "bombočuch". Mladíkovi, kterému se evidentně 

nechtělo do školy, však jeho záměr vyvolat chaos a zbrzdit výuku příliš nevyšel. Policisté 
objekt, kde měla být bomba uložena, prohledali, ale nic nenašli. Vyučování tak bylo 
obnoveno již v devět hodin. Žáci tak přišli jen o jednu vyučovací hodinu. 

Po loňských smutných zkušenostech se zamrzlými labutěmi na Labi u Zimního stadiónu, je 
letos v pohotovosti referát životního prostředí na radnici. Sleduje teploty a pokud by mrzlo, 
je připraven kontaktovat hasiče, kteří se na záchranném člunu dostanou k ptákům a vyprostí 
je z ledu. Zatím je však zima mírná a tak nebylo nutné tímto způsobem zasahovat. Labutě 
jsou dnes celostátně chráněné, sleduje se jejich výskyt. V Kolíně se často usazují blízko 
starého mostu. 

Vietnamští obchodníci postupně dobývají centrum Kolína. V první pracovní den nového 
roku otevřeli další prodejnu s textilem a obuví na Karlově náměstí v podloubí po bývalých 
lahůdkách. Původní majitel nestačil platit nájem a tak prostory vyklidil. Prodejna měla svou 
velkou konkurenci v mlíčňáku naproti, kde je navíc možné posedět se zákuskem nebo 
chlebíčkem. Dříve oblíbená prodejna ztrácela postupně své zákazníky také kvůli blízkosti 
supermarketu Delvita. Jedinými obchodníky, kteří jsou dnes schopni platit nájem, jsou 
Vietnamci. Ti už využívají několik kamenných budov. Z ulic se nastěhovali dovnitř, venku 
zůstali jen prodejci ovoce a zeleniny. 
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Tatra vstoupila do nového roku s 500 zaměstnanci (před rokem 1989 jich měla 
2500) .Ačkoliv tomuto závodu nikdo neřekne jinak, jeho správné jméno je Strojírny Kolín, 
odštěpný závod ČKD Dukla Praha. Z Dukly Karlín se sem přesunula výroba. V Kolíně se 
hlavně vyrábějí kotle, zařízení kotelen a úpraven. Závod hledá doplňkovou výrobu, začíná 
vyrábět víka pro chvaletické loděnice a dna a boky lodí, připravuje se na výrobu 
podvozkových rámů pro tramvaje. I nadále je však její existence nejistá, počítá se s dalším 
snižováním pracovníků na 400. Závod přestěhovává výrobu do novější části (do objektů 
vpravo do silnice vedoucí z centra města na Ovčáry). Druhou část pronajímá. Z 
významnějších firem tu je První správkárenská Nymburk a Kolínská správkárenská. Ačkoliv 
je nyní v Kolíně nadbytek výrobních prostor, tady jsou výhodné, protože sem vede železniční 
vlečka. Výhledově chce Tatra nadbytečné prostory prodat. 

Konala se 3.schůze Městské rady v Kolíně od 15 hodin v zasedací síni Městského úřadu 
v Kolíně . 

Byla zahájena starostkou v 15 hodin. Byl ověřen zápis z minulé rady. Na programu byl dnes 
pouze jeden návrh- na zrušení komisí 

Usnesení č. 7: 

Městská rada v Kolíně podle § 45, písm.d) a e) zák. ČNR č . 367/90 Sb. Ve znění pozdějších 
předpisů zrušila všechny komise a pracovní skupiny městské rady ustavené podle výše 
uvedeného paragrafu ve volebním období 1994-1998 a zřídila ke 4.1. 1999 tyto komise pro 
volební období 1998-2002: 

*kontrolní (Jaromír Čábela) 
* finanční (ing. Roman Uhlík) 
*pro národnostní otázky(Mgr. Jana Matějková) 
*tělovýchovy a sportu(JosefTěšitel) 
*pro hospodaření s byty a nebyt. prostory( JUDr. Tomáš Najman) 
* fondu rozvoje bydlení (ing. Miroslav Kaisler) 
* výstavby a dopravy (ing. Vít Kosina) 
* pro připojené městské části (PharmDr. Eva Kopáčková) 
*pro ochranu životního prostředí (Mgr. Lubomír Paseka) 
* zdravotní a sociální (MUDr. Milan Cabrnoch) 
* kulturní (Mgr. Ondřej Plašil) 
*školská a mládeže (Mgr. Josef Zákora) 
*pro projednávání přestupků (Jana Kramářová) 
* bezpečnostní (Dr. Stanislav Hula) 
*pro občanské záležitosti (Blanka Neprašová) 
* pro umísťování osob do soc. zařízení ( MUDr. Miroslava Procházková) 

a jmenovala jejich předsedy (uvedeni v závorce) a členy. 
MR uložila předsedům komisí svolat ve spolupráci se správním odborem první schůzi komisí 
a zahájit jejich činnost . 

V informativních zprávách se projednával návrh rozpočtu na rok 1999, činnost městské 
policie 
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5.1. 

Poslední část trilogie bratří Kamarýtů Kolínská staletí, nazvaná Zmizelý Kolín, se velmi 
rychle vyprodává a to i navzdory vysoké ceně - 280 korun za kus. Vytiskly ji Tiskárny 
Havlíčkův Brod . Kniha obsahuje snímky, které již byly zveřejněny v regionálním tisku, ale 
také mnoho takových, které byly vyvolány ze skleněných negativů poprvé a výhradně pro tuto 
knihu - všechny na drahém křídovém papíře. Přestože Kamarýt dopředu oznamoval, že 
nebude žádný dotisk, poté, co byl o jeho třetí knihu velký zájem, změnil názor a připravuje 
poslední dotisk. 

Vánoce skončily, dárky jsou rozbaleny, začal nový rok. Nyní již nebrání nic tomu, aby byla 
z osvětlení odstraněna vánoční výzdoba. Technické služby ji odstranily z Karlova náměstí a 
přilehlých ulic . Zůstal pouze vánoční strom, na který dojde v nejbližších dnech a v Kolíně 
tak budou vánoce 98 definitivně patřit minulosti. Bude odvezen do střediska Technických 
služeb na rozřezání a bude s ním naloženo jako s odpadem. 

V posledních pěti letech se začínají rozšiřovat mezi školní děti drogy. Zatímco v dobách 
mých školních let patřili kouřící žáci k výjimečným případům, dnes je kouření zcela normální 
a sehnat ve škole drogu není již problém. Na současnou situaci zareagovalo několik 

středoškoláků a vypracovali projekt K - Centra. Prvotním problémem pro ně bylo sehnat 
samozřejmě peníze a přesvědčit lidi na příslušných místech o svém programu. K-Centrum 
funguje prozatím ve Štítarech. Jedná se o nízkoprahové kontaktní centrum, které navštěvují 
mladí lidé, kteří s drogami experimentují a dále i ti, kteří si svůj život bez drog nedovedou 
představit. Do centra má přístup každý, nikoho se zde na nic nevyptávají a snaží se pomoci. 
Začíná zde rovněž fungovat program, zaměřující se na předcházení onemocnění AIDS nebo 
hepatitidě. V budoucnosti by se toto centrum mělo přestěhovat do Kutnohorské ulice, kde 
město získalo dvoupatrovou budovu. Projektová dokumentace je již zpracovaná, nyní se řeší 
finanční otázky. V budově by mimo společenských místností a různých dílem měly být 
vybudovány také terapeutické prostory, které by mohl využívat lékař. 

V rámci platné obecně závazné vyhlášky provádějí městští strážníci také kontrolu psů. Jde 
v nich především o to, zda je při venčení pes přivázán na vodítku, zda má košík a neběhá 
volně tam, kde nemá. Strážnicí ale kontrolují i to, kam chodí majitelé své psy venčit, zda to 
není například na dětském pískovišti. Současně je zajímá zaplacení známek. Pokud pěší 
hlídce, která zastaví člověka venčícího psa, nemůže jeho majitel předložit doklad o zaplacení 
známky, nahlédnou do databáze psů a zjistí, zda je poplatek za psa zaplacen. Rovněž 
kontrolují , jak majitel nakládá s výkaly svého psa. Ty je rovněž každý povinen po něm 
uklidit. Tuto povinnost ale 99 % lidí neplní. Tak není problém při procházce jakoukoliv částí 
města přinést si domu na podrážce voňavé nadělení. Pokud ne, oznamují věc na finanční 

odbor radnice k dalšímu šetření. 

7.1. 

Také letos budou odměněni rodiče prvního kolínského občánka. Letos je to David Zdeněk 
(rodiče: Josef a Iva Zdeňkovi), vážil 3,040 kg, měřil 50 cm. Hodně zdraví přišla popřát 
starostka se svým zástupcem. Předali mu dárek - vkladní knížka s částkou 3000 Kč. 
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Zajímavější to ale bude na počátku příštího roku. Již dnes se začínají objevovat inzeráty na 
odměnu rodičům, kteří přivedou na svět 1 dítě roku 2000. Tato soutěž bude ještě více 
gradovat jak se bude přibližovat eventuální datum zplození . Jak se k této "soutěži" postaví 
město se zatím neví. Ale předpokládám, že odměna se bude pohybovat ve stejných cenových 
relacích jako doposud. 

8.1. 

Plesová sezóna 

Bezkonkurenčně nejbohatší plesový program má v Kolíně jako obvykle Městský 
společenský dům. Tancovat při muzice se zde v letošní sezóně bude každý pátek, sobotu a 
dokonce i některé čtvrtky a to až do konce dubna. Podobně bohatý společenský život Kolín z 
let minulých nepamatuje. Dokonce jsou již dnes některé plesové termíny zadány až do roku 
2001. V minulých letech každým rokem dva nové a nebo staronové plesy přibývaly. Za 
nejvýpravnější z tradičních plesů se považuje Ples města Kolína a Ples fialkový. 
Překvapením letošní sezóny by měly být tři premiéry. Ples školství, pořádaný Školským 
úřadem, Ples stavbařský pod hlavičkou firmy Kurs a po šesti letech obnovený Ples 
zdravotníků. Ples zdravotníků se v Kolíně konal poprvé v roce 1953 a ještě před tím to byly 
maškarní plesy, pořádané Okresním ústavem národního zdraví, které byly velmi oblíbené. 
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10.1. 

Dnešním dnem začíná v Kolíně 
plesová sezóna. Plesy se konají až 
do dubna. Mezi nejvýznamnější 
bude samozřejmě patřit ples města 
Kolína a reprezentační ples 
Wll.LI. Tyto dva jsou vždy bez 
problémů vyprodané, i přes 

vysokou cenu vstupenek. Setkává 
se tu vybraná společnost a 
významnější osoby města. 

Obchody s textilem se dobře 

připravily, do výloh umístily 
dámské róby. Pozadu nezůstaly ani 
vietnamští prodejci. Letošním 
hitem v dámské módě jsou tmavší 
samety (modrá, vínová, zelená, 
černá). Prodavači metrového 
textilu si také nestěžují na 
nedostatek zájmu, vždyt' při 

dnešních cenách se vyplatí buď si 
něco ušít nebo zajít k šikmookým 
obchodníkům. Mužům na tom 
oblečení tak nesejde, převažují 

tmavší barvy a klasické střihy. 
Dámské šaty jsou dlouhé, Jen 
mladé dívky si dovolí kratší nad 
kolena. 

Jediný ples z celkové nabídky byl 
zrušen, a to Ples školství. Původně 
byl naplánován na 23.4. Protože se 
prodalo málo lístků, byl přesunut 
do května. Protože ani později to 
nebylo lepší, byl zrušen úplně. Měl 
to být 1. ples pracovníků v tomto 
oboru, který měl minimální ohlas. 

Nepříjemné překvapení čekalo v nedělním ránu na občany v pěti panelových domech v 
ulicích Čechovy sady, Nerudova, Mládežnická. Byl zde vyvěšen leták s upozorněním, že v 
důsledku zkoušky jaderných hlavic na kolínském letišti bude v Kolíně nepitná 
voda.Podepsán byl Okresní úřad Kolín, včetně razítka.Současně zde byla uvedena telefonní 
čísla, na které se měli obracet lidé, kteří tuto vodu v neděli požili. Občané upozornili Policii 
ČR a zjistilo se, že Telefonní číslo na letáku patří firmě VODOS, ovšem před nedávným 

14 



... 

-------------------------------------------------------Kronika města Kolín --------------------------------------------- Leden 1999 

přečíslováním , na letišti žádná podobná akce neproběhla a razítko Okresního úřadu Kolín je 
falešné a ani František Hlíza, kterého měli občané kontaktovat v případě, že už 
kontaminovanou vodu požili, v Kolíně nebydlí. Přednosta díky včasnému upozornění dal 
celou věd do pořádku. Letáky strhal, informoval policii. Městský rozhlas ihned hlásil, že jde 
o lež. Policie tuto záležitost vyšetřuje s podezřením na trestný čin šíření poplašné zprávy. 
V průběhu vyšetřování nebyl nalezen autor tohoto nejapného žertíku a Policie celý případ 
odložila. To znamená, že se na vyšetřování dále nepokračuje a případ se považuje za 
uzavřený. 

Na Mezinárodním festivalu dechových hudeb Praha 1999 vystupovala i Městská hudba 
Františka Kmocha. Mezi 18 hudebními tělesy z pěti států získali Kmocháci první místo. 
Kromě nich se o prvenství ve vyšší třídě ucházely čtyři orchestry -dva české , jeden německý 
a jeden francouzský. Organizační vedoucí hudby Miloš Glos byl spolu s dirigentem Petrem 
Třískou a se zástupci ostatních orchestrů v předvečer soutěže přijat představiteli 
festivalového výboru a náměstkem pražského primátora na Staroměstské radnici. Hudba tak 
po deseti letech, kdy se žádných soutěží nezúčastnila, navázala na tradici svého dobrého 
jména a přivezla domů vavříny. 

Kolínská nemocnice hospodaří vyrovnaně a bez dluhů již pět let. Neexistuje nedobytná 
pohledávka. V současné době je velkou akcí rekonstrukce onkologického oddělení, které by 
mělo svůj provoz zahájit 1. února. Stávající podmínky byly neutěšené a díky finančnímu 
přispěním státních orgánů, okresního i městského úřadu, řady drobných dárců, bude přestavba 
tohoto oddělení dokončena. Z vlastních zdrojů nemocnice rekonstruovala chirurgické 
operační sály, kde byly kompletně vyměněny klimatizace, operační stoly a další vybavení. Z 
menších akcí byla důležitá rekonstrukce sociálního zařízení, ortopedie a chirurgie, dále bylo 
vybaveno oční oddělení nejmodernější operační a diagnostickou technikou, umožňující v 
Kolíně provádět oční operace pro celý region na úrovni klinik. Pro zkvalitnění operačních 
postupů v gynekologii byl zakoupen harmonický skalpel, který dovoluje šetrné ošetření 

krvácení. Na mnoho věcí se dosud nedostalo a zůstávají na letošní rok. V plánech by byla 
například dostavba pavilónu u jízdárny, rekonstrukce starších budov, ústavní kuchyně a 
výměníkové stanice. Celý areál nemocnice je v současné době ponurý. Šedivé omítky, smrad 
z dezinfekce, vícelůžkové pokoje, uvnitř budov staré oprýskané omítky - to vše působí 
depresivně již při vstupu. 

Mezinárodní akce se konala v Romské střední škole sociální v Kolíně. Zasedalo zde 
prezídium Mezinárodní rómské unie (IRU). Představitelé rómských iniciativ žádají 
okamžitou finanční pomoc pro Romy, kteří byli během druhé světové války vězněni v 
koncentračních táborech. Žádají vlády svých zemí. Od nich chtějí také získat prostředky na 
rozvoj projektů a programů, které umožní studium rómské genocidy a .antirasových aktivit. 
Pomoc žádají i v oblasti rozvoje rómských národních a kulturních institucí. 

11.1. 

Lidé, kteří zůstávají věrni přírodě a tradicím a koupí si živý vánoční stromek, se ho v tomto 
čase snaží zbavit. Zejména na sídlišti je v tomto měsíci největší nepořádek, stromečky se 
válejí na všech místech a to komplikuje jejich likvidaci. Vánoční stromky i letos svážely 
Technické služby. Tato organizace totiž předpokládala, že nejvíce budou v domácnostech 
odstrojovány stromečky po Třech králích a proto občany vyzvala, aby je odkládali ke 
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kontejnerům. Ukázalo se to jako št'astný nápad, protože stromečků bylo u kontejnerů dost. 
Přesto však Technické služby pamatují i na ty, kteří si chtějí ponechat tento symbol vánoc 
doma poněkud déle a budou proto stromky od kontejnerů odvážet i nadále, avšak ted' už 
jen podle potřeby. 

12.1. 

Jako první v Kolíně začal účtovat i v platební jednotce euro (EUR- mezinárodní měnová 
jednotka) zlatník Jan Hora. V jeho prodejně v Pražské ulici od tohoto dne dostávali zákazníci 
účet v korunách spolu s aktuálním přepočtem do měny euro. Jan Hora soudí, že pro většinu 
zákazníků to bude spíš kuriozita či zajímavý suvenýr. Jeho službu však ocení zákazníci 
zahraniční, používající platební karty, kteří budou mít okamžitou kontrolu odečtu peněz ze 
svého Euro konta. Počítačový program, který účtování v měně euro umožňuje, nainstalovala 
do elektronické pokladny zlatnictví kolínská firma Alarex Janovský. 

Po odstoupení Milana Cabrnocha, Antonína Konfršta a Ondřeje Plašila (všichni ODS) z 
městské rady bude rada pracovat pravděpodobně až do března, do zasedání zastupitelstva, 
pouze v osmi lidech. 
Všichni tři jmenovaní totiž odstoupili v různých momentech prvního zasedání městského 
zastupitelstva z funkcí radních poté, co tajné hlasování rozhodlo o tom, že dodatečně 

zařazený návrh Milana Janouška na odvolání člena Komunistické strany Čech a Moravy 
Karla Pánka z městské rady nebyl přijat. Všichni tři svůj postup odůvodňují tím, že nechtějí, 
aby se po devíti letech znovu vraceli komunisté na vedoucí místa ve městě. ODS tak chtěla 
dát najevo, že spolupracovat s touto stranou nechce. Nezávislí k tomu uvádějí, že ve svém 
volebním programu nabídli voličům práci ve prospěch všech kolínských občanů a spolupráci 
se všemi volebními stranami a hnutími, které uspějí ve volbách. 

Hrozivá nehoda se stala před 14. hodinou na světelné křižovatce ulic Jaselská a Žižkova. 
Jednačtyřicetiletý řidič osobního automobilu Škoda nedal přednost protijedoucímu vozu 
Pontiac, za jehož volantem seděl jednadvacetiletý muž z Kolína, jedoucí směrem od centra. 
Nehoda vypadala hrozivě, museli zasahovat i členové Hasičského záchranného sboru, aby 
řidiče ze zmačkaných aut vyprostili. Navzdory tomu nedošlo k žádnému zranění a vznikla 
hmotná škoda jen za 100.000 korun. 

Konalo se 1. Zasedání Městského zastupitelstva v Kolíně . 

Po zahájení zasedání starostkou proběhlo složení slibu člena MZ T. Moravce.Po zprávách 
MR byly projednávány jednotlivé návrhy s těmito závěry: 

Usnesení č. 1- MZ schválilo rozpočtové provizorium na I. čtvrtletí 1999 
U snesení č. 2 - MZ schválilo program prevence kriminality pro rok 1999 

Usnesení č. 3 - MZ rozhodlo ustanovit sedmičlennou komisi MZ pro revizi jednacího a 
volebního řádu MZ ve složení: Najman, Mareček, Janoušek, Molnár, Jelínek, Čábela. 
MUDR. Cabrnoch, A. Konfršt, Mgr. Plašil rezignovali na funkci člena MR. 
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13.1. 

Také v Kolíně bylo hojně posloucháno Radio styl, které vysílalo z Poděbrad na frekvenci 
90,2 FM více než dva roky a ke 13. lednu 1999 mu byla Radou pro rozhlasové a televizní 
vysílání odebrána licence (noví majitelé neohlásili tuto změnu včas). Radio zorganizovalo 
podepisování petice na zachování licence, podpisové archy byly i v některých kolínských 
obchodech. Celkem se shromáždilo 17.000 podpisů. Nebylo to však nic platné, před 
půlnocí se znělka Radia Styl ozvala naposledy. Bylo to jediné regionální radio, které vysílalo 
i zprávy z Kolína, v němž hosty byli i Kolíňáci. Večer se hrály písničky na přání, do nichž 
volalo hodně Kolíňáků. Poslední dny jeho existence byly prodchnuty jistým zklamáním . 
Hrály se písničky na přání, nejedna -náctiletá dívka zůstala do noci uzavřena s rádiem 
v pokoji a poslouchala svoje oblíbené písničky. 

Po několika letech se znovu vracíme k třídění odpadu. Odpad se třídil za socialismu na 
všechny možné druhy, včetně dělení papíru na novinový, časopisový a ostatní. Poté však cena 
za výkup všeho klesala a nevyplatilo se již třídit (např. novinový se vykupoval 0,50 hal I 1 kg) 
ani papír ani jiné druhy odpadu. Ve městě byly také umístěny kovové kontejnery na sklo. Ani 
to pak nebylo žádoucí a veškeré kontejnery zmizely. Na 30 volných místech mají občané 

města od počátku roku možnost ukládat plastové a skleněné obaly do žlutých a zelených 
nádob.Jde o úplně novou službu. V loňském roce již nějaké nádoby na tento odpad po městě 
rozmístěny byly, ale nové zvony působí mnohem estetičtěji. Technické služby vozí tento 
odpad jako druhotnou suroviny ke zpracovateli, který za ni platí.Nejedná se o velké částky, 
ale i drobný obnos je užitečný. Protože se jedná o službu novou, dosud nezaběhnutou, 
vyzvaly Technické služby občany, aby jim zatelefonovali, pokud bude některá z nádob ve 
tvaru zvonu již plná. Rovněž je vyzvali, aby umělohmotné láhve nejprve zmáčkli a pak 
zašroubovali, aby se tak zmenšil jejich objem a do sběrné nádoby se jich vešlo co nejvíce. 

Krátce po jedné hodině odpoledne přivolali strážníky městské policie pracovníci záchranné 
služby k nehodě, ke které došlo před prodejnou Sklo-porcelán v Kouřimské ulici. Viník 
nehody jezdil z kopce směrem na Karlovo náměstí na trojkolovém kole, porážel lidí a 
vjížděl na chodník. Byl zjevně pod vlivem alkoholu. Při jedné takové jízdě spadl a poranil 
se. Kolemjdoucí přivolali záchranku, zraněný muž však odmítal nastoupit do sanitky a 
vyhrožoval zdravotníkům. Hlídku policistů pak uposlechl a odjel na ošetření. Jeho trojkolku 
převezli policisté na služebnu, kde si ji pán po ošetření vyzvedl. 

14.1. 

Organizátoři festivalu dechových hudeb Kmochův Kolín myslí dopředu a již dnes zahájily 
v novinách soutěž , jejíž vyvrcholení bude v červnu při konání festivalu. Pro letošní rok 
připravili pro všechny milovníky dechové hudby anketu o nejhezčí českou lidovou písničku 
století. K jejímu určení stačí jenom vystřihnout v Kolínských novinách otištěný hlasovací 
kupón a na něj napsat název písničky a odeslat ho do redakce. Pět vylosovaných obdrží od 
pořadatelů čestnou vstupenku na celý festival. Neúspěšnější skladby podle hlasování čtenářů 
novin zazní v závěrečném festivalovém Monstrkoncertu. 
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Luboš Votroubek, ředitel Domu dětí a mládeže, který je ve funkci necelé tři měsíce, začal 
uplatňovat svou představu o činnosti tohoto zařízení. Opírá se o tým spolupracovníků, vesměs 
dlouholetých pracovníků s dětmi a mládeží, kteří zde zůstali. Za jeden z hlavních důvodů 
považuje to, aby se Dům mezi veřejností zviditelnil a jeho existence pronikla do povědomí 
široké veřejnosti . S tím souvisí i dobrá propagace. Plakáty na všechny akce proto mají 
shodné záhlaví, připraveny jsou i plány na předělání exteriéru budovy, která je oprýskaná a 
svým vzhledem k návštěvě příliš neláká. Pracovníci Domu se vydají také do škol a budou 
jejich pedagogy , žáky a studenty seznamovat s nabídkou jejich činnosti. Chystají také 
oživení činnosti střediska dětí a mládeže v ulici Rimavská Sobota. Byla tam přesunuta 
jedna pracovnice, která má aktivizovat činnost nejrůznějších zájmových kroužků. 

15.1. 

V prvních hodinách nového dne vyjeli zaměstnanci Správy a údržby silnic se všemi auty. 
Po dešti z večera předcházejícího dne začalo namrzat a tak na mnoha místech museli 
vozovky sypat. Byl to jeden z mála dnů a nocí letošní zimy, kdy si počasí vyžádalo jejich 
zásah. Od rána měli plno práce také zaměstnanci Technických služeb, kteří se starali o 
sjízdnost kolínských ulic. Šlo především o ulice na sídlišti, které byly obzvláště namrzlé. 

Zaměstnankyně Českých drah přivolala Městskou policii, protože se v hale potácel jakýsi 
muž a spletl si herní automat s pisoárem. Hlídka přijela a pána zkontrolovala. Svým 
jednáním se dopustil přestupku proti veřejnému pořádku ( znečišťování veřejně prospěšného 
zařízení a buzení veřejného pohoršení). Vzhledem ke svému stavu podnapilosti byl po 
ošetření na interním oddělení nemocnice převezen na záchytku. 

Městští policisté vyjížděli do prodejny Diskont Plus, kde byl přistižen zloděj. Hlídka v 
prodejně zastihla ve sporu pána se zaměstnanci. Muž podle nich ukradl dva balíčky špenátu 
se smetanou asi ze 14,50 korun. Ten ale tvrdil, že zboží neodcizil, ale pokladní ho zapomněla 
namarkovat. Zaměstnankyně prodejny si však všimla, jak tyto špenáty vzal z košíku, strčil je 
do tašky s pivem. Zboží u pokladny nenahlásil ani nezaplatil. Muž odmítl odpovědnost za 
přestupek a proto byla celá událost předána k vyšetření přestupkové komisi. 

Další z kolínských podniků prožívá krizi. Před 1 O lety byla rozdělena na Frigeru a Thermo 
King. 

Minoritní akcionáři se obávají, že už do Frigery "neuvidí". Předseda představenstva však 
tvrdí, že za přesunem výrobně obchodních činností do nově založených dceřinných 

společností není nic nekalého. Toto vše bylo důvodem, proč byla svolána mimořádná valná 
hromada Frigery, která by měla schválit změny stanov a podnikatelského záměru a převedení 
výrobně obchodních činností do nově založených dceřinných společností. Založení 
dceřinných společností bývá často krokem, kterým chce majoritní vlastník vzít majetek 
společnosti z dohledu ostatních akcionářů. Proto takový poplach minoritních akcionářů, 
jejichž podíl na vlastnictví tohoto podniku je dohromady 20 procent.Podnikatelský záměr, 
který mají schválit, uvidí poprvé až v den konání valné hromady, nic nevědí ani o chystaných 
změnách stanov, protože navrhovatel detaily tají do poslední chvíle. Naopak současné vedení 
tvrdí, že za tímto postupem není třeba hledat nic nekalého. Vytvořením dceřinných 

společností prý chtějí naopak hospodaření zprůhlednit a zároveň tak zlepšit podmínky pro 
případný příchod vhodného zahraničního partnera, kterého v současné době hledají. Ve 
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Frigeře jsou totiž dva výrobní obory (zpracování plechu a výroba chlazení) a každý partner 
nemusí mít zrovna v úmyslu spolupracovat s podnikem jako s celkem. Nevoli středních a 
menších akcionářů však vzbudila kromě výše uvedených záměrů představenstva a výměny 
členů dozorčí rady, v níž dnes není ani jeden jejich zástupce, také tato věc. Vedení podniku 
totiž krátce po nástupu do funkcí investovalo poměrně značné prostředky, které měla Frigera 
uloženy na termínovaných vkladech, do nákupu podílových listů fondu Kosíř.Ten je známý 
svými vysokými vstupními i výstupními poplatky . Touto investicí přišla Frigera při 
nejskromnějším odhadu o 340.000 korun a o dalších 1,8 miliónu korun byla chudší při 
vyzvednutí peněz z banky. O to zvláštní to byla operace v tom, že fond je spravován 
společnost Newton Investment, dceřinnou Newton Financial Managament Grouup. v jejímž 
představenstvu pan Donné (nynější ředitel Frigery) působil. Peníze na termínovaném vkladu 
měla Frigera určeny pro splátku odložené daně Finančnímu úřadu. Představenstvo zase 
zdůvodňuje, že v nákupu podílových dílů hledalo lepší zhodnocení finančních prostředků. Je 
pravda, že výnos nebyl takový, jaký očekávalo, nicméně operace nebyla méně výhodnější, 

než kdyby peníze zůstaly na termínovaných vkladech. V nejbližší době hodlá listy prodat, 
neboť investice do dceřinných společností nebudou malé. Chce totiž Frigeru vrátit na 
zahraniční trhy. Důkazem toho je, že už zase proniká do Ruska. Větší propouštění jí prý v 
nejbližší době nehrozí. Takže dceřinné společnosti jsou dvě.Z nich jedna- Frigera Metal se 
bude zabývat zpracováním plechu. Druhá - Frigera 21 bude vyrábět chladící techniku. 
Hospodářské výsledky obou dceřinných společností budou součástí celkového výsledku 
hospodaření Frigery 

OHK. již poněkolikáté vyhlašuje každoročně osobnost roku. Nezáleží na oboru působnosti, 
důležité je, že přinesl Kolínu něco prospěšného. Osobností roku 1998 se stal knihkupec Petr 
Král. Tato skutečnost byla vyhlášena na plenárním zasedání všech orgánů Okresní 
hospodářské komory. Hostem byl také poslanec Parlamentu ČR Karel Kuhnl. Slavnostní 
ceremoniál volby Osobnosti roku moderoval poslanec Milan Cabrnoch, který publiku 
představil pětičlennou porotu v čele s ředitelem Konstavu Antonínem Konfrštem. Jednotlivé 
kandidáty na tento post , kteří se probojovali do "užšího výběru", zval Milan Cabrnoch na 
jeviště k sobě a kladl jim otázky. Za mikrofonem postupně stanuli plukovník Miroslav 
Němec, nominovaný za literární zmapování organizovaného zločinu a lektorskou činnost v 
oblasti zbraní a střeliva. Jana Mikšovská, šéfredaktorka Kolínských novin, nominovaná za 
bezproblémový přechod týdeníku na deník, knihkupec Petr Král, nominovaný za kulturní 
aktivitu, Robert Domnosil, ředitel BOOM tisk, nominovaný za rozjezd tiskárny v 
Sendražicích. Poslední dva nominovaní - Vladimír Křišťan, norninovaný za progresivní a 
příkladný rozvoj firmy a Miloš Doubrava, generální ředitel Elektrárny Kolín, nominovaný za 
vynikající vedení prosperující společnosti, se akce neúčastnili. Vlastní slavnostní akt 
vyhlášení a předání certifikátu Osobnost roku 1998 proběhl rychle~ Za porotu vyhlásil 
výsledky advokát Jan Matějíček. 

16.1. 

Planý poplach byl dopoledne u Komerční banky v Kutnohorské ulici. Rozezněly se 
poplašné sirény, požár signalizovalo i zařízení u Hasičů v Polepské ulici, kteří se v krátké 
době dostavili s veškerou výbavou na místo. Ukázalo se však, že zlobilo jen automatické 
čidlo a vyhlásilo planý poplach. 
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Psů, kteří postrádají pána v Kolíně přibývá a nakonec všichni skončí na služebně 
Městské policie. Ta pocit'uje tento stav nejvíce. Vždyt' když se v roce 1996 stěhovala ze 
služebny v Parléřově ulici, mívala na služebně dva až tři zatoulané psy ročně, nyní je to 
kolem 200 psů. Všechny musí policajti odchytit a postarat se o ně. To znamená nalézt jejich 
pána - pokud mají psi například známku. Jinak je musí poslat do útulku, do Domova pro 
opuštěná zvířata v Táboře, se kterým má městská policie smlouvu.Občané z okolních měst a 
vesnic si již zvykli, když se jim ztratí pes, ptát se jako první právě na Městské policii. V 
rozpočtu Městské policie je zahrnuta i potrava pro psy a finance na lékařské ošetření, které se 
dost často čerpají - tehdy, je-li pes třeba poraněný nebo je ho potřeba odčervit. Někdy se ale 
také stane, že občané pro "cizí" psy něco přinesou. Třeba před vánočními svátky v loňském 
roce přinesli manželé 20 kilogramů psích granulí. Městská policie v Kolíně má taková dvě 
období, kdy musí počítat se zvýšeným počtem psů. Je to období honů, kdy se psi lekají 
výstřelů z loveckých zbraní a okolo přelomu roku také petard. Tehdy se leknou, utečou v 
šoku a už se nevrátí. Druhým obdobím jsou týdny po letních prázdninách. Dětí dostávají za 
vysvědčení pejsky, nebo si je pořídí na prázdniny na hraní. Jak začne škola už na ně nemají 
čas nebo je omrzí a zbavují s jich. 
Kolínský spolek na ochranu zvířat hodlá v Kolíně vybudovat útulek pro opuštěná zvířata . V 
současné době jedná s majitelem vhodného objektu o jeho pronájmu na 20 let. K podepsání 
smlouvy by mělo dojít ještě letos. Útulek by sloužil nejen psům a kočkám, ale měly by zde 
být vybudovány také azylové prostory i pro velká zvířata. 

Zápisem do prvních tříd základních škol prošly také rómské děti z přípravné třídy, 

provozované občanským sdružením Kamav tut a vedly si úspěšně. Ačkoliv mnohé z nich, 
kteří v září do této třídy přišly, neuměly držet tužku, neznaly například modelínu, neznaly 
své jméno a příjmení, mluvily směsicí romštiny a slovenštiny, u zápisu překvapily. Zvládly 
základní dětské dovednosti typické pro tento věk u neromských vrstevníků a rozšířily si 
svůj obzor. Vždyt' čas netráví jen ve škole, ale chodí s učitelkou i na vycházky, aby poznaly 
své město . Byly například na nádraží ( a některé z nich prvně ve svém životě) ... Přípravná 
třída zatím funguje bez státních dotací, při Soukromé střední podnikatelské škole L. Bílé. Ta 
hodlá v této činnosti pokračovat, rozšiřovat kapacitu tohoto zařízení a jejím snem je otevřít 
základní školu pro Romy. Všechny děti, které projdou přípravným oddělením a budou 
pokračovat ve školní docházce, chce sdružení Kamav tut mít dále pod patronací a v případě 
potřeby pomoci například s doučováním. 

18.1. 

Dva roky je již neobsazeno místo městského architekta. Přestože se radnice snaží tohoto 
odborníka přijmout, nedaří se to. Kamenem úrazu je totiž plat, který je stanoven vyhláškou 
Ministerstva financí. Zájemcům se zdá nízký (cca 15000 Kč) a pokud projeví o práci zájem, 
jakmile přijde řeč na mzdové podmínky, odcházejí. U stavebních společností či jiných 
soukromých firem si mohou vydělat mnohem více. 

Hasiči vyjížděli do Rorejcovy ulice k domnělému požáru. Linul se totiž odtud hustý černý 
kouř . Po příjezdu však zjistili pravou příčinu - několik Romů zde pálilo kabely, aby 
odstranili izolaci a získanou měď mohli prodat (Cena za barevná kovy je výhodná- asi 35 Kč 
za 1 kg. Kabely se tedy často ztrácí ze staveb). V lesích je možné najít izolaci a kousek dál 
místo výpalu. Přivolaná hlídka Městské policie jim uložila, aby svoji činnost ukončili. Leč 
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za hodinu se situace znovu opakovala a občané volali znovu o pomoc. Policisté zjistili, že ve 
své činnosti pokračují. Pod jejich dohledem pak museli oheň uhasit, vše bylo natočeno 
videokamerou na videozáznam a dohra bude ve správním řízení. 

20.1. 

Ve čtvrt na čtyři ráno vytočil linkou tísňového volání policie čtyřiadvacetiletý soukromý 
podnikatel, nájemce jedné z místních vináren. Tři mladíci si tu objednali večeři a když ji 
personál pňpravoval, ukradli kasírovací tašku s tržbou 6500 korun.Další škodou vinámíka 
byla jejich prohra na hracím automatu ve výši 9200 korun. Když si vše "spočítali", raději 
utekli. Na útěku však ještě stačili porazit na zem hrací automat a poničit ho - škoda za 
50.000 korun. 

21.1. 

Zkolaudován byl nový kolínský biograf ve velkém i malém sále polikliniky. Nebyly 
shledány žádné překážky, které by bránily uvedení stavby do provozu. Diváky vyšších postav 
určitě potěší větší prostor mezi řadami sedadel, který umožní pohodlné sezení. Další novinkou 
jsou i dvojsedadla v poslední řadě . Kinosály jsou od sebe odlišeny také barevnou dekorací. 
Velký, "červený sál" bude sloužit k běžnému promítání, malý "zelený sál" ke klubovým 
představením, besedám a dalším komornějším akcím Oproti původnímu projektu byla 
pokladna umístěna do foyer, hned vedle vstupních dveří. Důvodem byla obava, že kdyby se 
náhodou vytvoňla fronta na vstupenky, lidé by museli stát na schodech. Ty jsou zatím 
ponechány původní, ve špatném technickém stavu. Proto budou časem opraveny. 

25.1. 

Konala se 4. schůze Městské rady v Kolíně 15,00 hodin v zasedací síni Městského úřadu 
v Kolíně. 

Přítomní: pí Majerová, Ing. Kosina, JUDr. Najman, Ing. Kaisler, JUDr. Molnár, Ing. Sova, 
Ing. Pánek 

Omluven: Mgr. Krumich 
Dále byl přítomen: J. Pešek- tajemník MěÚ 
Na přísl. části jednání: p.Špinka - vedoucí odboru místního a bytového hospodářství, 
pí. Penková - vedoucí odboru správy majetku města, Ing. Horák - vedoucí odboru ŽPZ, 
Ing. Čechrák - TSMK 

MR byla nejdříve informována o aktuální děním - přehled o současném stavu a privatizaci 
bytových jednotek k měsíci prosinci roku 1998,o úpravě cen vstupného na plaveckém bazénu, 
AFK Kolín - kopaná - posouzení ekonomické podpory, "Páni z Kolína" - žádost o finanční 
příspěvek, zprávy o činnosti MěÚ. 
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Schůze byla zahájena v 15,00 hodin starostkou města Zdenkou Majerovou. 

USNESENÍ č. 8 - Městská rada v Kolíně d o p o r u č u j e 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 6 vyhlášky města č. 3/96 zaplacení 
až 70% kupní ceny za prodej bytové jednotky včetně pozemku v pravidelných splátkách 
s maximální lhůtou splatnosti 5 let 

Bydliště cena za b_yt. jednotku půjčka o;o 

Rak Pavel Havlíčkova 133/IV 126 003 Kč 88 103 Kč 70% 
Janovský Richard V Břízách 792/ll 114 782 K4 80 000 Kč 70% 
manželé Baloušovi V Břízách 793/II 106 241 Kč 74 000 Kč 70% 
manželé Vokálovi V Břízách 792/II 135 197 Kč 94 600 Kč 70% 

ulice čp. Počet byt.jednotek počet žádostí 
Havlíčkova 133/IV 8 1 

V Břízách 792 - 794/II 33 3 

Jmenovaní podali žádost na odbor MBH o souhlas se zaplacením až 70% kupní ceny za 
bytovoujednotku ve splátkách. 

Návrh na pronájem reklamních ploch: 

Finna H-Media s.r.o. předložila žádost na pronájem ploch pro umístění 13 reklamních nosičů 
v prostorách nové polikliniky ve Smetanově ulici. Tyto nosiče slouží k umístění reklamy 
(70x105 cm) týkající se zdravotnických potřeb . Finna se zavazuje, že předmětem nebude 
reklama na tabákové výrobky, alkohol , zbraně a střelivo, propagace násilí, psychotropní a 
návykové látky. Jedná se o plakát umístěný v hliníkovém rámu na chodbě, v čekárnách. 

USNESENÍ č. 9 - Městská rada v Kolíně 
v souladu s pravidly pro pronájem reklamních ploch 

s ch v a I u je 

obnovení pronájmu 13-ti reklamních ploch pro r.1999 za 17 000 Kč/rok s doplněním 
inflační doložky pro následující roky na dobu neurčitou s šestiměsíční výpovědní lhůtou 
společnosti H-Media s.r.o., Řeznická 17, Praha 1 s platností od 1.2. 1999 
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Návrh na pronájem pozemkové parcely- zahrady- č.kat. 300 v k.ú. Kolín o výměře 326 
m2 p.Jaroslavu Hylasovi, akademickému sochaři, bytem Kolín V., Veltrubská 1087 

Pozemek přiléhá k jeho současnému působišti, kde není potřebný prostor pro jeho aktivity. 
Chtěl by zde provozovat letní školu - dílny v přírodě se zaměřením na sochu a keramiku. 
Odbory ŽP a Z, MBH se vyjádřily kladně, odbor výstavby preferují zastavění pozemku 
domem, aby byl obnoven původní ráz Zálabské skály. 

USNESENÍ č. 1 O - Městská rada v Kolíně 

I. s ch v a I u j e 

podle ustanovení pravidel o pronájmu majetku města, schválených v Kolíně v souladu s § 45, 
písm. p) zákona ČNR číslo 367/90 Sb., ve znění předpisů 

pronájem 

pozemkové parcely čkat. 300 o výměře 326 m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně V., Na skále panu 
Hylasovi, akademickému sochaři, bytem Kolín V., Veltrubská 1085 na dobu neurčitou s 6-ti 
měsíční výp. lhůtou za roční nájemné ve výši 3 260 Kč 

II. u k I á dá 
OVÚP zadat přepracování studie k využití tohoto území 

Návrh na uzavření nájemní smlouvy mezi městem Kolínem jako pronajímatelem a ing. 
Votrubovou Veronikou, bytem Pašinka čp. 12 jako nájemkyní. Předmětem pronájmu je 
ideální polovina pozemkové parcely podle PK č. 2497/2 o celkové výměře 23 472m2 a 
ideální polovina poz. parcely podle PK. č. 2503 o celkové výměře 7 624 m2 v k.ú., 
v Kolíně, při pravé straně silnice směr Kolín - Štítary 

Ing. Votrubová hospodaří na pozemcích v k.ú. Pašinka a Kolín. Nyní žádá město o pronájem 
ideální poloviny pozemku nacházejícího se při pravé straně silnice směr Kolín-Štítary. 

USNESENÍ č. ll - Městská rada v Kolíně 

s ch v a I u je 

podle ustanovení pravidel o pronájmu majetku města, schválených MZ v Kolíně v souladu s 
§ 45,písm.p) zákona ČNR číslo 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů __ 

pronájem 

ideální poloviny pozem. parcely podle PK č. 2497/2 o celkové výměře 23 472m2, t.j. ll 
736 m2 a ideální polovinu pozem. parcely podle PK č. 2503 o celkové výměře 7 624 m2, 
t.j. 3 812m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně II., při pravé straně silnice směr Kolín- Štítary, nájemkyni 
ing. Votrubové Veronice, bytem Pašinka čp. 12 na dobu 1 roku a to vždy po skončení 
vegetačního období za roční nájemné ve výši 1 850 Kč 
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Návrh na výkup ideálních 5/8 pozemkové parcely č. 85/2 dle katastru nemovitostí (KN) 
o výměře 404 m2 a ideálních 5/8 pozemkové parcely č. 85/2 ve zjednodušené evidenci 
(PK) o výměře 27 m2 v k.ú. Kolín, Kolín IV, ul. Roháčova, zapsaných na listu 
vlastnictví č. 4044, od pana ing. Jiřího Brože, bytem Kladno, Polská 2555, do vlastnictví 
města Kolína 

Výkup se týká vypořádání pozemku v areálu 4. ZŠ v Kolíně, stavba je již zapsána na LV 
města Kolína. Tento výkup nebylo možno provést dříve z důvodu nedořešeného dědictví. 

USNESENÍ č. 12 -Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle zákona ČNR č . 367/90 
pozdějších předpisů, § 36a, odst. 1, písm. a) 

výkup 

Sb. ve znění 

ideálních 5/8 pozemkové parcely č. 85/2 dle KN o výměře 404 m2 a ideálních 5/8 
pozemkové parcely č . 85/2 - díl 2 dle PK o výměře 27 m2 v kat. území Kolín, Kolín IV, ul. 
Roháčova, zapsaných na listu vlastnictví č. 4044, od pana ing. Jiřího Brože, bytem 
Kladno, Polská 2555, do vlastnictví Města Kolína za cenu 54 000 Kč 

Návrh na přijetí bezúplatného převodu pozemku - podle pozemkového katastru čkat. 
379/2 o výměře 7088 m2 - ostatní plochy - v k.ú. Kolín - v Kolíně V - při silnici Kolín -
Velký Osek, z dosavadního vlastnictví České republiky - v právu hospodaření 
Okresního úřadu v Kolíně - do vlastnictví města Kolína 

Okú Kolín- učinil městu nabídku bezúplatného převodu pozemku. Pozemek je při levé straně 
silnice směr Velký Osek. Podmínkou je převzetí všech závazků, které uzavřel OkÚ 
s jednotlivými uživateli tohoto pozemku. 

USNESENÍ č. 13 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle ustanovení zákona ČNR číslo 367/1990 Sb. 
-ve znění pozdějších předpisů-§ 36a, odst. 1, písm. a) 

bezúplatný převod 
pozemkové parcely- podle pozemkového katastru čkat. 379/2 o výměře 7 088 m2- ostatní 
plochy, v katastrálním území Kolín, v Kolíně V, při silnici Kolín- Velký Osek- z vlastnictví 
České republiky, Okresního úřadu v Kolíně, který má pozemek v právu hospodaření - do 
vlastnictví Města Kolína 

Návrh na ustanovení podmínek, za kterých může být udělen souhlas k podnikání 
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s komunálním odpadem na území města Kolína dle § 9 odst. 3 zákona č. 125/1997 Sb., 
o odpadech 

O udělování souhlasu rozhoduje obec ve správním řízení , jde tedy o výkon státní správy. 

USNESENÍ č. 14 - Městská rada v Kolíně 

I. s t a n o v u j e 

v souladu s ustanovením § 45 písm. p) zákona ČNR č . 367/1990 Sb., o obcích, ve znění 
pozdějších předpisů a v souladu s ustanovením § 9 odst. 3 zákona č. 125/1997 Sb., o 
odpadech, podmínky, za kterých může být udělen žadateli souhlas k podnikání s komunálním 
odpadem na území města Kolína takto: 
Žadatel se buď umístil na prvním místě ve veřejné obchodní soutěži na oprávněnou osobu pro 
nakládaní s komunálním odpadem na území města Kolína vyhlášené městem Kolín v souladu 
se zákonem č. 199/1994 Sb. , o zadávání veřejných zakázek, ve znění pozdějších předpisů, 
nebo je v souladu s ustanovením § 1 odst. 2 písm. e) téhož zákona právnickou osobou, která 
může poskytnout plnění této veřejné zakázky, zřízenou za tím účelem městem Kolín 
(zadávajícím subjektem), a jejímž jediným zakladatelem je město Kolín (zadávající subjekt). 
Souhlas bude udělen max. na dobu 5 let. 

II. u k I á dá 

vedoucímu odboru životního prostředí a zemědělství, ing. Pavlovi Horákovi, zajistit dodržení 
těchto podmínek při rozhodování o udělení souhlasu k podnikání s komunál. odpadem na 
území města Kolína dle§ 9 odst. 3 zákona č. 125/1997 Sb. , o odpadech. 

Dne 9.5 . proběhne v areálu jízdárny 5. Ročník srazu skupin historického šermu. Půjde o 
rekonstrukci středověké bitvy, kterou si připomeneme 900 let dobytí Jeruzaléma. Součástí 
bude i dětsý den, průvod šermířů městem, turnaje ukázky soubojů dobová orientální kuchyně. 
V souvislosti s touto akcí požádal za "Pány" M. Horáček a za DDM Kolín Luboš Votroubek. 

USNESENÍ č. 15 - Městská rada v Kolíně 

s ch v a I uj e 
podle§ 45, písm. p) s odvoláním na§ 36a) odst. 1, písm. b) zákona ČNR č. 367/90 Sb. ve 

znění pozdějších předpisů finanční příspěvek ve výši 5 000 Kč skupině historického šermu 
"Páni z Kolína" na 5.ročník srazu skupin historického šermu 

26.1. 

Deset minut po půlnoci otřásl Husovým náměstím výbuch před jedním domem. Nálož 
vyrazila sklo ve vchodových dveřích a poškodila zdivo u dveří. majitel okamžitě přivolal 
policii a ta náměstí ihned uzavřela. Přijeli policisté i se psem, speciálně cvičeným na 
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vyhledávání výbušnin, pyrotechnici nalezli zbytky dosud nezjištěné výbušniny. Majitel domu 
považuje výbuch bomby za výhrůžku. 

Od dnešního dne podražilo vstupné na plavecký bazén. Poprvé od roku 1997 vzrostlo. A 
to u dětského vstupného na 1 O korun za 1 hodinu (20 Kč za 2 hodiny), pro dospělé z 15 na 
20 korun za 1 hodinu, 30 za 2 hodiny. Radnice toto zvýšení odůvodňuje růstem cen energií. 
Toto zvýšení by mohlo způsobit odliv plavců, nebot' cena je již nyní dost vysoká, voda 
studená. 

27.1. 

Na Hasičském záchranném sboru v Polepské ulici bylo otevřeno moderní operační 
středisko za 1, 7 5 miliónu korun. Celou částku poskytl stát. Původní operační centrum 
otevřeli kolínští hasiči jako jedni z prvních v republice v roce 1988. Jeho prostory ale 
postupně přestaly vyhovovat požadavkům a proto vybudovali nové, jehož součástí je vedle 
pultu centrálního záchranného systému i odpočinková místnost se sociálním zázemím a 
kuchyňkou, knihovna s internetem a místnost pro okresní havarijní komisi. 
U příležitosti slavnostního otevření se konalo setkání hasičů se zástupci sdělovacích 
prostředků . Při příležitosti otevření střediska byly podány informace o připravovaném Dni 
záchrannářů, který se připravuje jako kulturní akce prostřednictvím agentury bnpreso.Dále 
byla vyhodnocena smlouva s Koramem o požární ochraně zálabských občanů v době 
rekonstrukce nadjezdu. Po dobu platnosti dohody od 8. června do 13. prosince roku 1998 
HZS Korama chránil část zálabské strany, která byla pro hasicí techniku nepřístupná a 
vlastně odříznutá, protože jednotky HZS musely jezdit jen přes velmi frekventovaný 
železniční přejezd U Rozkoše. Ze strany Korama nebyl nikdy uplatněn požadavek na 
refundaci nákladů spojených s výjezdy. Generální ředitel a správní rada to přijala jako pomoc 
městu a také možnost praxe. 

Město vyhradilo pro vylepování plakátů konkrétní místa. Sem jsou umísťovány jen se 
souhlasem TSMK a samozřejmě za úplatu. Občas se ale najde někdo, kdo z neznalosti nebo 
vychytralosti vylepí plakát i mimo tato místa - např. na sloup, různé plechové skříně. 
Strážníci Městské police průběžně kontrolují, zda někdo nevylepuje plakáty mimo plochy k 
tomu určené. Nejvíce takových plakátů se objevuje na autobusových zastávkách, elektrických 
rozvaděčích či stěnách domů. Například hlídka objevuje : Hledáme nevěstu pro pětiletého 
psa ... , Výklad taroků a karet. .. . Občané, kteří takové plakáty vylepují, se dopouštějí přestupku 
proti obecně závazné vyhlášce města. Ne vždycky se podaří pachatele zjistit. Je-li zjištěn, je 
mu hlídkou uložena pokuta a nebo přestupek putuje k vyřešení příslušnému správnímu 
orgánu. 

Radnice začala s rekonstrukcí některých vnitřních prostor. Nový kabát dostanou kanceláře 
odboru zdravotnictví a sociálních věcí. Stěny byly moc špinavé, dále celkový vzhled 
poznamenaly podzemní odstřely při ražení kanalizace k nové čističce odpadních vod , které 
způsobily popraskání zdí. Ty je tedy třeba nejprve vyspravit a pak samozřejmě vymalovat. 
Malování potrvá zhruba dva týdny a malíři budou pracovat vždy od čtvrtka do neděle , aby 
mohly být zachovány úřední dny a hodiny . 

V Kolíně se narodilo 18 dětí , zemřelo 44 lidí. 
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1.2. 

Po necelém měsíci přestávky zahájilo zkušební provoz nové kino , rekonstruované v 
budově polikliniky ve Smetanově ulici filmem Ztraceni ve vesmíru. Promítalo se dvakrát, od 
17 a od 19,30 hodin. Přišlo nebývale hodně diváků, mnozí určitě i ze zvědavosti, jak 
vypadá nové kino , které má kapacitu 232 míst ve velkém a 70 v malém sále. Prostory 
dnešního kina toho zažily už dost. Před deseti lety tu byl sál pro pracovníky OV KSČ, pak zde 
probíhala kupónová privatizace, své pracoviště tu měla i hornická pojišťovna, prodávaly se 
zde látky, ale nyní se zdá, že tyto prostory nalezly pravé využití na delší dobu. Prostředí je tu 
samozřejmě modernější, již tu nejsou fotografie herců staré bezmála 20 let. Před vstupními 
dveřmi jsou vitríny s programem kina, budou tu také fotografie. Uvnitř jsou uvaděčky, 
celkový dojem je hned lepší. Záchody jsou také nové včetně WC pro imobilní občany. Ale 
nejvíc asi potěší pohodlné sezení s dostatkem prostoru. 

Stát konečně po období, kdy rozvoj společnosti byl ponechán svému vlastnímu osudu, 
poznal, že zásahy do ekonomiky jsou nutné. Po proběhlé privatizaci spousta podniků byla tzv. 
Vytunelována lidmi, dychtícími po rychlém zbohatnutí, případně těmi, kterým se v podnikání 
Příliš nedařilo a potřebovali získat alespoň peníze bez ohledu na budoucnost svých 
pracovníků. Následkem je růst nezaměstnanosti, malá koupěschopnost lidí, úpadek podniků. 
Pozdě si to naši politici uvědomili a nyní se pokoušejí zachránit vybrané podniky. To je zase 
předmětem kritiky veřejnosti, proč některé podniky preferují více . Také jeden z kolínských 
podniků by mohl být spasen jejich rozhodnutím, jak se ale ukáže později, situace bude ještě 
horší než je. 
Holding ČKD Praha ( bývalá Tatra) má být pilotní firmou, na níž stát program pomoci 
strojírenským firmám vyzkouší. Konkrétní způsob a forma pomoci vláda ČR nyní tvoří. 
Dokončení procesu privatizace v co nejkratší době je rozhodující podmínkou ke stabilizaci 
Strojíren. Do doby, než bude ukončena, není ČKD Dukla plnohodnotným majitelem 
podniku a nemůže tak vykonávat všechna vlastnická práva, například jednat s bankami. I 
přesto, že není dosud uzavřena privatizace, jsou nyní Strojírny hlavní součástí akciovky 
ČKD Dukla a v mnoha směrech se podaňlo dokončit restrukturalizaci podniku. Výroba byla 
přestěhována do nového závodu a stabilizoval se i počet zaměstnanců. Na první čtvrtletí jsou 
zajištěny zakázky. Vliv na to mělo i to, že byl rozšířen sortiment o některé atypické výrobky, 
například víka lodí, kostry a rámy pro kompresory. Zachování Strojíren by bylo velkým 
plusem pro město - kvůli velkému množství pracovních míst. 

Kolín dostal v letošní zimě opět sněhovou nadílku a Technické služby od rána musely 
odklízet sníh a posypávat ledovku. V průběhu dopoledne, když sněžení neustávalo, musely 
ještě posílit technické prostředky. Ačkoliv si všichni přejeme, aby v -zimě napadl sníh, už 
jsme trochu zpohodlněli, neboť všem přidělává jen starosti. Lidé musí zametat chodníky, pro 
starší lidi se toto období stává velmi nebezpečné z důvodu uklouznutí. Městu se zvyšují 
náklady . A tak nikdo neví, co by ve skutečnosti chtěl více. 
V technických službách navíc došlo ke změně. Od prvního únorového dne je kontrola 
činnosti Technických služeb na radnici svěřena Janu Zárubovi a za Václava Jetmara, který z 
úřadu odešel. Byl dlouholetým technikem pražských Vodních staveb a kromě kontroly 
činnosti TS bude kontrolovat i faktury. 
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Lidstvo je čím dál více ohrožováno tzv. civilizačními chorobami - postihují velké množství 
lidí, není známa příčina, neexistuje jednoznačná léčba. Jednou z takových nemocí je rakovina. 
Ta zasahuje dnes jakoukoliv část těla. I když je celosvětově věnováno velké množství financí 
na výzkum, poznatky nejsou stále ještě tak dostačující,aby zastavily další šíření. Do užívání 
byl předán po rekonstrukci nemocničních budov onkologický stacionář. Rekonstrukce 
probíhala od loňského podzimu. na rozdíl od dosavadní poskytované ambulantní péče, 
budou moci pacienti v tomto stacionáři zůstat i několik hodin. 
Finanční prostředky uvolnilo okresní shromáždění, a dary přispělo Město Kolín a Obec 
Ratboř, soukromé firmy i jednotlivci. 
Tuto stavbu provázela řada komplikací. Hrubá stavba byla hotova téměř deset let. Vzhledem 
k nedostatku finančních prostředků však dostavba začala až v roce 1998. Dokončení 
stacionáře se jevilo jak nutnost, protože dosavadní podmínky pro léčbu onkologických 
onemocnění byly neúnosné. Původní ambulance měla čtyři lůžka a nemocní se na nich 
střídali po 12 hodinách denně. Nový objekt má devět lůžek ve čtyřech pokojích. Je rovněž 
~ybaven prostorami pro zdravotnický personál, digestoří na přípravu chemoterapeutických 
lUfúzí a skladovacími prostorami. Při stavbě a vybavování se zdravotníci snažili, aby zde 
bylo prostředí pro pacienty co nejpohodlnější a nejpříjemnější, protože tu budou trávit při 
dlouhodobé léčbě i několik hodin denně. Další z funkcí stacionáře je informování veřejnosti o 
prevenci nádorových onemocnění. 

Policie začala vyšetřovat loupežné přepadení šestačtyřicetiletého muže, ke kterému došlo 
kolem půl deváté večer na křižovatce ulic Havířská a Plynárenská. Muž byl přepaden čtyřmi 
Romy, kteří ho shodili z jízdního kola, uštědřili mu několik ran a ukradli černou koženou 
tašku s 500 korunami, kterou měl pověšenou na řídítkách kola . Sebrali rovněž jeho osobní 
doklady a klobásy, které si vezl domů . 

Bleskovou akci s velmi dobrým výsledkem měla Městská policie. Poté, co jedna paní 
ohlásila, že se jí z areálu SOU integrovaného stavebního ztratilo cestovní kolo za 1500 
korun, tuto ženu naložili do služebního auta a objížděli s ní kolínské zastavárny. Kolo nalezli 
v zastavárně v Rubešově ulici, kde zjistili, že ho zde zastavil Rom z Kolína za 300 
korun.Nalezli ho v nedaleké herně Krijcois v Kutnohorské ulici, kde už stačil na automatech 
prohrát z utržené částky rovnou polovinu. Jízdní kolo se vrátilo majitelce, zloděj dostal 
blokovou pokutu. 

Jeden z největších kolínských závodů s dlouholetou historií oslaví letos 120. výroc1 
existence.V současné době je to jeden z mála podniků, který vyrábí a _dává práci asi 600 
lidem.Nabídka výrobků je široká:i nadále to jsou kalendáře,dále samolepky,tiskopisy pro 
Výpočetní techniku, etikety a v poslední době se zaměřují i na obaly. V současné době je starý 
závod uzavřen, výroba se přestěhovala do nového závodu v Plynárenské ulici .V rámci oslav 
120 let od založení firmy , nesoucí dnes název OTK, a.s ., uspořádaly tiskárny fotbalový 
tumaj polygrafů. V hale Spojů se soutěže zúčastnilo šest celků. Ve finálovém zápasu o pohár 
generálního ředitele se utkalo družstvo tiskařů z Kolína proti Gardě SB Poděbrady. Kolínští 
vyhráli 3: 1 a získali tak pohár. 

Polepská ulice byla znovu částečně zpřístupněna autobusové i automobilové dopravě, 
ovšem tento stav, který občané přivítali, je jen dočasný. V Polepské byly nutné úpravy všech 
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inženýrských sítí. V těchto pracech nelze pokračovat v zimě a začne se zase až v dubnu, 
proto byla komunikace otevřena. Tak se rovněž vyšlo vstříc i autobusové dopravě, která 
musela dělat velké objížďky. Na této komunikaci platí při tomto dočasném provozu rychlostní 
omezení a jsou zde umístěny dopravní značky, upozorňující řidiče na nerovnost vozovky. 
Vznikla také dohoda mezi Správou a údržbou silnic, která je správcem komunikace, městem 
a Elektrárnou Kolín a Středočeskou plynárenskou, že budou zajišťovat řádný stavební stav 
silnice po dobu dočasného provozu. Na vozovce jsou totiž jen základní povrchové vrstvy z 
kamenné drtě a prachu. Při tomto dočasném provozu je také rovněž testováno, zda 
zhotovené inženýrské práce byly řádně uzemněny a vydrží zátěž při plném provozu. Jejich 
oprava by totiž po vytvoření konečného povrchu byla značně komplikovaná. Na 
definitivní dokončení oprav si budou muset řidiči, pěší počkat do konce příštího roku. Do té 
doby totiž musí být postaven parovod a vodovodní řad. Při konečných úpravách se počítá také 
~ rekonstrukcí chodníků, osvětlením a vytvořením travnatých ploch. Tím by z Polepské, která 
Je nyní silnicím. třídy, vznikla silnice ll. třídy. 

2.2. 

Oblíbený malíř kreslených vtipů zavítal na krátký čas do Kolína. Vladimír Renčín 
slavnostně otevřel ve foyer Městského divadla svou výstavu kresleného humoru. Vernisáž 
byla doplněna autogramiádou a besedou s diváky. Organizátoři besedy pro všechny 
Připravili příjemné překvapení. Přímo na pódiu se Václav Linek, moderátor programu, 
telefonicky spojil s hercem Miroslavem Horníčkem a publicistou Rudolfem Křesťanem a 
bavili se o humoru. 
O hudební doprovod se postarala kolínská country skupina Nenicmoc. Vstup na besedu byl 
zdarma. 

Konečně se vrátila zima. Počasí se střídá,občas je už skoro jako na jaře, občas přijde ještě 
krutá zima. Rtut' teploměru klesla na 1 O stupňů pod nulu a drobně, ale vytrvale sněžilo. 
Během dne strážníci museli napomenout několik občanů, kteří neodklízeli napadaný sníh 
před jejich domy. Tuto povinnost mají podle vyhlášky o veřejném pořádku a čistotě města. Za 
tento přestupek totiž může být občanům udělena pokuta až do výše jednoho tisíce korun. 
Většinou se lidé snaží sníh odklízet ještě když padá, ale bohužel ne všichni jsou takoví. 

4.2. 

Odpoledne v 16 hodin se konala vernisáž výstavy nazvané Renesance na Kolínsku, která 
Volně navazuje na výstavy z minulých let, věnované ranému středověku a gotice. Autoři 
Výstavy ji vymezili léty 1530-1650. Výstava je koncipována jako první ucelená přehlídka 
zachovalých uměleckých památek 16. a poloviny 17. století v regionu, jehož je Kolín 
Přirozeným centrem. Téměř polovina exponátů byla pro tuto příležitost zapůjčena z jiných 
muzeí, památkových ústavů či soukromých sbírek. Mezi stovkou exponátů převládá umělecké 
řemeslo, nechybí ani malířské památky, plastiky, architektura je prezentována pomocí plánů, 
fotografií a rekonstrukcí. Nejvýznamnější renesanční památka našeho regionu - zámek v 
Kostelci nad Černými lesy - je představena několika předměty z mobiliáře kostela sv. 
Vojtěcha. Rodina Lobkowiczů zapůjčila ze své proslulé roudnické sbírky dva fajánsové talíře, 
které byly původně v majetku šlechtického rodu Trčků z Lípy. Památkový ústav zapůjčil ze 
Zámku Žleby tzv. Trčkovskou pokladnici, pražské arcibiskupství zapůjčilo z farností na 
Kolínsku několik monstrancí, kalichů a liturgického náčiní. K nejatraktivnějším patří tzv. 
Krychnovský poklad, obsahující mince a zlacené nádobky. Za zajímavost lze považovat 
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fragmenty pohřebního oděvu Albrechta Jana Smiřického. Unikátem je i alabastrová soška 
zbičovaného Krista, vzácná sochařská práce z období okolo roku 1650 ze sbírek kolínského 
muzea. O výstavu je od prvních dnů velký zájem a její organizátoři jako součást této výstavy 
Připravili pro zájemce zájezd po běžně nepřístupných renesančních památkách kolínského 
regionu, včetně návštěvy zámku v Kostelci nad Černými lesy. 

Mateřská škola v Chelčického ulici uspořádala pro své současné i budoucí žáčky 
maškarní zábavný program. Proběhl v jídelně 6. ZŠ, která ji k tomuto účelu propůjčila. 
Karneval moderoval ředitel Domu dětí a mládeže Luboš Votroubek, který sebou přivezl i 
klauna, kterého děti velmi dobře znají z jiných kolínských akcí a přivítaly ho bouřlivým 
potleskem a nadšeným jásotem. Některé děti přišly v maskách, nejčastěji byly převlečeny za 
Indiány a princezny, nechyběly ani další pohádkové postavy. Odpoledne mělo dvě části. Na 
První vystoupily dívky z Dětského výchovného ústavu v Býchorách s latinskoamerickým 
tancem a pak již byla pohádka O Sněhurce a sedmi trpaslících v podání dramatického 
kroužku mateřské školy. Všem se odpoledne moc líbilo. 

Přes velký zájem lidí o zapojení telefonu, má telecom značné problémy uspokojit všechny 
žadatele. Hlavním důvodem je nedostatek peněz. Mnoho rodin nahrazuje pevnou linku 
mobilním telefonem. Stejně jako v minulém roce, i letos tento monopol odměňuje tisícího 
Zákazníka. Vedení Telecomu v Kolíně předalo věcný dar - bezdrátový telefon třicetitisícímu 
majiteli pevné linky. Stala se jí Marcela Hamplová z Křečhoře, které byla telefonní stanice 
zřízena 21. ledna tohoto roku .. V telefonním obvodě Kolín je nyní 32 telefonnních stanic na 
100 obyvatel, čímž se kolínský obvod zařadil na 2. místo ve středočeském regionu. Neustále 
ubývá nevyřízených žádostí o telefonní linku a většina účastníků je již připojena na digitální 
ústřednu - číslo začíná 7. 

5.2. 

Referát životního prostředí OkÚ Kolín vyhlásil výsledky soutěže pro děti, nazvané 
Přírodní dominanty našeho okresu, doprovázené mottem: Jsou místa, která máme za humny a 
nevíme o nich. Cílem soutěže bylo za pomoci veřejnosti najít a zmapovat místa, stromy, 
kameny, zákoutí... něčím zajímavé. Do soutěže došlo 22 prací. , rozdělené ve třech 
kategoriích podle věku soutěžících. Vítězové: MŠ Nučice - Stoletý dub na návsi očima dětí, 
kolektiv ŠD při ZŠ Bylany - Bylanské Iindy, Ladislav Navrátil z Kostelce - Planá lnušeň. 
Pochvalu dostala 9. třída ZŠ v Pečkách za největší počet prací přihlášených do 
soutěže. Oceněné práce byly zveřejněny na Internetu na stránkách OkÚ kolín. 

Ve dvě hodiny ráno se potulovali Kouřimskou ulicí dva muži. Na obrazovce je sledovali 
díky kamerovému systému ve městě i strážníci Městské policie 40 minut. Když jeden z 
mužů vzal dlažební kostku a snažil se jí rozbít výlohu prodejny, byl to signál pro výjezd 
strážníků. Utíkající muže dostihli a společně s videozáznamem předali Policii ČR. 

8.2. 

Konala se 5. schůze Městské rady v Kolíně od 15,00 hodin v zasedací síni Městského úřadu 
v Kolíně. 

Přítomní: pí Majerová, Mgr. Krumich, JUDr. Molnár, Ing. Kaisler, JUDr. Najman, 
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J:lg. Pánek, Ing. Kosina 
Cást. omluven: Ing. Sova 
Dále byl přítomen: p. Pešek - tajemník MěÚ 
Na přísl. části jednání: p. Špinka- vedoucí OMBH, Ing. Kulíková- vedoucí FO 

Schůze byla zahájena_- v 15,00 hodin starostkou města pí Zdenkou Majerovou 

Návrh na změnu vyhlášky č. 2/92 v článku 2, odst. 2, písm. a) 

Ve vyhl. Č. 2192, která upravuje podmínky zapsání uchazečů o nájem bytu z majetku města 
~olína do místního seznamu uchazečů a podmínky zařazení do pořadníku na příslušné období 
Je uvedeno, že do seznamu nezapíše nebo vyřadí toho uchazeče, který nemá trvalé bydliště 
v obci. Nato byl upozorněn přednosta OkÚ výborem pro územní správu Poslanecké 
sněmovny, nebot' je tato podmínka v rozporu s Listinou zákl. práv a svobod. 

USNESENÍ č. 16- Městská rada v Kolíně 

II. d o p o r u č u j e 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně podle § 36 písm. h) zákona ČNR 
obcích 

Změnit 

č. 367/90 Sb. o 

vyhlášku č. 2/92 tak, že z článku 2, odst. 2 bude vypuštěn text uvedený pod písm. a) a dojde 
ke změně abecedního označení příslušných ustanovení 

ll. u k I á dá 

Vedoucímu OMBH p. Špinkovi ve spolupráci s komisí pro byty a nebytové prostory zpracovat 
návrh metodiky přidělování bytů v majetku města 

Návrh na schválení prodeje bytové jednotky č. 758/17 v budově č.p. 758, 759 v ul. 
Družstevní, Kolín II formou dražby 

Dům čp. 758, 759 se skládá z 39 byt. Jednotek, které jsou vymezeny k prodeji. V současné 
době není odprodána pouze 1 byt. jednotka, nájemníci - rodina Bezděkova, která neplatila 
nájemné a z tohoto důvodu byla rodina přestěhována do menšího bytu. 

USNESENÍ č. 17 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 45, písm. p) zákona ČNR č. 367/90 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů prodej 
bytové jednotky č. 758/17 v budově čp. 758, 759 v ul. Družstevní, Kolín II za vyvolávací 
cenu 350 000 Kč formou dražby 
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Návrb na schválení prodeje bytové jednotky č. 1284/8 v budově čp. 1281, 1282, 1283, 
1284 v ul. Brankovická, Kolín V formou dražby 

Tento dům se skládá z 32 byt. jednotek , které jsou určeny k prodeji. Nyní je prodáno 20 
jednotek. Z důvodu úmrtí nájemnice došlo k uvolnění 1 bytu, který je ve velmi dobrém 
technickém stavu. Odhadní cena dle znaleckého posudku je 189 900 Kč, 

USNESENÍ č. 18 -Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle§45,písm. p)zákona ČNR č. 367/90 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů prodej 
bytové jednotky č . 1284/8 v budově čp. 1281, 1282, 1283, 1284 v ul. Brankovická, Kolín V za 
vyvolávací cenu 370 000 Kč formou dražby 

Schůze byla ukončena v 19,20 hodin. 

10.2. 

V Kolíně působí pobočka pražského humanitárního sdružení Centrum integrace dětí a 
mládeže (CID). Kolín je tak druhým místem v republice, kam toto sdružení rozšířilo svou 
Působnost. Jeho náplní je především příprava nerůznějších programů hlavně pro děti 
Postižené kožními chorobami, astmatiky a alergiky. Připravují se i další akce. Například 
založení Baby clubu, kam by mohly chodit maminky s dětmi cvičit a rozvíjet motoriku svých 
dětí podle Kochovy metody. Pokud by si maminky potřebovaly něco zařídit , mohly by v 
klubu své děti i na pár hodin zanechat. Připravuje se rovněž program pro rodiče, který by 
měl ukázat, co děti v tomto humanitárním sdružení dělají. 

11.2. 

Sté narozeniny oslavila v domově důchodců v Kolíně jeho obyvatelka Anna Weisová, 
které zde každý říká jejím druhým jménem - Elvíra. Popřát přišla nejen její rodina, 
zaměstnanci a obyvatelé domova důchodců, ale také zástupci města ( tajemník Jan Pešek, 
starostka Zdenka Majerová),Okresního úřadu Kolín (přednosta ing. Jan Soukup) a České 
správy sociálního zabezpečení. Oslavenkyně přijala květiny a dary a také oznámení o zvýšení 
důchodu. Ministerstvo práce a sociálních věcí totiž rozhodlo o částce přibližně 400 korun, o 
které se zvýší důchod občanům starším 100 let. Babička je čiperná a na tento den se moc 
těšila. Přišla k ní i kadeřnice, aby jí to slušelo. Jubilantka má nejraději hudbu a dala přednost 
masu před narozeninovým sladkým dortem. Na své životní jubileum si připila sklenkou 
becherovky. 

Krajský soud rozhodl vrátit záležitost, týkající se restituce domu č . 27 v Brandlově ulici 
Okresnímu soudu v Kolíně, který má provést nové šetření. Budovu řadu let využívá 
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Regionální muzeum. Důvodem k vrácení bylo předložení dosud neznámých archivních 
materiálů a zpochybnění posudku předchozího znalce.Muzeu tak po čtyřech letech svitla nová 
naděje.Minulost tohoto domu sahá hluboko do středověku. Celá staletí byl dům v držení 
soukromých majitelů, až v 50. letech tohoto stolení se dostal do vlastnictví státu. V 
následujícím období se nikým neobývaný objekt stal útočištěm řady tuláků. Nakonec byl -
značně zdevastovaný - dán do užívání Regionálnímu muzeu, které ho na přelomu 70. a 80. let 
zrekonstruovalo. Na vedlejší, muzeem přikoupené parcele, byly pak dodatečně přistaveny 
další prostory, určené k výstavním účelům. Po revoluci v roce 1989 se o tento dům přihlásili 
restituenti ze severovýchodních Čech. Pro muzeum by ztráta domu znamenala obrovský 
problém, protože by nemělo kam přesunout pracovny, výstavní prostory, exponáty. Tak začal 
dlouhý spor mezi restituenty a muzeem. Okresní soud rozhodl, že dům má být i s nově 
Přistaveným objektem vydán restituentům. Muzeum se odvolalo ke krajskému soudu a ten 
rozsudek zrušil a vrátil k novému projednání s tím, že mají být vyžádány doklady ohledně 
možného darování domu v roce 1955 MěNV Kolín a vypracován znalecký posudek, týkající 
se přestavby objektu. K tomu bude potřeba dohledat další materiály z 50. let. Každopádně se 
však bude muset udělat nový znalecký posudek. Krajský soud totiž zpochybnil posudek Aleše 
Zahajského, na jehož základě loni okresní soud rozhodl o vydání objektu. Krajský soud 
rovněž vyslovil pochybnosti o oprávněnosti požadavku na vydání celé budovy 
restituentům, tedy i s nově přistavěnými částmi, stojícími na parcele, prokazatelně patřící 
muzeu. 

13.2. 

Již několik let se usídlil v českém kalendáři sv.Valentýn(14.2.). Určitě to rádi přivítali 
obchodníci,nebot' se nakupují k tomuto dni různá přání, drobné dárky, květiny. Je to ale spíš 
svátek pro mladé, ti starší nejsou na tento ten zvyklá a dívají se na valentýnovskou kampaň 
s opovržením. Valentýnskou diskotéku připravil Dům dětí a mládeže Na Zámecké. Tančilo se 
Zde a soutěžilo o sladké odměny. Zároveň byli vyhlášeni vítězové soutěže o nejlepší 
Valentýnský dárek, přání, básničku, které se zúčastnilo přes 80 žáků základních škol a 
studentů středních škol celého okresu. Zlatým hřebem sobotního odpoledne se stala 
Přehlídka netradičních účesů, které si děvčata pro tuto příležitost připravila. Největší obdiv a 
Prvenství sklidila se svým účesem Lucka Čábelková z Kolína. 

14.2. 

V Městském společenském domě se konala tradiční skautská akademie, navazující na 
oslavy 80 let založení skautingu na Kolínsku. Představily se na ní všechny věkové skupiny 
s~autů z 12 středisek v okrese.Přišla také starostka Zdenka Majerová. 
Uvod několikahodinového programu patřil oldskautům, v jejichž skupině je věkový průměr 
65 let. Pak vystoupily Světlušky z Ratboře, které sklidily bouřlivý potlesk. Celá akademie 
byla pestrou směsicí , v níž se proHnaly taneční, pěvecké i humorné scénky. Právě scénky 
si skauti připravily většinou sami. 

Kolem půl deváté ráno hořelo v Lučebních závodech. Když hasiči z Kolína přijeli na 
místo, požár již úspěšně zdolávali zaměstnanci za pomoci přenosného hasícího přístroje. 
Společně se požár podařilo lokalizovat. Pak dva hasiči kontrolovali střechu na zděné 
budově o výšce asi 5,5 metru. Jednalo se o tzv. výfukovou střechu, což znamená střechu z 
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lehkých materiálů, která v případě výbuchu odletí. V prostorách závodu došlo před požárem k 
výbuchu látek, jež se ve výrobě používají a kusy eternitových desek se zřítily na blízkou 
autoklávu. Když byly odstraněny, bylo z tohoto zařízení slyšet podezřelé syčení. Proto 
vedoucí střediska nařídil odtlakování a zaplnění dusíkem. Jeden ze zaměstnanců poté objevil 
požár kolem těsnění ventilu na vodíkovém potrubí. Členové HZS odstranili také zbytky 
eternitových vlnovek z okapu a střechy, aby jejich pádem nebyli ohrožováni zaměstnanci 
závodu. 

15.2. 

Krátce před půl šestou ráno signalizoval pult centrální ochrany objektu Městské policie 
přepadení v herně Palma. Na místo ihned v.xjela autohlídka, která zjistila, že tísňovou linku 
Použil personál na žádost muže z Kolína, který byl před provozovnou fyzicky napaden 
skupinkou šesti mužů. Ti ho povalili na zem, kopali do něj, urazili mu zub a způsobili mu 
oděrky na bradě. Pak utekli na sídliště. Poraněný nechtěl převézt do nemocnice a tak ho 
strážníci naložili do auta a prohledávali okolí. Nikoho nenašli a tak muže odvezli domů. Za 
Pár minut ovšem dostali na služebně další signál. Volal občan, že v Nerodově ulici skupina 
čtyř mladíků ukopala zrcátka u zaparkovaných automobilů a nyní se sdružuje před 
Prodejnou Billa. Další tři se dali na útěk směrem k plaveckému stadionu. K Bille se rovněž 
dostavila přivolaná hlídka Policie ČR. Protože jeden z mladíků odpovídal popisu muže, 
který napadl občana v herně Palma, byl odvezen ke konfrontaci a následně identifikován. 
Všichni pak byli převezeni na obvodní oddělení ve městě. Když se hlídka Městské policie 
vracela Masarykovou ulicí, zpozorovala na chodníku zbývající výtržníky. I tato skupina byla 
zadržena. 

Dvacetiletého muže z České Lípy oslovil kolem 23. hodiny na hlavním železničním 
nádraží muž, který se představil jako důstojník armády. V ruce držel pistoli, přiložil mu na 
ruce pouta a odvedl ho do restaurace v centru města, kde objednal pro každého jedno pivo. 
Pak "obět'" odešla na toaletu, "důstojník" šel za ním a začal ho slovně obtěžovat s tím, že je 
~omosexuálně orientován a pokusil se ho osahávat. Muž se vytrhl a utekl před restauraci. 
Dtočník ho pronásledoval , vyhrožoval že bude střílet, což také udělal. Přesto se napadenému 
muži podařilo utéct zpět na nádraží, odkud z telefonního automatu přivolal policii.Když 
Policisté přijeli na nádraží, přihlásili se ještě další dva mladí muži, kteří vypověděli, že byli 
rovněž v nádražní hale osloveni neznámým mužem. Ten se jim představil jako 
zaměstnanec Českých drah a nabídl jim otevření uzavřené vlakové soupravy. Oba mladí 
~uži s ním odešli do jednoho kupé této soupravy, tam ale dotyčný vytáhl pistoli, přiložil ji 
Jednomu z mužů k hlavě a druhého připoutal pouty k sedadlu. Prvního pod pohrůžkou násilí 
donutil, aby s ním odešel do vedlejšího vozu, kde ho osahával a pak utekl. Protože se popis 
Pachatele shodoval, policie usoudila, že se jedná o téhož muže a zahájila po něm pátrání. 
Během několika hodin se ho podařilo dopadnout. Jednalo se o třiadvacetiletého muže z 
Kolína. Používal plynovou pistoli Bruni a prokazoval se padělanou služební průkazkou 
Vojenského obranného zpravodajství. 

17.2. 

Jednu hodinu po půlnoci v.xjížděli kolínští hasiči se zásahovým vozem Dennis a dvěma 
automobily Tatra k hořícímu objektu v centru města. - do ulice na Haldě, nedaleko Husova 
náměstí, kde hořel malý domek. Občané v sousedním domku byli v tu dobu naštěstí ještě 
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vzhůru a uslyšeli podezřelé praskání. Šli se podívat ven a už viděli celou střechu v 
plamenech. Ti pak téměř současně s dalšími sousedy volali hasiče. S ohnivým živlem 
bojovali skoro do čtyř hodin ráno a museli použít i vysokotlaké vodní proudy a běžné 
proudnice. Požáru padla za oběť skoro celá střecha rohového domku. Příčina požáru, který v 
noci vyděsil obyvatele všech okolních domů, byla v době požáru stále otázkou a 
vyšetřovala se. Dům naštěstí nebyl již delší dobu obydlen a podle slov sousedů tu měl být 
majitelem budován nějaký obchod. 

V Zámecké ulici byla zahájena rekonstrukce veřejných WC, které jsou jedinými v centru 
~ěsta. Ke spokojenosti veřejnosti je až do rekonstrukce obsluhovala paní 
Cerveňáková.Jejich vzhled nebyl nijak přitažlivý ani z venku, a tak to každý raději vydržel 
domů, nebo použil jiné útočiště.Toalety nebyly pěknou vizitkou. Již delší dobu jsou 
k dispozici také záchody v parku Komenského, ale jsou z centra daleko. Proto se radnice 
rozhodla k jejich celkové rekonstrukci. 
Pak by měly být záchody vybaveny fotobuňkami a dalším zařízením, obvyklým pro moderní 
pojetí veřejných WC. Rekonstrukce by měla být hotova do konce dubna tak, aby mohly být 
Využívány již při Kmochově Kolíně a nemusely být přivezeny mobilní ekologické budky. 

18.2. 

Konala se 6. schůze Městské rady v Kolíně 15,00 hodin v zasedací síni Městského úřadu 
v Kolíně. 

Přítomní: pí Majerová, JUDr. Molnár, Ing. Kaisler, Ing. Pánek, Mgr. Krumich, JUDr. Najman 
?mluven: Ing. Sova 
Cást. omluven: Ing. Kosina 
Dále byl přítomen: p.Pešek - tajemník MěÚ 

Schůze byla zahájena_ v 15,00 hodin starostkou města pí Zdenkou Majerovou 

Návrb na schválení rozpočtu města Kolína na rok 1999 

USNESENÍ č. 19- Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně podle § 36, odst. 1, písm. b) zák. č. 367/90 Sb., ve znění 
Pozdějších předpisů schválit návrh rozpočtu města Kolína na rok 1999 

Schůze byla ukončena: v 18,20 hodin 

Odbor školství a kultury stále nemá vedoucího. Po zveřejnění inzerátu se do konkursu 
Přihlásilo 15 zájemců, jeden z pozvaných však ke konkursnímu řízení bez omluvy nepřišel. 
Komise ve složení starostka Zdenka Majerová, její zástupce Mgr. Jiří Krumich a tajemník Jan 
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Pešek a zastupitelé Josef Zákora a Vít Kosina vybrali do užšího výběru čtyři kandidáty. 
Mezi nimi vybrali nejlepšího, ten však po několika dnech oznámil, že o toto místo už nemá 
zájem. Komise se sejde tedy znovu a musí vybrat nejvhodnějšího ze zbývajících tří. Dosud 
byl vedoucím ing. Z.Slováček. Vedení radnice nebylo spokojeno sjeho prací, proto dostal 
Výpověď'. Doufejme, že nový vedoucí udrží i úroveň zpravodaje, zejména pak titulních 
článků. 

19.2. 

Šéf kolínského Úřadu práce ing. Josef Blecha bude muset čelit obvinění státního zástupce. 
Po několikaměsíčním vyšetřování předal státní zástupce soudu případ anonymních dopisů, 
které v loňském roce naznačovaly korupci starostky města Zdenky Majerové a jejího zástupce 
Mgr.Jiřího Krumicha. Josef Blecha si měl podle vyšetřování pod cizím jménem vyžádat na 
katastrálním úřadu dokumenty, které pak byly součástí anonymů. V případě prokázání viny 
hrozí řediteli Úřadu práce peněžitá pokuta nebo až dvouleté vězení. 

Ředitel kolínského Okresního ředitelství Policie v ČR připustil, že na obvodních 
Odděleních v okrese chybí průměrně 4-5 zaměstnanců. Celkově je tedy v okrese o 44 
Policistů méně, než by bylo třeba. Na kolínském obvodním oddělení je jich dokonce o 13 
méně, než je plánovaný stav. Podstav policistů se ale prý nijak neodráží na výkonech, svoji 
Práci i v oslabení zastávají. Objasněnost trestních činů se již několik let pohybuje kolem 50 
Procent, což je velmi dobrý výsledek v rámci kraje i republiky. Nástupní plat policistů je nyní 
7200 až 7960 korun. K tomu mají po skončení školy průměrně 2500 korun zvláštní příplatek, 
stanovený podle počtu obyvatel okresu a rizikovosti místa. Později mohou dostat ještě ll 00 
korun hodnostního příplatku a podle úspěšnosti mohou získat i osobní ohodnoce1ú. 
Podmínkou přijetí k policii je maturita, trestní bezúhonnost a dobrý zdravotní stav. Uchazeči 
Prodělávají psychotesty.Ne všichni obstojí. Z uchazečů, kteří se k policii hlásí, dvě třetiny 
neprojdou těmito testy a zejména pak psychologickými, které jsou zaměřené především na 
to, zda nejsou agresivní, dále zdravotní testy, fyzické testy ... Pokud uchazeč všemi testy 
Projde, nastoupí k útvaru ,který ho náboroval. Začátečník slouží ve dvojici s jiným policistou. 
Po nějaké době nastupuje na jeden rok do školy, kde pobírá zvláštní příplatek ve výši 1000 
korun. Tuto školu, která je v Praze Hrdlořezích, nelze studovat při zaměstnání. Po 
absolvování školy musí adept tři měsíce odsloužit v Praze. Pak nastoupí ke konkrétnímu 
útvaru Policie ČR Kolín.! přes všechny problémy se cítíme v Kolíně bezpečně, velké riziko je 
ovšem chodit po setmění opuštěnými ulicemi a doprovodu 

20.2. 

V noci řádil ve městě vandal. V Masarykově ulici prořezal všechny čtyři pneumatiky u 
zaparkovaného vozidla Škoda Pick up. Stejně bylo poškozeno auto ve Štítarské ulici. Shodou 
okolností patřila obě auta stejné firmě, čímž jí vznikla škoda za 12.000 korun. Úplně stejně 
se vyřádil tento vandal na autě Ford Transit v Kmochově ulici, kde však prořezal jen tři 
Pneumatiky, škoda 10.000 korun 
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22.2. 

v Pět minut po deváté hodině večer přivolal hlídku městské policie zaměstnanec restaurace U 
~ervených s tím, že tam mají neplatiče . Hlídka však zjistila, že oním neplatičem je žena a to 
Silně podnapilá, která obtěžovala ostatní hosty. Paní byla z Plaňan a byla v takovém stavu, v 
němž by sama domů nedojela Proto nezbylo nic jiného, než aby ji strážníci převezli na 
záchytku, kde se paní vyspala. 

23.2. 

Sbírka na nové zvony pro chrám sv. Bartoloměje, vyhlášená před třemi roky, nesplnila 
očekávání. V současné době je na účtu u České státní spořitelny 380.000 korun, dalších asi 
120.000 je neoficiálně přislíbeno . Celkem by mohlo být získáno 500.000 korun. Přitom 
předpokládaná sada čtyř sladěných zvonů, vybavená elektrickým pohonem a dálkovým 
ovládáním by stála více jak 850.000 korun (velký zvon 650 až 850 kg, další dva 450 a 180 
kg plus malý "umíráček"). Z této představy se bude muset asi něco slevit. Podíl na celkem 
vybrané částce mají hlavně farníci od sv. Bartoloměje (280.000 Kč). Dále přispělo asi 150 
drobnějších dárců částkami od 500 do 2000 korun). Početná je skupina dárců s 10.000 
korunami, jejichž jméno bude vyryto na plášti největšího zvonu. Na konto přispěly i některé 
Známé kolínské osobnosti . Starostka Zdenka Majerová dala 3000 korun, senátor Vladislav 
Malát opakovaně 2000, ředitel místního závodu společnosti Thermo King Patrick Fitzpatrick 
10.000 Kč. Mezi podnikateli například pekař Hankovec dal 10.000 korun, chladničkáři H+V 
~000, jeden z důchodců přinesl 30.000 korun. Mnozí dárci si ani nepřejí být jmenováni. ODS 
Jako jediná z politických stran věnovala 1000 korun a dokonce zařadila do svého volebního 
Programu zakoupení zvonů.Nyní se řeší otázka, komu zadat výrobu zvonů. Ucházejí se o ni 
tradiční české firmy - rodina Tomáškova z Brodku u Přerova, Rudolf Manoušek ze Zbraslavi 
a Rudolf Perner z Passova v Německu. Všichni mají pověst kvalitních zvonařů, liší se však 
Provedením zvonů, zejména povrchovou úpravou, elektrickým pohonným ústrojím a další 
Výbavou. Jan Kamarýt, iniciátor sbírky a otec celé myšlenky, je s nimi v kontaktu. 
Rozhodovat bude samozřejmě i cena. Vzhledem ke kurzu koruny k marce se zatím zdá 
Pernerova cena 55.000 DM nevýhodná, rodina Tomáškova je o 300.000 níže. R. Manoušek 
jako jediný zase nehodlá uplatňovat daň z přidané hodnoty. 

Netradiční dárek k narozeninám připravili přátelé neúnavného kulturního iniciátora 
Radimíra Tomka výstavu fotografií, jejichž autorem je kameník Ivan Erben a které zachycují 
Tomka s různými pokrývkami hlavy. Erben 13 vystavených fotografií zhotovil v ateliéru 
sochaře Jaroslava Hylase po tradičním božíhodovém živém betlému. Právě součásti 
betlémských kostýmů posloužily jako rekvizity. Výstavu zahájil Miloš Xim Houdek, který 
Tomkovi a dalšímu oslavenci Zdeňkovi Běhalovi předal certifikát, věnovaný Ladislavem 
Kamarýtem. Je tam napsáno : osobnost Malé galerie a přilehlých prostor sycených kulturou a 
krásou polabských luhů a hájů až kamsi na Spálenku. Tuto listinu Jan Kamarýt, stejně jako 
svérázné čepičky, vlastnoručně vyrobil. 

25.2. 

Strana Důchodci za životní jistoty otevřela bezplatnou advokátní poradnu pro důchodce na 
sekretariátu oblastní rady středních Čech v budově Union-cukru u kruhového objektu U 
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řižovatky. Právník zde bude k dispozici vždy poslední čtvrtek každého sudého měsíce od 8 
~o 12 hodin. Důchodci tak zase ušetří peníze, i když mnoho z nich je na tom lépe než mladí 
hdé nebo rodiny s dětmi . 

Radnici se možná podaří vyřešit problém tzv. černých skládek, které vznikají na území 
měst a jeho okolí-zejména opuštěná místa, škarpy,les. Objevuje se zde úplně všechno-stavební 
materiál, spotřební věci( staré televize), akumulátory. 
Likvidace těchto skládek v loňském roce stála 110.000 korun. 
V Technických službách začíná od 1. března pracovat zaměstnanec, který bude lidem 
Podávat informace o možnostech, které v souvislosti s likvidací a svozem odpadu mají. Toto 
místo bylo vytvořeno díky reorganizace v samotných TS. Současně TS navazují kontakty s 
kolínskými základními školami a umožní jim exkurze na vlastní pracoviště, aby si žáci mohli 
Prohlédnout třídění odpadů v praxi a pochopit význam tohoto systému. V současné době má 
Ko~ín 30 sběrných míst na sklo a odpadu a osm na nebezpečný odpad. na !nejmladší místo" 
do Stítar, mohou občané vozit například starý nábytek a podobné předměty a tyto služby jsou 
Zahrnuty v poplatku za svoz komunálního odpadu. Dobré zkušenosti jsou i s kontejnery na 
tříděný odpad na 30 místech.Problémy zatím jsou jen s uskladněním starých ledniček, které 
obsahují škodlivé freony a snaha nalézt v republice někoho, kdo by je ekologicky likvidoval 
zatím byla marná, protože nikdo takový neexistuje. TS je prozatím skladují v kryté hale. 

Kolem půl osmé ráno prováděla hlídka Městské policie kontrolu, zaměřenou na dodržování 
Vyhlášky města o psech. V Komenského parku strážníci objevili psa pobíhajícího bez 
Vodítka a bez známky. Stejně tak ve Funkeho a Masarykově ulici a na mnoha dalších 
místech. Majitelům těchto psů strážníci domluvili. 

V Kolíně se narodilo 20 dětí, zemřelo 38 lidí. 
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1.3. 

Před hernou Barbucha bar došlo o půlnoci k přepadení dvaačtyřicetiletého muže. Dva 
mladíci ho napadli údery pěstí a kopanci . Přivolané policii se podařilo oba účastníky 
r:edaleko místa činu zadržet. Napadený muž byl s tržnou ránou na hlavě a oděrkami po celém 
tele ošetřen na chirurgii. 

Dopoledne měli na železničním nádraží sraz přibližně dvě desítky fanoušků fotbalového 
mužstva Sparty z Kolína a asi pět desítek ostravských fanoušků. Rozhodli se pro houfuý 
odjezd na utkání proti Slávii do Prahy. Kolínská policie se na jejich příjezd pečlivě 
Připravila a přijala řadu bezpečnostních mimořádných opatření, k udržení klidu na nádraží i 
ve městě vyčlenila 30 policistů, podíleli se na ní rovněž strážníci Městské policie. Fanoušci 
se asi trochu zalekli, protože jejich dvouhodinová přítomnost v Kolíně nepřinesla žádné 
Výtržnosti, zranění ani škody na majetku. Všichni nakonec v poklidu odjeli směrem na Prahu. 
Nicméně i přes zdánlivě klidný přesun si všichni oddechli, nebot' tito pasivní sportovci byli 
Více než hluční a posilnění alkoholem. Mladíci mluví sprostě, alkohol jim dodává větší sílu. 
Ani ve vlaku z nich neměl určitě radost, nebot' jsou velice rizikoví cestující a někdy je 
Průvodčí nucen je usměrnit, případně vyloučit z jízdy. 

Nedlouho před půlnocí vxjížděla Městská policie do Tovární ulice. Tato ulice je z velké 
části obydlena cikány. Ulice není zrovna oblíbena mezi kolíňáky, každý zde projde jen za 
světla a v krajní nouzi. Zde si občané stěžovali, že je rušen noční klid. V domě na rohu s 
Okružní ulicí totiž Romové uspořádali diskotéku. Produkce se konala uvnitř domu, ale 
hudba z radiomagnetofonu se bez ohledu na noční dobu linula ven a obtěžovala občany. 
Strážníci tanečníkům domluvili, ti zavřeli okna a bylo vše v pořádku. 

1.3. - 2.3. 

Snaha pomoci cikánům začlenit se pokračuje. Protože většina z nich nepracuje( chodí si na 
úřady pro dávky, neustále shání výhody a úlevy), patří mezi lukrativní činnosti podporované 
státem pořádání různých školení pro ně. Bohužel je o ně stále malý zájem. V Kolíně pro ně 
byla již zřízena střední škola, dokonce i "přípravná škola". Přes velký počet Romů žijících 
v Kolíně se najde jen malá část, která se chce vzdělávat. 
Na Rómské střední škole sociální se konal dvoudenní specializovaný seminář na téma: Jak 
sestavit podnikatelský záměr. Kurz byl určen pro Romy, kteří podnikají nebo o vlastní 
živnosti teprve uvažují. Pořádalo ho pražské sdružení Busines Leaders Forum. Mezi Romy 
v Kolíně a vůbec i v okrese Kolín byl o tento kurz malý zájem. Zúčastnili se ho jen dva 
muži z Velkého Oseka a Kostelce. 

2.3. 

Plavecký stadion se stal pro město velkým problémem. Vysoké náklady na provoz, 
Zastaralost, malá návratnost investic. Obrovský areál není dostatečně využíván. Dochází 
k Velkým tepelným ztrátám, nebot' okolo samotného vnitřního bazénu jsou jen skla. 
Návštěvníci si stěžují na zimu, na chladnou vodu. Vnitřní prostory jsou využívány 
k Podnikání jinými subjekty - solárium, fitness-centrum, občerstvení, nedělní burzy též 
Přinášejí peníze do pokladny. Nadměrný počet zaměstnanců také nesnižuje náklady. V šatně 
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b~ stačila pouze 1 pracovnice. Nyní je 1 v pokladně, 2 jsou v šatně (1 pro mužské a 1 pro 
damské). Neustále zde z nudy klábosí, čtou si, nohy mají pokaždé hozené na židli a 
~esundají je ani když přijde zákazník. 
Reditel Technických služeb Miloslav Ledvinka upozorňuje na nezbytnost nové koncepce 
plaveckého stadiónu. Takové, aby fungoval jako rekreační oddechové centrum. Toto 
Zařízení se svým způsobem již přežilo. Bylo budováno za jiných podmínek, za jiných cen 
energie a proto je nyní nutná změna jeho koncepce. Dochází například k velkým tepelným 
Ztrátám, což by se mohlo vyřešit přístavbou druhého patra. V tomto případě by bylo nutné 
zesílit nosníky. Změnit by se mělo i využití celé, tedy i venkovní plochy. Jednání s radnicí o 
dalším osudu tohoto zařízení by měla začít letos v květnu. Uvažuje se o vybudování 
tobogánu tak, jak to dělají ostatní města. Českým vzorem se stala německá Aquacentra, kam 
se jezdí na jednodenní zájezdy. U nás by to určitě lidé také přivítali , ale cena vstupného bude 
:Ysoká a vzhledem k nízkým platům zde v Kolíně by mohla být ohrožena návratnost 
Investice. Dokonce i na chodbě bazénu vedle šaten byly umístěny dva obrazy perfektně 
vybaveného bazénu. Jestli je to předloha i pro kolínský bazén se ukáže až za několik let. 

3.3. 

Radnice se rozhodla potrestat firmu Nykos (dceřinná společnost skupiny Marius Pedersen, 
se sídlem ve Ždánicích) zato, že odváží v Kolíně komunální odpad bez povolení. 
Od března minulého roku tato firma odváží odpad ze sídliště od domů patřících Českým 
drahám. Dva měsíce před tím požádala radnici o povolení pro tuto činnost. Radnice však 
Usoudila, že by nebylo správné, aby se Nykos pletl do práce Technických služeb a povolení 
nevydala. Nykos se odvolal k Okresnímu úřadu Kolín. Ten se postavil na stranu Nykosu. 
Radnice proti rozhodnutí OkÚ požádala Územní odbor Ministerstva životního prostředí o 
Přezkoumání rozhodnutí. Ten usoudil, že okres postupoval správně. V polovině roku 1998 
~~ělil Městský úřad Nykosu pokutu ve výši tři tisíce korun. Ani v tomto případě se referát 
ZIVotního prostředí OkÚ za něj nepostavil, protože podle něho firma zákon neporušila. 
Radnice se opět obrátila na stejný odbor ministerstva jako v předchozím případě, ten však do 
dnešního dne nevydal v této věci rozhodnutí. Na začátku letošního února právník MěÚ 
lDDr. Karel Vízner podal na Nykos trestní oznámení, na jehož základě žádá město po 
Nykosu úhradu vzniklé škody ve výši 140.000 korun. Jsou zde dvě rozporná stanoviska obou 
stran. Radnice soudí, že Nykos vyváží odpad od fyzických osob, Nykos zase tvrdí, že má 
smlouvu s Českými drahami a odváží odpad firemní. Nykos tvrdí, že město mělo povolení 
Vydat, protože společnost splňuje zákonem stanovené podmínky. Proč vlastně radnice takto 
Postupuje proti Nykosu? Aby nenastal chaos, když by si s odpadem nakládal kdo chtěl a jak 
chtěl. Proto má město zájem na tom, aby svoz odpadu byl organizovaný. V podobném duchu 
spor stále pokračuje a rozhodne ho asi až soud. 

O informačním centru se mluví již delší dobu. O jeho vybudování měli zájem již naši 
Přátelé Holand'ané a mělo stát na náměstí. Zatímco jiná města svá centra již mají, Kolín toto 
Zřízení teprve připravuje. Dosud se v této věci nic neudělalo. Nyní radnice vyhlásila soutěž na 
VyPracování návrhu. Svoji studii na zřízení Infocentra v Kolíně předložil radnici David 
Dvořák (někdejší ředitel divadla a nyní správce synagógy). K využití pro tento účel považuje 
za vhodné dva domy před synagógou, kde v přízemí v současné době sídlí vpravo realitní 
kancelář a vlevo málo využívaná výstavní síň. Návrh předpokládá, že by zde byly k dispozici 
různé propagační materiály a současně by se zde mohly konat nejrůznější společenské a 
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kulturní akce. Studie je obsáhlá. Určitý materiál pro zřízení informačního centra předložila i 
dr. Eva Jančíková. Radnice tedy bude rozhodovat mezi dvěma variantami. 

Předměstská restaurace Na Čerčance se navždy ztratila z povrchu města. Demolice 
proběhla velmi rychle. Tak se ztratila oblíbená restaurace, které by v letošním roce bylo 99 
let. Před likvidací zde byly dvě místnosti a deset stolů pro 50 lidí. Interiér měl dřevěné 
obklady a byl celkem příjemný. Na rozdíl od neutěšeně působícího exteriéru budovy. 
Provozní doba zde byla od 1 O do 22 hodin a bylo zde stále plno, někdy až přeplněno. Byl 
zde výherní automat, točilo se pivo Regent a vařila se zde tři jídla. Oblíbená byla hlavně 
Polévka "zelňačka". zvenku zdobil vchod osobitý vývěsní štít, který maloval sám poslední 
majitel, Dezidér Horváth ze Zruče nad Sázavou. O konci hospody asi také spolurozhodla 
lsrize kolínského průmyslu. Průmstav skončil, z Draslovky odešli montážníci. Mezi hosty 
Cerčanky patřili dělníci z blízkého Kovošrotu, Kabla a obyvatelé celé městské čtvrti Št'áralka 
a zaměstnanci ČD. Leč provozovat hostinec se panu Horváthovi již nevyplatilo, ačkoliv zde 
v okolí jiná hospoda není. Dnes musí zájemci o pohostinské služby šlapat víc jak půl 
kilometru k Černému koni a na místo hostince je skladový dvůr prodejny Pro-Doma. 

Šest minut před půlnocí se v Okružní ulici rozlehl táhlý zvuk sirény alarmu v restauraci 
DYmokurská. Přivolaná autohlídka MP zjistila, že je do restaurace pootevřená ventilace okna 
a zřejmě průvan uvedl do chodu alarm. Thned byl vyrozuměn majitel, který přijel, celý objekt 
společně s hlídkou prohlédl a okna pozavíral. Občané mohli zase klidně spát. 

5.3. 

Na sídlišti blízko Billy je již řadu let volné prostranství, na němž bylo v době výstavby 
Paneláků vytvořeno skromné hřiště pro děti - pískoviště a pár prolézaček. Nyní radnice 
většinu takovýchto hřišt' přetváří. Využívány jsou podobné herní prvky jako v Borkách. 
Blavním materiálem je dřevo spolu v kombinaci s pneumatikami, provazy, řetězy. 
Dodavatelem je Ivan Erben ze Sendražic. Ten podniká už několik let jako kameník, sídlo má 
v areálu u Hradištka. Děti ze Sendražic se mohly s jeho výrobou už seznámit v parku 
V Drnkovicích. Nyní své výrobky distribuuje i po Kolíně. Obyvatelé ulice Čechovy sady 
měli na radnici možnost vyjádřit se k projektu, který jim představil odbor životního prostředí 
Měú. Na základě petice, kterou podepsalo 150 občanů bude v této lokalitě upraveno dětské 
hřiště a jeho okolí. Hřiště bude vybaveno dřevěnými herními prvky a změn dozná i oplocený 
Prostor pro míčové hry. Snad teď si děti přestanou hrát na silnici, kde jsou ohrožovány auty 
Přijíždějícími k nákupnímu centru BILLA . 

6.3. 

Čím dál častěji se nabízejí smutné pohledy na vyhozené pytle odpadků ve škarpách , na 
okrajích lesů, či na jiných dostupných místech. Na vině jsou hlavně chalupáři, kteří nechtějí 
Vézt odpad až do Prahy, proto ho vyhodí někde cestou do lesa. Platit za odvoz se nikomu 
nechce, pohodlnější je vyhodit vše nepotřebné někde cestou -proč se trmácet ke kontejneru, 
který tam třeba zrovna není a jestli je, tak bude plný. Pak jsou po stromech rozvěšené staré 
hadry, po cestě není kam šlápnout. To není jen náš problém, nýbrž celorepublikový. Od 
loňského roku byla zavedena povinnost každého platit poplatek za odvoz, případně prokázat 
Způsob jeho likvidace. 
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Krátce před 20. hodinou přivolal strážníky MP operační důstojník Policie ČR, protože v 
prostoru za benzinovým čerpadlem před odbočkou na Novou Ves přistihla dopravní hlídka 
~va muže, kteří vyhazovali stavební a domovní odpad vedle polní cesty. Strážníci MP zjistili, 
ze se nejedná o Kolíňáky, ale o občany ze sousedního okresu Praha-východ. Celá událost byla 
zaznamenána na kameru a oba pánové si vyhozený odpad museli zase naložit zpět do vozu 
a odvézt. Oba se pak museli dostavit na služebnu MP, kde se dozvěděli, že se dopustili 
Přestupku a celá záležitost je předána k vyřešení přestupkové komisi MěÚ. S podobným 
problémem se setkáváme i v okolí Kolína. Opuštěná místa k tomu vybízejí. V Sendražicích je 
~akových skládek několik, rovněž na cestě z Kolína k Písáku je na půli cesty takové smetiště, 
ze se z toho zvedá žaludek co lidi dokáží. 

Ve tři hodiny ráno vyjížděli strážníci MP do zábavního podniku Plama. Před podnikem 
zastihla dva peroucí se muže. Ti se začali prát již uvnitř, kde způsobili škodu za 4000 korun a 
byli personálem vyhozeni ven. Oba pánové se nenechali rušit ani strážníky a ve své bitce 
Pokračovali a z vyřizování účtu je nevyvedla ani přivolaná hlídka Policie ČR. Oba musí 
nyn.í čelit podezření z trestního činu výtržnictví. 

Konal se již 9. ročník erotického plesu firmy Willy. Ta má svou prodejnu blízko u Delvity. 
Prodávají se zde erotické pomůcky, spodní oblečení, plavky. Spolu s plesem města Kolína 
Patří tento k nejnavštěvovanějším. Vstupenky jsou vyprodány dávno před konáním samotného 
Plesu. K největším lákadlům patří jistě pestrý program, který není v Kolíně jen tak k vidění. 
Kromě tance zde byla klasická erotická čísla jako dámský a pánský striptýz, live sex či 
lesbická láska, ale i módní přehlídka spodního prádla v podání manekýnek Kutnohoračky 
Ivy Crkalové, ukázka tanců lambáda a kankán a především spoluúčast návštěvníků plesu. Na 
Programu byly různé soutěže a spolupráce s profesionálními umělci nebo například 
asistence dam při pánském striptýzu. Dobrou náladu pomáhal vytvářet moderátor Luboš 
Yotroubek a redaktor ČT Martin Goláň, který publikum potěšil i zpěvem několika písní z 
muzikálu Dracula. Nedlouho po zahájení plesu nalezli místní policisté na kapotě jednoho 
automobilu zaparkovaného u MSD, kde se ples konal, mobilní telefon. Po chvilce pátrání se 
ukázalo, že patří redaktorovi erotického časopisu Nei Report, který své redakci telefonem 
Sděloval zpravodajství z plesu a zapomněl ho na střeše automobilu. 

8.3. 

Konala se 7. schůze Městské rady v Kolíně od 15,00 hod v zasedací místnosti Městského 
úřadu v Kolíně. _ 

Přítomní: pí Majerová, Mgr. Krumich, Ing. Kosina, JUDr. Najman, Ing. Kaisler, Ing. Sova, 
Ing. Pánek 

Omluven: JUDr. Molnár 
Dále byl přítomen: p. Pešek- tajemník MěÚ 
Na přísl. části jednání: p. Špinka- vedoucí OMBH 

Ing. Kulíková - vedoucí FO 
pí Penková- vedoucí odd. správy majetku města 
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Schůzi zahájila starostka. Po schválení programu došlo k projednávání jednotlivých návrhů 
s těmito závěry: 

Návrb na výpověd' z pronájmu nebytových prostor 

Smlouva o pronájmu byla uzavřena na dobu neurčitou. Protože ing. Svoboda dosud neuhradil 
dlužnou částku, byl podán návrh na výpověď' 

USNESENÍ č. 20 - Městská rada v Kolíně 
podle § 9 odst. 2, písm. b zák. č. 116/1990 Sb. 

schvaluje 

VýPověď' z pronájmu nebytových prostor společnosti C.P.I. -ing. Roman Svoboda, Benešova 
643, Kolín II, z důvodu neplacení nájemného v celkové výši 12 900 Kč 

Návrb na schválení pronájmu nebytových prostor v majetku města 

Pan Hruboň projevil zájem o půdní prostory za účelem vybudování bytové jednotky. Do 
současné doby nikdo jiný nemá zájem o koupi. 

USNESENÍ č. 21- Městská rada v Kolíně 
v souladu s pravidly pro pronájem majetku města 

schvaluje 

Pronájem půdních nebytových prostor domu č.p. 699 b,c/ll, ul. Bachmačská-
Danielu Hruboňovi za účelem vybudování půdního bytu dle vyhlášky 1/95 

Návrb na mimořádné zařazení uchazeče o nájem bytu z majetku města Kolína do 
Pořadníku uchazečů (pí Váchová) 

Pí Váchová má na odboru MBH podanou žádost o nájem bytu od r. 94, je rozvedená, má ve 
své péči 2 nezletilé dcery - v r. 92, 93 byla opakovaně vyšetřena na chirurgické a ortopedické 
ambulanci pro fyzické napadení bývalým manželem - v r. 98 podala na KPP trestní oznámení 
na bývalého manžela a tchána pro podezření z trestné činnosti - z psychologického vyšetření 
obou dcer pí Váchové je zcela jasné, že dlouhodobě stresující a zátěžová situace v žádném 
Případě neprospívá zdárnému vývoji obou dívek 

USNESENÍ č. 22 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

Podle vyhlášky 2/92, čl. 2, odst. 3 upravující podmínky zapsání uchazečů o nájem bytu 
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z majetku města Kolína do místního seznamu uchazečů a podmínky zařazení do 
pořadníku na příslušné období roku zařazení pí Ivany Váchové, bytem Havlíčkova 429, 
Kolín IV do pořadníku uchazečů o nájem bytu 

Návrb na mimořádné zařazení uchazeče o nájem bytu z majetku města Kolína do 
Pořadníku uchazečů ( pí Březinová) 

~í Březinová má podanou žádost o nájem bytu od r. 96 -bydlí v rod. domě, jehož vlastníky 
Jsou rodiče býv. manžela - pí Březinová má ve své péči 2 nezletilé děti - byla několikrát 
fyzicky napadena býv. manželem, při jednom napadení byla zraněna i dcera 

USNESENÍ č. 23 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

Podle vyhlášky 2/92, čl. 2, odst. 3 upravující podmínky zapsání uchazečů o nájem bytu 
z majetku města Kolína do místního seznamu uchazečů a podmínky zařazení do 
Pořadníku na příslušné období roku zařazení pí Magdy Březinové, bytem Okružní 
424, Kolín V do pořadníku uchazečů o nájem bytu 

Návrb na schválení splácení až 70% kupní ceny za prodej byt. jednotky ve splátkách 

Jmenovaní - Hozmanovi, Trumpusovi podali žádost o souhlas se zaplacením až 70% kupní 
ceny za byt. jednotku ve splátkách- splňují podmínky vyhlášky města 3/96 

USNESENÍ č. 24 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 6 vyhlášky města č . 3/96 zaplacení 
až 70% kupní ceny za prodej bytové jednotky včetně pozemku v pravidelných splátkách 
s maximální lhůtou splatnosti 5 let 

Zpráva o hospodaření města Kolína v roce 1998 

USNESENÍ č. 25 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 36, odst. 1, písmena b) zákona č. 367/90 
Sb. ve znění pozdějších předpisů zprávu o hospodaření města Kolína za rok 1998 

46 



----------------------------------------------------- Kronika města Kolín ---------------------------------------Březen 1999_ 

Hospodaření města Kolína za rok 1998 skončilo zůstatkem ve výši 18.169.419,39 Kč. 

Návrh na přejmenování a pojmenování ulic ve městě Kolín 

V rámci zavádění celostátně platného číselníku ulic a veřejných prostranství zjistilo odděl. 
evidence obyvatel výskyt shodných pojmenování ulic v Kolíně a Sendražicích - příslušná 
komise na svých zasedáních posoudila shodu pojmenování ulic a navrhla řešení - současně 
bylo navrženo pojmenování dosud bezejmenných ulic v městské části Zibohlavy, oddělené 
části Ovčárecké ul. v Kolíně V a nově vznikající ulice v Kolíně IV. Návrhy byly přijímány 
v loňském roce, rovněž výsledky byly zveřejněny na konci roku. 

USNESENÍ č. 26 - Městská rada v Kolíně 
podle§ 45, zákona ČNR č. 367/90 ve znění platných novel 

stanoví 

nové názvy ulic ve znění nedílné přílohy tohoto rozhodnutí s platností od 9.3. 1999 

Návrb na prodej části poz. parcely č.kat. 1119 nově označené podle geom. plánu č. 
371 - 452/97 jako pozem. parcela č. 1119/2 o výměře 3 m2 v k.ú. Sendražice, ul. 
Havlíčkova z majetku města do vlastnictví paní Evy Dobiášové, Havlíčkova 41, Kolín -
Sendražice 

Pí Dobiášová požádala o odprodej poz. parcely č.kat. 1119/2 o výměře 3 m2 k přičlenění 
k vlastnímu pozemku tak, aby tvořil zarovnanou ulič. č~ - uvedení skutečného užívacího 
stavu do souladu se stavem právním- vyjádření odborů MěU i komise jsou kladná) 

USNESENÍ č. 27 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle zákona ČNR č. 367/90 Sb., ve znění 
Pozdějších předpisť1 - § 36a, odst. 1, písm. a) 

prodej 

části pozem. parcely č.kat. 1119 nově označ. geom. plánem č. 371 - 452/97 jako poz. parcela 
č.kat. 1119/2 o výměře 3 m2 v k.ú. Sendražice, ul. Havlíčkova z majetku města do 
vlastnictví pí Evy Dobiášové, Havlíčkova 41, Kolín- Sendražice za celkovou kupní 
cenu 1 000 Kč a úhradu nákladů s prodejem pozemku spojených. 

Návrb na bezúplatný převod pozemků a staveb v k.ú. Tři Dvory - v areálu koupaliště 
z vlastnictví města Kolína do vlastnictví obce Tři Dvory 

Obec Tři Dvory již několik let spravuje, užívá a investuje do objektu koupaliště Tři Dvory-
stavebně technický stav celého areálu je zchátralý až havarijní. Dnes tu funguje jen 
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malá restaurace. Šatny, záchody jsou téměř nepoužitelné pro jejich katastrofální stav. 
Budovy téměř 20 let nikdo neudržoval. 

USNESENÍ č. 28 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle ustanovení zákona ČNR č. 367/90 Sb., ve 
znění pozdějších předpisů-§ 36a, odst. 1, písm. a) 

bezúplatný převod 

pozemků a staveb v k.ú. Tři Dvory- v areálu koupaliště. 
Předmětem převodu je: stavební parcela č.kat. 262/1 o výměře 406 m2 - zastavěná plocha 
s objektem občanské vybavenosti, stavební parcela č.kat. 262/2 o výměře 69 m2 - zastavěná 
Plocha s objektem občanské vybavenosti, stavební parcela č. kat. 263 o výměře 116 m2 -
zastavěná plocha s objektem občanské vybavenosti, pozem. parcela č .kat. 313/3 o výměře 
3118 m2- ost. plocha, manipulační plocha, pozem. parcela č.kat. 313/4 o výměře 365m2-
ost. plocha, manipulační plocha, pozem. parcela č.kat. 313/7 o výměře 34 m2 - ost. plocha, 
manipulační plocha, pozem. parcela č.kat. 327/1 o výměře 6187 m2 - ost. plocha, jiná plocha, 
Pozem. parcela č.kat. 327/2 o výměře 116m2- ost. plocha, jiná plocha, pozem. parcela č.kat. 
339/2 o výměře 1276 m2- ost. plocha, jiná plocha, pozem. parcela č.kat. 339/4 o výměře 2487 
l1l2 - ost. plocha- koupaliště, pozem. parcela č.kat. 339/9 o výměře 288 m2 - ost. plocha, jiná 
Plocha, pozem. parcela č.kat. 339/1 O o výměře 689 m2 - ost. plocha, koupaliště, pozem. 
Parcela č.kat. 339/11 o výměře 373m2- vodní plocha, rybník, pozem. parcela č.kat. 1082/7 o 
Výměře 340 m2 - ost. plocha, koupaliště a pozemková parcela dle PK č .kat. 338 o výměře 
2990 m2 z vlastnictví města Kolína do vlastnictví obce Tři Dvory s tím, že veškeré náklady 
s bezúplatným převodem pozemků uhradí obec Tři Dvory. 

Návrb na prodej části poz. parcely č.kat. 1043/1 nově označené podle geom. plánu 383-
16/98 ze 4.11. 1998 p.č. 1043/26 o výměře 140m2 v k.ú. Sendražice z majetku města do 
Vlastnictví p. Jana Severy, Zahradní 47, Kolín- Sendražice 

P. Severa koupil od města část poz. parcely- pozemek mezi objektem svým a pozemkem p. 
R..ašíka. P. Kašíkovi byl omezen výjezd ze stodoly. Proto požádal o odprodej části parcely od 
p. Severy. Ten podmínil prodej pozemku získáním náhradního. 

USNESENÍ č. 29 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle§ 36a, odst. 1, písm.a) zák. ČNR č . 367/90 
Sb. ve znění pozdějších předpisů 

prodej 
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části pozemkové parcely č.kat. 1043/1 nově označené podle geom. plánu 383- 16/98 ze 4.11. 
1998 p.č . 1043/26 o výměře 140m2 v k.ú. Sendražice z majetku města do vlastnictví p. Jana 
Severy, Zahradní 47, Kolín - Sendražice za cenu stanovenou znaleckým posudkem nikoliv 
však nižší než 17 5 Kč/m2 

Návrh na bezúplatný převod části pozemkové parcely 14211 a st. p. 5662 v k.ú. Kolín 
z majetku města do majetku Provincie kapucínů ČR Praha 

V r. 1992 po prvním uspořádání některých majetkoprávních vztahů mezi církvemi a státem, 
resp. obcemi projednávali představitelé tehdy ještě Řádu menších bratří kapucínů Praha, 
zastupovaní v té době spol. s r.o. Aklima Praha s vedením města opravu areálu pro potřeby 
církve tohoto řádu- po projednání v MR i MZ bylo dohodnuto uzavření smlouvy o budoucí 
smlouvě - smlouvou bylo přislíbeno bezúplatné převedení pozemků na zmíněný Řád či spol. 
Aklimu - dnes Provincie kapucínů ČR Praha - současná smlouva říká, že církev v případě 
dosažení restituč. požadavků ponechá Komenského park v užívání města na neurčitou dobu za 
SYmbol. roční nájemné 1 Kč) 

Návrh na schválení odměn členům městské rady a předsedům komisí městské rady 

27.1. 99 vstoupilo v platnost vlád. nařízení č. 23/99 Sb., kterým se mění a opravuje nařízení 
Vlády č. 262/94 Sb. o odměnách členům zastupitelstev v obcích a nařízení vlády č. 20/97 Sb. -
Poslední úpravy výše odměn byly provedeny v lednu 95) 

DSNESENÍ č. 30 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit 
a) podle § 36 odst. 1, písm. i) zákona ČNR 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů a ve 
smyslu nařízení vlády č . 23/1999 ze dne 27.1. 1999, kterým se mění nařízení vlády č. 
262/1994 Sb. , o odměnách členům zastupitelstev v obcích s platností od 1.4. 1999 

• měsíční odměny členům městské rady ve výši 1 200 Kč 
• měsíční odměny předsedům komisí při MR ve výši 700 Kč 

b) podle § 14, odst. 1, písm. b) s přihlédnutím k § 36 odst. 1, zák. ČNR č . 367/90 Sb. ve 
Znění pozdějších předpisů 

• čtvrtletní odměny členů MZ ve výši 800 Kč 

Návrb na jmenování do funkce ved. odboru školství, kultury a sportu Městského úřadu 
v Kolíně 

DSNESENÍ č. 31- Městská rada v Kolíně 
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jmenuje 

ve smyslu § 45, písm. d) zákona ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů Mgr. 
Zdeňka Štefance, nar. 28.10. 1964, bytem Kolín V, Veltrubská 1348 do funkce vedoucího 
odboru školství, kultury a sportu Městského úřadu v Kolíně s platností od 1.4. 1999 

Doplnění komisí při městské radě 

Ján MINDžAK Radimského 939 Kolín II- komise zdravotní a sociální 
Ján NEMČOK, 'Tyršova 403, Kolfn II- komise sportovní 
Petr PROCHÁZKA, Polepská 784, Kolín IV - komise sportovní 
Ing. Hana MALÍKOVÁ, Čechovy Sady 405, Kolín III - komise finanční 
Vratislava PROKŮPKOV Á, Rim. Soboty 892, Kolín II - komise tělovýchovy a sportu 
Mgr. Pavel RAJDL, Na Magistrále 799, Kolín II - přeřadit z komise školské a mládeže do 

komise kulturní 

Ukončení: ve 20,00 hodin 

Sníh na horách začal tát. Také četné deště a oteplení způsobují mnohým starosti. Hladina 
Labe, na kterém byl vyhlášen druhý povodňový stupeň, je v Kolíně o 80 cm vyšší oproti 
normálnímu stavu. Je zde průtok 450 kubických metrů za vteřinu, normální průtok je 50- 70 
~bických metrů, v létě dokonce 20 - 30. Tohoto stavu vody Labe dosáhlo po oblevě v 
nunulých dnech, kdy sníh na horách tál a navíc ještě pršelo. Ze svého koryta se ve městě však 
Zatím nevylilo, jen v přístavu dosáhlo horní hranice břehu. 

Dlouho opuštěný rohový dům v Legerově ulici - naproti Družstevnímu domu - se probouzí 
k životu. Kdysi (před 15 lety) tu byly zahájeny opravy, které naznačovaly, že dům nebude 
chátrat. Z ničeho nic vše skončilo. Až nyní dostal krásnou fialovou fasádu. V přízemí je 
otevřena cukrárna Siesta (po 18 hodině mají slevu na zákusky 50 %) a hračky. Sestry 
Rahovzalovy otevřely v poschodí fialové budovy naproti Družstevnímu domu v Legerově 
ulici prodejnu, jejíž sortiment ve městě až dosud citelně chyběl. Nazývá se Slunečnice a 
P~odává samé výrobky zdravé výživy. Například ze sóji, přírodní kosmetiku pro alergiky, 
VItamíny, diabetickou a bezlepkovou dietu, čaje, speciality- například elixír z hlívy ústřičné, 
sojové salámy, masti . V Kolíně až dosud sice existoval jeden malý krámek s podobným 
zbožím vedle radnice, ovšem nedostačoval . Proto za nákupem podobného sortimentu však 
někteří kupující neváhali zajíždět až do Poděbrad. 

Vedení radnice obdrželo petici 90 občanů, kteří v ní V)jádřili nespokojenost s údržbou 
Veřejné zeleně ve Sladkovského ulici a prostorách kolem hlavního nádraží. Tyto pozemky 
byly nedávno převedeny z vlastnictví města Českým drahám. Železničáři se však o nově 
nabytý majetek dosud nestarají. Polovina stromů v této lokalitě by totiž potřebovala vykácet a 
nahradit novými. Jednání města a ČD jsou dosud na mrtvém bodě, protože ČD nehodlají 
Vzít na vědomí, že za bezúplatným převodem se skrývají velké investice města do údržby 
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prostranství v následujících letech. Protože tyto plochy je třeba pravidelně sekat, vysazovat a 
udržovat na nich novou zeleň, u nádraží malovat na silnici vodorovné značení atd. Město 
tyto služby zadarmo nechce dělat. 

V kutnohorském ateliéru Josefa Pospíšila je dokončována poslední ze soch, obklopující 
mariánský sloup na Karlově náměstí. Jedná se o svatého Pavla, který co nevidět zaujme své 
místo jako poslední ze čtyř soch- po Gothardovi, Janovi a Floriánovi. Práce na soše trvala 5 
měsíců, protože sochař pracoval sám. Byl to jeden z požadavků památkářů, aby vše bylo 
děláno jedním stylem. Radnice má již připraveny peníze na instalaci a socha by měla být 
usazena nejpozději do letošních velikonoc. Socha sv. Pavla, stejně jako ostatní tři, byly 
zhotovovány podle torz, která se dochovala. Nyní by torza měla být ponechána v bývalém 
stavu a umístěna v lapidáriu v takovém stavu, v jakém byly sochy nalezeny. Aby lidé měli 
možnost na vlastní oči vidět, jak složitá je cesta od torza k jeho rekonstrukci. 

10.3. 

Funkce tiskového mluvčího je dnes zřizována snad v každém větším podniku. Jde o osobu 
s Yynikajícími vyjadřovacími schopnostmi, která zastupuje podnik na veřejnosti, poskytuje 
rvozhovory. V Technických službách začal působit také tiskový mluvčí. Je jím Martin 
Cermák, který v TS vykonával civilní vojenskou službu a nastoupil na toto nově vytvořené 
~racovní místo. Pracovní náplní tiskového mluvčího nebude pouze komunikace s medii, ale i 
Jlné úkoly. Například podávání informací občanům, osvěta v nakládání s odpady, příprava 
Výukového programu pro základní školy, organizace dnů otevřených dveří .. . 

Za zlodějem do Delvity tentokrát nevyjížděli strážníci MP, ale rovnou hlídka Policie ČR, 
Protože nešlo o nějakého troškaře . Občan z Kladna (26 let) a jeho mladší družka (22 let) z 
Chvalovic na Prachaticku zde nabrali zboží za 4500 korun a pokoušeli se zmizet bez 
zaplacení. V taškách hodlali pronést potraviny, spotřební zboží, hračky. Nyní oba čelí 
obvinění z trestu krádeže ve spolupachatelství. 

Přestože kino na Zálabí je již dávno zrušené, konflikty kolem neJ nejsou stále ještě 
dořešeny. Nyní je předmětem sporu vnitřní vybavení. Ing. Zdeněk Pravda, který zatupuje 
majitelku objektu v ulici Antonína Kaliny , požaduje po Městské správě kin v Kolíně po 
skončení smlouvy na pronájem kina Jas uhrazení několikamiliónové částky jako 
Odškodnění. Chce 3,5 miliónu korun za demontáž a zcizené součásti biografu, 400.000 korun 
za instalaci nového odběrného zařízení elektrické energie a za každý den od 1. ledna letošního 
roku 3000 korun plus 26 procent jako nepřímou škodu za ušlý zisk, což ~a rok dělá další víc 
než jeden milión korun. Vedení města, pod které kino spadá, s těmito požadavky nesouhlasí. 
Městská správa kin po skončení smlouvy do 30.12.1998 vyklidila objekt kina, z něhož 
odvezla sedadla i vše ostatní, co mělo s kinem spojitost. Takže zbyl jen prázdný sál a přilehlé 
?rostory. Radnice tak chtěla vyjít vstříc vlastníkovi, aby po skončení provozu kina neměl s 
Jeho likvidací zbytečnou práci. Pravda si však akt vysvětlil jako schválnost, namířenou proti 
konkurenci. Údajně prý majitel hodlal kino provozovat soukromě dál a právě v tom ho prý 
r~dnice poškodila. V tomto sdělení o pokračování kina radnice cítí určitou spekulaci. Nikdy 
Pred tím se totiž Pravda o podobném záměru nevyjádřil. Naopak , hovořil o tom, že 
P~ostory budou pronajaty k podnikání, například k prodeji obnošeného šatstva nebo 
VIetnamského zboží. Pravda tvrdí, že provozuschopné kino bylo majiteli ukradeno 
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komunisty a jako takové mu bylo v restituci vráceno a on ho pronajal městu. Proběhlo 
jednání mezi Pravdou a radnicí a obě strany trvají na tom, že jsou v právu a asi se 
nedohodnou . Na obzoru je tedy soud, k němuž hodlá pan Pravda podat žalobu. 

Nové kolínské kino na poliklinice ve Smetanově ulici je sice stále bezejmenné, ale zahájilo 
úspěšně start své kariéry. Ačkoliv je ve zkušebním provozu. Promítá se i v malém sále. Oba 
sály (malý a velký) jsou vybaveny systémem dolby stereo. Do březnového měsíčního 
programu bylo zařazeno 32 filmů. Hlavní večerní programy začínají ve velkém sále v 19,30, 
jiný film uvádí malý sál od 20 hodin. V soboru jsou dokonce i čtyři představení. Tato 
frekvence promítání nemá v historii kolínských kin obdoby. Průměrné březnové vstupné na 
jeden film je 40 korun. 

12.3. 

Česká republika po několikaletých přípravách vstoupila konečně do NATO. I když předtím 
probíhaly četné diskuse o tom, zda tam chtějí lidé opravdu vstoupit, bylo již předem 
rozhodnuto. V některých městech dokonce probíhaly demonstrace proti vstupu, byly vyvěšeny 
plakáty s Brežněvem. V Kolíně se žádná akce nekonala, až na výjimku. 
V souvislosti s dnešním vstupem ČR do NATO byl i tento pátek u vojenského útvaru v 
Kolíně odlišný od ostatních. V deset hodin se konal slavnostní nástup všech vojáků, po kterém 
velitel útvaru Jozef Pittel splnil nařízení prezidenta Václava Havla a poděkoval všem 
podřízeným za jejich práci při plnění služebních povinnosti. Změnou interního řádu byl 
vojákům základní služby posunut o jednu hodinu dříve odchod na vycházky. Velkého 
ocenění práce místního útvaru se dostalo jeho veliteli pozváním na 4. Reprezentační ples 
české armády, který se uskuteční hned zítra, 13.3. na Pražském hradě. Jedná se o první 
oficiální oslavu vstupu do NATO. Takovýto nástup byl jedním z posledních, protože místní 
útvar bude postupně snižovat počet vojáků a do konce roku bude asi zrušen. Vojáci budou 
muset opět jezdit do daleka ke svému útvaru, což jim přinese zvýšené životní náklady, 
odloučení od rodiny. 

14.3. 

Na sobotní noc nezapomene pětadvacetiletý muž. Po prohýřené noci si do svého 
sídlištního bytu kolem půl šesté ráno přivedl ženu z Kutnohorska a její devatenáctiletou 
dceru. Společně dále popíjeli a to až do chvíle, než usnul. Probudil se v neděli v poledne, ale 
to už obě ženy byly pryč a na památku si vzaly mužovu značkovou zimní bundu a další 
oblečení a masivní starožitný zlatý řetízek. 

15.3. 

Zprávy o tom, že Draslovka končí se naštěstí nepotvrdily. A to díky dobrému nápadu 
požádat o úvěr některou z bank. Draslovce Kolín pomohl na nohy revitalizační program 
Investiční a poštovní banky. Podniku ještě v roce 1996 hrozil krach, nyní se mu již dýchá lépe. 
Nebyl zastaven provoz ani jedné z výroben a s pomocí dohodnutého splátkového režimu 
vůči IPB se podařilo během poměrně krátké doby vyrovnat veškeré závazky vůči státní 
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pokladně, zvýšit výrobu a následně dospět téměř k dvojnásobku ročního obratu. Jásat však 
zatím stále nemůže, protože se i v její výrobě projevuje současná celosvětová recese 
chemického průmyslu. Devět desetin produkce Draslovky je totiž určeno do zahraničí. Z 
jejích výroben pocházejí tři procenta světové produkce kyanidu. Na ekonomiku měl 
rovněž vliv kurzu koruny a pád akciové společností Chemapol, přes kterou Draslovka 
uskutečňuje veškerý svůj vývoz. Po pádu Chemapolu musel podnik urychleně vytvořit své 
vlastní exportní oddělení .. Krokem k lepší budoucnosti by měl být projekt na rozšíření 
výroby kyanovodíku a jeho následných produktů, který jíž schválilo Ministerstvo životního 
prostředí. Datum zahájení výstavby však závisí na odbytu acetonkyanhydrihu(meziproduktu 
pro výrobu plexiskla), jehož převážná část míří do chemických závodů v Žilině na 
Slovensku, kde rovněž není dobrá ekonomická situace. I přes tyto všechny potíže chce 
letos Draslovka dokončit likvidaci starých ekologických zátěží, zlepšit úpravu odpadních 
vod a napojit se na Okresní monitorovací a informační systém. 

16.3. 

Nepříjemné překvapení čekalo ráno na cestující na hlavním železničním nádraží, když po 
páté hodině přicházeli na vlak. Nádraží bylo uzavřeno a všude kolem policisté, kteří 

vysvětlovali lidem, aby přišli na svůj vlak nejdříve za jednu hodinu a nebo použili k 
cestování jiný prostředek. Z nádraží nebyly vypravovány vlaky a žádné nebyly ani 
přijímány. Takže osobní vlaky i rychlíky stály ve stanicích před Kolínem i mimo stanice na 
trati. Například v 5.45 zastavil vlak jedoucí od Prahy na trati před Lučebními závody. 
Lidé nevěděli proč zde stojí, hubovali , že přijdou pozdě do zaměstnání. Nakonec , když se 
dozvěděli příčinu nucené zastávky, si cestující vymohli na obsluze vlaku, aby otevřela 
dveřeQednalo se o pantograf s automatickým zavíráním a otevíráním dveří z kabiny 
strojvedoucího) a dlouhé procesí lidí se vydalo podél železničního náspu ke Kolínu.Na 
začátku všeho byl totiž telefonát, že na nádraží je uložena bomba. Zněl : Dobrý den, na 
nádraží je časovaná bomba. Děkuji . Jak policisté zjistili, někdo telefonoval v 5 hodin z 
telefonního automatu u supermarketu Delvita. Než tam však stačili dojet, nikdo zde již 
nebyl. Takže nezbylo nic jiného, než nádraží uzavřít, pozvat pyrotechnika a nasadit psa, 
speciálně cvičeného na vyhledávání výbušnin. Na okamžitou akci bylo nasazeno více než 30 
policistů a hasičů, pyrotechnik a psovod z krajské zásahové jednotky. Naštěstí se žádná 
výbušnina nenašla a provoz na nádraží byl obnoven v 7.15. Jednalo se o hloupý vtip. 
Podle mladého mužského až chlapeckého hlasu se policisté domnívají, že se jednalo o vtip 
školáka, jemuž se nechtělo do školy. Každopádně se pachatel dopustil trestného činu šíření 

poplašné zprávy a policie po něm pátrá. Železničáři škodu odhadli na 350.000 korun. 
Zpozdilo se celkem 27 vlaků o 1442 minut. Nejdelší zpoždění měl rychlík Laborec, jedoucí z 
Košice, který se zdržel téměř o dvě hodiny. Dva spoje Kolín-Velký_ Osek byly zrušeny. 
Podobné vtipy se občas objevují nejen v Kolíně, ale především v Praze. Komplikují život 
všem lidem, neboť mají problémy se dostat do/z zaměstnání, školy ... 

17.3. 

U starých lázní vyrostl cirkusový stan. Postavil ho zde pro svá představení Originál cirkus 
Berousek. Jde o jeden z největších cirkusů v republice a v Kolíně je poprvé. Představuje se 
drezúrou medvědů, arabských koní a pudlů. Z dalších zvířat se představují velbloudi, sloni, 
poníci a vysoká jezdecká škola na andaluských koních. Velký potlesk u diváků sklízejí klauni 
z Moskvy, artisté z Polska. Otevřen je rovněž zvěřinec. Denně se až do 21. března 
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uskuteční po jednom představení.Ještě před tím, než se šapitó otevřelo poprvé, vypravili se 
cirkusoví umělci průvodem do města i s některými zvířaty (slonem a velbloudem) a touto 
živou reklamou na sebe a svá nadcházející představení upozorňovali. Žádný jiný cirkus se 
takto dosud neprezentoval, radnice měla strach hlavně ze slonů, aby nepoškodili dlažbu. 

Kolínská mast, na ruce slast. To je ústřední propagační heslo firmy Eltherm, kterou tvoří 
Miloš Vácha a Vladimír Vorlíček. Vyrábějí pracovní krém Kolínská mast s vysokým 
obsahem bylinných výtažků a glycerinu. Recepturu jim pomohli vytvořit farmaceuti. Mast 
voní po čistotě a mýdle díky parfému dováženému z Anglie. Tento ochranný krém zkoušejí 
také v mladoboleslavské Škodovce a společně s dalšími výrobky ho distribuuje také Zenit 
Čáslav. Kolínská mast se rozšířila po celé republice, v Kolíně je však k dostání málokdy. Dá 
se koupit jen ve velkoobchodě Eva na Zálabí a někdy také na Bezovce. Minulý rok tato firma 
vyrobila 600 balení tohoto krému za velkoobchodní cenu 14,60 korun. Pro běžně používanou 
indulonu (cena 30 Kč) by to mohla být vážná konkurence. 

Poctivost, ochota , upřímnost, všímavost - tyto kladné vlastnosti se již dnes příliš nevyplácí. 
Ochota se příliš nevyplatila 36letému muži. V noci šel okolo starých lázní a zastavilo u něj 
auto s rusky mluvící posádkou a ptali se ho na cestu. Ten jim ji chtěl ukázat, nasedl do auta, 
že je povede. Muži ho však odvezli k Čáslavi , tam musel vystoupit. Prohledali ho a ukradli 
mu 4500 korun. Jeden z mužů ho dokonce ohrožoval pistolí. Okradený muž pak šel v noci 
do Kolína pěšky. 

18.3. 

Studenti nástavbové třídy Soukromé střední podnikatelské školy si na večer připravili do 
sálu Na Zámecké ve spolupráci s půjčovnou svatebních šatů módní přehlídku svatebních šatů. 
Podle vedení školy není hlavním cílem této akce zisk, ale praktické ověření teoretických 
poznatků , které studenti získali v předmětu aplikované ekonomie.Modelkami jsou 
studentky školy. Na přehlídce byly k vidění šaty pro nevěsty, družičky a další svatebčany a 
doplňky svatební tabule.Přehlídka vzbudila velký úspěch a sál byl naplněný zcela . Každý 
návštěvník dostal u vchodu svatební koláček a byla mu připnuta myrta. Kromě klasických 
svatebních šatů bylo na přehlídce k vidění i extravagantní oblečení. 
Část výtěžku věnovali městskému kojeneckému ústavu. Šestnáct studentů tak nejmenším 
předalo hračky, dudlíky a nějaké oblečení. 

Pracovníci Technických služeb pracovali na údržbě stromů v Kutnohorské ulici. Byla to 
první ulice, kde letos zahájili pravidelnou jarní údržbu zeleně. Někdy to ovšem vypadá, že 
pořezají to , co jim zrovna přijde pod ruku a co po nich zůstane je jen spoušť. Zlikvidovali 
suchý strom před Agrobankou a místo něj vysadili jiný. Další stromy se vysazují v ulicích V 
Jezírkách a na Zálabí. Nová zeleň stála Technické služby 80.000 korun. 

20.3. 

V zatím bezejmenném kině se konala slavnostní premiéra českého filmu Návrat idiota.Na 
tradici úspěšných setkání diváků s herci a tvůrci filmů navázala jedna z největších 
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doprovodných delegací. Přijel reztser Saša Gedeon, producent Petr Oukropec a herci Jiří 
Macháček, představitel hlavní role Pavel Liška, Anna Polívková a ředitel distribuční 
společnosti Jan Jíra.O vstupenky byl velký zájem, takže hodinu před představením už byly 
všechny vyprodány. Dvě největší očekávané hvězdy však nepřijely - herec Jiří Langmajer, 
protože onemocněl a herečka Olga Vilhelmová pro pracovní zaneprázdnění. Po závěrečných 
titulcích zůstala na svých sedadlech sedět více jak polovina diváků a jejich dotazy a 
připomínky , které směřovaly především na režiséra, nebyly jen pochvalné. Vzhledem k 
velkému zájmu diváků, na které se nedostaly vstupenky se bude tento film promítat mimo 
plán ještě další čtyři dny. Pokud bude i pak divácký zájem trvat, bude promítání ještě 
prodlouženo. Film byl odbornou kritikou přijat s velkým nadšením, později získal mnoho 
významných cen filmových a ucházel se i Oskara (nominace neanglicky mluveného filmu). 

V noci byla u železničního přejezdu Na Rozkoši nalezena zraněná žena, která byla převezena 
na ošetření do kolínské a následně do pražské nemocnice. Neměla u sebe žádné doklady, 
během dopoledne následujícího dne policie zjistila, že se jedná o 28letou Kolíňačku. 
Předmětem vyšetřování je, zda se jedná o nešťastnou náhodu, sebevraždu nebo cizí zavinění. 

Soja v Kolíně k poslednímu dni loňského roku skončila , novým vlastníkem se stala 
společnost s ručením omezeným Altis. Velký bilboard s názvem firmy je umístěn na budově 
ve stejných místech, kde kdysi bylo napsáno" Soja- základ zdraví".Ředitelem je Petr Pelech, 
který v uplynulých 2,5 letech byl také ředitelem Soji. Výrobny kolínského podniku tedy 
nezůstaly prázdné a přerušeny nebyly ani obchodní vztahy s Čokoládovnami, jejichž 
servisním závodem Altis je. Z Kolína totiž putují do některých závodů Nestlé a Danone (na 
nez se Čokoládovny Praha, kam patřila i Soja, rozdělily) sojové polotovary k dalšímu 
zpracování. Občas je tolik práce, že se musí pracovat na směny. Největším úspěchem je 
výroby sojových řezů pro Zoru Olomouc. Pracují tu především ženy. Ty si stěžují na velikou 
náročnost prací, neboť musí tahat těžké pytle. Majitel nemovitostí má uzavřenou smlouvu 
s Čokoládovnami, že pouze pro ně bude po dobu 3 let vyrábět , nebo jen s jejich souhlasem. 
Takže i když má šance rozšířit výrobní nabídku, je mu v tom bráněno. Tím se mu omezují 
zisky, nemůže zaměstnávat více lidí a současné zaměstnance využívá maximálně. 

22.3. 

V devět večer přivolala strážníky MP zaměstnankyně ČD. Po nádražní hale totiž chodil 
muž bez bot, obtěžoval personál i cestující a tvrdil, že jde z války. Hlídka tohoto muže 
skutečně nalezla, měl místo bot na jedné noze igelitovou tašku, na druhé kapesník. Strážníci 
ho převezli na oddělení ke zjištění totožnosti. 

23.3. 

Konalo se II. zasedání Městského zastupitelstva v Kolíně od 15,00 hodin v saloncích č. 1, 
2, 3 Městského společenského domu v Kolíně 

Přítomno: 34 členů MZ 
( z toho částečně JUDr. Molnár, Ing. Markytánová) 
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Dále byli přítomni : p.Pešek - tajemník MěÚ, fug. Soukup - přednosta OkÚ Kolín, 
p.Matiáš - MSD, p.Moravčík - MDK, p.Martínek - MAD,s.r.o., p.Hladík - MTH,s.r.o. , 
p.Ledvina - TSMK,s.r.o., p.Váňa - MZS, pí Ručková Městská knihovna, 
p.Poklop - MSK, MUDr. Nemeškalová - Měst. kojenecký ústav, p.Šíma - ředitel MP, 
vedoucí odborů, hosté 

II.zasedání Městského zastupitelstva v Kolíně zahájila a řídila starostka města Zdenka 
Majerová. 

Volba členů městské rady 
V lednu odstoupili z MR představitelé strany ODS z důvodu odmítnutí spolupráce s KSČM. 
Je nutné tedy radu doplnit na potřebný počet členů . Navrženi jsou: 
NEZÁ VILSÍ - MUDr. Rakušan 
KDU-ČSL - p.Čábela 
KOS - Mgr. Šourek 
ČSSD - Ing. Hovorková 
DŽJ - pí Kubešová 

Přestávka k přípravě hlasovacích lístků a volbě 16,1 O - 16,40 hodin. 

Výsledky hlasování: 

odevzdáno 
z toho neplatných 
platných 

p.Čábela 
Ing. Hovorková 
pí Kubešová 
MUDr. Rakušan 
Mgr. Šourek 

34 hlas. lístků 
5 

29 

24 
6 
5 

25 
19 

Členy městské rady v Kolíně byli zvoleni: p.Čábela 
MUDr. Rakušan 
Mgr. Šourek 

Návrh na schválení rozpočtu města Kolína na rok 1999 

USNESENÍ č. 4 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle § 36, odst. 1, písm. b) zákona č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších 
předpisů návrh rozpočtu města Kolína na rok 1999 s příslušnými úpravami 

Návrh na schválení splácení až 70% kupní ceny za prodej byt. jednotky ve splátkách 

56 



----------------------------------------------------- Kronika města Kolín ---------------------------------------Březen 1 999_ 

USNESENÍ č. 5 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 6 vyhlášky města č. 3/96 zaplacení až 70% kupní ceny za prodej 
bytové jednotky včetně pozemku v pravidelných splátkách s maximální 
lhůtou splatnosti 5 let těmto žadatelům: 

Bydliště cena za byt .. iednotku půjčka o;o 

Rak Pavel Havlíčkova 133/IV 126 003 Kč 88 103 Kč 70% 
Janovský Richard V Břízách 792/Il 114782Kč 80 OOOKč 70% 
Manželé Baloušovi V Břízách 793/II 106 241 Kč 74 000 Kč 70% 
manželé Vokálovi V Břízách 792/Il 135 197 Kč 94 600 Kč 70% 
manželé Hozmanovi Okružní 619N 92 239 Kč 64 239 Kč 70% 
manželé Trumpusovi Mikoláše Alše 602/II 109 715 Kč 30 000 Kč 70% 

ulice, č.p. počet byt. jednotek počet žádostí 
Havlíčkova 133/IV 8 1 
V Břízách 792 - 794/II 33 3 
Okružní 619/V 4 1 
Mikoláše Alše 602 - 604/II 18 1 

Návrh na výkup ideálních 5/8 poz. parcely č. 85/2 dle katastru nemovitostí (KN) o 
výměře 404 m2 a ideálních 5/8 pozemkové parcely č. 85/2 - díl 2 ve zjednodušené 
evidenci (PK) o výměře 27 m2 v katastrálním území Kolín, Kolín lv, ul. Roháčova, 
zapsaných na listu vlastnictví č. 4044, od pana ing. Jiřího Brože, bytem Kladno, Polská 
2555, do vlastnictví města Kolína 

Výkup se týká vypořádání pozemku v areálu 4. ZŠ v Kolíně- cena je přijatelná, nepřevyšuje 
cenu, kterou by stanovil znalec znaleckým posudkem. 

l lSNESENÍ č. 6 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 
podle§ 36a, odst. 1, písm. a), zákona ČNR č . 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

výkup 

ideálních 5/8 pozemkové parcely č. 85/2 dle KN o výměře 404 m2 a ideálních 5/8 pozemkové 
parcely č. 85/2 - díl 2 dle PK o výměře 27 m2 v kat. území Kolín, Kolín IV, ul. Roháčova, 
zapsaných na listu vlastnictví č. 4044, od pana ing. Jiřího Brože, bytem Kladno, Polská 2555, 
do vlastnictví města Kolína za cenu 54 000 Kč. 
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Návrh na přijetí bezúplatného převodu pozemku - podle pozemkového katastru č.kat. 
379/2 o výměře 7 088 m2 - ostatní plochy- v k.ú. Kolín -v Kolíně V, při silnici Kolín -
Velký Osek, z dosavadního vlastnictví České republiky - v právu hospodaření 
Okresního úřadu v Kolíně - do vlastnictví města Kolína 

Pozemek je situován při levé straně silnice z Kolína na Velký Osek - podmínkou 
bezúplatného převodu pozemku do vlastnictví města je převzetí všech závazků - hodnota 
pozemku po odečtení věcných břemen by byla zhruba 800 tis. Kč . 

USNESENÍ č. 7 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 36 a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

bezúplatný převod 

pozemkové parcely- podle pozemkového katastru č. kat. 379/2 o výměře 7 088 m2- ostatní 
plochy, v katastrálním území Kolín, v Kolíně V, při silnici Kolín - Velký Osek - z vlastnictví 
České republiky, Okresního úřadu v Kolíně, který má pozemek v právu hospodaření - do 
vlastnictví města Kolína se všemi břemeny váznoucími na uvedeném pozemku. 

Návrh na změnu vyhlášky č. 2/92 v článku 2, odst. 2, písm. a) 

Rozpor s Listinou základních práv a svobod - nezapsání do pořadníku nebo vyřazení nemůže 
být vázáno na podmínku přihlášení k trvalému pobytu v obci. Na tuto citaci byl upozorněn 
přednosta OkÚ. 

USNESENÍ č. 8 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

podle§ 36, odst. 1, písm f) zák. ČNR č. 367/90 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů 

mění 

vyhlášku č. 2/92 následovně: V čl. 2, odst. 2, se vypouští text uvedený pod písm. a) a označení 
dalších písmen se upravuje o jedno místo abecedního pořádku níže. 

Návrh na prodej části pozemkové parcely č.kat. 1119 nově označené podle geom. plánu 
č. 371 - 452/97 jako pozem. parcela č. 1119/2 o výměře 3 m2 v k.ú. Sendražice, ul. 
Havlíčkova z majetku města Kolína do vlastnictví paní Evy Dobiášové, Havlíčkova 41, 
Kolín - Sendražice 

Jde o uvedení skutečného užívacího stavu do souladu se stavem právním. 

USNESENÍ č. 9 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 
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schvaluje 

podle§ 36a, odst. 1, písm. a) zákona ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

prodej 

části pozem. parcely č. 1119 nově označ. geom. plánem č. 371 - 452/97 jako pozem. parcela č. 
1119/2 o výměře 3 m2 v k.ú. Sendražice, ul. Havlíčkova z majetku města Kolína do 
vlastnictví p. Evy Dobiášové, Havlíčkova 41, Kolín- Sendražice za celkovou kupní cenu 1 
000 Kč a úhradu všech nákladů s prodejem pozemku spojených. 

Návrh na prodej části pozem. parcely č.kat. 1043/1 nově označené podle geom. plánu 383 
-16/98 ze 4.11. 1998 p.č. 1043/26 o výměře 140 m2 v k.ú. Sendražice z majetku města do 
vlastnictví p. Jana Severy, Zahradní 47, Kolín- Sendražice. 

USNESENÍ č. 10 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

prodej 

části pozemkové parcely č. 1043/1 nově označené podle geom. plánu č . 383 - 16/98 ze 4.11 . 
1998 p.č. 1043/26 o výměře 140m2 v k.ú. Sendražice z majetku města do vlastnictví p. Jana 
Severy, Zahradní 47, Kolín- Sendražice za cenu stanovenou znaleckým posudkem nikoli však 
nižší než 17 5 Kč/m2 

Návrh na schválení odměn členům městské rady, předsedům komisí městské rady a 
ostatním členům MZ 

27.1. 99 vstoupilo v platnost vládní nařízení č. 2311999 Sb., kterým se mění a opravuje nař. 
vlády č. 262/94 Sb. o odměnách členům zastupitelstev v obcích a nařízení vlády č. 20/97 Sb. 
-navýšení odměn od 1.4. 99 bude v případě schválení činit v absolutní částce 82 500 Kč ) 

USNESENÍ č. ll - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

a) podle § 36, odst. 1, písm. i) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů a ve 
smyslu nařízení vlády ČR č. 23/1999, kterým se mění nařízení vlády č. 262/94 Sb. o 
odměnách členů zastupitelstev v obcích s platností od 1.4. 1999 

• měsíční odměny členům MR ve výši 1000 Kč 
• měsíční odměny předsedům komisí při MR ve výši 600 Kč 
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b) podle § 14 odst. 1, písm. b), s přihlédnutím k § 36, odstl, zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve 
znění pozdějších předpisů 

• čtvrtletní odměny členům MZ ve výší 800 Kč 

USNESENÍ č. 12 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

bere na vědomí 

1) informativní zprávu Ing. Kosiny o postupu přípravy RRA Střední Čechy 

2) pověřuje Ing. Kosinu pokračovat v zahájených jednáních o účasti města Kolín v RRA vč. 
umístění sídla agentury v Kolíně 

3) ukládá městské radě předložit na příštím městském zastupitelstvu informaci o skutečném 
postupu jednání týkajícího se založení agentury a výši nákladů s účastí v agentuře spojených 

Na závěr schůze proběhla přísaha nových členů Městské policie v Kolíně 

• Michal Černý 
• Renata Krutská 
• Miroslav Melezínek 

Starostka města Zdenka Majerová poděkovala členům MZ za účast a jednání městského 
zastupitelstva ukončila ve 21,05 hodin. 

25.3. 

Kolínský přístav začíná po mnoha letech, kdy šlo o spící objekt, opět ožívat. Dosud zde 
měly své sídlo některé firmy - spíše překupníci, byl zde sklad pneumatik. Své ústředí má 
v Praze, do Kolína dojíždí jen jeden správce jednou týdně. O jeho využití se uvažovalo delší 
dobu, jeho význam by měl růst v případě prodloužení splavnosti. Půjde přes něj doprava 
přísad pro krmné směsi z Hamburku. V přístavu se budou skladovat, ošetřovat a rozvážet 
výrobcům. Je zde také překládka a částečné skladování zboží pro chemické provozy. Část 
tohoto zboží se překládá z lodí na auta a rozváží konečným příjemcům, část je uložena na 
lodi, kotvící v přístavu a z ní je rozvážena .. 

Po roce opět předstoupili kolínští učitelé základní umělecké školy před publikum v 
Městském divadle na svém tradičním koncertu. V úvodu večera se představil komorní 
orchestr, který dirigoval W. Samandari. Samandari přednesl sólo v Telemanově trubkovém 
koncertu. První část vystoupení uzavřely dva klavírní koncerty v podání Alice Račekové a 
Markéty Jančíkové. Velký úspěch u publika , jehož podstatnou část tvořili žáci školy, měl 
Jaromír Valášek s interpretací Korsakovova Letu čmeláka a klavírista Jan S taško s Rondem 
Caprioso. Herečka Jiřina Chlumská přednesla " protiválečného " Tondu od Karla Čapka a Jiří 
Červín pak Websterovu jazzovou Homage To Joe Pas. Závěr obstaral Carmichaelův Hvězdný 
prach se sólistou Jaroslavem Ryndou. 
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29.3. 

Konala se 8. schůze Městské rady v Kolíně 29.3. 1999 od 15,00 hodin v zasedací místnosti 
Městského úřadu v Kolíně. 

Přítomní : pí Majerová, Mgr. Krumich, Ing. Kosina, JUDr. Najman, Ing. Kaisler, Ing. Sova, 
Ing. Pánek, JUDr. Molnár, p .Čábela, MUDr. Rakušan, p.Šourek 

Dále byl přítomen: p.Pešek - tajemník MěÚ 

Schůze byla zahájena v 15,00 hodin starostkou města pí Zdenkou Majerovou 

Návrh na schválení odměn uvolněným členům MZ v Kolíně 

Výše odměn jsou následující: 
starostka Z. Majerová: 2 7 216 Kč 
zástupce starostky Mgr. Krumich: 23 716 Kč 

USNESENÍ č. 32 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 45, písm. n) zákona ČNR č . 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů a podle nařízeni 
vlády ČR č. 23/1999 ze dne 29.1. 1999, kterým se měni a doplňuje nařízení vlády ČR č . 
262/94 Sb. odměny uvolněným členům MZ v Kolíně za I. čtvrtletí 1999. 

Žádost o poskytnutí finančního příspěvku na pořádání oblastní a krajské výstavy psů 
v Kolíně 

Dne 10.4. se bude konat oblastní výstava psů plemene německý ovčák, krajská výstava psů 
plemen boxer, dobrman, knírač , rotwailer v kynologickém cvičišti. 

USNESENÍ č. 33 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle § 45, písm. p) s odvoláním na§ 36a) odst. 1, písm. b) zák. ČNR - č. 367/90 Sb. ve 
znění pozdějších předpisů finanční příspěvek ve výši 3 000 Kč ZKO Kolín- Borky u 
příležitosti konání krajské a oblastní výstavy psů v Kolíně 

AGENCI PRAGUE CHERRY spol. s.r.o., Mise podaná ruka - žádá o poskytnutí 
finančního příspěvku 

Náplní Mise je soutěžni program, zahrnující hry a soutěže - rozvoJ aktivit pro primární 
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prevenci úrazů dětí - příspěvek bude na úhradu pronájmu sálu v MSD do výše 5 000 Kč. 

USNESENÍ č. 34 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle § 45, písm. p) s odvoláním na § 36a) odst. 1, písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve 
znění pozdějších předpisů finanční příspěvek ve výši 5 000 Kč AGENCI PRAGUE 
CHERRY spol. s r.o. na akci Mise Podaná ruka 

Schůze byla ukončena v 18.45 hodin. 

Romská střední škola sociální se připravuje na příjímací zkoušky studentů pro příští školní 
rok. Měla by být otevřena jedna nebo dvě třídy, do každé může být přijato maximálně 25 
žáků. O počtu přijatých se škola bude rozhodovat podle úrovně přihlášených. Některé z 
přihlášených zájemců bude muset škola odmítnout již předem, protože dva ukončili základní 
školu s nedostatečným prospěchem a další dva se hlásí ze zvláštní školy. Přijímací řízení se 
bude skládat z testu všeobecných znalostí, českého jazyka, psychologického testu a osobního 
pohovoru. Osnovy výuky se v příštím školním roce měnit nebudou. Do prvního ročníku nyní 
chodí 38 z původních 45 studentů. Čtyři zanechali studia na vlastní žádost, jedna studentka 
odešla ze zdravotních důvodů, ostatní byli vyloučeni pro kázeňské přestupky. Řešení romské 
problematiky nebude jednoduché. Půjde o dlouhodobý proces. Podmínky jsou ztížené tím, že 
se těžce shánějí peníze na jakýkoliv projekt. 

30.3. 

Poslední ze čtveřice svatých, kteří obklopují mariánský morový sloup na Karlově náměstí 
byl již umístěn na svůj pískovcový podstavec - šlo o sochu sv. Pavla. Trojice mužů v čele s 
kutnohorským sochařem Josefem Pospíšilem pracovala několik hodin s hodinářskou 

důkladností, aby kopie původní sochy byla usazena co nejpřesněji. Na instalaci sochy vyčlenil 
městský úřad ještě z loňského rozpočtu 150.000 korun. 

31.3. 

V březnu se v Kolíně narodilo 22 dětí, zemřelo 24 lidí. 

62 



----------------------------------------------------- Kronika města Kolín ---------------------------------------Březen 1999_ 

63 



DUBEN 



------------------------------------------------------ Kronika města Kolín -------------------------------------Duben 1999 

1.4. 

Aprílový žertík zaznamenali v kanceláři Střední průmyslové školy. Kolem 10,30 hodin 
se v telefonním sluchátku ozval anonymní mužský hlas a řekl: "Máte tam na škole bombu, 
ať vám to tam vy svině bouchne za ty čtyři roky". Zástupce ředitele přivolal Policii ČR, vše 
bylo pečlivě prohledáno, ale nenašlo se nic. Tento žertík zaměstnal osm policistů, 
výjezdovou skupinu, pyrotechnika a psovoda. Policie zjistila, že někdo telefonoval z 
automatu u železničního nádraží, pachatele však neodhalila. Pravděpodobně se jedná o 
nějakého maturanta, kterého to po těch 4 letech ve škole nebavilo natolik, že neváhal udělat 
takovouto hloupost jako malé dítě. 

Ve společnosti Technické služby byla zahájena dosud největší a nejzásadnější reorganizace 
v historii. Její činnosti a poslání zůstanou stejné. Pro jejich lepší efektivnost a možnost 
lepšího sledování nákladů se TS rozhodly vytvořit jedno velké středisko, které se bude 
zabývat jenom odpady. Až dosud totiž bylo středisko komunálního odpadu, což byli popeláři, 
za které odpovídal jeden vedoucí. Další vedoucí odpovídal za separované odpady. Tj. za 
odpad, který končí v tzv. zvonech a na sběrných místech. Zároveň měl na starosti čištění 
města a středisko mechanizace. Od 1. dubna budou mít TS jedno středisko pod jedním 
šéfem. V září chtějí TS vyhodnotit změny ekonomicky, z pohledu zřizovatele , z pohledu 
občanů a nedostatky, které se objeví, budou řešeny. Samotných občanů města by se změna 
měla dotknout jen v malých detailech. Když budou chtít například přistavit vanu na odpad v 
případě úpravy svého bytu, objednají si ji tam, kde platili popelnice. Naopak se očekává, že 
reorganizací se podaří více vidět do struktury nákladů na střediscích a zajistit větší 

variabilnost lidí. Například pokud jde o popelářské vozy. Tři tyto vozy, které TS mají, musí 
odvážet komunální odpad denně. Přitom si jejich osádky vybírají dovolené, nebo onemocní, 
ale auta musí jezdit stále. Až dosud byly v plánech vyčleněny prostředky na tzv. střídače z lidí 
mimo podnik. Jenom na tomto středisku to představovalo ll měsíců v roce, po kterou TS 
platily cizího pracovníka. Stejná situace je i s vyvážením odpadkových košů. Sloučením 
středisek bude tato práce zvládnuta se stávajícím počtem lidí a vznikne bezprostřední úspora 
platu minimálně jednoho člověka. Druhou změnou je převedení střediska čištění pod 
středisko místních komunikací, vytvoření tzv. Správy a údržby silnic.Takže všechno, co se 
týká komunikací, bude pod jedním vedením a od 1. dubna začal také fungovat nový plán 
čištění města. Podle něj je Kolín rozdělen do 14 oblastí a denní harmonogram stanoví, kterou 
oblast bude auto čistit.Podle bývalé struktury vycházel provoz malého podnikového zametače 
na tři měsíce. Reorganizací se podařilo, že jsou prostředky na devět měsíců provozu velkého 
zametacího vozu a na stejnou dobu malého. Jak silniční, tak chodníkový zametač budou mít 
rozdělené oblasti s tím, že střed města se bude čistit dvakrát týdně a pak dojde na další části 

Kolína. 
Počínaje prvním dubnem spolupracují TS s Úřadem práce a zaměstnávají nezaměstnané na 
veřejně prospěšné práce. Z dosavadních tří metařů bude mít jeden na-starosti jenom střed 
města. Budou vyčleněni hlavně na údržbu veřejné zeleně. Letos přijmou TS celkem sedm 
lidí na čištění komunikací a údržbu veřejné zeleně. 
Záměr TS na osvětu školních dětí o nakládání s odpady byl již prodiskutován a akce začne 
na 7. ZŠ v Masarykově ulici s tím, že pokud se program osvědčí, bude ještě do prázdnin 
nabídnut dalším školám v Kolíně a později i školám v jeho okolí. 
Kolín by tedy po uplatnění reorganizačních změn měl být letos čistší. K čistotě, zejména 
středu města, by mělo výrazně přispět i 40 nových odpadkových košů z Dánska. Budou z 
kvalitního plastu, napevno instalované, s víkem a otvorem, takže by je opilci a vandalové 
neměli převrátit a vítr nebude moci odpadky roznášet po ulicích. 
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Přestože anebo právě proto, že se díky rostoucí ceně snižuje spotřeba vody, v Kolíně se 
zvyšují ceny vodného a stočného pro domácnosti. U vodného se cena zvyšuje o 12,5 %, u 
stočného o 6, 7 %, pro ostatní odběratele se u vodného cena nemění, u stočného se dokonce 
snižuje. Za kubík vody tedy ode dneška domácnosti platí 14,85 (dosud 13,20), u stočného 
10,65 (dosud 9,99). K cenám je třeba ještě připočítat 5% DPH. Lidé začnou ještě více šetřit 

2.4. 

Ve městě je již téměř měsíc v provozu nové kino. To bylo vybudováno díky neustálým 
sporům o pronájem s majitelem kina Jas na Zálabí. Využily se tak prostory sloužící kdysi ke 
školení kádrů KSČ, později zde byla prodejna s textilem. Mnozí návštěvníci již mohli 
obdivovat krásné nové kino: pohodlná červená křesla- vzadu dokonce dvousedačka, červený 
koberec, stěny obložené dřevem. Také jsou zde nové a čisté záchody, dokonce i pro 
vozíčkáře. Kabáty a bundy je možno odložit bezplatně v šatně. Celý měsíc březen probíhalo 
zkušební promítání, nato byli i návštěvníci upozorněni již při vstupu s prosbou, aby omluvili 
případně problémy. Díky odborné obsluze se žádné závažné chyby ani poruchy neobjevily. 
Slavnostní uvedení se konalo ale až dnes. Zároveň bylo spojeno s promítáním nové české 
pohádky " Z pekla štěstí" ( za přítomnosti starostky Zdenky Majerové a přednosty OkÚ J. 
Soukupa), která byla ve velkém sále uvedena dvakrát (pohádka natočené dle předlohy J. Drdy 
- O markýtce, jejím milém, princezně Eufrozíně, Honzovi, dárcích z pekla). V dopoledních 
hodinách přijely významné osobnosti českého filmu:M. Brodský, P. Melounek, J. Pomeje, D. 
Prudký, M. Kuklová, S. Laurinová, R. Kubík, režisér Z. Troška. Ti všichni se účastnili křtu 
nové desky vydané k této pohádce.Pak následoval přesun ke kinu. Nejdříve proběhlo 

slavnostní otevření. V 8 hodin na jevišti velkého sálu zahrála Městské hudba Fr. Kmocha 
Kolíne, Kolíne. Před diváky zapochodovaly mažoretky ze Srdíčka. Po skončení hudebního 
vystoupení provázel dalším programem náš moderátor L. Votroubek. Představil sponzory, 
uvedl významné hosty - především ministra kultury - P. Dostála, starostku. Ta poděkovala 
všem, kteří se zasloužili o výstavbu. Po slavnostním ceremoniálu a uvedení pohádky bylo 
malé pohoštění pro návštěvníky. 
Před 1. slavnostním promítáním ještě proběhla autogramiáda knihy zmíněné pohádky. 
Pokřtěno bylo rovněž nové CD s filmovou hudbou v prodejně Svět hudby v Kutnohorské 
ulici. Delegace herců navštívila malé pacienty dětského oddělení kolínské nemocnice. To 
vše se odehrálo kolem prvního představení v 17 hodin. Druhé představení bylo večer a 
zúčastnil se ho i ministr kultury Pavel Dostál. 

4.- 6. 4. 

Velikonoce a prodloužený víkend o velikonoční pondělí využila skupina historického šermu 
Páni z Kolína k natáčení dramatických bitevních scén do svého nového velkorysého snímku 
o templářském řádu, který ponese název Rytíři chudoby. Přibližně hodinový snímek věnovaný 
tomuto rytířskému řádu vzniká v režii Miroslava Horáčka, který je zároveň autorem scénáře. 
Film zachycuje existenci poslední templářské enklávy v Anglii za vlády Edvarda II., s níž se 
fiktivně prolíná minulý život dnešního kluka. Exteriéry se zatím točily na zámku v 
Pardubicích, v kouřimském kostele a čeká je ještě natáčení ve skanzenu a v okolí chrámu sv. 
Bartoloměje. Pro naposledy natáčené scény byl využit středověký hrad Litice u Ústí nad 
Orlicí. Skoro čtyři desítky šermířů z Olomouce, České Třebové a Kolína dobývaly hrad. V 
akci se objevil i jezdec na koni, spousta opravdových i filmově kašírovaných zbraní a došlo 
také na popravu, při níž tekla "opravdová" krev z kečupu. Společně se šermíři se na 
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natáčení tohoto filmu podílejí i herci z Malého divadla Kolín. Celkový rozpočet odhadují 
tvůrci na 25.000 korun, což je částka určena především na materiál. Potřebné peníze jdou z 
minulých akcí Pánů z Kolína a především z výtěžku jejich každoroční bitvy. Film Rytíři 
chudoby bude nabídkovou kazetou činnosti skupiny Páni z Kolína. Slavnostně má být 
představen veřejnosti začátkem prázdnin. 

5.4. 

Nedlouho před jednou hodinou v noci přivolal strážníky MP anonymní telefonát na Karlovo 
náměstí, kde byla skupina výrostků rušících noční klid. Strážnicí tu nalezli pět mladíků, na 
kterých bylo od prvního okamžiku znát, že jsou pod vlivem alkoholu. Hlídka chtěla zjistit 
jejich totožnost, ale tři z nich tvrdili,že občanské průkazy nemaji. Jeden z nich začal dokonce 
strážníky urážet. Když ho převáželi na služebnu, najednou si vše rozmyslel a občanku nalezl. 
Jednalo se o dvacetiletého muže z Kolína, který za své nevhodné chování dostal pokutu. 

7.4. 

Dnes je tomu rok, co se městská policie začala zabývat problémem vraků vozidel, které 
hyzdí ulice města. V loňském roce nalezla celkem 38 těchto vozů, letos je jich už 8. Podle 
zákona se za vrak považuje takové silniční vozidlo, které je trvale technicky nezpůsobilé 

provozu, ať už má SPZ či nikoliv. Ve třech případech strážníci našli vozidlo, které mělo 
dokonce i platnou technickou prohlídku. Za vrak zodpovídá jeho vlastník. Ten je povinen na 
výzvu majitele komunikace,kde vrak stojí, jej do dvou měsíců odstranit. Pokud tak neučiní, 
majitel komunikace nepojízdné vozidlo odtáhne a to na náklady vlastníka vraku. Majitele 
vraku také upozorňuje MP a poučuje ho, že odstavením vraku se dopouští porušení zákona. 
Pak dostane lhůtu (zpravidla 7 dní), do kdy má vrak odstranit a uvést místo do pořádku. 
Neučiní-li tak, hrozí mu pokuta 1000 korun u fyzických osob a až 100.000 korun u 
právnických osob. Stává se ale také, že je majitel neznámý. Pak je podle zákona odpovědný 
za vrak majitel komunikace. (V roce 1998 to bylo v 18 případech). Oznámení o nalezení byla 
předána vlastníkovi komunikace, jímž bylo ve všech případech město. Poté je výzva k 
odstranění zveřejněna na úřední desce a v regionálním tisku. Tam visí dva měsíce. Pokud se 
do té doby nepřihlásí vlastník, zlikviduje majitel komunikace nalezený vrak na své náklady. 
Po dobu těchto dvou měsíců však nemusí vrak město hyzdit,ale je odtažen odtahovou 
službou do Velkého Oseka. 
Další zvláštní skupinou jsou odstavená vozidla v rozporu s právními předpisy. Jedná se 
například o auta nevhodně ponechaná na trávnících na veřejném prostranství, o přívěsy za 
automobily připevněné například ke stromu, sloupu veřejného osvětlení atd. V takových 
případech se zahajuje řízení, z něhož vzejde stejný finanční postih, jako kdyby se jednalo o 
vrak. 
Odtahována jsou i vozidla, bránící čištění komunikací, odvozu odpadu, provozování 
veřejných akcí, nepojízdná vozidla narušující bezpečnost a plynulost provozu. Odtažení je na 
náklady majitele. 

8.4. 

Poslední část trilogie bří Kamarýtů měla velký úspěch. Všechny zamluvené výtisky se 
prodaly do posledního. I přestože pan Kamarýt již dopředu hlásil, že žádný dotisk nebude, 
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porušil svůj slib a dotisk bude. Kniha měla velký úspěch, i přestože je poměrně drahá (nízký 
náklad a křídový papír). 
Po knize bratří Kamarýtů Zmizelý Kolín, která vyšla nákladem více než 2000 kusů vloni na 
podzim, se jen zaprášilo a tak Ladislav Kamarýt připravuje první a zároveň poslední reedici 
této publikace. Plánuje se dotisk 500- 600 kusů. Zmizelý Kolín se tak celkovým nákladem 
2700 výtisku stane nejprodávanější knihou této autorské dvojice. Jen pro zajímavost- kniha 
Jak v Kolíně bejvávalo měla náklad 2600 kusů a Kolínské zvony 1200 kusů. 

9.4. 

Ve třech salóncích Městského společenského domu v Kolíně si dali schůzku bývalí 
příslušníci PTP z Kolína, nechyběl na ní ani nejstarší člen Klubu PTP, jemuž je 91 let. Přišla 
mezi ně i starostka Z. Majerová, která jejich práci ocenila. Náčelník osobního oddělení 

Okresní vojenské správy navrhl, aby příslušníci PTP využili ke svým schůzkám volné 
prostory Okresní vojenské správy. Kolínský klub, který zahrnuje i Kutnou Horu, je po Praze 
a Brně největším klubem a má za sebou bohatou činnost . Například výstavu fotografií, sraz 
pétépáků, kteří v Kolíně pracovali. Nyní připravuje vydání pamětní medaile, jejímž autorem 
bude medailér Michal Vítanovský, autor řádu Bílého lva, Masarykova řádu. 

Pětatřicet špičkových konstruktérů společnosti Thermo King Czech Republic se sešlo v 
zasedačce podniku, aby předložilo výsledky své práce, týkající se vývoje klimatizací 
autobusů a vlaků. Kolínský závod, který patří mezi 16 závodů společnosti v Severní a Jižní 
Americe, v Evropě a Asii převzal know how vedoucí světové firmy v tomto oboru. Každý 
rok investuje přibližně 2,5 miliónu korun do nových technologií a hodnota vybavení místa 
jednoho jeho vývojového pracovníka je kolem 2 mil. korun. Thermo King je asi jeden z mála 
podniků, který si cení své zaměstnance a i o platech, které tu zaměstnanci mají si může každý 
nechat zdát. Zato je ale samozřejmě vyžadována kvalitní práce, která netrvá jen 8 hodin 
denně, ale v případě potřeby i více. Samotní dělníci mají vyšší platy (15000 Kč hrubého), což 
je nyní nadprůměrný plat. 

10.4. 

"Pyžampárty v rytmu kántry" - to byl název akce, která se již třetím rokem konala Na 
Zámecké a kterou uspořádala taneční škola "Matiáš". Předepsaným společenským oděvem 
pro tento večer je spací úbor, zvaný pyžamo. Dámám doporučili pořadatelé noční košilky z 
jemných a průhledných materiálů . Příchozí v civilu zaplatil společně se vstupenkou "pokutu" 
za nevhodné oblečení. Součástí programu bylo pyžamové předtančení, žhavá 
latinskoamerická lambáda a předpůlnoční dámský striptýz slečny Ll!cie, která pro velký 
úsepěch musela své vystoupení prodlužovat. Tak jako v minulých letech nebyla ani letos 
nouze o legraci. Pyžampárty se nesla v duchu dráždivé noční erotiky. Nebylo sice vyprodáno, 
ale ti , kteří přišli, se dobře pobavili.Přibližně stovka tancechtivých si zařádila v rytmu 
country Kaprů Ládi Douska a mohli popustit uzdu své fantazii při pohledu na vnady 
hostesek a vystupujících hostů. Po oficiálním zakončení pokračovala zábava v místním baru 
až do časných ranních hodin. 

Ji po třetí se na svém jarním bále sešli drobní živnostníci a podnikatelé. Po erotickém 
plese to byl další ples s bohatým doprovodným programem, těšícím se velkému zájmu. V 
průběhu večera vystoupily jak nejmenší mažoretky Sedmikrásky, ta i odrostlejší dívky z 
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tanečního studia Bohemia Ivy Krátké s kankánem a rockenrolem. Hostem bálu byla 
zpěvačka Michaela Linková a Leoš Petrů. Jejich vystoupení sice trpělo technickými 
zvukovými problémy, ale moc se líbilo. Oživení v sále přinesla transvestit show, 
předvádějící domácí i zahraniční zpěváky. Zisk z plesu je každoročně věnován na 
charitativní účely. První rok to byli vozíčkáři, loni kolínská onkologie a letos nemocní s 
roztroušenou sklerózou. Vítěžek - 10 000 Kč - bude určen na nákup vitamínů pro lidi 
s roztroušenou sklerózou. Na nápad věnovat peníze na tento účel přišel jeden z kolegů, jehož 
bratr na tuto nemoc zemřel. Nemocní budou mít možnost vyzvednout si vitamíny ve 
středisku ve Sluneční ulici. Pro návštěvníky pak bude připraveno vyšetření psychoterapeutem, 
který se zabývá odstraňováním depresivních stavů, jež mohou u nemocných nastat. 

11.4. 

Reprezentativní výstava Renesance na Kolínsku, kterou připravili historikové regionálního 
muzea v Kolíně Vladimír Rišlink a Ladislav Jouza, skončila po dvou měsících překvapivě 
vysokou návštěvností. Přišlo se podívat 1033 lidí, což je více, než bývá na podobných 
výstavách obvyklé. Pořadatelé čekali mnohem menší návštěvnost. Pak se ale objevily i 
návrhy na prodloužení výstavy, což nebylo možné vzhledem k naplněnosti programu a dalším 
akcích. Pořadatelé byli překvapeni i velkým zájmem ze strany škol, které chodily do 
posledního výstavního dne. Studentům se nejvíce líbily předměty z drahých kovů a 
renesancm sklo. Veřejnost ocenila i doprovodné přednášky a výlet za renesancmm1 
památkami. Velkorysý plán, v němž kolínští historici představují jednotlivé umělecké slohy 
a jejich vliv v regionu by měl pokračovat obdobím baroka. Kvůli náročnosti je tato výstava 
plánována na rok 2001, kdy by měla být velká výstava o baroku i v Praze. 

12.4. 

Konala se 9. schůze Městské rady v Kolíně 15,00 hodin v zasedací místnosti Městského 
úřadu v Kolíně. 

Přítomní: Mgr. Krumich, Ing. Kosina, JUDr. Najman, Ing. Sova, p.Čábela, JUDr. Molnár, 
Ing. Kaisler, Ing. Pánek, p.Šourek 

Část. omluveni: pí Majerová, MUDr. Rakušan 
Dále byl přítomen: p.Pešek- tajemník MěÚ 
Na přísl. části jednání: pí Penková- vedoucí odd. správy majetku města 

Schůze byla zahájena v 15,00 hodin zástupcem starostky Mgr. Krumichem. 

Návrh na pověření člena MZ v Kolíně prováděním občanských a společenských obřadů 
a užívání závěsného odznaku se státním znakem ČR při občanských obřadech a jiných 
významných příležitostech 

USNESENÍ č. 35 - Městská rada v Kolíně 

I. pověřuje 
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ve smyslu zákona č. 268/49 Sb. a vyhlášky FMV 22/77 Sb., § 47, odst. 2 ve znění pozdějších 
předpisů funkcí oddávajícího Mgr. Josefa Šourka, před kterou může být uzavíráno manželství 

II. st ano ví 

ve smyslu§ 52, odst. 2, zákona ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů, že uvedený 
člen MZ má právo užívat při významných příležitostech a občanských obřadech závěsného 
odznaku se státním znakem ČR 

Schůze byla ukončena v 18,25 hodin 

Jedním ze zařízení, které neprošlo výběrovým řízením Ministerstva zdravotnictví ČR na 
provozování akutní lůžkové péče v oboru gynekologie-porodnictví byl i Poly-gyn. Přestože se 
mu podaňlo uzavřít smlouvu na první čtvrtletí tohoto roku s VZP, která je jeho hlavním 
partnerem, další provozování operačních zákroků je nejisté. Poly-gyn vznikl za účelem 
individuálního přístupu k pacientkám, zachování intimity a klidného prostředí, doplňuje síť 
zdravotnických subjektů, má asi 5000 pacientek nejen z Kolína, ale i ze vzdálenějšího okolí, 
například z Jičína. Nabízí způsob zdravotní péče, který není v ČR zcela běžný. Mezi klasickou 
ambulantní péčí a lůžkovou nemocniční péčí je důležitým článkem. Pokud by licenci na 
poskytování lůžkové péče ztratil, znamenalo by to jistý odliv pacientek. Je tady sice 
možnost přeměny na zařízení stacionárního typu, které se Poly-gyn nebrání. 

13.4. 

Opět se na chvíli provedla uzavírka nadjezdu na Zálabí. Všichni si v prosinci oddechli poté, 
co byl nadjezd opravený, neboť fronty díky železničnímu přejezdu a neustále projíždějícím 
vlakům bylo strašné. Řidiči byli opět rozezlení uzavírkou na zálabském nájezdu ve směru na 
Tři Dvory. Objížďka vede kolem Soji, kde řidiči musí odbočit na Tři Dvory. Nadjezd byl po 
rozsáhlé rekonstrukci otevírán 15. prosince loňského roku a nikdo nečekal že nyní opět 

bude opravován. Je to však nutné, protože se musí dokončit práce, které nebylo možné v zimě 
zamrazů provádět. Uzavírka má být do 25. dubna. 

15.4. 

Sláva diskotéky Manhattan, která sídlila v budově někdejšího kolínského kina OKO v 
Kmochově ulici pohasla. Nyní je jí vchod uzavřen na řetěz, který tam dal majitel objektu 
Pavel Franc , ale s provozovatelem diskotéky Zdeňkem Miškovským vyrovnán není. Dosud 
nedostal zaplaceno, dluží mu přes 100.000 korun a tak na něj podal trestní oznámení. 
Smlouvu o nájmu a podnájmu nebytových prostor podepsali oba 22. srpna 1995. Domluvili 
se v ní na měsíčním nájemném 33.333 korun za nebytové prostory a 3.000 korun za 
movité věci . Toto nájemné se v souladu s dohodou zvyšovalo o inflaci. Celou dobu bylo vše 
v pořádku, problémy nastaly až letos, kdy nájemce přestal platit. Nezaplatil ani přes 
upomínky. Proto dostal výpověď a musel odevzdat klíče. Navíc se dostalo na veřejnost, že 
nájemce objekt pronajímal dál dalším lidem,což bylo v rozporu se smlouvou. Majitel tvrdí, 
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že odkaz na nedostatek peněz je lží, protože prý nájemce investoval mnoho finančních 
prostředků do nově otevřené počítačové herny. Nájemce naopak stále tvrdí, že tam peníze 
nemohl dát, protože žádné neměl. Zpočátku totiž diskotéka fungovala dobře, ale později se 
situace obrátila a v roce 1998 se prý dostal i do statisícových ztrát. Každopádně nyní tuto 
diskotéku provázejí nechutné tahanice, kdy majitel chce nájemné, nájemník tvrdí, že ho 
nemá z čeho zaplatit. Dále majitel vytýká, že mu byla způsobena škoda krádeží kinokamery, 
po skončení nájmu nebyl objekt uveden do původního stavu, jak bylo dohodnuto ve 
smlouvě ... Výsledkem tohoto je, že prostory v tomto objektu pustnou a čekají na to, kdo se 
jích ujme. Ozval se i Mc Donald, ale sešlo z toho. V současnosti projevilo zájem sedm 
subjektů, smlouva však není podepsaná žádná. Takže nad bývalým kinem visí otazník a 
občané města se ptají, zda tam bude opět diskotéka, kulturní centrum, divadlo .... či něco 

úplně jiného. V současné době to neví ani sám majitel. 

16.4. 

Holobyty v Tovární ulici č. 175 mají za sebou jeden rok existence a jejich obyvatelé 
nepovazUJI za dobrou vizitku to, že v nich bydlí. Radnice uvažovala o znzení 
jednoduchých holobytů pro neplatiče nájemného několik let, čas však uzrál až v roce 1997, 
kdy nájemníci v městských bytech dlužili na nájemném 2,5 miliónu korun. Částka se to zdá 
obrovská, ale jiná okresní města na tom v tomto období byla hůře. Devadesátá léta totiž 
byla na jedné straně pro někoho obdobím velkých zisků, pro jiného znamenala krach jejich 
firmy, ztrátu zaměstnání ... , takže někdo dlužil na nájemném i stotisícové částky. Způsob, 
jak se do tohoto bytu dostat, je velice jednoduchý. Stačí tři měsíce nezaplatit nájemné a 
nereagovat na dvě upomínky z MěÚ. Pak už následuje předvolání k soudu, který vydá 
rozhodnutí o náhradním ubytování. Toto vše trvá asi půl roku. Proto vzniklo v této 
jednopatrové vile osm malých jednopokojových bytů, nazývaných holobyty. Jde o 
jednopokojové byty s lokálním vytápění na pevná paliva, pro uhlí je třeba dojít na dvorek, 
záchod je společný, kousek za domem je železniční trať na Nymburk a hospoda na Rozkoši. 
Dosud sem bylo přestěhováno pět neplatičů . Z nich se zde trvale usadili pouze dva, další sem 
převezli nábytek a přespávají jinde. O vánocích tu byl pouze jeden. Jen ve dvou oknech jsou 
záclony, jména na zvoncích nejsou žádná, hlavní vchod je stále uzamčený. Smlouvu do 
holobytu dostává každý nájemník na dobu určitou - na půl roku. Pak je možné vystěhovat ho 
na ulici, ale zatím se tak ještě nestalo. V současné době je podáno dalších deset žalob pro 
neplacení nájemného. Každopádně však tento dům funguje jako strašák, protože neplatiči do 
městské poklady vrátili za rok již 600.000 z celkového dluhu a deficit v městské pokladně se 
postupně zmenšuje. 

19.4. 

V kolínském Regionálním muzeu otevřel svoji výstavu malíř samouk Ladislav Mencl, 
bývalý učitel v Týnci nad Labem. Je to jeho první výstava v životě a představuje na ní své 
naivistické obrazy, koláže a objekty. Hned na začátku výstavy návštěvník najde starou 
oprýskanou bandasku s etiketou jamajského rumu, nebo ve skleněné láhvi meteorologickou 
kostku, na jejíchž stranách jsou vyobrazeny jednotlivé proměny počasí. 
Thned naproti jsou vystaveny upravené samorosty, které jsou vydávány za lovecké trofeje 
nástupce rakouského trůnu Ferdinanda ďEste. V dalších prostorách výstavy je třeba dřevěný 
salám ze Szegedu nebo Zkamenělá snídaně. Humor, vtip a nadhled jsou ostatně typické pro 
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jeho výstavu. Například návštěvníci se nasmáli u koláže s budovatelským charakterem 
Stěhujeme holubník, Týnecké věže (koláž z map) nebo Přehlídka na venkovském dvoře. 
Hlavní , co návštěvníky napadne při procházce mezi zvláštními exponáty, je souvislost 
myšlenkového obsahu a pocit ze ztvárnění současnosti. Ladislav Mencl byl objeven úplnou 
náhodou lidmi z Týnce. Žije zde celý život a nikoho nenapadlo, že by mohl mít samostatnou 
výstavu. Ale stalo se a tato výstava obohatila kolínský kulturní život. 

21.4. 

Nedaleko supermarketu Billa vzniká nové dětské hřiště. Kontrolní den měl ukázat, kolik 
peněz bude chybět na dokončení. Podle smlouvy mají být práce hotovy posledního května, 
aby sportoviště mohla být v červnu již provozuschopná. Chybí ale umělý povrch běžecké 
dráhy a asi se bude dělat až o prázdninách a bude dokončen k začátku školního roku. Na 
červnovém zasedání zastupitelstva bude v této souvislosti opraven rozpočet, protože 
příslušný úředník při jeho zpracovávání zapomněl vložit dostatečnou částku na dokončení 
hřiště. Původně se na celou akci počítalo se 3 miliony, přičemž 1 milion obdrželo město od 
supermarketu Billa. Jenže tím, že se loni měly vyčerpat dva miliony a vyčerpalo se jen asi 
300.000 korun, nebyla dostatečná částka převedena do dalšího roku. Rozpočet města by měl 
být upraven tak, aby město tuto akci mohlo financovat. 

Nezaměstnanost stále roste, v současné době je v Kolíně 1 O procent. Lidé však i přesto 
nejsou ochotni přijímat jakoukoliv práci. Například o úklid ulic nemají vůbec zájem a 
Technické služby marně hledají tyto manuální pracovníky. Technické služby nabídly na úřad 
práce deset volných pracovních míst. Jde o dvě místa pro pracovníky na ruční úklid, dále 
pracovníky na údržbu zeleně a do překladiště. Právě ruční úklid ulic, to je hlavně zametání, 
ale nevyvolal žádný zájem. Přitom se nejedná o podřadnou práci a mohli by jí využívat hlavně 
nekvalifikovaní lidé. Přes rozsáhlou kampaň se nakonec přihlásil jen jeden člověk. Ulice 
však nezametené zůstat nemohou a tak se Technické služby obrátily na studenty kolínských 
škol, kteří o tuto práci, za hotové peníze, mají větší zájem než nezaměstnaní. 

Po Kolíně kolují zvěsti, že Strojírny už brzy zaniknou. Důvodem je asi fakt, že v březnu 
bylo pro nedostatek práce 70 zaměstnanců střídavě v týdenních intervalech doma. Pokud 
nebyli v práci, pobírali 60 procent platu. Další odstávky jsou na obzoru. V současné době 
pracuje ve Strojírnách desetkrát méně lidí než před listopadem 1989. 
Současné vedení se zuby nehty snaží zachovat funkčnost podniku, je bohužel špatná 
zakázková náplň. S odbory se nyní projednává rušení zhruba 130 pracovních míst. Strojírny 
pak budou mít 250 zaměstnanců. Tříměsíční výpovědní lhůta počítá. s tím,že pokud se 
zakázková náplň zlepší, zaměstnance přijmou Strojírny zpět - bude-li mít zájem. 
Představenstvo firmy se rozhodlo pro razantní opatření, která se netýkají jen dělníků, ale i 
vedoucích pracovníků. K 1. dubnu bylo odvoláno celé vedení a nahrazeno novým, mnohem 
menším - z původních tří úseků vznikly dva. Dalším opatřením je snížení režijních nákladů. 
Ze Strojíren neubývají jen zaměstnanci, ale ubývají vlastně celé Strojírny. Činnost se 
přesunula do tzv. nového závodu, tj. na pravé straně silnice směrem z Kolína na Ovčáry. 
Celá levá polovina je pronajata nebo prodána. Pokud ještě nějaký prostor zbývá, volný 
prakticky není, protože se zájemci jsou už připravovány smlouvy. A tak jsou prostory 
využívány jinými firmami ( D.E.A.R. -první správkárenská, opravna lokomotiv, truhlářství..) 
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Občané města ještě nezapomněli na dobu, kdy byla v Kolíně jediná Mototechna, prodej 
nových aut byl na záznam, čekaly se třeba celé noci fronty a pak se ani moc nehledělo na 
barvu, jen když vytoužené auto bylo. Nyní jsou v Kolíně nejen autobazary, ale i autosalony a 
je až s podivem, že se vůbec všechny udrží při životě. Vždyť ekonomická situace není pro 
většinu lidí valná a stagnuje i prodej ojetých aut. 
Na Št'áralce jsou nedaleko od sebe hned čtyři prodejní místa zahraničních automobilů. 
Prodejna SEAT- zaznamenává pokles tržeb. Proti rokům 96 a a 97 klesl v roce 98 prodej o 
26 procent a letos ji živí spíše servis než prodej. Autosalon poskytuje nejrůznější slevy ve 
dvou rovinách. Jedna se odehrává na úrovni importérů, kde probíhá zcela zřejmá a legální 
cenová válka. Druhá je na úrovni prodejců- šlo se dolů s cenami, do aut se montuje řada 

věcí zadarmo. Stále více přibývá lidí, kterým se říká "pochůzkáři". Těm je jedno, jaké auto 
koupí a jejich první otázka v autosalonu zní: co mi tam dáte zadarmo. Obcházejí a obcházejí, 
nechají si auto ukázat a řeknou, že přijdou se zálohou. Tak to bylo i v loňském a 
předloňském roce, ale jak tady zaznamenali, tehdy z 20 lidí nepřišel jeden, dnes z 20 přijde 
jeden. 
Autosalón HONDA - v Kolíně je už natolik zaveden, že ho lidé znají. I tento salón se snaží 
získávat zákazníky, cílenější reklamou. 
Autosalón PEUGEOT- Z doby prodávání byl pro něj nejsilnější rok 1997, pak začal prodej 
klesat. Změnila se rovněž klientela. Ustoupil nákup z podnikatelské sféry, kde je zájem 
především o vozidla užitková v cenové relaci 400.000 korun , u osobních automobilů o 
vozidla od 500.000 korun. Vzrostl zájem o vozidla nižší střední třídy. V prodejně pociťují, 
že lidem ubývají peníze, ale stále ještě prodávají a někdy i více než dříve. 
Autosalón OPEL - Pokles prodeje zaznamenali v roce 1998 a od té doby se nezastavil. 
Nejvíce prodávají laciná auta s cenou nižší než 300.000 korun. 
Autosalón CITROEN I jako poslední silný měsíc v prodeji označují červen 1997. Od té 
doby jde prodej dolů a nyní jsou proti předloňsku na 30 procentech. Poskytují různé sleavy, 
provádějí prodej formou dárků, dávají imobilizéry, rádia, tažná zařízení ... podle toho, jak kdo 
potřebuje a jak se dohodnou. 
AUTO BOHEMIA - ve svých autosalónech při výpadovce na Prahu prodává nejen vozy 
Škoda, ale i Volkswagen a Audi. Škoda zde má velké servisní zázemí . Tato prodejna 
nezaznamenal propad prodejnosti na začátku roku 1998, jako tomu bylo u většiny jiných 
značek, ale byl patrný až ve druhé polovině téhož roku. Bylo to díky slevám a také mentalitě 
českého zákazníka, který umí čekat . Všude totiž dávají slevy na koberce, nábytek ... a tak 
čeká, až budou slevy také na auta. Díky tomu Škoda spustila svoji plánovanou akci až 1. 
ledna letošního roku (sleva 20.000 korun, byla-li jako protiúčet přivezena stará škodovka). 
Tím se zajistil odbyt pro modely 98. Auta byla vyprodána. 
Situace v autosalónech tedy není růžová, z prodeje by se nikdo neuživil, spíše je drží servisní 
služby. Přesto všechny doufají, že ekonomickou nepřízeň přežijí. 

22.4. - 29.4. 

Vyrábět předměty krátkodobé životnosti je trendem všech výrobců. Vyrábět a vyrábět, aby 
zákazník měl chuť mít kolem sebe stále nové a nové věci. Při takovémto způsobu života 
vzniká velké množství odpadu a problém jak ho zpracovat. Proti výrobcům tak stojí druhá 
strana, která varuje před nebezpečím s obrovského objemu odpadu. 

Zahájena byla výstava prací z V. ročníku soutěže Životní prostředí a my, kterou pořádá ve 
vstupní hale Okresní úřad Kolín. Již ve vstupní hale úřadu je umístěn plakát a poutač, jsou 
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zde mobilní kontejnery na tříděný odpad s otázkou, zda každý svůj odpad třídí. Žluté 
puntíky na dlažbě pak zájemce dovedou až do výstavní síně, na výstavu, která je spojena s 
ekologickým minimem, které je ohlédnutím za minulými ročníky. Výstava slouží i jako 
doplněk ekologické výchovy ve školách všech typů a stupňů. Je na ní i velkoplošná projekce 
na promítání filmů s ekologickou tématikou. Stejný námět mají i počítačové programy, s 
nimiž mohou zájemci pracovat. V rámci výstavy proběhla akce " Pozdrav zemi", kdy tu 
každý mohl napsat své přání, určené naší planetě. Dobrovolnou vstupenkou se stala 
přinesená nevratná plastiková láhev. Praktickou ukázku zpracování tohoto recyklovatelného 
odpadu mohl každý shlédnout ve vestibulu úřadu, kde bylo příslušné nášlapné zařízení 
instalováno. Výstava skončila 29. dubna a její pořadatelé byli potěšeni velkým zájmem, 
který se stupňoval s blížícim se koncem výstavy. Chodili na ni jednotlivci i kolektivy ze škol 
a učilišť. Ukázalo se, jak rozdílná je úroveň ekologické výchovy na školách a ekologického 
vědomí dětí a mládeže vůbec. Zatímco děti z jedné školy se domnívaly, že přirozenou 
součástí lesa jsou odpady,které tam lidé na černo odhodí, na jiné měly obrovský zájem o 
ekologické programy a stav životního prostředí na Kolínsku. 
Dále se návštěvníci podívali na odpady od historie, tedy od pravěku až po dnešní dobu, byli 
informováni o stavu nepovolených skládek na našem okrese, seznámeni s pocmamm 
některých neukázněných spoluobčanů, kteří odkládají odpad kam je napadne - do silničních 
příkopů, do lesů, ale klidně i přímo v centru města či obce. Organizátoři se snažili vysvětlit, 

že odstranění těchto odpadů zaplatí nakonec nejen ten, který je takto odhodí, ale i další daňoví 
poplatníci. Peníze, které jsou takto vynaloženy pak, chybí třeba ve školství, kultuře, 

zdravotnictví a v dalších odvětvích, kde by byly daleko potřebnější. 
Prakticky tu zájemcům předvedli a vysvětlili, jak třídit domovní odpad, aby se na 
zabezpečenou skládku, kterou je pro největší část našeho okresu skládka v Radimi, dostal 
opravdu jen ten odpad, který není nebezpečný a dále je nevyužitelný a naopak, aby se plasty, 
papír, sklo a železo dostalo tam, kde ho znovu využijí. Nebezpečný odpad patří tam, kde ho 
nezávadně zneškodní, např. do spalovny Lučebních závodů Draslovka a.s. v Kolíně nebo na 
skládku nebezpečných odpadů, která je nejblíže v Čáslavi. 
Ke zlepšení informovanosti návštěvníků výstavy přispěl i panel Technických služeb města 
Kolína, s.r.o., na kterém bylo vyznačeno rozmístění sběrných míst, kontejnetů na plasty a sklo 
a míst, kam jsou přistavovány velkoobjemové kontejnery v Kolíně. 
Návštěvníci se podívali na místa, kde si zejména kolínské maminky s dětmi mohou 
odpočinout - dětská hřiště a koutky jsou vybaveny lavičkami, nejrůznějšími průlezkami a 
stavbičkami ze dřeva, umístěnými v příjemném prostředí, z dosahu prašných a hlučných 
silnic, např. Jeronýmova ulice, Sendražice a stejně tak již upravená část lesoparku Borky. 
Potěšující zprávou bylo řešení situace v Koramu a jeho okolí 
Koramo, a.s. pokračuje v sanaci jedné z nejzávažnějších ekologických zátěží na Kolínsku, a 
sice likvidaci slečových kalů, uložených na skládkách v areálu Korama. Řešení pro 
rekultivaci slečových lagun našla tuzemská firma A.S.A, s. r.o. Vyvinula unikátní 
technologii a poprvé v ČR odzkoušela. Tato technologie spočívá ve - smísení odtěžených 
kalů s uhelným multiprachem a vápnem. Produktem je práškovité aditivní palivo kormul, 
které lze lisovat na brikety. Slečové kaly vznikaly v Koramu při kyselinové rafinaci ropy, 
přičemž v závodě bylo uloženo 40.000 tun tohoto nebezpečného odpadu. Jeho likvidace je 
celosvětovým problémem všech ropných rafinérií. Používaná technologie likvidace je 
příkladem schůdného ekologického řešení. 
Zkušební provoz začal v loňském roce na základě doplňkového výzkumu a průzkumu, který 
potvrdil značnou kontaminaci podloží i podzemní vody v areálu slečových rybníků. Ve 
zkušebním provozu bylo přepracováno 2897 tun sleče a vyrobeno téměř 5000 tun aditivního 
paliva. Palivo je odváženo do Cementárny Radotín, kde se spaluje ve směsi s černým 
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uhlím. Zatížení životního prostředí přitom není větší než spálení běžného hnědého uhlí. O 
toto palivo projevily zájem i některé jiné cementárny. 
Těžení slečových kalů bude probíhat ještě dva až tři roky. Finanční náklady na sanaci lagun 
se odhadují na 200,000.000 miliónů korun. Projekt je financován Fondem národního majetku 
a po jeho ukončení je možné prostor využít dvojím způsobem. Buď jako místo pro skládku 
odpadů ze starých zátěží pro Koramo nebo prostor po rekultivaci začlenit do okolní krajiny. 
K této variantě se přiklání většina zainteresovaných, včetně Korama i okresního úřadu. 
Lákadlem výstavy byl určitě velkoplošný projektor a improvizovaný promítací koutek, kde 
zájemci mohli shlédnout filmy s ekologickou tématikou, nebo si vyzkoušet práci s 
nejrůznějšími počítačovými programy z oblasti životního prostředí. Právě zde jeden z 
návštěvníků ukradl jeden z CD disků s PC programem a znemožnil využívání tohoto 
programu pracovníkům referátu životního prostředí OkÚ a v neposlední řadě i dalším 
zájemcům o práci s tímto programem. 

Již tradičně doprovázela výstavu akce "Pozdrav Zemi". Na velký arch papíru mohli 
návštěvníci napsat nebo namalovat přání Zemi k jejímu svátku, který i když není vyznačen v 
kalendáři, je slaven od roku 1970 vždy 22. dubna. 

Na archu se objevila přání upřímná, smysluplná. K nejzajímavějším patřilo přání 
studentů 4. ročníku Gymnázia Kolín: 

Organizátoři byli spokojeni., zájemců přišlo okolo dvou tisíc. 

23.4. 

Ty tam jsou doby, kdy kvůli silným ročníkům (1973,1974) bylo otevřeno i 5 tříd 1 ročníku. 
Byl problém se dostat na gymnázium nebo ekonomickou školu. Škol bylo málo, po roce 1989 
začaly teprve vznikat. V Kolíně je poměrně hustá síť středních škol a středních odborných 
učilišť. Všechny mají za sebou první kolo přijímacího řízení do prvních ročníků školního 
roku 1999/2000. 
Jako tradičně, byl velký zájem o víceletá gymnázia. Podle optimalizačního projektu 
Ministerstva školství mohou žáci těchto gymnázií tvořit maximálně devět procent populace 
pátých ročníků základních škol. Letos bylo po dohodě mezi řediteli těchto škol a Školským 
úřadem rozhodnuto, že v Kolíně bude otevřena jedna třída a v Českém Brodě dvě, naposled 
šestileté studium a poprvé osmileté. Jak ukazuje praxe, někdy bývá důvodem velkého zájmu 
o víceletá gymnázia přehnané očekávání rodičů a jejich vysoké ambice na studium dětí. 
Přitom škola je určena pro výjimečné jedince, kteří hodlají studovat na vysoké škole. 
Pedagogové z těchto škol proto doporučují rodičům, aby děti, které jsou v tomto věku ještě 
nevyhraněné, nechali dokončit povinnou školní docházku na základní škole, aby se mohly děti 
vyprofilovat a teprve pak se ucházet o studium na čtyřletém gymnáziu. Velký zájem ( a to je 
tradiční) byl o obor všeobecné sestry na zdravotnické škole, překvapil ale zájem o obor 
farmaceutického laboranta. Vzhledem k obtížně zajistitelné výuce odborných předmětů ale 
bude otevřena jen jedna třída. Je totiž málo lékárníků, kteří místo provozování lékárny 
hodlají vyučovat. Důvody jsou finanční, protože ve školství jsou mnohem nižší platy, než má 
lékárník. Na rozdíl od minulých let klesl letos zájem o školy s ekonomickým zaměřením. 
Týká se to především obchodní akademie a soukromé střední podnikatelské školy. Zatímco v 
minulých letech se sem hlásili stovky zájemců, letos se v prvním kole ucházelo o studium 50 
žáků. Tato situace by mohla být způsobena i kampaní úřadu práce. Absolventi těchto profesí 
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totiž v minulosti obtížně získávali zaměstnání a ÚP na to upozorňoval. První ročník neotevře 
soukromé gymnázium, protože jeho provoz končí a kvůli malému zájmu nebude první ročník 
otevřen ani na SOŠ chemické a čtyřletém gymnáziu v Českém Brodě. 

Na linku tísňového volání oznámila šedesátiletá žena, že jí nějaký muž strhl v prodejně z 
ruky zlatý řetízek s přívěškem, v hodnotě asi 7000 korun. Utíkal s ním směrem k 
Hudečkově ulici. Okradená žena se nezatekla a vydala se za ním. Když ho dostihla, viděla, 
jak řetízek zahrabává do písku. Přivolala policii a díky jí dostala šperk nazpět. Pachatelem 
byl 62letý muž. 

23.- 25.4. 

V Kolíně se konala přehlídka pantomimy a pohybového divadla ( 4. ročník). Vystoupilo na 
ní 16 amatérských i profesionálních souborů ( 15 z ČR a jeden ze Slovenska), včetně známé 
a doma i v zahraničí uznávané skupiny Cvoci. Festival se nazýval Otevřeno a patronaci nad 
ním mělo UNESCO a Ministerstvo kultury ČR, Evropské centrum neslyšících. Trval tři dny a 
účinkovalo na něm 130 účastníků. 
Název festivalu byl symbolický. Měl znamenat otevřenost přehlídky nejen vůči sluchově 
postiženým, ale i zdravým dospělým, dětem, mládeži, profesionálům i amatérů, prostě 

všem lidem . Touto myšlenkou navázal na tradici národních přehlídek v Litvínově, které se 
zde konaly od roku 1966 a z nichž vyrostla esa české pantomimy, například Boris Hybner a 
Bolek Polívka. Po skončení přehlídek v Litvínově v polovině 80. let tu bylo najednou 
prázdno a tak Evropské centrum pantomimy rozhodlo , aby se podobné akce konaly v 
Kolíně. Jednak tu bylo vznikající centrum pantomimy a radnice výrazně tuto myšlenku 
podpořila.Letošní třídenní přehlídka vyvrcholila galapředstavením, uváděným Borisem 
Hybnerem. Toto představení ve své první části nabídlo divákům výběr nejzajímavějších 

představení a v druhé pak vystoupila skupina Cvoci, která ve svých představeních spojila 
prvky filmové grotesky, klauniády a pantomimy. Účinkující se ve chvílích mimo představení 
scházeli ve scapinu. Kdo nevěděl, že je tu nějaký festival, tajně po nich pokukoval a divil se, 
kde se tu tolik neslyšících najednou vzalo. 

26.4. 

Konala se 10. schůze Městské rady v Kolíně od 15,00 hodin v zasedací místnosti 
Městského úřadu v Kolíně. 

Přítomní: Mgr. Krumich, Ing. Kosina, MUDr. Rakušan, nJDr. Najman, Ing. Sova, p.Čábela, 
Mgr. Šourek, Ing. Pánek, Ing. Kaisler, JUDr. Molnár. 

Omluvena: pí Majerová 
Dále byl přítomen: p.Pešek - tajemník MěÚ 
Na přísl. části jednání: p.Špinka - ved. OMBH 

p.Váňa- ředitel MZS 

Schůze byla zahájena v 15, 00 hodin zástupcem starostky Mgr. Krumichem 
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Projednávaly se níže uvedené návrhy s těmito závěry: 

Návrh na nabytí stav. parcely č. 5616 o výměře 239 m2 v Kolíně V, v prostoru areálu 
vodních sportů Sandberk - kupní smlouvou o převodu vlastnictví k nemovitostem - ze 
dne 15. února 1999, uzavřenou se s.p. Pražský průmysl kamene v likvidaci - se sídlem 
Praha 5, Peroutkova 61 - do vlastnictví města Kolína 

USNESENÍ č. 36 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle ustanovení § 36 a, odst. 1, písm. a) zák. 
ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů nabytí stavební parcely č.5616 o výměře 239 
m2 v kat. území Kolín - v Kolíně V, v areálu vodních sportů Sandberk - za kupní cenu 46 100 
Kč kupní smlouvou o převodu vlastnictví k nemovitostem ze dne 15 . února 1999, uzavřenou 
se s.p. Pražský průmysl kamene s.p . v likvidaci, se sídlem Praha 5, Peroutkova 61 - do 
vlastnictví města Kolína. 

N ávrh na schválení zvýšení základní ceny za 1 m2 podlahové plochy bytu při prodeji dle 
vyhlášky města č. 3/96 

Komise projednávala úpravu zákl. ceny za 1 m2 podlahové plochy bytu při prodeji -
vyhláškou města 3/96 s touto úpravou počítá. Komise navrhla 3 základní ceny : 2600 , 2650, 
2700 Kč za 1m2 -komise doporučuje MR schválit částku 2 650 Kč za 1 m2) 

USNESENÍ č. 37 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle ustanovení § 6 vyhlášky č. 3/96 o převodu 
obytných domů, bytů a nebytových prostor základní cenu 2 500 Kč za 1 m2 podlahové plochy 
bytu při prodeji pro období od 1.7. 1999 do 30.6. 2000 pro byt I. kategorie o střední době 
technického stáří 20 let. 

Návrh na schválení "Kontrolního řádu" pro práci kontrolní komise MR v Kolíně 

Členům MR je předložen ke schválení "Kontrolní řád" pro práci kontrolní komise MR- je 
doplněn o metodické pokyny vydané ministerstvem vnitra, upravené OkÚ a uveřejňované 
v odborném časopise "Veřejná správa,, . Každá komise MR by měla mít určitá pravidla 
jednání- popis a náplň práce. V kontrolní komisi dosud nic takového nebylo. 

USNESENÍ č. 38 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 
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podle§ 45, písm. c) ap) a§ 56, odst. 1, zák. ČNR č. 367/ 90 Sb. ve znění pozdějších 
předpisů "Kontrolní řád" pro práci kontrolní komise MR v Kolíně platný od 26.4. 1999 

Návrh na jmenování členů dozorčí rady MTH, s.r.o. a TSMK, s.r.o. 

Na základě požadavků členů MR a člena MZ JUDr. Janouška je doporučeno rozšířit počet 
členů dozorčích rad - v případě schválení budou nově jmenovaní členové dozorčích rad 
zapsáni u Obchodního soudu v Praze. 

- stávající členové doz. rady MTH, s.r.o. : Ing. Kulíková 
p.Čábela 
p.Špinka 

návrh na doplnění: za ČSSD 
za ODS 

Ing. Kaisler 
p.Hruška Martin 

-stávající členové doz. rady TSMK, s.r.o.: Ing. Jetmar 
JUDr. Janoušek 
p.Pešek 

návrh na doplnění: za NEZÁ VISLÉ 
za ČSSD 

USNESENÍ č. 39 - Městská rada v Kolíně 

jmenuje 

Mgr. Rajdl 
Ing. Hovorková 

podle§ 45, písm. b) zák. ČNR č . 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů s platností od 27.4. 
1999 

1) další členy dozorčí rady MTH, s.r.o. Kolín 
Ing. Miroslav Kaisler 

p.Martin Hruška 

2) další členy dozorčí rady TSMK, s.r.o. Kolín 
Mgr. Pavel Rajdl 
Ing. Věra Hovorková 

Návrh na schválení dodatku č. 2 k nájemní smlouvě o pronájmu Ústředního hřbitova 
v Kolíně 

Nájemní smlouva o provozování podnik. činnosti nájemce v pronajatém majetku města I 
kolínských hřbitovt\ I byla schválena a podepsána dne 3.12. 1993- od té doby byly několikrát 
zdraženy vstupy /energie/ - ceny doposud platné od r. 1993 jsou uložení zemřelého 

v chladícím zařízení ve lhůtě do 96 hodin po úmrtí 1 05 Kč a za každý započatý den po 96 
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hodinách 45 Kč ) 

USNESENÍ č. 40 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle § 45, písm. p) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů dodatek č. 3 
k nájemní smlouvě mezi městem Kolín a nájemcem p.Petrem Jeřábkem ke dni 1.5. 1999. 
Dodatek se týká článku III, odst. 1, písm. b) uvedené smlouvy: 

uložení zemřelého v chladícím zařízení 
• ve lhůtě do 96 hodin po úmrtí 165 Kč 
• za každý započatý den po 96 hodině 60 Kč 

Návrh na přijetí úvěru u Komerční banky, a.s. v Kolíně 

Vzhledem k tomu, že pro r. 99 byly schváleny investice pro MZS Kolín na dostavbu 2. patra 
ubyt. zařízení pouze ve výši 3 mil. Kč a samostatné dokončení díla včetně fasády stojí 4, 8 
mil. Kč, dále pak kompletní vybavení hotelu a jídelny bude stát částku O, 7 mil. Kč, bude 
nezbytné pro zajištění provozu tohoto nového zařízení zajistit navíc částku 2,5 mil. Kč. 
Protože se jedná o zařízení města, musí o půjčku požádat banku MěÚ. 

USNESENÍ č. 41- Městská rada v Kolíně 

I. doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 36a, odst. 1, písm. d, zák. ČNR č. 
367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů přijetí úvěru u Komerční banky, a.s. v Kolíně ve výši 
2 500 000 Kč pro dostavbu a vybavení ubytovny na Městském zimním stadionu v Kolíně 

II. u k I á dá 

Mgr. Krumichovi, Ing. Kosinovi, p.Váňovi připravit pro zasedání MZ kvalifikovanou 
důvodovou zprávu a zajistit projednání finančním odborem a finanční komisí 

Návrh na poskytnutí finančního příspěvku Junáku, svazu skautů a skautek v Kolíně 

Městská rada Junáka v rámci oslav 80-ti let od založení této organizace ve městě plánuje 
uspořádání výstavy ve dnech 10.6. - 13.6. Jedná se o akci, kde by skautská střediska nejen 
z města ale i z celého okresu prezentovala současnost. Rozpočet počítá s částkou 20 000 Kč -
v případě schválení fin. příspěvku bude hrazeno z rezervy rozpočtu. 

USNESENÍ č. 42 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 
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podle § 45, písm. p) s odvoláním na § 36 a), odst. 1, písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve 
znění pozdějších předpisů finanční příspěvek ve výši 4 000 Kč Junáku, svazu skautů a 
skautek v Kolíně na uspořádání výstavy 

Návrh na schválení poskytnutí finanční podpory postiženým válkou v Kosovu 

Důsledkem etnických čistek v Kosovu proudí statisíce uprchlíků do sousedních zemí. 
Etnickým konfliktem trpí především děti. Dětský fond OSN - Unicef se zavázal pomáhat 
dětem na celém světě. Český výbor Unicef se obrátil i na Kolín s žádosti o podporu. 

USNESENÍ č. 43 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 36, odst. 1, písm. b) a podle§ 36a, odst. 
1, písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů poskytnutí finanční podpory 
kosovským Albáncům postiženým válkou v Kosovu ve výši 70 000 Kč na konto SOS 
KOSOVO zřízené nadací Člověk v tísni - č.ú. 350350350/5100 IPB Praha 

Po informativních zprávách (žádost firmy ELVO o odprodej části pozemku ,žádost spol s .r.o. 
ZINO o odprodej části pozemkové parcely , Obchodní tiskárny a.s. Kolín - obnova žádosti o 
odprodej stavební parcely. 

Schůze byla ukončena ve 20, 05 hodin 

V rámci zvýšení bezpečnosti obyvatel a hlavně dětí, instalovalo město bezpečnostní 
zpomalovací pruhy před 6. základní školou v Ovčárecké ulici. Původně byly pruhy v těchto 
místech instalovány už před třemi lety, ale provozem se opotřebovaly. Nyní, během 
rekonstrukce nadjezdu, která probíhala v loňském roce, musela být část vozovky 
vyfrézována a pruhy také, proto radnice pruhy obnovila. Pro řidiče a cestující to sice 
znamená výrazné zpomalení jízdy a drncání, ale nedá se nic jiného dělat, protože situace je 
zde skutečně riziková a dnes a denně hrozí nebezpečí, že děti, vycházející ze školy, vběhnou 
přímo pod projíždějící auto: navzdory tomu, že je zde zábradlí.Pruhy nutí řidiče výrazně 

zpomalit, vyšší než povolená rychlost zde je nyní prakticky nemožná. Stát podobné akce 
nefinancuje a proto muselo město sáhnout do pokladny a uvolnit 100.000 korun. Navíc 
radnice nechala prořezat i stromy okolo této frekventované komunikace, aby řidiči lépe do 
zatáčky viděli. Kromě toho zde každé ráno u přechodu stojí 2 příslušníci MP. Když se blíží 
nějaké dítě, vkročí do vozovky a zastaví jedoucí auta. Čin radnice si pochvaluje i škola. Snaha 
radnice o bezpečnost občanů však tímto neskončila a hledá další kritická místa . Zatím je jich 
vytypováno několik a na podzim by měly být instalovány bezpečnostní pruhy na dalším 
vybraném místě. Uvažuje se o přechodu Jaselské a Bezručovy u 1. ZŠ . Protože dosud není 
vyřešena otázka dopravního průtahu Kolínem, je radnice opatrná v investování peněz. Nechce, 
aby byly pruhy vybudovány tam, kde by se v budoucnu mohla vozovka brousit. 
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Teplé jarní dny ( na duben až nezvykle - dosahují přes den 20 stupňů a všechno je v 
květu, některé ovocné stromy (třešně) už jsou po odkvětu) vylákaly do ulic a do parků nejen 
maminky s kočárky, ale bohužel také exhibicionisty. Jeden takový odvedl z parku dvě malé 
děti (pět a šest let) pod záminkou, že jim ukáže poklad, na schodiště jednoho z domů, kde se 
před nimi odhaloval. Dokonce chtěl, aby se i děti svlékly. Ani jednomu z dětí se nic 
nestalo.Naštěstí. Policie proto vyzvala občany, aby neprodleně nahlásili, pokud se s někým 
takovým setkají, protože pachatelé využívají dětské bezbrannosti a důvěřivosti a toho, že 
děti v tomto věku nedokáží posoudit, oč se vlastně jedná. 

27.4. 

Od konce března má Městský úřad svou internetovou stránku http//www.meu.kolin.cz nově 
upravenou. Na ní prezentuje nejen strukturu úřadu a historii města, ale přináší i aktuální 
informace o dění ve městě. Lze tam nalézt 24 fotografií města ( mimo jiné chrám sv. 
Bartoloměje, židovské gheto, Karlovo náměstí. Festivaly Kmochův Kolín a Kašparův 
memoriál...)Pod oddílem struktura úřadu jsou informace radnice, o jednotlivých odborech 
a kontakty. Jména zastupitelů, zvlášť červeně jsou v seznamu označeni všichni radní. 
Zvláštní oddíl je věnován městským organizacím ( TS, autobusová doprava ... ), vše opět s 
kontakty na jednotlivé pracovníky. Významné je, že program Kmochova Kolína byl přeložen 
do 3 jazyků (angličtina, němčina, francouzština). Nejsou zde jen informace kdy a kde každý 
soubor bude hrát, ale také odkazy na předprodej vstupenek, ubytování.. Radnice už 
zaznamenala první ohlasy na svoji stránku. Z holandského partnerského města De Ronde 
Venen poslali elektronickou poštou zprávu, že se jim stránka moc líbí.Sortiment informací na 
této stránce chce radnice postupně rozšiřovat. 
Součástí internetového servisu kolínské radnice bude i virtuální procházka chrámem sv. 
Bartoloměje, kterou připravuje ing. Ondřej Janovský. 
Přes poměrně krátkou dobu existence upravené webovské schránky města navštívila stovka 
zájemců, mj. Z USA, Holandska a Libanonu. 

29.4. 

Odbor prevence kriminality MV ČR schválil programy prevence kriminality měst, které se 
do něj zapojily. Počet přihlášených měst stále stoupá, zatímco objem finančních prostředků 
na rozdělení zůstává stejný, takže Kolín, který už v tomto programu není nováčkem, dostal 
slabou třetinu plánované dotace. Nepočítá se v ní s příspěvkem na pokračování 

monitorovacího systému, stejně jako na budování dětských koutků a hřišť a na projekt 
nízkoprahového centra Arché 97. I ostatní z celkového počtu 14 akcí byly zkráceny. 
V plné výši, 550.000 korun dostal Kolín peníze na zakoupení termovize. Jedná se o kameru, 
která funguje na principu změny teploty. Je vybavená záznamovým zařízením a má 
rozlišovací schopnost jednu setinu stupně na dva kilometry. Obraz teplejšího objektu bude v 
noci vystupovat světleji a tak strážníci MP snadno poznají,které auto právě přijelo, či kde se 
skrývá pachatel trestného činu. Obě policie - MP i ČR - termovize bude totiž společná, si od 
ní slibují větší počet zadržených pachatelů vykrádání aut, čímž je Kolín známý. 
Další finanční prostředky v rozpětí od 20 do 100.000 korun přidělili ministerští úředníci 
například na mobilní U rampu, která by měla přes zimu sloužit ve sportovní škole, na 
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dovybavení romského klubu, klubu Arnika pro pořádání různých akcí pro dětí ze sociálně 
ohrožených skupin, doplnění Centra mládeže atd. MP pokračuje v projektu práce s dětmi a 
uskutečňuje přednášky na školách, rozdává jim publikační materiály a v letošním roce chce 
tuto yráci rozšířit o různé soutěže. Předškolní výchova romských dětí,kterou navrhly učitelky 
5. ZS, bude zaměřena na rozvoj základních návyků romských dětí před vstupem do školy. 
Nově je v programu prevence zařazen projekt věnovaný seniorům. Staří a osaměle žijící lidé 
se často stávají obětmi podvodníků, kteří se vydávají za pracovníky rozvodných závodů, 
plynáren, vodaře atd. , navštěvují je pod různými záminkami v jejich bytech, odvedou jejich 
pozornost a pak je vykradou. Takových případů se hodně objevilo na konci minulého roku, 
což bylo jedním z důvodů zařazení do projektu. Senioři dostanou brožurku s popsanými 
příklady podvodů a samolepku s důležitými čísly, kterou si nalepí na telefon. Druhou 
samolepku s postupem, na co se mají ptát, když se někdo takový objeví u jejich bytu si pak 
mohou nalepit na vnitřní stranu domovních dveří. Společně s Klubem seniorů se rovněž 
plánuje uspořádání série přednášek s konkrétními příklady, jak podvody probíhají a jak se jich 
vyvarovat. 
Na realizaci zmíněných akcí obdrželo město dotaci 1,030.000 korun, z vlastních prostředků 
počítá s vynaložením přibližně 1,619.000 korun. Celkových plánovaných nákladů ve výši 
téměř 5 miliónů korun tyto částky však nedosahují a proto se hledají rezervy. 

30.4. 

V Kolíně funguje sci-fi klub Rauko (název pochází z Tolkienova Pána Prstenů a znamená v 
elfštině démona). Založil ho před dvěma lety Petr Čáslava. Z původních třech členů se jejich 
počet rozrostl na dalších devěta do svých řad členové vítají každého, kdo propadl kouzlu 
fantazie, ať už přísně vědecké (science fiction) nebo pohádkové (fantasty). Klub má 
pravidelné páteční schůzky v postupně rekonstruované klubovně v Kouřimské ulici . Jejich 
náplní jsou zanícené debaty nad knihami a fantastickými tématy. Klub vydává jednou za dva 
měsíce svůj časopis tzv. Fanzin , pod názvem Sen a step. Svými články, povídkami do něj 
přispívají členové klubu. Několikrát do roka zve klub do Kolína na besedy i známé 
spisovatele této literatury. Byli tu například Ondřej Neff, Egon Černý, Františka Vrbenská, 
která se také stala kmotrou právě otevřeného knihkupectví Rauko v Kouřimské ulici.Byl zde 
i astronom Pavel Koten s novými informacemi o vesmíru a plánech NASA. Otevřením 
prodejny se členům klubu splnil sen, aby v Kolíně bylo knihkupectví s touto literaturou. I 
když kolínský knihkupec Petr Král fantastickou literaturu neopomíjí, musel přesto čtenář 

této literatury zajet až do pražských speciálních knihkupectví, pokud chtěl získat speciální 
titul. Nyní mu stačí zajít do Kouřimské ulici, kde nalezne nejžhavější novinky, často ještě 
před jejich oficiálním vydáním, ale také scifistický antikvariát, komiksy, plakáty.Klub kromě 
dalších akcí chystá na konec milénia i mezinárodní con, tj. setkání fanoušků sci-fi.Součástí 
tohoto Festivalu fantazie bude divadlo, hudba, fantastický šerm, přednášky a besedy a také 
premiéra nového "prvního" dílu Hvězdných válek, kterým je tento festival zasvěcen. Klub 
svojí činností chce docílit toho, aby lidé alespoň na krátce přestali žít obvyklým stereotypem 
a odreagovali se. 

V Kolíně se narodilo 24 dětí ( 10 dívek, 14 chlapců), 20 lidí zemřelo. 
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1.5. 

Ty tam jsou doby, kdy jsme vycházeli dobrovolně-povinně první květnový den slavnostně 
oblečeni do kolínských ulic, děti s balónky a mávátky , abychom oslavili svátek práce. Dnes 
nad tím každý mávne rukou s pousmáním nad dávnými časy. Několikrát po roce 89 uspořádali 
kolínští studenti Majáles (na Karlově náměstí se sešli, hráli zde studentské kapely) , ale pro 
minimální zájem se od té doby nic podobného velkolepého již neuskutečnilo. Jediným, kdo 
nezapomněl a v duchu starých tradic pokračuje, je třešničková Komunistická strana Čech a 
Moravy. Ta jako jediná strana v Kolíně zorganizovala oslavy 1. máje jako svátku práce. 
Všichni, kdo chtěli tento den oslavit, se sešli na Kmochově ostrově (ostrov se stal jejich 
"poutním" místem na 1. máje) - bylo jich asi 300. Přivítal je předseda kolínské organizace 
František Ledvina, který ocenil, že právě komunisté jsou jedinou stranou, která si svátek práce 
připomíná. Řekl, že u většiny stran by se práce musela urazit, kdyby ji oslavovaly. Hlavním 
hostem prvomájového dopoledne byl ekonomický poradce strany, pražský zastupitel Jiří 

Dolejš. Ten také řekl, že komunisté si mysleli, že v Evropě už válka nikdy nebude a že 
NATO, které by mělo sloužit jako štít, dnes samo spouští bomby a varoval, že svět je nyní 
na prahu velkého nebezpečí, hrozby globálního konfliktu. Svůj projev skončil voláním : 
Pryč s válkou, ať žije mír, ať mají všichni lidé práci. Za tento projev se mu dostalo velkého 
potlesku, válka v Jugoslávii a současná špatná ekonomická situace republiky- se pak nesly 
projevy všech dalších vystupujících. Jako na každém stranickém setkání se "hudrovalo" nad 
současnou situací, která je špatná kvůli vládě ostatních stran. Přišli většinou starší občané, 
mladých bylo málo. Po skončení manifestace vyhrávala účastníkům dechovka. Protože bylo 
hezké počasí, nelenili a tento den zakončili tancem a občerstvením. 

2.5. 

Dvacet minut po druhé hodině za největšího provozu, kdy se lidé vrací z práce, se naproti 
služebně MP v Kutnohorské ulici ozvalo hlasité volání o pomoc. Volala prodavačka z 
protějšího obchodu s luxusním textilem, že jí tři cizinci ukradli koženou bundu a pak utekli 
směrem k nádraží. Díky tomu, že byl zásah okamžitý, strážníci oba muže zadrželi během dvou 
minut 

Jako všude jinde ani v Kolíně moc věcí neunikne pozornosti vandalů. Jakmile se někde 
objeví něco nového, přitahuje to pozornost nejrůznějších part, které se zde ve večerních 
hodinách scházejí a s cigaretou v jedné ruce a lahví alkoholu v druhé poškozují lavičky , 
dětská hřiště ... V podvečer volala žena z ulice Prokopa Velikého, že na dětském hřišti dovádí 
parta mladíků a ničí dětské houpačky. Když je pokárala, začali jí mladíci sprostě nadávat. 
Strážnici přistihli partu mladíků ve věku kolem 17 - 20 let zrovna ve chvíli, kdy viseli na 
dětských řetízkových sedačkách. Nebyla s nimi možná žádná domluva, chlapci byli odvážní 
a drzí, a proto celá událost poputuje na stůl komisi pro projednávání přestupků. 

Kolem čtvrt na deset večer vyjížděla hlídka MP k čerpací stanici Benzina u Štítar, odkud 
hlásili přepadení. Do prodejny přišli dva muži a chtěli rozměnit peníze. Pokladní vyndala na 
pult 4000 korun a v tom jeden z mužů tyto peníze sebral a oba utekli směrem k sídlišti. 
Autohlídka projela okolí, ale nikoho, kdo by odpovídal popisu, nenalezla. Případ předala k 
vyšetřování Policii ČR. 
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3.5. 

Jediný deník, který by měl mít nejen regionální charakter ale především středočeský, 
Kolínské noviny, vyšly poprvé pod novým názvem - Kolínský deník, který je dnes ryze 
středočeskýma novinama ( stejně tomu bylo v okresech Kutná Hora, Mladá Boleslav , Mělník 
a Benešov). Vydává je společnost Deníky Bohemia.V novinách jsou převážně středočeské 
zprávy, s vloženou přílohou, nazvanou jednoduše - Kolínsko. Z novin tak zmizelo ústřední 

i zahraniční zpravodajství a čtenáři se toho dočtou o svém regionu podstatně více. 
Předchozí forma byla značně nepřehledná - dle místa byly smíchány dohromady události ze 
světa, naší republiky a Kolínska. Najedné stránce pak byl sloupek, který odkazoval na strany, 
na nichž je zmínka o novinkách na Kolínsku. Čtenáři i přesto museli vyvíjet úsilí, aby našli 
tu oblast, která je zajímá. Nicméně i přesto si tyto noviny získaly své čtenáře . Nyní se 
vydavatel rozhodl pro změnu - každý deník vydávaný touto společností bude mít zaměření na 
střední Čechy , s vnitřní přílohou věnovanou okresu. Takže takřka po 9 letech, kdy byl 
zrušen kdysi slavný středočeský krajský deník Svoboda, se opět novinářská praxe k tomuto 
způsobu vrací a středočeši mají opět své noviny. Oproti minulosti vylepšené o vlastní 
okresní přílohy, což Svoboda neměla. 

Již několik týdnů probíhá útok armád NATO proti rez1mu jugoslávského prezidenta 
Miloševiče. Ten omezoval práva kosovských Albánců. Ti jsou na tom ještě hůře než předtím. 
Zatím probíhají jen letecké nálety na vojenské cíle, ale i přesto jsou již mrtví civilisté, neboť 
občas dojde k omylu a jsou bombardovány i ostatní budovy nebo dopravní prostředky. Jako 
již kolikrát při takovémto neštěstí se pořádají různé podpůrné akce. Sbírka na pomoc obětem 
války na Balkáně byla otevřena na Karlově náměstí, v prostorách bývalé cukrárny Bavega. 
Zorganizovaly ji společně celosvětová křesťanská humanitární organizace Adra společně s 
Českým červeným křížem a Českým svazem žen. Adra odesílá každý týden do Kosova 
jeden nebo i více kamiónů z České republiky, v Kolíně je to její první sbírka. Organizátoři 
sbírky přijímali vše, co by mohli válkou postižení použít, především pak měli zájem o 
hygienické balíčky se zřetelným označením, zda jsou pro ženy, muže nebo děti. Tento systém 
se totiž osvědčil při pozdějším rozdělování přímo na místě. V okamžiku zahájení sbírky 
nebylo ještě určeno, jak dlouho potrvá.Organizátoři si však přáli, aby trvala minimálně týden 
až dva. Měřítkem byl zájem občanů. Bohužel, sbírka nebyla moc úspěšná. Organizátoři 
většinu času proseděli přede dveřmi. Nebyla úspěšná ani potom, co přímo ve výloze 
bývalého obchodu byla promítána videokazeta přímo z Balkánu. Organizátoři byli 
rozčarováni. Jen odpoledne lidé v menší míře přicházeli , denně asi 5 lidí a k tomu ještě se 
skromnými dary. Lidé jsou znechuceni naší současnou ekonomickou situací, mnoho lidí je 
nezaměstnaných. A pak také již bylo mnoho sbírek - na povodně v roce 1997, 1998, na 
Romy a na mnoho dalších příležitostí. Mnozí se obávají, že takovéto dary nebudou dopraveny 
do potřebných míst, ale budou rozkradeny či jiným způsobem zneužity. 

Místo pod nadjezdem u Soji bylo konečně zkulturněno. Občané města nepoznávají jeden 
starý ošklivý kout . Po opravě nadjezdu, natření viaduktu, dříve pomalovaného sprejery zde 
vzniklo upravené místo. Prostranství pod kolínským nadjezdem u železniční zastávky Kolín 
- Zálabí nyní dostalo nový kabát. TS ho vyčistily , navezly sem zeminu a vysely okrasnou 
trávu. Je to podstatná proměna, protože toto prostranství bylo zarostlé černým bezem, 
břízami, vysokou trávou a to vše bylo plné odpadků. Na chodníku byly věčně rozbité střepy. 
Nikdo si však nedělá iluze, že sem nyní lidé přestanou házet svůj odpad a nebo odstavovat 
vraky aut, proto bylo toto upravené prostranství opatřeno zábradlím. Takže nyní je tu docela 
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pěkné místo ve městě, které hyzdí jen polorozpadlá budova bývalé hospůdky těsně u kolejí. 
Její majitel zatím odmítá jakoukoliv dohodu o její likvidaci. I přesto tuto obnovu sem 
rychle naběhli sprejeři a zeď ihned pomalovali. 

V Kolíně pracuje asi rok Agentura Harmonie Radka Longina a Dana Koláře.Jedná se o 
seznamovací agenturu, první a dosud jedinou v Kolíně. Oba tak podnikají v oblasti, které se 
až dosud podnikání a obchod vyhýbaly. Byl to nápad Radka Longina, který sháněl někoho, 
koho dobře zná a komu může věřit. Až padla volba na stejně starého (25 let) kamaráda Dana 
Koláře. Společně pak našli počítačového experta, který vytvořil speciální program na lidské 
city. Nábor zájemců zahájili intenzivně - bilboardy po městě, zasílali informační letáky, 
reklamy v rádiu. 
Každý zájemce o setkání s vysněným partnerem vyplní dotazník, který obsahuje 18 
bodů, týkajících se vlastní osoby a v dalších 18 rubrikách uvádí každý své požadavky na 
partnera. Kromě otázek klasických, jako je povolání, národnost, věk, míry, váhy, barva očí, 
vlasů, jsou zde i dotazy na počet dětí, kouření, vzdělání, víru, stav, zdraví nebo znalost cizích 
jazyků. Výsledkem je klientská karta, doplněná fotografií. Jednotlivá data porovná počítač s 
odpověďmi ostatních lidí již zanesených v databázi a vybere nejvhodnějšího partnera. To je 
princip moderního seznamování. Pak už záleží na klientovi, jak míní se svými daty naložit. 
Buď nabízí sám sebe a jeho karta je rozeslána zájemcům o seznámení a nebo naopak jsou 
jeho údaje utajeny a poštou dostává nejvíce shodné nabídky podle svých požadavků. 
Podnikatelé zaručují shodu v požadavcích od 50 do 100 procent , přičemž preferují ty 
základní, jako je třeba počet dětí, naopak barva vlasů už takovou roli nehraje. 
Jenom na počítač a dotazníky se oba podnikatelé nespoléhají a pro své klienty pořádají 
společenské a kulturní akce. První akcí tohoto druhu byl taneční večer v Taverně v 
Kutnohorské ulici, na něj navázal ples nejen pro nezadané, dále večer na palubě parníku, 
začínají spolupracovat i s cestovní kanceláří. V březnu otevřela Harmonie svou pobočku v 
Praze, už se v ní objevilo i několik zájemců z Kolína, kteří v hlavním městě pracují a vidí 
tu k seznámení buď větší šanci, nebo se v domácím prostředí stydí seznamovací kancelář 
navštívit. Oba podnikatelé plánují do budoucna pobočku v každém krajském městě, se 
vzájemným počítačovým propojením. Otázkou zůstává, zda takováto agentura nebude jen 
tahat z lidí peníz (určitě nejde o dobrovolný spolek) a zda počítač dokáže skutečně obejít tu 
přirozenou a ne vždy jednoduchou cestu. 

4.5. 

Každé pondělí odpoledne pořádá Rodinná poradna ( zařízení Okresního úřadu Kolín) 
společné cvičení pro maminky a jejich děti v předškolním věku. Cvičení je určeno nejen 
zdravým, ale i handicapovaným a například nesoustředěným a ostýchavým dětem. 
Odpoledne se nazývají cvičeními, ale jde spíše o hru bez striktních pravidel. Všechno je 
zdarma. Do rodinné poradny zatím přicházejí s dětmi maminky, ale organizátoři by rádi 
přivítali i tatínky a nebo oba rodiče. Že je o cvičení v poradně zájem, dokazují někteří 
rodiče, kteří sem se svými dětmi docházejí od začátku činnosti této poradny, tedy tři roky. 

Na 6. ZŠ je rušno, protože odchází učitelka Hana Uhrová, třídní ve 4.B. Ta se dostala do 
sporu se zákoníkem práce. Učitelé musí s vypětím všech nervů zvládat výuku dnešních dětí. 
Ty přistupují ke škole lehkomyslně - nechtějí se učit, jsou drzé, chodí v obarvených vlasech, 
náušnicemi v nose, na obočí, na rtech. Spousta učitelů bere prášky na nervy a musí hodně 
překonávat sami sebe. Zejména pro starší vyučující je to velký problém, neboť jsou zvyklí na 
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zcela jinou morálku. Výstřelky dětí jsou absolutně beztrestné, každý ředitel si to hlídá, neboť 
se bojí, že přijde o místo, a pak děti si dnes mohou vybrat základní školu. To by také mohlo 
znamenat pro některou školu její konec, neboť musí mít minimální počet dětí ve třídě. Bojí se 
rodičů. Na této škole se učitelka neudržela. Na tom by nebylo nic divného, avšak mezi 
lidmi se tvrdí, že dostala výpověď na hodinu. Ona sama říká : Musela jsem dát výpověď, 
dala jsem výpověd'. Ředitel Josef Zákora naopak tvrdí, že má od učitelky vlastnoručně 
podepsanou výpověď, kterou dává ona sama. Ve hře je ale jedna facka, kterou od učitelky 
dostala jedna dívenka, která přišla do školy v gumákách , učitelka jí řekla, aby si je zula a 
dívenka jí odpověděla : trhni si nohou a při vyučování na učitelku hystericky křičela. 
Přestože učitelka tvrdí, že jí ředitel dal na výběr - buď podá výpověď sama a nebo ji 
dostane od něj podle § 53 Zákoníku práce (tj. za hrubé porušení pracovní kázně). To by 
fakticky znamenalo, že by ji už nikdo nechtěl zaměstnat. Ředitel ale říká, že výpověd' dala 
sama a co je psáno, platí.Děti se bít nesmějí a je tedy mimo diskuzi, že facka byla v 
pořádku. Jiná věc je , zda je odpověď desetileté dívky znakem dobré výchovy v rodině. 
Určitě ne. Možná by se mohlo najít jiné řešení, protože i samotní rodičové učitelku bránili. 

I v Kolíně bylo velmi poslouchané rádio Styl, které na frekvenci 90,2 FM vysílalo po 24 
hodin denně z Poděbrad. Spolumajitelem byl kolínský občan Dominik Formánek. Poslední 
majitelé tohoto rádia upozornili pozdě Radu pro rozhlasové vysílání na změnu majitelů. Tím 
porušili zákon a rada jim odebrala licenci. Dne 13. ledna letošního roku vysílalo naposledy a 
pak se již jen konala dražba jeho zařízení. Z jejího výtěžku majitelé uhradili dluhy. 
V době, kdy Dominik Formánek ( potomek kolínské rodiny Formánků, kteří na Zálabí 
vlastnili mlýn a tento objekt nyní Dominik vlastní a podniká v něm) a spol. Rádio Styl 
kupovali, mělo na sobě 16 miliónů pohledávek. Z tohoto 12,5 miliónu za nesplacený úvěr, 

včetně úroků. Úroky začala spravovat Česká finanční, která každý rok pošle jen informaci o 
výši dluhu, aby se odsouhlasily - kvůli jejich auditu. Jinak se okolo celé věci nic neděje, 
nikdy tuto pohledávku nikdo nevymáhal. Česká finanční, jako státní organizace, určená k 
vymáhání pohledávek, okolo celé věci nic nedělala.Formánek a spol Rádio koupil a neohlásil 
změnu vlastníka, protože se domníval, že to udělal původní majitel. Poté, co společnost 

převzali, rozeslali všem věřitelům dopisy o tom, že společnost změnila vlastníka, dohodli s 
nimi splátkový kalendář. I když by všichni pochopitelně chtěli raději hotové peníze, ale 
nakonec se rádi se splátkami smířili. Pak dostali od Rady pro televizní a rozhlasové vysílání 
vyjádření, že o ničem nevěděli. Rozjeli se do Rady, aby jí vysvětlili, jak ke všemu došlo. 
Přivezli sebou i vyjádření starostů měst a obcí, pro které Styl vysílal, Okresní hospodářské 
komory, od pořadatelů různých výstav a filmových festivalů v regionu. Pak čekali každý den 
na poštu a v ní hledali vyjádření Rady. Nepřicházelo a začaly se šířit spekulace, že to 
někdo uměle zdržuje, že aparát je těžkopádný ... To ubíralo rádiu hodně sil, protože nemohlo 
uzavírat dlouhodobé smlouvy na reklamu. Nevědělo, co bude dál, přežívalo ze dne na den. 
Majitelé chtěli vylepšovat program, ale místo toho se cítili ve stavu frustrace a stagnace. 
Teprve za 2,5 měsíce od návštěvy majitelů v Radě, její dopis o odebrání licence dorazil a 
dokonce měl ještě o den dřívější datum, než se uskutečnilo jednání Formánka na Radě. Nikdo 
si nedovedl vysvětlit tak dlouhou dobu. Verdikt zněl tak, že Formánkovi byla odebrána 
licence na vysílání. Teď už ví, že udělal chybu. Naivně uvěřil původnímu majiteli a jeho 
tvrzení o tom, že nahlásil změnu majitele, si neověřil. Přesto se i po obdržení dopisu 
snažili zachránit rádio, ke kterému všichni přilnuli. Po zveřejnění infonnace o konci vysílání 
radia Styl se rozjela podpisová akce na jeho podporu, v níž se sešlo 17.000 podpisů. Avšak 
petice neměla všechny právní náležitosti, takže po předložení Radě se zjistilo, že jde 
prakticky o bezcenný cár papíru a Rada petici nevzala v úvahu a na jejím rozhodnutí to nic 
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nezměnilo. Radio Styl skončilo. Nechtělo však skončit smutně, proto plných 28. dní, které 
mu zbývaly od rozhodnutí Rady, své pořady vyšperkovávalo jak jen to bylo možné a neustále 
posluchače něčím překvapovalo. Hrálo tu nejlepší muziku, zvali nejzajímavější hosty ... To 
vše bylo doprovázeno útrpným hlasem, který neustále připomínal, kolik dní ještě do konce 
zbývá. Rovněž průběžně avizovalo, že se ještě hodlá vrátit na rozhlasovou scénu a že znovu 
žádají o licenci na vysílání. I když je jim jasné, že v dosavadním složení podle pravidel rok 
nemohou licenci dostat. Proto byla utvořena nová společnost Reklamní s.r.o. společně s 
Janem Matějíčkem. Pokud by licenci obdrželi, vysílali by z Kolína, z Formánkova mlýna, 
který se rodině Formánkově vrátil v restituci a Dominik Formánek v něm podniká. 
Nějaké prostory má volné a tak má v plánu zřídit v nich radio, kavárnu a diskotékovou 
halu. 

6.5. 

Před rokem probíhaly opravy potrubí v Polepské ulici. Po půlroční práci byl tento úsek 
otevřen, ale řidiči se zděsili. Celý úsek od kruháku až k Egrettě byl jedna boule. Každý zde 
jezdil velmi pomalu, aby si své auto nezničil. Protože vykopané díry byly jen zasypány hlínou, 
při průjezdu se za autem valil dým prachu. Na základě neustálých stížností a proseb místních 
obyvatel referát dopravy Okresního úřadu přistoupil na opětovné uzavření Polepské ulice. 
Letos v dubnu totiž měla být - po provedených rekonstrukčních pracech na inženýrských 
sítích - zahájena úplná rekonstrukce Polepské ulice. Investor stavby, Ředitelství silnic a 
dálnic ČR, musel kvůli sporným opatřením odložit termín zahájení oprav minimálně na 
letošní říjen. Není ovšem jisté, zda se celá akce neoddálí. Uzavření ulice se nijak nedotklo 
linek městské dopravy, protože ta po otevření silnice nevedla autobusy zpět touto trasou, ale i 
nadále Polepskou raději objíždí. Provizorní povrch totiž dopravci označují za tankodrom, na 
němž si nechtějí své dopravní prostředky ničit. Objíždění je sice náročnější, ale finanční 

dopady jsou snesitelné. O starost více je však s dodržováním jízdního řádu, který je kvůli 

půlkilometrové objížďce poměrně napjatý. Je to patrné zvlášť v exponovaných úsecích dne, 
kdy cestuje hodně lidí. Řidiči pak mají také méně času na odpočinek v konečných stanicích. 
Na současnou situaci žehrá i Okresní autobusová doprava, s.r.o., která nuceným objížděním 
tratí skoro 5,5 tisíce korun týdně. Její sídlo je totiž v Polepské ulici, stejně tak jako garáže. 

Paní Bílá je jednou z mála v Kolíně, která se vrhla na práci s Romy. Její podnikatelská 
kariéra byla zahájena založením Soukromé stření podnikatelské školy v budově bývalého 
kožního. V posledních dvou letech vypukla aféra s vystěhováváním Romů do Kanady, Anglie. 
Naše vláda se tedy rozhodla, že se v této otázce musí něco udělat, aby na nás ostatní svět 
nepohlížel jako na diskriminátory.Práce s Romy se stala výhodným bysnysem, neboť je zde 
velká finanční podpora státu. 
Kolínské občanské sdružení Kamav Tut (v romštině to znamená Chci tě mít) provozuje 
ve školním roce 1998/99 poprvé přípravnou třídu pro Romy a to velmi úspěšně. 
Sídlo má v areálu Soukromé střední podnikatelské školy v ulici U křižovatky. Není zde 
náhodou. Majitelka této školy je současně jednou ze zakladatelek a nyní i předsedkyní 
tohoto občanského sdružení, které bylo na MV ČR zaregistrováno v závěru roku 1997.V 
současné době sdružení připravuje další ročník a nyní jeho členové obcházejí rodiny, 
jejichž děti připadají v úvahu a přesvědčují je o výhodnosti této vzdělávací iniciativy. 
Zatímco v loňském roce zápis absolvovalo šest dětí, nyní jich na čtyři hodiny denně dochází 
pět, ale i to je úspěch proti jiným městům. Přípravná třída připravila na školní docházku ale 
jen 4 děti , protože pátá Romka sem bude kvůli odkladu školní docházky chodit ještě jeden 
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rok. Děti z přípravky se do školy těší a ony samy mají velmi dobrý vliv na své sourozence a 
vůbec na své okolí. Sestra jednoho žáčka, který sem chodil, navštěvovala zvláštní školu. 
Od té doby, co viděla, že si bratr doma píše úkoly, přidala v učení a nyní bude přestupovat na 
školu normální. Zpočátku zde byly s romskými dětmi potíže, hlavně s udržením kázně. Během 
roku se tento problém srovnal a nyní se již děti dokáží samy zabavit. 
Při nadcházejícím zápisu bude pro příští školní rok přijato maximálně 15 žáků a přípravná 
třída nebude jen pro Romy, ale i pro děti ze sociálně slabého prostředí, tedy děti 
zanedbanější, z chudších rodin . Ačkoliv právě končící školní rok proběhl bez dotací, pro 
příští rok se bude sdružení o státní dotace ucházet. Vedou ho k tomu zkušenosti z provozu. 
Sdružení rovněž zažádalo o grant z Nadace pro rozvoj společnosti. 

Letošní jaro velice chvátá. Třešně i jabloně jsou již odkvetlé, třešně již mají zelené 
třešničky. Noci však jsou chladné, teploměr klesá až k nule. Přesto začaly kvést trávy a 
hygienici naměřili v ovzduší značné množství jejich pylových zrn. Pro alergiky začíná těžké 
období, nosy nafouklé od rýmy, uplakané oči. Někdo má své nepříznivé období již za sebou, 
někdo si teprve připravuje kapesníky na kruté období.Z dřevin převažuje pyl buku, vrba již 
dokvetla. Přes rychlý příchod teplých dnů se zahrádkáři a zemědělci obávají možných 
chladných dnů, které přicházejí zcela nečekaně a mohou ještě ohrozit úrodu. 

Soukromá romská sociální škola , která byla otevřena 1.9.1998 má velké finanční 
problémy. Původně ji připravovali E.Ščuka a p.Bílá. Pan Ščuka však využil situace,z 
původního plánu spolupráce odstranil p. Bílou a otevřel školu bez ní. Vlastníci školy jsou 
zadluženi u mnoha firem a to již dosti dlouho. Firmy tolerovaly leccos, co by jiným 
neprošlo. Existenci této školy totiž považují za politickou záležitost a do určité míry se i bojí, 
že za cokoliv, co by udělaly, by byly nařčeny z rasismu. Například Městskému tepelnému 
hospodářství škola dluží za teplo čtvrt miliónu korun a částka stále roste. Snahy o domluvu 
byly zatím bezvýsledné. Škola ústy své ředitelky neustále ujišťuje, že dluh zaplatí, že už dala 
příkaz bance ... Podobnou zkušenost má i kolínská pobočka Středočeské energetické 
společnosti, která škole dokonce kvůli dluhům na čas přerušila dodávky elektřiny - škola jim 
totiž dlužila bezmála 100.000 korun a po pohrůžce odpojení proudu ho snížila na 60.000 
korun. Přitom právě proto, že se jedná o tak choulostivé zařízení, přistoupili energetici na 
nestandartní splátkový kalendář. Už to je určité privilegium. 
Škola nehledá příčinu svých potíží především u sebe, ale svádí ji na všechny ostatní, kteří 
podle ní nemají pochopení, protože vyžadují i směšně vysoké částky ( řádově tisíce a 
deseti tisíce) za poskytnuté služby. Svádí je i na nízké státní dotace. Jako zařízení, fungující 
první rok, dostává měsíčně od státu 37.000 korun, přičemž provoz stojí mnohonásobně vice. 
Na vyrovnání rozdílu škola vybírat školné nechce. Většina ze současných 31 žáků prý 
pochází ze sociálně slabých rodin a proto od nich školné vybírat nechc€. Emil Ščuka, jeden 
ze zakladatelů školy, dokonce jednal s náměstkem Ministerstva školství, ale zásadního 
rozhodnutí se nedočkal. Ministerstvo nemůže dát více peněz, než umožňuje zákon. Také 
Technické služby mají špatné zkušenosti. Za půl roku jim škola dlužila takřka 20.000 korun 
za odvoz komunálního odpadu a proto jí byly kontejnery odvezeny. Nyní se ale vrátí na 
místo, protože byl dluh vyrovnán. 
Škole není příjemné, že se o těchto jejích problémech veřejně mluví. Naopak, vidí v nich 
cílenou kampaň, která má prý vést k její diskreditaci. 
I přes tyto problémy zde však špatná nálada asi nepanuje, protože studenti se chystají na 
zájezd do Francie. Požádali radnici o příspěvek 160.000 korun na tuto cestu. Radní jsou 
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překvapeni , hlavně touto částkou, která je už svou výši neobvyklá. Obvykle totiž školy 
chtějí maximálně desetitisícové sumy. Rozhodnuto však ještě nebylo, k tomu se radní teprve 
chystají. 

Kolínské Okresní ředitelství Policie ČR se od počátku roku drží v objasněnosti trestných 
činů v rámci bývalého středočeského kraje na 5. místě. Celorepubliková objasněnost je 46,45 
procenta, v Kolíně 54,57. Trestná činnost se podle policejní evidence za letošní první 
čtvrtletí zmenšila.. Policisté zaznamenali přes 800 trestných činů (loni to bylo přes 900). 
Odrazila se v tom jejich preventivní činnost v obecné, mravnostní a hospodářské kriminalitě. 
Naopak stoupl počet násilných trestných činů a majetková trestná činnost. Zaznamenáno 
bylo například sedm případů padělání peněz, tři útoky na veřejného činitele. K zajímavým 
případům patří také jedno křivé obvinění, dvě padělání veřejné listiny, troje nedovolené 
ozbrojování, osm šíření poplašných zpráv ( všichni pachatelé byli usvědčení), deset 
výtržnictví, 47 zpronevěr, 115 podvodů , 7 vydírání. Tyto všechny údaje má kolínská 
policie za celý okres, v našem městě však jsou čísla nejvyšší. Je to pochopitelné, Kolín je 
největším městem okresu a tedy i nejvíc trestných činů je pácháno zde. 

Ekonomická situace nutí většinu občanů šetřit a rozvažovat , za co vydají své peníze. 
Mnoho pracujících přichází postupně o práci: postupně se propouští ve Strojírnách, problémy 
má Koramo- to bude také v letošním roce končit, Lučební závody.Najít dobře placenou práci 
je čím dál obtížnější. Nejinak jsou na tom důchodci. Zaznamenávají to i v Pečovatelské 

službě v Kolíně. Za poslední rok nepřibyl ani jeden klient na nákupy a úklid domácností. 
Zájem sice starší občané mají, ale nechtějí na to ze svého rozpočtu věnovat peníze. 
Nechají si obstarat jen věci, bez nichž se nemohou obejít , například z osobní hygieny mytí 
a pedikuru. Takže pečovatelská služba vlastně nedělá to, kvůli čemu byla zřízena 
především, to je k udržování domácností starších občanů. V současné době eviduje 700 
klientů. Pokud by však mělo dojít ke zvýšení cen za služby, které poskytuje, bylo by to pro 
mnohé z nich velkou finanční zátěží a nejspíš by tyto služby nechtěli. Proto Pečovatelská 
služba se bude snažit držet dosavadní ceny co nejdéle a přikročí ke zdražení až to bude 
nezbytné nutné pro její samotný provoz. 

8.5. 

Ke krvavé řeži došlo v areálu jízdárny mezi křižáky a Saracény. Konala se zde totiž již 
po páté historická bitva, pořádaná skupinou historického šermu Páni z Kolína. Letošní měla 
název : Ve znamení kříže - 900 let dobytí Jeruzaléma. Bitva měla být připomínkou tohoto 
výročí. Sešlo se na ní 500 šermířů z celé republiky. Bylo to dost, už kvůli samotnému tématu 
bitvy. To totiž vždycky ovlivní účast. Každá skupina se totiž zaměřuje na jiné historické 
období, čemuž odpovídá i jejich výstroj a výzbroj. Kolínští šermíři se na tuto bitvu dobře 

připravili. V jízdárně vybudovali maketu hradeb Jeruzaléma- Svatého města, které se v bitvě 
snažilo ztéci 60 Saracénů, pod vedením sultána Saladina. Měli to proti obrovské přesile 
náročné, ale vyhrát museli, stejně jako to napsaly dějiny. Program šermířského setkání začal 
vlastně už v sobotu dopoledne na Karlově náměstí, kde nejprve papež Urban II, s biskupem 
Adhetarem z Liupy slavnostně vyhlásili začátek křížové výpravy a vzápětí pasovali 
nejudatnější bojovníky na rytíře. Od 12 hodin byla otevřena už jízdárna, kde si návštěvníci 
prohlédli historické zbraně, mohli si zakoupit zboží z 29 stánků, mezi nabídkou nechyběl ani 
prodej pamětních mincí či středověkých doplňků. K tomu všemu hrála hudba v dobových 
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krojích, otevřena byla čajovna, kuchaři vařili jídla z orientální kuchyně. Samotná bitva začala 
ve 12 hodin Zajímavostí letošního ročníku bylo, že před samotnou bitvou se ve stáncích 
neprodávalo pivo ani jiný alkohol. Bylo to z bezpečnostních důvodů. V minulých ročnících 
se totiž budoucí udatní bojovníci u stánků před bitvou posilňovali a pak byli nebezpeční 
nejen sami sobě, svým "nepřátelům", ale i divákům. I při největší opatrnosti při takovýchto 
akcích nebývá o zranění nouze, proto byla přítomna i lékařská služba se sanitkou, zasahovat 
však naštěstí nemusela. I když měl letošní šermířský den konkurenci ve Dni záchranářů, 
přišlo se podívat spousta lidí a byli spokojeni. 
Úspěšnou bitvou kolínská skupina Páni z Kolína připomněla nejen toto slavné výročí, ale i 
6 let svého vlastního trvání. Než se tehdejší nadšenci pro historický šerm rozhodli založit 
vlastní skupinu, sbírali zkušenosti ve skupině nazvané Fortuna v Kralupech nad Vltavou. 
Na začátku roku 1996 měla skupina jen 6 členů a jejich programem byla účast na akcích, 
pořádaných jinými skupinami. Protože však nechtěli být jen pasivními účastníky, rozhodli se 
uspořádat vlastní bitvu. Za téma si vzali husitské války a jejich úspěch dal vzniknout tradici 
každoročního historického klání , na něž se sjíždějí stovky šermířů z celé republiky. Vedle 
těchto bitev pořádají Páni z Kolína také každoroční šermířský bál, který se těší mezi 
veřejností velké oblibě. Kromě těchto dvou organizačně náročných akcí se účastní se svými 
šermířskými vystoupeními také řady kulturních programů, dětských dnů či natáčení 

historických filmů, jako byla nedávno výpravná francouzská Johanka z Arku. Tak jako se 
každá skupina historického šermu zaměřuje na určité období, i kolínská je specializovaná. A 
sice na období gotiky a v omezené míře i na třicetiletou válku a Kelty. Zvláštní slabost mají 
pro tragickou historii řádu templářů. Historický šerm je v současné době náročný koníček, 

který vyžaduje značné soustředění, fyzickou zdatnost a obratnost a také nemalé finanční 
náklady. Pořizovací cena průměrně dobrého meče, který je nezbytný, se pohybuje kolem 
2,500 korun. Pokud chce mít šermíř větší vlastní bezpečí, musí si koupit drátěnou košili 
nebo kapuci (obojí stojí po 2 tisících Kč). Ti nejnáročnější si mohou pořídit i kompletní 
celoplátové brnění za 30.000 korun. Obyčejný bojovník se však obejde s daleko levnější 
výbavou. Páni z Kolína mají dnes 15 členů a jako jeden z kroužků Domu dětí a mládeže 
trénují třikrát týdně na pobočce DDM v ulici Rimavské Soboty. Zatím mezi sebou nemají 
žádnou ženu, ale rádi by ji ve svých řadách uvítali . Letos se kolínští šermíři chystají do 
Německa na několikadenní rytířské slavnosti a do prázdnin chtějí předvést veřejnosti svůj 
druhý amatérský film o templářích, nazvaný Rytíři chudoby. 

DEN Záchranářů 

V Kolíně se konal už tradiční Den záchranářů. Letos byl poprvé spojen s položením věnců u 
pomníku padlých ve druhé světové válce u bývalé vojenské správy. Na program přišly i další 
novinky.Letošní novinkou byly ukázky práce na hladině Labe (i pod ní).Celý den byl nabit 
zajímavým programem. Jediné, co mu zase tolik nepřálo, bylo počasí, protože nebyl tak 
pěkný jarní den jako byly předcházející. Občas spadly kapky deště.! · tak se ale teplota 
vyšplhala na 20 stupňů, občas svítilo a hřálo sluníčko a jediná májová přeháňka nikoho 
neodradila. Poprvé se nalezli odvážlivci mezi diváky, kteří zkusili sjezd patnáctimetrovým 
hasičským rukávem. 
Program byl na mnoha místech. 
U Delvity vystupoval gymnastický oddíl Sokola Kolín, mažoretky Daisy a Lady Team z 
kolínské 4. ZŠ. Menší návštěvníci ocenili skákadlo, hry či projížd'ky na koňmi tažené 
stříkačce. Zájem budila i další historická hasičská technika - parní stříkačka z roku 1893, 
kterou přivezli z Kouřimi a ruční stříkačka z roku 1889 z Drahobudic. K vidění bylo i 
někdejší strojové vybavení dobrovolných hasičů z Týnce nad Labem a Českého Brodu. 
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Letošní novinkou byly ukázky zásahů na vodě. O ně se poblíž Masarykova mostu postarali 
hasiči a Poříční oddělení policie. Hasiči demonstrovali práci s nornou stěnou, zachytávající 
na vodě uniklé nebezpečné látky. Poříční policie přijela s člunem, který se prý nikdy 
nemůže potopit a předvedla vyhledávání utonulých a to jak speciálními hráběmi, tak i přímo 
na dně za pomoci potápěčů. 
Hodinu po poledni začal hlavní program na Karlově náměstí. Jednou z nejvíce 
vyhledávaných atrakcí bylo zvedání hasičskou plošinou do výšky asi 15 metrů, s níž se 
vzhůru do oblak jako první vydal přednosta okresního úřadu Jan Soukup. Oči příchozích 
přitahovala nejen technika, ale také třeba zruční hasiči, šplhající do druhého patra domu 
bývalé rybárny na náměstí. 
Ti nejodvážnější z diváků si zkusili seskok do plachty a sjezd patnáctimetrovým hasičským 
rukávem. O tuto jízdu mělo zájem sedm diváků: je vidět, že letos přišli odvážnější diváci, 
protože v loňském roce na tuto jízdu hasiči marně několik lidí lákali. K dalším zajímavým 
bodům programu patřilo vyprošťování zraněného z auta. Stínem letošního dne záchranářů 
bylo, že se nikdo nepřihlásil do soutěže o nejlepší historický hasičský oděv a prostředky. 
Zato u plachty, do níž bylo možné skákat bylo velmi rušno. Ti nejmenší diváci tu vydrželi 
skákat tři hodiny a po celou dobu zajišťovali hasiči jejich bezpečnost. Akce se zúčastnily i 
další záchranářské složky. Lidé si prohlíželi těžkou techniku civilní ochrany, sanitu 
záchranné služby s kompletním vybavením, kde lékaři předváděli resuscitaci dětí. 

Návštěvníky zajímala hodně i narkotizační puška na odchyt divokých psů a monitorovací 
systém v Kolíně. Policie ČR na náměstí přistěhovala laserovou stanici, o kterou byl největší 
zájem mezi dětmi. Na závěr se publikum rozveselilo při svižných písničkách plzeňské 

oblíbené dechovky Kozlovka. 
Nedílnou součástí tohoto dne byl i celodenní program na letišti. Jako tradičně byl velký 
zájem o vyhlídkové lety, které pořádal Aeroklub Kolín a letecká škola Espeair. Příslušníci 
71. Záchranné a výcvikové základny civilní ochrany tu předvedli svou těžkou techniku -
hasicí tank, vyprošťovací tank a obojživelné vozidlo. Diváci se mohli též přesvědčit, jak 
vypadá nelehký život členů civilní ochrany při tzv. ostrých střelbách, mohli nahlédnout i do 
jejich polní kuchyně. Kolem 16 hodiny předvedl Aeroklub Kolín letové ukázky na čtyřech 
letadlech značky Zlín a piloti se zaměřili na ukázky skupinového letu. V hlavním programu 
zde nechyběl ani simulovaný zásah vrtulníku Sokol, výsadek záchranářů. Záchranáři budili 
obdiv i tím,že při záchranných pracech viseli v silném dešti pod helikoptérou a pracovali. I 
v dešti vyjelo na letištní plochu vodní dělo a předvedlo hasební zásah na maketě hořícího 

domku. Počasí ale donutilo pořadatele k určitým programovým změnám. Nekonal se zde 
plánovaný ohňostroj, ale byl odpálen ze sídla hasičů v Polepské ulici, oheň a opékání 
špekáčků ale muselo být zrušeno. Ti, kteří vytrvali, však nelitovali. Když přestalo pršet, oheň 
byl nakonec zapálen a tak očekávaný táborák přece jen byl. 
Letošní akci zajišťovala kolínská agentura Impreso a moderoval Luboš Votroubek.Kolem 
organizace bylo zapotřebí mnoha lidí a sponzorů. Největším mecenášem však stále je 
okresní úřad. 

V Kolíně se rozmáhá podomní prodej nejrůznějšího zboží, zejména však nádobí. Účelem 
však není prodat zboží, ale něco v navštíveném domě bytě ukrást. Prodejci obklopí 
obyvatele, nabízejí a mluví a mluví, aby odlákali pozornost a jeden z nich mezi tím krade. V 
některých případech se také jedná o tipaře a příležitostné zloděje. Většinou však jde o velice 
dobře a cílevědomě organizovanou činnost. Městská policie proto neustále upozorňuje 
občany, aby byli ostražití a nikoho dovnitř svého bytu nepouštěli. 
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Kolem poledního telefonovali na Městskou policii z prodejny v nemocnici, že tu před 
chvílí přistihli zloděje. Lup mu personál prodejny vzal, ale on se dál potuloval po areálu 
nemocnice. Hlídka ho zastihla na chirurgickém oddělení. Jednalo se Ukrajince ve věku 45 
let, který uvedl, že pracuje v Kolíně u jedné firmy. Byl však natolik opilý, že nebyl práce 
schopen. Policisté ho z areálu nemocnice vykázali. 

10.5. 

Oblastní spolek Českého červeného kříže vyhlásil sbírku na pomoc postiženým válkou na 
Balkáně. Tato humanitární akce má své konkrétní adresáty, je to 120 kosovských uprchlíků, 
kteří budou od 14. května ubytováni v Junior centru u přehrady Seč v chrudimském 
okrese. Mezi utečenci budou hlavně starší lidé a malé děti, proto je hlavně na ně zaměřena 
celá sbírka. ČČK přijímá hlavně dětské oblečení, povlečení a přikrývky pro děti, hygienické 
a mycí potřeby, prášky na praní, kojeneckou výživu. Děti uprchlíků tu budou chodit do školy, 
proto jsou do sbírky zařazeny i dětské knížky a učebnice, omalovánky a další potřeby pro 
malé školáky. Současně s touto sbírkou probíhá v sídle ČČK ve Zborovské ulici i další 
humanitární akce pro oběti balkánské války. Kříž se obává pokračujícího nezájmu o tuto 
situaci ze strany Kolíňáků . Takováto sbírka není první a lidé už nemají důvěru, že se dostane 
do rukou potřebných. 

Konala se ll. schůze Městské rady v Kolíně od 15,00 hodin v zasedací místnosti 
Městského úřadu v Kolíně. 

Přítomní: Mgr. Krumich, Ing. Kosina, MUDr. Rakušan, JUDr. Najman, Ing.Sova, Mgr. 
Šourek, Ing. Pánek, Ing. Kaisler, JUDr. Molnár 

Omluveni: pí Majerová, p.Čábela 
Dále byl přítomen: p.Pešek- tajemník MěÚ 
Na přísl. části jednání: pí Navrátilová- ved. OZSV 

pí Penková - ved. odd. správy majetku města 

Schůze byla zahájena v 15 hodin zástupcem starostky Mgr. Krumichem 
Po schválení navrhovaného programu a jeho rozšíření došlo k projednávání jeho jednotlivých 
bodů s těmito závěry: 

Návrh na schválení seznamu žadatelů o byty v domech s pečovatelskou službou 

Návrh byl projednán v komisi pro umisťování do sociálních zařízení, - v současné době 3 byty 
volné Níže uvedení mají vážné zdravotní problémy, nedokáží se postarat o svou domácnost a 
problémové soužití s okolím - zejména majiteli bytu. 

USNESENÍ č. 44 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle ustanovení § 45, písm. p), zák. ČNR č. 367/90 Sb. o obcích ve znění pozdějších 
předpisů seznam žadatelů o byty v domech s pečovatelskou službou ( Pelikánová K., Gvizd 
A., Šebesta Zd., Pohořelický J.) 
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Návrh na prodej pozemkové parcely č. kat. 693/11 o výměře 19m2 v k.ú. Sendražice, ul. 
Ovčárecká z majetku města Kolína do vlastnictví Ing. Libora Kratochvíla, Slovinská 25, 
Praha 10 

Ing. Kratochvíl, vlastník pozemků č. 687/8 ač. 687/9 žádá o odkoupení poz. p. č. 693/11 o 
výměře 19 m2 z důvodů zřízení obslužné komunikace k plánovanému objektu Autoservisu 
Kratochvíl - vyjádření všech zainteresovaných odborů jsou kladná - Dopravní inspektorát 
Policie ČR Kolín určil vjezd do objektu v tomto místě . Žadatel má v Sendražicích bratra, 
který již několik let provozuje autoservis v suterénu nové polikliniky. Servis by měl být 
postaven vedle nové Domnosilovy tiskárny - BOOM tisk. Pole, která dříve obhospodařovalo 
JZD Ovčáry postupně jejich majitelé odprodávají podnikatelům. Jako první zde byla 
v Ovčárecké ulici vybudována prodejna Whirpool (Chábera a syn), pak zmíněná tiskárna, na 
levo od praček úpravna vody- EUROWATER 

USNSENÍ č. 45 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle§ 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 
Sb., ve znění pozdějších předpisů prodej pozemkové parcely č. kat. 693/11 o výměře 19 m2 
v k.ú. Sendražice , ul. Ovčárecká z majetku města Kolína do vlastnictví Ing. Libora 
Kratochvíla, Slovinská 25, Praha 1 O za kupní cenu 200 Kč/m2, t.j. celkem 3 800 Kč. 

Návrh na mimořádné zařazení uchazeče o nájem bytu z majetku města Kolína do 
pořadníku uchazečů 

Návrh byl projednáván na 8. schůzi MR a odložen z jednání s tím, že bude doplněn o 
stanoviska OMBH a nebyt. komise - po prošetření bylo zařazení pí Fořtové projednáno 
v komisi - OMBH i komise doporučují žádosti pí Fořtové vyhovět. 

USNESENÍ č. 46 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle vyhlášky 2/92, čl. 2, odst. 3 upravující podmínky zapsání uchazečů o nájem bytu 
z majetku města Kolína do místního seznamu uchazečů a podmínky zařazení do pořadníku na 
příslušné období roku zařazení Mariky Fořtové, r.č. 726101/0779, bytem Kolín II, Moravcova 
873, do pořadníku uchazečů o nájem bytu 

Po informativních zprávách ( Žádost firmy SPEL spol. s r.o. o odprodej části pozemku podle 
PK č. 863/1 v k.ú. Kolín- Zálabí, Infocentrum, nabídka odkoupení akcií STP, a.s. a STE, a.s) 
byla schůze ukončena v 18, 40 hodin 
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11.5. 

V Kolíně se konalo okresní kolo dopravní soutěže, určené pro žáky druhých tříd ZŠ 
Celkem 17 škol kolínského okresu vyslalo do Kolína 146 dětí. Na pořádání soutěže se jako 
již tradičně podílel BESIP a dále Školský úřad, Autoškola Kulhavý a Policie ČR- okresní 
oddělení z Kolína. Prostory pro soutěže v Bezručově ulici zapůjčil Dům dětí a mládeže. 
Během dopoledne se žáci zúčastnili několika disciplín - například v poskytování první 
pomoci, v prokazování technických dovedností, jízdě zručnosti a jízdě v městském 

provozu. Účastníci projeli několika ulicemi trasou dlouhou 2 km a ve všech disciplínách si 
vedli velmi dobře. Tato soutěž není jen prostým hraním a soutěžením, bez hlubšího cíle. Děti 
totiž mají ve škole dopravní výchovu a své znalosti, převážně teoretické, si pak ověřují na 
této soutěži v praxi. Takže není zase tak moc důležité, kdo zvítězí. I když samozřejmě jako 
každá soutěž, i tato měla své vítěze, postupující do krajského kola . Byli to žáci 1. ZŠ z 
Českého Brodu v první věkové kategorii a 1. ZŠ z Kolína ve druhé věkové kategorii. 

12.5. 

Technické služby se z gruntu pustily do úklidu města, do tzv. blokového čištění, kdy se 
kompletně uklidí kolem určitých domů (bloků) a ulic najednou. Doposud se tento způsob 
používal jen v Masarykově ulici. Protože se osvědčil, chtějí ho rozšířit na celé město. Už 
při začátcích se však objevily problémy, především na sídlišti. Zde při okrajích vozovky 
stojí zaparkovaná auta a veškerá technika je potom k ničemu. Proto se TS dohodly s 
městskou policií na spolupráci. Obyvatelé ulic, kde se bude provádět čištění, jsou předem 

informováni a upozorňováni, aby tam neparkovali. Informace probíhá instalací příslušných 
dopravních značek, oznámením za stěrače automobilů, do poštovních schránek. Čištění se 
uskutečňuje za každou cenu. To znamená, že v případě potřeby je i uzavřena část 

komunikace. Tento postup je nejefektivnější, TS ho již vyzkoušely při provádění 

vodorovného značení na parkovišti na autobusovém nádraží. Na druhou stranu ale nejvíce 
zasahuje do života občanů, proto zatím volí první variantu. Pokud by se však setkaly s 
nekázní a nepochopením občanů, přistoupí k tomuto radikálnímu řešení. 

V kolínských ulicích se hned ráno objevily dvojice, (studentky střední zdravotnické 
školy), nabízející osvětové letáčky , zaměřené na boj s rakovinou a prodávaly žluté umělé 
kytičky za libovolnou a dobrovolnou částku. Studentek bylo 32 a chodily po městě celý den, 
až do večera. Výtěžek ze sbírky bude použit pro onkologický výzkum a rekonstrukci 
onkologického rehabilitačního centra. Tato akce nebyla výsadou Kolína, Kolín byl jedním z 
měst, které se k této akci přihlásilo. Organizovala ji okresní hygienická stanice. Republikově 
tuto akci připravilo občanské sdružení Liga proti rakovině Praha a nazvalo ji "Květinový 

den". Letos to byl už její třetí ročník a záleželo jen na městu nebo obci, aby se k ní připojily. 
Kolín se připojil. Liga proti rakovině, jejímž přednostou je MUDr. Zdeněk Dienstbier, se 
aktivně zasazuje ve prospěch boje proti rakovině, podílí se na výzkumných programech, 
organizuje rekondiční pobyty pro onkologické nemocné, vydává odborné publikace, čtyři dny 
v týdnu zabezpečuje telefonní linku, na níž jsou odborníci, kteří odpoví občanům jakýkoliv 
dotaz, týkající se této problematiky. Kromě toho se snaží vychovávat veřejnost ke zdravému 
způsobu života. Sdružení je členem Asociace evropských lig a Mezinárodní unie proti 
rakovině. Finanční podporu pro své akce získává od státních institucí, sponzorů a z akcí, 
které jsou v jejích prospěch pořádány. Aj ednou z nich je právě Květinový den. 
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Technické služby převzaly svoz komunálního odpadu po společnosti NYKOS. Tato 
mimokolínská firma začala vyvážet odpad od obyvatel , bydlících v bytech, jejichž vlastníky 
jsou České dráhy , v březnu 1998. Vyvážela ho, ačkoliv na to od města nedostala žádné 
povolení. Proto vedení radnice považovalo tuto činnosti za protiprávní a žádalo po 
společnosti pokutu 300.000 korun. Právník města navíc podal na NYKOS trestní oznámení, 
protože podle něho vznikla městu neoprávněným podnikáním jiné osoby škoda ve výši 
140.000 korun. Tato záležitost je stále v řízení a není dosud uzavřena. České dráhy proto po 
neustálých potížích začaly jednat s TS a výsledkem jednání je právě převzetí vyvážení 
komunálního odpadu z těchto domů. 

13.5. 

Po městě je možné občas zahlédnout osoby, které se přehrabují v popelnicích. Většinou se 
jedná o stejné osoby - oblečené ve vytahaných teplácích, páchnoucí flekaté bundě či dlouhém 
kabátě. Někdy s sebou mají kolo, na řidítkách zavěšené tašky s nálezem, někteří jezdí 
s dětským kočárem . Ve večerních hodinách byli kolemjdoucí ve Vávrově ulici svědky 
podivné příhody. Dvaačtyřicetiletá žena vehementně přehrabovala popelnici a vše, co se jí 
pro vlastní potřebu zdálo neupotřebitelné, vyhazovala ven, kolem sebe na chodník.Hledala 
totiž rohlíky a chleba, aby mohla prý nakrmit svá prasata. Přivolaní strážníci jí domluvili, aby 
této činnosti zanechala a nepořádek uklidila. Žena ihned uposlechla a domů si odnášela 
tašku rohlíků a zbytků chleba. 

Přesně o půlnoci vypukla v herně Palma divoká rvačka mezi hosty. Přivolaná hlídka MP tu 
objevila dva účastníky bitvy, kteří byli zraněni ve tváři. Oba proto putovali na ošetření do 
nemocnice. Oba shodně se však nechtěli k celé rvačce vyjadřovat, ani nic hlásit, škody žádné 
nevznikly. Takže vše skončilo urovnáním. 

16.5. 

I v letošním roce pokračují vzájemné návštěvy partnerských měst. Tentokrát byli pozváni 
zástupci našeho města na Slovensko. 
Delegace města v čele s tajemníkem Janem Peškem byla na přátelské návštěvě na 
Slovensku, partnerském městě Rimavská Sobota, kde probíhaly Dny Rimavské Soboty. 
Delegace zde byla velice mile přátelsky přijata. Přestože je u nás snaha učit se cizí jazyky
zejména němčinu a angličtinu, zůstává slovenština jazykem, kterému se nemusíme učit, 

protože mu snadno rozumíme. K dorozumění není třeba tlumočníka. Snad i díky tomu byla 
atmosféra přátelská. 
Největší současnou chloubou obyvatel tohoto města je opravené náměstí, které se liší od 
našeho absencí zchátralých neudržovaných domů, které naše představitele velice trápí. 
Návštěvě se velice líbilo, obdivuhodné byly i náklady ve výši- 50 mil. SK. Oslavy proběhly 
tradičně- hrála hudba, nechyběly stánky, mažoretky. Kromě Kolína zde byli i zástupci 
dalších partnerských měst R. Soboty z Maďarska, Rumunska, Chorvatska. Slovenští hostitelé 
uspořádali pro své partnery výlet, při němž mohli obdivovat zámek Betliar i krásnou krajinu. 
Večer se všichni zúčastnili slavnostního večera v divadle, kde vystoupil Jaroslav Dvorský, 
jeden ze sourozenců slovenského populárního operního zpěváka Petera Dvorského. 
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Čerpací stanice, autoservisy, prodejny náhradních dílů mají dalšího konkurenta. Ten si pro 
své podnikání vybral bývalý Agrostav na Zálabí (naproti obilním silům). Ten byl dosud 
několik let opuštěný jako většina dřívějších zemědělských komplexů. Nynější vlastníci se 
zaměřili na motoristickou veřejnost a nabízejí jí mnoho služeb. Například motorovou naftu 
a LPG za nejnižší ceny v Kolíně (o 30 % nižší než u konkurence). Je zde prodej levných 
autodílů na zahraniční a tuzemské automobily. Jde hlavně o mechanické a karosářské díly, 
kompletní sortiment autoskel. Pokud zde nějaký díl není a zákazník o něj má zájem, do 24 
hodin ho sem dovezou a obratem zdarma dopraví k zákazníkovi a nebo do autoservisu, kde 
má auto k opravě. To vše až do vzdálenosti 60 km. Přitom si každý zákazník může na místě 
nechat odborně namontovat veškeré zboží, včetně přímo v areálu zakoupených 
karosářských dílů. Asi nejatraktivnější je, že tento servis nemá zavírací dobu, funguje non
stop 24 hodin denně. Zkrátka nepřijdou ani majitelé nákladních aut. Ti si zde mohou 
objednat vyhotovení návrhů polepů, pokreslení autoplachet nebo výměnu olejů a nebo i 
odstavit svůj vůz nebo kamión na hlídaném parkovišti uvnitř firmy. Stavební úpravy celého 
areálu však dále probíhají a buduje se zde stojan na čerpání benzínu natural, bude zde i 
prodej použitých automobilů, dovoz vozidel ze zahraničí přímo na zakázku a myčka pro 
nákladní vozy. Nabídka zatím vypadá pro motoristy lákavě. Blízká prodejna náhradních dílů 
K +K (Kuta a Kuta) má jistě radost. Ti se sem přestěhovali z prodejny v Sendražicích, kterou 
měli vybudovanou v rodinném domku. Poté, co na Zálabí byla zrušena prodejna potravin, zde 
byla pražíma a prodejna kávy- která zde fungovala snad jen rok. Pak se sem nastěhovali tito 
kluci a uspokojují především majitelé starších aut (zejména škodovek). Nevýhodou podniku je 
jeho poloha. Přece jen lidé dají přednost tomu, co je blíž. 

17.5. 

Městem se roznesla zpráva - a večer ji vysílala i televizní stanice ČT 1, že v Komerční 
bance v Kolíně se ztratil jeden milión korun. V průběhu vysílání ji potvrdila ředitelka 
kolínské pobočky Naděžda Vítková, ovšem odmítla vystoupit před kamerou a uvést bližší 
podrobnosti. I nadále odmítá cokoliv říci a telefonistka na bankovní centrále ani novmare 
nepřepojuje s tím, že paní ředitelka je velice pracovně zaneprázdněná. Policisté informaci o 
ztrátě také potvrzují jako pravdivou , ale ani oni nechtějí uvádět podrobnosti, protože 
probíhá vyšetřování podle § 158/3 trestního zákona, tedy šetření před započetím trestního 
stíhání a na všechny informace je uvaleno embargo. Problém se dotýká bankovního 
tajemství a důvěry klientů banky. Jeden milión korun chyběl v pokladní hotovosti. Kontrola 
této hotovosti se podle platných předpisů provádí v bance každý den večer a ihned po 
zjištění chybějící částky byla záležitost bankou předána v souladu s jejími vnitřními 

předpisy policii. Takže zatím nikdo nic neví, ale nabízejí se dvě možnosti řešení. První z 
nich je zpronevěra ze strany zaměstnanců banky, druhou může být chyba v evidenci 
bankovního ústavu. Toto vše ukáže až vyšetřování. Komerční banka patří nejen 
celorepublikově, ale i v Kolíně k nejlepším bankovním ústavům. Občané-vzali tuto skutečnost 
normálně- krade se všude, tedy je to možné i v bance. Žádné překotné výběry nebyly. Mnozí 
přistupovali k přepážkám s humorem a ptali se na tuto věc. Všichni pracovníci ale žádné 
informace nesměli poskytovat. 

Benzinová čerpací stanice na Zálabí měla nevítanou návštěvu. Do jejího prostoru se 
připotácel podnapilý jednačtyřicetiletý muž z Dymokur, který se snažil dostat do několika 
vozidel, čerpajících benzín a vynucoval si odvoz do centra města. Na výzvu obsluhujícího 
personálu, aby přestal obtěžovat zákazníky, nereagoval a naopak se začal dožadovat piva. 
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Pěnivý mok však u pumpy nevedou, což ho rozlítilo. Začal prohledávat prodejní regály a při 
tom neustále napadal personál i zákazníky. Pak vyšel před prodejnu a zamířil k nejbližšímu 
autu, od jehož řidiče požadoval odvoz. Měl však smůlu, natrefil na strážníka v civilu. Ten ho 
samozřejmě nikam vézt nehodlal a také mu to jasně řekl. Opilec mu začal vyhrožovat 
zabitím, slovně vulgárně ho napadl a začal demolovat dveře jeho vozidl~, až v nich 
praskalo tak, že to bylo slyšet u pumpy, jejíž personál se uvnitř uzamkl a přivolal hlídku MP. 
I jí začal opilec vyhrožovat a nadávat a přešel i na fyzický útok. Strážníci s ním byli rychle 
hotovi. Několika hmaty ho zneškodnili a převezli ho na záchytku. Po dvaceti minutách z 
protialkoholní stanice volali, že jim tam demoluje zařízení, rozbil mříž, chránící okno a 
chystá se vyskočit. Nakonec hlídka agresivního opilce zpacifikovala a umístila do bezpečné 
místnosti na záchytce. 

Po 22. hodině oznámil muž na linku MP, že v Brankovické ulici, poblíž Zimního stadionu 
někdo chodí po staveništi . Strážníci objekt zkontrolovali a objevili tu muže (47 let) z Kolína. 
Vedle něj na zemi ležel pytel vnitřní omítky. Na otázku, co zde pohledává, odpověděl, že si 
chtěl pytel odvézt domů. Ve chvíli ze staveniště vyběhl muž, který vše mobilním telefonem 
oznamoval na policii a strážníkům řekl, že zmíněného muže během večera již nejméně 
dvakrát viděl, jak na kole odváží nějaký pytel směrem k Borkám. Zloděj chtěl při tomto 
rozhovoru využít chvilky nepozornosti a chystal se na kole odjet. Hlídka ho proto zadržela. 
Muž musel vrátit pytel na své místo a za přestupek dostal pokutu. 

Okresní hospodářská komora Kolín zahájila přijímací řízení dalších tří adeptů na členství. 
Jedná se o obchodníka, podnikatele a soukromou školu. Přijímací řízení trvá několik 
měsíců a ne každý, kdo o členství projeví zájem, je přijat. Jednou z nejčastějších překážek 

přijetí do komory je neplatné oprávnění k podnikání. Roli ale hraje také žadatelova 
solventnost. Před vstupem do komory musí totiž každý nový člen zaplatit členský příspěvek 
ve výši několika tisíc korun. Tento poplatek je určován na základě poměrně jednoduchého 
klíče -jeho výše je stanovována podle toho, zda se jedná o fyzickou nebo právnickou osobu. 
Konečný verdikt o přijetí vydává představenstvo okresní hospodářské komory a obvykle si 
před tímto rozhodnutím vyžádá stanovisko bankovní rady. 

18.5. 

Konalo se III. zasedání Městského zastupitelstva v Kolíně od 15, 00 hodin v saloncích č. 
1, 2, 3 v Městském společenském domě v Kolíně. 

Přítomno: 34 členů MZ 
Omluven: Ing. Mareček 
Dále byli přítomní: p.Pešek- tajemník MěÚ, Matiáš- MSD, pí Ručková- Městská knihovna, 
Ledvina- TSMK, s.r.o., p.Váňa- MZS, p.Martínek - MAD, s.r.o., p.Šíma- ředitel MP, pí 
Vostárková - Městský penzion pro důchodce, pí Balšánková - Městský domov důchodců, 
vedoucí odborů , hosté 

ill. zasedání Městského zastupitelstva v Kolíně zahájila a řídila starostka města Zdenka 
Majerová. 
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Zpráva o hospodaření města Kolína v roce 1998 

Zpráva byla projednána na II. zasedání MZ- členům MZ je předložen výrok auditora. 

USNESENÍ č. 13 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 36, odst. 41, písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů zprávu o 
hospodaření města Kolína za rok 1998 

Návrh na nabytí stavební parcely parc. číslo 5616 o vymere 239 m2 v Kolíně V, 
v prostoru areálu vodních sportů Sandberk - kupní smlouvou o převodu vlastnictví 
k nemovitostem - ze dne 15. února 1999, uzavřenou se s.p. Pražský průmysl kamene 
v likvidaci - se sídlem Praha 5, Peroutkova 61 - do vlastnictví města Kolína 

O zakoupení pozemku na Sandberku se jednalo na II. zasedání MZ- MR jednala ve prospěch 
města - legalizace kupní smlouvy. 

Město je vlastníkem stavby loděnice, která se nachází v areálu vodních sportů Sandberk. 
Vlastníkem stavební parcely na které se stavba nachází byl Pražský průmysl kamene s.p. 
v likvidaci MěÚ jednal bezúspěšně s likvidátorem. Likvidátor rozhodl o prodeji formou 
dražby. 

USNESENÍ č. 14 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle § 36 a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů nabytí 
stavební parcely parc. č. 5615 o výměře 239 m2 v kat. území Kolín, v Kolíně IV, v areálu 
vodních sportů Sandberk - za kupní cenu 46 100 Kč kupní smlouvou o převodu vlastnictví 
k nemovitostem ze dne 15. února 1999, uzavřenou se s.p. Pražský průmysl kamene 
v likvidaci, se sídlem Praha 5, Peroutkova 61- do vlastnictví města Kolína 

Návrh na přijetí úvěru u Komerční banky, a.s. v Kolíně 

Zajištění potřebných financí na dostavbu ubytovny formou úvěru u banky - ubyt. zařízení 
zimního stadionu dlouhodobě při svém provozu vytváří zisk a lze předpokládat, že při 

zvýšené ubytovací kapacitě je reálné z uvedeného zisku uhrazovat splátky a úroky 
úvěru.Stavba byla zahájena v r. 1997. Celková cena by měla být 9.227.052 Kč. 

USNESENÍ č.15 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 
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podle § 36a, odst. 1, písm. d) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů přijetí 
úvěru u Komerční banky, a.s. v Kolíně, dle uvedených podmínek ve výši 2 500 000 Kč pro 
dostavbu a vybavení ubytovacího zařízení na Městském zimním stadionu v Kolíně 

- úvěrová smlouva bude obsahovat možnost předčasného splacení úvěru bez dalšÍch sankcí. 

Návrh na schválení poskytnutí finanční podpory postiženým válkou v Kosovu 

MR doporučuje poskytnout fin. pomoc ve výši 70 000 Kč kosovským Albáncům 

prostřednictvím konta SOS Kosovo zřízené nadací Člověk v tísni. 

USNESENÍ č. 16 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 36, odst. 1, písm. b) a podle§ 36a, odst. 1, písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve 
znění pozdějších předpisů poskytnutí finanční podpory nadaci Člověk v tísni- č.ú. 
350350350/5100 IPB Praha ve výši 70 000 Kč 

Návrh na prodej akcií STP, a.s. a STE, a.s. 

V posledních týdnech se začalo hovořit o prodeji státních podílů v energetických závodech. 
Zvedla se vlna zájmu o odkoupení akciových podílů měst a obcí na těchto společnostech. 
Město Kolín obdrželo nabídku od několika makléřských společností o odkoupení podílů za 
ceny, několikanásobně převyšující jejich běžnou hodnotu. 

USNESENÍ č. 17 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

I. schvaluje 

prodej 6 260 ks akcií obchodní společnosti Středočeské plynárenské a.s. libovolnému zájemci 
za minimální kupní cenu 4 500 Kč za jednu akcii. 

Za tímto účelem dále schvaluje 
• uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě, jejímž předmětem budou tyto akcie, a to za 
současného zaplacení zálohy na kupní cenu v částce min. 4 500 Kč za jednu akcii 
• uzavření zástavní smlouvy, jejímž předmětem budou tyto akcie,. a to ve prospěch 

kupujícího a zřízení pozastavení práva nakládat s těmito akciemi na majetkovém účtu obce ve 
Středisku cenných papírů ve prospěch kupujícího k zajištění případných nároků na vrácení 
poskytnuté zálohy 
• uzavření smlouvy o výkonu hlasovacích práv ve prospěch kupujícího a smlouvy o 
postoupení práva na výplatu dividend ve prospěch kupujícího a smlouvy o postoupení práva 
na vyplacení dividendy po rozhodnutí valné hromady o jejich výplatě 
• další potřebné úkony směřující k prodeji těchto akcií 

I. a) u k I á dá 
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starostce města učinit všechny potřebné kroky pro zajištění právní správnosti všech 
smluv a jejich výhodnosti pro město Kolín 

I. b)ukládá 
starostce města koordinovat v potřebné míře postup při uzavírání smluv s obcemi 

Středočeského kraje 

ll. pověřuje 
starostku města uzavřením shora uvedených smluv 

rn. u k 1 á dá 
starostce města uložit finanční prostředky z dosažené kupní ceny na 
samostatný účet u banky - samostatný krátkodobý termínovaný vklad 

N. s e z a v a z u j e 
rozhodnout o použití těchto prostředků tříčtvrtinovou většinou všech členů MZ 

USNESENÍ č. 18- Městské zastupitelstvo v Kolíně 

!.schvaluje 

prodej 24 160 ks akcií obchodní společnosti Středočeské energetické a.s. libovolnému zájemci 
za minimální kupní cenu 2 800 Kč za jednu akcii. 
Za tímto účelem dále schvaluje 
• uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě, jejímž předmětem budou tyto akcie, a to za 
současného zaplacení zálohy na kupní cenu v částce min. 2 800 Kč za jednu akcii 
• uzavření zástavní smlouvy, jejímž předmětem budou tyto akcie, a to ve prospěch 

kupujícího a zřízení pozastavení práva nakládat s těmito akciemi na majetkovém účtu obce ve 
Středisku cenných papírů ve prospěch kupujícího k zajištění případných nároků na vrácení 
poskytnuté zálohy 
• uzavření smlouvy o výkonu hlasovacích práv ve prospěch kupujícího a smlouvy o 
postoupení práva na výplatu dividend ve prospěch kupujícího a smlouvy o postoupení práva 
na vyplacení dividendy po rozhodnutí valné hromady o jejich výplatě 
• další potřebné úkony směřující k prodeji těchto akcií 

I. a) u k I á dá 
starostce města učinit všechny potřebné kroky pro zajištění právní správnosti všech smluv a 
jejich výhodnosti pro město Kolín 

I. b) u k I á dá 
starostce města koordinovat v potřebné míře postup při uzavírání smluv s obcemi 
Středočeského kraje 
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II. p o v ě ř u j e 
starostku města uzavřením shora uvedených smluv 

III. ukládá 
starostce města uložit finanční prostředky z dosažené kupní ceny na samostatný účet u banky 
- samostatný krátkodobý termínovaný vklad 

IV. se z a v a zuje 
rozhodnout o použití těchto prostředků tříčtvrtinovou většinou všech členů MZ 

Informativní zpráva o připravované činnosti Regionální rozvojové agentury Střední 
Čechy 

Dne 6.4.99 byla ustavena Regionální rozvojová agentura Střední Čechy. Jejím sídlem je 
město Kladno. Byl zvolen správní výbor, předsedou byl zvolen zástupce města Kolína. Byly 
schváleny rovněž stanovy, v nichž je zakotven členský příspěvek. 

USNESENÍ č. 19 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

1) bere na věd o mí 
informativní zprávu Ing. Kosiny o přípravě RRA StČ 

2) pověřuje 
Ing. Kosinu zastupováním města Kolína v RRA StČ 

3) s o u b I a s í 
se členstvím města Kolína v RRA StČ s jednorázovým členským příspěvkem 70 000 Kč a 
ročním členským příspěvkem 2 Kč na obyvatele 

Starostka města Zdenka Majerová poděkovala členům za účast a dobrý přístup. Pozvala 
členy MZ na IV. zasedání MZ, které se bude konat 8.6. 1999. Jednání městského 

zastupitelstva ukončila v 18, 30 hodin. 

Budova HZS v Polepské ulici není jen sídlem hasičského záchranného sboru a jeho 
současně používané techniky, ale i přehdlídka vývoje hasičství v okrese. V zasedací 
místnosti nechybí sbírka helem a přileb od přelomu století až po dnešní nejmodernější. Je 
zde vystavena i stará stříkačka, tzv. koňka a další předměty. Každý exponát je opatřen 

cedulkou se jménem dárce. Pokud někdo nechce věc darovat, ale jenom zapůjčit, sepisují s 
ním hasiči smlouvu o zapůjčení. Kolínští hasiči se ale nevěnují jen sběratelství, ale také 
přímo restaurování staré techniky. V garáži na konci dvora stojí renovovaná stříkačka z 
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počátku tohoto století, kterou pojmenovali Andula. Rekonstrukce probíhala dva roky. 
Historický unikát měl dosud i praktické použití - vozil hasiče při svatbě k oltáři a nebo 
symbolicky do důchodu. Po novele zákona o požární ochraně je začal reprezentovat při 
nejrůznějších akcích. Andulou ale hasiči neskončili . Nyní je rozpracována renovace dalšího 
unikátu- Cas 16,Praga RN z roku 1952. Vůz rozebrali do posledního dílu a n}rní opravují, 
mění, hledají součástky, kompletují. Podobně již bylo restaurováno auto na pobočce v 
Českém Brodě. Některé díly hasiči opravují, jiné VyTábějí nové podle starého nefunkčního 
dílu, pomáhají dílenské příručky, někdy ale také musí výrobu zadat u odborné firmy. 
Hasiči starou hasicí techniku sami vyhledávají a pravidelně vyzývají občany, aby se v 
obcích podívali, co kde je a mohlo by jít do tohoto "muzea". 

Krátce před půlnocí oznámila na služebnu žena, že Benešovou ulicí směrem na Štítary 
jdou dva mladíci, kteří na křižovatce ulic Benešova a Masarykova vytáhli ze země dopravní 
značku a nesou ji na zádech. Strážníci zastavili dva osmnáctileté mladíky z Kolína. Za jejich 
asistence museli značku postavit zpět na původní místo a navíc dostali pokutu. 

20.5. 

Strážníci MP vyjížděli do zábavního centra Palma. Sedmadvacetiletý muž z Pelhřimova 
tu slovně a poté i fyzicky napadl obsluhující personál za to, že si po zakoupení cigaret za 40 
korun odskočil na WC a po návratu cigarety na stole, kde seděl, už nebyly. Dožadoval se 
vrácení peněz a pak se dral za bar. Hlídka ho vyvedla z herny a protože nemohl hodnověrně 
prokázat svoji totožnost, byl předveden na obvodní oddělení Policie ČR. Nehodlal však 
přiznat přestupek , celá záležitost tedy putuje přestupkové komisi k vyřešení. Za půlhodinu 
ovšem byl mladý muž zpátky v herně a opět vyváděl. Strážníci mu domluvili a on slíbil, že 
odejde a už se do Plamy nevrátil, což se také stalo. 

Kolín už třikrát navštívila známá moravská vizovická kapela Fleret. První dva koncerty se 
konaly v sále Na Zámecké, třetí v Městském divadle. Na něm s Fleretem vystupovala 
legenda moravského folklóru, Jarmila Šuláková. Nejvydařenější byl druhý z koncertů, na 
němž Fleret představil svou v pořadí již třetí desku, pojmenovanou podle jednoho z největších 
hitů celého alba 
"Zafúkané". Obal této desky, na němž je zachycen promrzlý houslista, klopýtající závějemi k 
zapadlé chaloupce, nakreslil kolínský výtvarník a kreslíř Miroslav Fechtner. Při posledním 
koncertu Fleret přehrál kolínským posluchačům, jichž se sešlo plné divadlo, průřez svým 
repertoárem, od zahajovací písně Otvírajtě taneční sál až po skladby ze zatím posledního alba 
Z hůry dané. Po několika písničkách se za nadšeného potlesku zaplněného divadla objevila 
na pódiu Jarmila Šuláková, oblečená do kroje a stále usměvavá zazpívala lidovou písničku. 
Ani při jejích následujících vystoupeních jí očividně nevadil drsný rockový rytmus kapely. 
Občas si spokojeně výskla, občas roztleskávala publikum. Fleret se při koncertu nenechal 
rozptylovat průvodním slovem a takřka bez přerušení volně přecházel z jedné písničky do 
druhé, přičemž překvapil podáváním známého Letadla od Vlasty Redla, za něž dostal v 80. 
letech ocenění na festivalu Porta. V závěru koncertu musela kapela ještě dvakrát přidávat a 
publikum společně s Jarmilou Šulákovou zpívalo písničky Beskyde, Beskyde a A vy páni 
muzikanti, kterou nikdo jiný jako Jarmila Šuláková zazpívat nedovede a je s ní známá již 
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nejméně dvě generace. Na závěr členové kapely Fleret přiznali, že do Kolína jezdí rádi, libí 
se jim zde a určitě zde nejsou naposledy. 

24.5. 

Konala se 12. schůze Městské rady v Kolíně od 15,00 hodin v zasedací místnosti Městského 
úřadu v Kolíně 

Přítomní: pí Majerová, Mgr. Krumich, JUDr. Molnár, Ing. Kaisler, Mgr. Šourek, Ing. Sova, 
p.Čábela, JUDr. Najman, Ing. Kosina 

Omluveni: MUDr. Rakušan, Ing. Pánek 
Dále byl přítomen: p.Pešek - tajemník MěÚ 
Na přísl. části jednání: pí Penková- ved. odd. správy majetku města 

Ing. Horák - ved. OŽPZ 

Návrh na I. úpravu rozpočtu města Kolína na rok 1999 

V hospodaření města dochází z různých důvodů v některých položkách k rozdílům, které by 
měly být schváleny MZ - změny v dotacích, úvěr MZS, dostavba sport. u 7.ZŠ - opomenutí 
zahrnutí částky do rozpočtu. 

USNESENÍ č. 47 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně podle § 36, odst. 1, písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve 
znění pozdějších předpisů schválit I. úpravu rozpočtu města v roce 1999 

Návrh na směnu pozemků mezi manžely Tvrdíkovými, bytem Zibohlavy č.p. 59 a 
městem Kolín 

Manželé Tvrdíkovi požádali o vypořádání majetku, aby vlastnictví pozemků souhlasilo 
s vlastnictvím a oplocením jejich objektu, jak je provedeno ve skutečnosti - stanoviska odborů 
jsou kladná - směna pozemků povede k uvedení právního stavu do souladu se skutečným 
užíváním) 

USNESENÍ č. 48 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 
367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů směnu části staveb. parcely č. 6/1 - díl "b" o výměře 
20 m2 v k.ú. Zibohlavy z vlastnictví manželů Tvrdíkových do majetku města a část 

pozemkové parcely č. 291/1 - díl "a" o výměře 10 m2 v k.ú. Zibohlavy z vlastnictví města 
Kolína do vlastnictví manželů Tvrdíkových, bytem Zibohlavy č.p. 59. Směna pozemků bude 
po dohodě obou stran bez vzájemné finanční kompenzace. 
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David Dvořák přišel s důležitým návrhem pro město-uvažuje o změně periody konání 
Kašparova kolínského memoriálu 

Z původního bienále by se stal festival s jednoletou periodou, která udrží kontinuitu 
s partnerskými festivaly- Periguex, Amandola, Moers- kulturní komise souhlasí s jednoletou 
periodou pořádání KKM a doporučuje, aby p. Dvořák byl pověřen i nadále pořádáním tohoto 
festivalu. Festival pantomimy se tedy bude konat každý rok, což bude samozřejmě vyžadovat 
hodně peněz a úsilí. 

Schůze byla ukončena v 19, 30 hodin. 

25.5. 

Ředitel kolínského Úřadu práce Josef Blecha měl v Kutné Hoře soud. JosefBlecha, v době, 
kdy byl ještě předsedou místní ODS, se podle obžaloby v loňském roce v březnu dopustil 
poškozování cizích práv, když si pomocí falešného podpisu úředníka radnice Václava 
Jetmara vyžádal na kutnohorském katastrálním úřadu materiály, které se později objevily v 
anonymních dopisech, naznačujících zkorumpovanost vedení radnice, zejména starostky 
Zdenky Majerové a jejího zástupce Jiřího Krumicha. Soud potvrdil, že si Josef Blecha 
materiály skutečně pod cizím jménem opatřil. Vycházel při tom z odborné expertýzy, která s 
jistotou označila Blechu jako autora falešného podpisu. Avšak tím, že si opatřil výpis z 
katastru nemovitostí na cizí jméno, nikoho nepoškodil Jednání mělo podvodnou povahu, ale 
vážná újma na právech naplněna nebyla, konstatoval soud. Blecha nebyl stíhán v souvislosti 
se skandalizujícími anonymy, ale pro poškozování cizích práv. Soud rozhodl o Blechově 
nevině a ten vY.iádřil nad rozsudkem spokojenost a zároveň znovu zpochybnil závěry 
písmoznalecké expertýzy. Státní zástupce Milan Hrubý si ponechal zákonnou lhůtu pro 
odvolání. 

Město má opravené veřejné záchody. Vzhledem k tomu, že se blíží Kmochův Kolín je to 
velice vítané a nebudou muset být na náměstí již mobilní záchody. Byly opraveny stávající , 
které byly v tak katastrofálním stavu, že každý, kdo měl potřebu to radši vydržel do 
důstojnějších míst. Jako jediné záchody mají stanovenou provozní dobu, při níž se budou 
střídat dvě dámy. Rekonstrukci provedly Technické služby nákladem 900.000 Kč. Je to velká 
částka , ale dalo by se řici, že zařízení je úplně nové, protože z původních veřejných 
záchodů zůstaly jen obvodové zdi a je to také vidět. Prostředí se zkulturnilo, přibyl záchod 
pro vozíčkáře, na dámském WC je odkládací pult, kam si maminka na chvilku může odložit 
své dítě, přebalit ho atd. Objekt má novou fasádu, střechu, veškeré instalace, rozvody vody, 
vzduchotechniku. Uvnitř jsou elektrické osoušeče rukou, zrcadla u umyvadla, pisoáry na 
fotobuňku, aby se ušetřila voda.Zařízení je tedy na úrovni. Nepředpokládá se, že by v tomto 
zařízení byly stejné nebo podobné problémy jako na veřejných záchodech u divadla anebo na 
Zálabí, kde je zařízení neustále ničeno. V Zámecké ulici totiž je od 7 do 17 hodin stálá 
obsluha, při které se střidají dvě toaletářky. Poplatek 2 Kč za použití na malou stranu je 2 Kč, 
na velkou 3 Kč. Aby bylo obnovené zařízení dostatečně využíváno, nainstalovaly Technické 
služby ukazatele, upozorňující na nabídku služeb pro muže, ženy a invalidy. 

Konala se 13. schůze Městské rady v Kolíně od 15,00 hodin v zasedací místnosti Městského 
úřadu v Kolíně 
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Přítomní: pí Majerová, Mgr. Krumich, JUDr. Molnár, Mgr. Šourek, Ing. Sova, p.Čábela, 
JUDr. Najman 

Část. omluven: Ing. Kosina 

Omluveni: MUDr. Rakušan, Ing. Kaisler, Ing. Pánek 

Dále byl přítomen: p.Pešek- tajemník MěÚ 

Na přísl. části jednání: pí Ručková, PhDr. Jančíková, Ing. Doležal, p.Tauc, 
p.Dvořák, p.Moravec, Mgr. Štefanec, p.Moravčík 
Schůze byla zahájena v 15,00 hodin starostkou města pí Zdenkou Majerovou. 

Návrh na zřízení Městského informačního centra v Kolíně 

Členové MR obdrželi nabídky návrhů na zřízení MIC v Kolíně -na jednání MR byli přizváni 
předkladatelé návrhů 

Informační a kulturní centrum města Kolína při Městské knihovně v Kolíně 

PhDr. Jančíková, pí Ručková 
213 infocenter je zřizovaných při městských knihovnách, infor. databáze je 

zpracována - rozšíření činnosti městské knihovny- posílení a zkvalitnění kulturního rozvoje 
města Kolína, rozšíření kulturních aktivit - rozvinutí turistiky I domácí i zahraniční I v rámci 
MPR Kolín - zřízení průvodcovských tras - zajištění dosud chybějících služeb pro MěÚ I 
tlumočníci, propagace a prezentace města I - informační servis o činnosti MěÚ, OkÚ, dění ve 
městě - předprodej vstupenek, prodej drobných upomínkových předmětů a tiskovin ) 

Agentura Kora s.r.o., Kolín- návrh na zřízení městského informačního centra města Kolína 

Ing. Doležal, majitel cestovní kanceláře Doltour 
p.Tauc, majitel tiskárny ROTA TISK Kolín 
Zákl. cílem je propagace města a regionu v České republice i v zahraničí - vše bude 
zajišt'ováno úzkou spoluprací s Českou centrálou cestovního ruchu, která umožní propagaci 
města v zahraničí při účasti na mezinárodních veletrzích cestovního ruchu - MIC bude 
napojeno na národní turistický, informační a rezervační systém WinRis, tento systém nabízí 
seznam ubyt. zařízení, turisticky zajímavých a atraktivních míst, důležité vstupní informace o 
městě, nutné napojení MIC na síť Internetu- vydávání informačních m~teriálů -poskytování 
směnárenských služeb - průvodcovský a tlumočnický servis - poskytování telefonických a 
osobních informací pracovníky střediska pro obyvatele města- agentura Kora, s.r.o. požaduje 
od MěÚ Kolín vhodné prostory v centru města a vstupní investice k vybavení kanceláře 200 
000 Kč, ostatní prov. náklady I mzdy, telefony, kancel. potřeby ap. I budou hrazeny 
z vlastních zdrojů provozovatele - personálně bude činnost MIC zabezpečena pracovnicí se 
znalostí minimálně jednoho světového jazyka a s praxí v oboru cestovního ruchu - ve své 
žádosti vychází agentura KORA ze zkušeností z roční existence MIC v Hranicích, které zde 
provozuje CK Doltour a se zajišťováním akcí na turistických veletrzích Regionu 98 a 99, 
které pořádala na základě pověření OkÚ Kolín) 
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Projekt "Informační a kulturní centrum v Kolíně" 

Záměrem projektu je zřízení informačního a kulturního centra, resp. informační kanceláře, 
která bude různou formou podávat místním i mimo- kolínským zájemcům inforinace o městě 
a jeho okolí, o jeho historii a současném kulturním a společenském dění - rovněž se bude 
podílet na pořádání některých kulturních a společenských akcích a na jejich koordinaci- cílem 
IKC je komplexní propagace města a regionu, oživení kulturního a společenského života, 
zvýšení atraktivity města Kolína pro turisty - popsán rozsah činnosti, projekt obsahuje max. 
variantu činnosti lnformač. a kulturního centra Kolín - některé z plánovaných aktivit jsou 
ovšem natolik finančně i personálně náročné, že s jejich zavedením mezi ostatní služby IKC 
počítáno až na pozdější dobu I dva až pět let I- bude záviset na podmínkách, které se budou 
měnit podle úspěšnosti plnění cílů IKC - vstupní investice 431 000 Kč, základní provozní 
náklady I roční I 396 000 Kč a další náklady I kancelářský a další materiál, energie, propagace, 
telefony, poštovné atd. I - náplň IKC se skládá z činností, ze kterých by byl příjem I menší 
kavárna, prodejní galerie, průvodcovská činnost I - využít svých možností a zkušeností -
možnost umělecké spolupráce, povznesení kultury ) 

USNESENÍ č. 49 - Městská rada v Kolíně 

pověřuje 

podle§ 45, písm. p), zák. ČNR č. 367190 Sb. ve znění pozdějších předpisů agenturu KORA, 
s.r.o. se sídlem v Kolíně I, Karolíny Světlé č.p. 150 zajištěním provozu Městského 
informačního centra v Kolíně v prostorách synagogy na dobu určitou 1 roku s platností od 1.6. 
1999 

Tato agentura má zkušenosti se zřizováním podobných infocenter a její návrh nebyl finančně 
náročný Smlouva s agenturou bude zatím na jeden rok. Agentura bude sídlit v ulici Na 
hradbách a bude zaměstnávat na celý úvazek jednu pracovnici se znalostí světových jazyků . 
Na realizaci projektu se bude podílet i tiskárna Rotatisk Kolín, která bude tisknout mapy a 
informační letáky. Provizorní provoz bude zahájen 11.6., tedy v den zahájení Kmochova 
Kolína. Do jeho začátku zbývá již jen pár dní, a tak zřizovatel Josef Doležal doufá, že budou 
mít k dispozici alespoň informační materiály týkající se festivalu. Do měsíce by pak měli být 
již plně vybaveni na případné dotazy návštěvníků a tazatelů. 

Návrh na poskytnutí finančního příspěvku občanskému sdružení ADRA 

USNESENÍ č. 50 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 45, písm. p) s odvoláním na§ 36a, odst. 1, písm. b) zák. ČNR č. 367190 Sb. ve znění 
pozdějších předpisů finanční příspěvek ve výši 5 000 Kč občanskému sdružení ADRA 
k uhrazení faktury za výtisk informačních letáků 
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ADRA - celosvětová humanitární organizace ve spolupráci s Českým Červeným Křížem 
pořádá sbírku pro pomoc lidem postiženým válkou na Balkáně. Pro tuto pomoc sbírají : 
hygienické balíčky, přikrývky, spací pytle, matrace, nádobí, příbory, mycí prostředky. 
Tato společnost požádala město o příspěvek k úhradě nákladů spojených s vytištěním 
propagačních materiálů 

V květnu se narodilo 25 dětí, zemřelo 27 lidí. 
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1.6. 

Dnes měly děti svátek. Bohužel nemají prázdniny, musely jít jako vždy do školy. Učitelé 
ale bývají měkčí než jiné dny a většinou nezkoušejí, někteří dokonce rozdávají malé dárky, 
např. bonbóny. DDM uspořádal na Kmochově ostrově zábavné odpoledne - z~ podpory a 
pomoci MěÚ Kolín, stavebního bytového družstva a Dětského výchovného ústavu Býchory . 
Přišlo asi 1000 dětí, aby se v horkém letním počasí pobavily, zasoutěžily si. Svoji 
dovednost zkoušely v házení šišek na plechovky, zatloukání hřebíku do špalku, slalomu s 
pneumatikou či dalších soutěžích. Vítěz získal jako odměnu dětské papírové peníze, které 
děti měnily v bazaru za sladkosti. Po absolvování všech soutěžních disciplín se konalo 
losování o věcné ceny, věnované sponzory. V programu se kromě klauna Emila představily i 
zájmové kroužky DDM -mažoretky Koťata a skupina historického šermu Páni z Kolína. 

Po Praze, Zlínu a Hradci Králové ( dva dny po celostátní pražské premiéře) byl Kolín 
čtvrtým městem, do kterého v rámci propagace svého nejnovějšího filmu N ávrat ztraceného 
ráje, zavítal jeho autor Vojtěch Jasný. Po Miloši Formanovi to tak bylo setkání s další 
filmovou legendou, žijící za mořem. Při uvedení tohoto filmu, jehož děj se odehrává střídavě 
v americkém New Yorku a moravské vesnici Bystré, ho doprovázela manželka Květa, 
producenti a zástupci distribuční společnosti. Návrat ztraceného ráje je 60. filmem Vojtěcha 

Jasného (většinu filmů však natočil v německém, rakouském a americkém exilu, kam odešel 
v roce 1970).J ako hlavního představitele autobiografického příběhu získal Vladimíra 
Pucholta (hvězdu tuzemského filmu z 60. let, který rovněž emigroval a nyní pracuje jako 
lékař v Kanadě). Vladimír Pucholt už nechtěl hrát, ale po přečtení scénáře v anglické a české 
verzi řekl, že pokud budou finanční podmínky takové, aby mohl v Kanadě přerušit svoji 
lékařskou praxi, že natáčet bude. Což se podařilo. Postava , ztvárněná Pucholtem ztělesňuje 
osud samotného režiséra. Vojtěch Jasný, který u sebe neustále nosí digitální kameru , si i v 
kolínském kině natočil několik záběrů ze zákulisí i v kinosále, svůj snímek krátce uvedl a 
nabídl divákům setkání po projekci. Po závěrečných titulcích se k odchodu neodebral žádný 
z přítomných a všichni se zájmem naslouchali odpovědím režiséra. Vojtěch Jasný na 
adresu našich filmových producentů řekl, že se bojí citu. Upřímnost, přátelství , cit a soucit 
by někteří nejraději z filmů vystříhali. Tento snímek kolínské kino pro velký zájem uvádí 
dva týdny a neustále je po kolínské premiéře vyprodáno. 

2.6. 

O rozhlase po drátě bylo rozhodnuto. Bude fungovat do konce září letošního roku. Stalo se 
tak na schůzce zástupců radnice a Telecomu. Síť a veškeré zařízení pro rozhlas po drátě je 
zastaralé, muselo by se rekonstruovat a náklady na údržbu a provozování - si Telekom již dále 
nernůže z ekonomických důvodů dovolit.Kdyby si rozhlas vzalo do vlastnictví město, jak se 
také uvažovalo, značně by si zkomplikovalo život. V případě, že by se drátový rozhlas musel 
rušit a byl už ve vlastnictví města, likvidace vedení, které je ve městě po různých fasádách 
domů, by znamenala částku vyšší než jeden milión korun. Nejde totiž jen o vypnutí studia, 
ale i o likvidaci drátů a konzolí, které jsou většinou umístěny na soukromých domech. Jejich 
majitelé by v případě poškození při likvidaci požadovali finančně náročné opravy. Pokud by 
rozhlas existoval dál, znamenalo by to mít alespoň dva mechaniky, kteří by zastaralé zařízení 
udržovali. Město proto odmítlo jeho koupi a spíše je nakloněno záměru zastupitelstva zřídit 
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v Kolíně stanici VKV. Za chvíli už se nebude ozývat hlas p. Veselského ani jeho regionální 
reportáže. 

4.6. 

Vernisáž výstavy - Český granát na Kolínsku 

Regionální muzeum připravilo další zajímavou výstavu do budovy v Brandlově ulici. 
Tradičně u hlavních dveří byl umístěn poutač - tentokrát velký plakát rozměru A3 s obrázkem 
a textem v červené barvě. Hned za vstupními dveřmi stála uvaděčka, která návštěvníky 
směřovala nahoru do prvního patra. V pokladně napravo bylo možno zakoupit mimo 
tradičních publikací, které jsou zde permanentně k dispozici speciálně pro tuto výstavu určené 
šperky z českého granátu. Byly umístěny ve skleněné vitrině - jejich cena však nebyla malá -
náhrdelník stál okolo 1000 Kč. Dále se zde v přízemí rozdávala stručná brožurka věnovaná 
této výstavě. Pak již nezbývalo nic jiného, než jít nahoru po dřevěných schodech. Hned u 
schodů bylo připraveno malé občerstvení -jednohubky a víno, které se rozlévalo do kalíšků 
z keramiky. Všichni hosté - ať oficiálně pozvaní či prostí zájemci o toto téma se shromáždili 
ve velké místnosti. Zde na stěnách si ještě před začátkem mohli prohlížet obrázky a číst texty, 
které se k tématu vztahují. Ve skleněných vitrinách byla ukázka výroby šperku, některé 

nálezy z okolí - buď již samotné granáty nebo jen minerály, v nichž byly granáty patrné . 
Několik minut po čtvrté hodině zahájil výstavu jeden z autorů - Jaroslav Pejša. Ten řekl pár 
vět z historie těžby a zpracování granátů, po něm promluvil jeho spolupracovník a rovněž 
autor výstavy Běhal. Tímto byla výstava zahájena. Koho vyčerpalo těchto několik vět, mohl 
se jít občerstvit vínem a chuťovkami. 

5.6. 

O něco dříve než loni bylo zahájeno koupání ve venkovním bazénu. Vzhledem k pěknému 
počasí je to vítané hlavně pro školáky, kteří za chvíli budou končit školní rok a ve školách se 
pomalu přestávají učit. Voda z vnitřního byla přečerpána. Protože je pěkné počastí, bude 
voda jistě hned využívána. Na tuto změnu předem upozorňovaly plakáty, sdělující, že bude 
v provozu opět letní plovárna. Technické služby se tak poučily z loňska, kdy s přepuštěním 
otálely navzdory dlouhotrvajícímu pěknému počasí. Vstupné se proti loňsku nezměnilo: Pro 
dospělého je to 30 Kč, vstupné od 17 hodin je pak nižší. Pro většinu je tato částka vysoká, tak 
raději nasedne rodina do auta a vydá se na písák do Hradištka, kde mohou zůstat libovolně 
dlouho a zadarmo. 

5.6.- 6.6. 

Neobvyklou pozornost budila na kolínském železničním nádraží od rána parní 
lokomotiva. Měla mezi cestujícími, čekajícími na vlak, desítky obdivovatelů a zvědavců. 
Parní lokomotiva zde nebyla však na výstavu ani samoúčelně, připravovala se na svoji 
historickou jízdu z Kolína do Posázaví. S plným kotlem uhlí, s připojenými vagóny vyrazila 
letos už na svou šestou historickou jízdu do Posázaví, na akci, nazvanou Mašinka 99. Na 
cestě ho doprovázela country kapela C-band Libora Matiáše. Ta také na kolínském nádraží 
vyhrávala od rána a pak celou cestu v cestujícími napěchovaném vlaku. Vláček, který jel 
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za mohutného houkání , zastavoval v Bečvárech, Uhlířských Janovicích ( tady byla delší 
přestávka a kdo chtěl, mohl si parní lokomotivu prohlédnout ze všech stran i uvnitř.Další 
zastávkou bylo Ledečko a cíl ještě o kousek dál , ve stanici Samopše. Zde na výletníky 
čekaly především dětské atrakce. Vedle po u tě, diskotéky pro děti a gumových skákadel, na 
ně čekal pohádkový les, v němž potkávali vodníka, princeznu, vílu, čarodějnici; loupežníka. 
Rodiče, kteří malé cestující doprovázeli, se mohli zatím projet po kanoích na Sázavě, či si 
zasoutěžit v legračních disciplínách, jako je házení špalkem, přetahování, pití piva na 
rychlost, což také plně využívali. Nakonec se malí i velcí ochladili koupáním v 
řece. Odjíždělo se ze Samopší v půl páté odpoledne, do Kolína přijel výletní vlak v 18 hodin. 
Protože cestujících, kteří si předem zakoupili jízdenku za 60 Kč pro oba směry bylo stále 
dost, celý výlet se opakoval i následující den v neděli. Na oba dva dny bylo beznadějně 
vyprodáno a do Posázaví se vydalo několik stovek lidí. 
Mnozí z výletníků využili hezkých dnů a v Samopších přespali - v chatkách, které 
organizátor akce ( Městský společenský dům Kolín zajistil) nebo ve vlastním stanu a 
někteří dokonce jen ve spacím pytli a po širákem, jak se nazývá přespání na zemi, jen pod 
oblohou. 
Původní nápad pana Matiáše na jízdu parním vlakem byl úplně jiný, měla to být spíše 
komorní záležitost pro pár známých. Takže poprvé, stejně jako v letech následujících vyjela 
parní lokomotiva, která nesla v době své největší slávy jméno Arcivévoda Karel. Malým 
zklamáním pro všechny cestující romantiky byla jízda standardními osobními vozy, místo 
sice nepohodlných, ale romantických dřevěných lavic.! k velké lítosti pořadatelů, kteří přes 

veškerý dobrý úmysl dřevěné vagóny objednat nemohli. České dráhy totiž zvýšily cenu za 
pronájem jednoho vagónu na 12.000 korun za den a bylo jich potřeba 6 a ještě ke všemu na 
dva dny. I když městský a okresní úřad přispěly na celou akci po 30.000 Kč, stále by to ještě 
bylo příliš. Pořadatelé se tuto oblíbenou akci snaží zachovat i za cenu, že musí být levnější 
vagóny. 
Po oba dva dny provázel cestující, kulturní, sportovní zábavný program slovem kolínský 
moderátor Luboš Votroubek. 

8.6. 

Konalo se IV. zasedání Městského zastupitelstva v Kolíně, od 15,00 hodin v saloncích č. 1, 
2, 3 v Městském společenském domě v Kolíně 

Přítomno: 28 členů MZ 
Omluveni: MUDr. Blechová, MUDr. Cabrnoch, p. Konfršt, MUDr. Rakušan, Mgr. Matějková 
Neomluveni: Mgr. Pekárek, Mgr. Plašil 
Dále byli přítomní: p.Pešek tajemník MěÚ, p.Ledvina TSMK, s.r.o., 
p.Váňa - MZS, p.Martínek - MAD, s.r.o., pí Ručková - Městská knihO'\ma, p.Šíma- ředitel 
MP, p.Poklop- Městské kino, vedoucí odborů, hosté 

IV. zasedání Městského zastupitelstva v Kolíně zahájila a řídila starostka města Zdenka 
Majerová. 

Návrh na I. úpravu rozpočtu města Kolína na rok 1999 
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Vzhledem k tomu, že v průběhu roku dochází z různých důvodů v některých položkách 
k rozdílům v hospodaření, je předložen členům MZ návrhh na změnu rozpočtu 

Příjmy a výdaje se zvýší v 1. úpravě z 326.714.534,39 na 430.680.534,39 Kč. 

USNESENÍ č. 20 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 36, odst. 1, písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb., ve znění pozdějších předpisů I. úpravu 
rozpočtu města Kolína v roce 1999 

Návrh na schválení zvýšení základní ceny za 1 m2 podlahové plochy bytu při prodeji dle 
vyhlášky města č. 3/96 

Vyhláška města č. 3/96 o převodu budov, bytů a nebyt. prostor z majetku města každoročně 
počítá s úpravou zákl. ceny za 1 m2 podlahové plochy bytu - týká se to cca 300 bytů, kde 
nebyla učiněna nabídka ) 

USNESENÍ č. 21 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle ustanovení § 6 vyhlášky č. 3/96 o převodu obytných domů, bytů a nebytových prostor 
základní cenu 2 500 Kč za 1 m2 podlahové plochy bytu pro období od 1.7. 1999 do 30.6. 
2000 pro byt I. kategorie o střední době technického stáří 20 let 

Návrh na prodej pozemkové parcely č.kat. 693/11 o výměře 19m2 v k.ú. Sendražice, ul. 
Ovčárecká z majetku města Kolína do vlastnictví Ing. Libora Kratochvíla, Slovinská 25, 
Praha 10 

P.Kratochvíl žádá o odkoupení poz. parcely č. kat. 693/11 o výměře 19m2 z důvodů zřízení 
obslužné komunikace k plánovanému objektu Autoservisu - stanoviska odborů jsou kladná. 
V současné době po pravé straně ve směru na Ovčáry stojí prodejna bílé techniky, tiskárna a 
úpravna vody. K nim by měl přibýt i autoservis. Bratr žadatele má autoservis v suterénu 
kolínské nové polikliniky. 

USNESENÍ č. 22 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle § 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb., ve znění pozdějších předpisů prodej 
pozemkové parcely č. kat. 693/11 o výměře 19m2 v k.ú. Sendražice, ul. Ovčárecká z majetku 
města Kolína do vlastnictví Ing. Libora Kratochvíla, Slovinská 25, Praha 10 za kupní cenu 
200 Kč/m2, t.j. celkem 3 800 Kč 
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Návrh na směnu pozemků mezi manžely Tvrdíkovými, bytem Zibohlavy č.p. 59 
a městem Kolín 

Směna pozemků povede k uvedení právního stavu do souladu se skutečným užíváním - směna 
pozemků by byla provedena bez vzájemného finančního vyrovnání. Manž. Tvrdíkovi požádali 
město o vypořádání majetku, aby vlastnictví pozemků souhlasilo s vlastnictvím a oplocením 
jejich objektu, jak je provedeno ve skutečnosti. 

USNESENÍ č. 23 - Městské zastupitelstvo v Kolině 

schvaluje 

podle § 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů směnu 
části staveb. parcely č. 6/1 - díl "b" o výměře 20 m2 v k.ú. Zibohlavy z vlastnictví manželů 
Tvrdíkových do majetku města a část pozemkové parcely č. 29111 - díl "a" o výměře 10m2 
v k.ú. Zibohlavy z vlastnictví města Kolína do vlastnictví manželů Tvrdíkových, bytem 
Zibohlavy č.p. 59. Směna pozemků bude po dohodě obou stran bez vzájemné finanční 
kompenzace 

Starostka města Zdenka Majerová poděkovala členům MZ za účast a konstruktivní přístup. 
Pozvala přítomné na 3 7. Kmochův Kolín, popřála hezké prožití dovolené. Jednání městského 
zastupitelstva ukončila v 16,15 hodin. 

10.6. 

Městská policie kontrolovala v brzkých ranních hodinách tzv. "lavičkové spáče", tj. lidi, 
kteří přespávají na veřejném prostranství. Nejvíce jich našla na železničním nádraží -
uložili se zde ke spánku na lavicích v nádražní hale. Cestující je obcházejí velkým 
obloukem, mají z nich strach. Ulehají na lavičky ve špinavých oděvech, pach nemytých těl 
nepůsobí rovněž příjemně. Policisté je probudili a vykázali z nádraží. Policie se zaměřila také 
na opuštěné objekty. Ty byly celkem prázdné, až na nevyužívaný dťun na Husově náměstí, 
kde pospávali dva bratři z Jindřichova Hradce. Také oni měli od strážníků časné probuzení 
s tím, že tady noci trávit nemohou, protože objekt jim nepatří. 

7.6. 

Dnešním dnem začali oficiálně přípravy města na - již třicátý sedmý ročník festivalu 
dechové hudby- Kmochův kolín. Technické služby byly zapojeny na 110 %. Město se muselo 
řádně uklidit. Ne že by se jindy tak důkladně neuklízelo. Ale přece jen- koná se zde přehlídka 
umělců, přijedou nejen hosté z naší republiky, ale i ze zahraničí. Velká péče se věnovala 
především náměstí. Fontána musí stříkat vodu, kolem ní byly vytrhány všechny trsy trávy, 
ošetřen byl lidskou rukou i záhonek kolem morového sloupu. Kvůli úklidu ulic kolem 
náměstí odpadlo blokové čistění na sídlišti , kam stroje vyjížděly ve čtvrtek a pátek. Přesto 

veškerý úklid nemůže zachránit to, co náměstí hyzdí. Jsou to staré neobydlené domy, jichž si 
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majitelé nevšímají. Jejich krása je uvadlá. Snad se dočkáme toho, že všechny budovy najdou 
své využití. 

8.6. 

Již od ranních hodin byl na náměstí hluk Auta sem navážela lešení a prkna na pódium , 
které začali stavět na obvyklém místě -před Garancií. Zatím je stále pěkné počastí - hlavně 
aby vydrželo. Počasí hraje důležitou roli při takové akcí, jakou je Kmochův Kolín, kdy se 
většina koncertů odehrává venku. Proto byly součástí kampaně před festivalem i informace 
o očekávaném počasí. Pořadatelé se spojili s Meteorologickým ústavem v Komořanech a do 
denního tisku denně dávali informace, že by mělo být celkem slušně. Takže všechny 
přípravné práce probíhaly podle programu, ale současně s tím organizátoři připravovali i tzv. 
mokrou variantu festivalu, kdy by některé pořady byly přemístěny do Městského 

divadla,Městského společenského domu a dalších krytých prostor. 

10.6. 

Kolínský Junák slaví letos 80 let svého trvání. Při této příležitosti byla otevřena výstava 
v bývalé cukrárně Bavega na Karlově náměstí. Výstava představuje nejen současnou činnost 
středisek Junáka, ale nabízí i historické materiály. Součástí slavnostního zahájení bylo 
předání Řádu skautské vděčnosti starostce Zdence Majerové. Jedná se o jediné vyznamenání, 
jež lze udělit skautovi. Radnice se na této akci podílela částkou 4000 korun, 2000 korun 
věnoval senátor Vladislav Malát. Expozice mapuje kolínský skauting od jeho počátků až 
k dnešním dnům. Je zde velké množství exponátů a fotografií, přispělo každé středisko . 

Vzácným exponátem je nejstarší kronika z roku 1929 a přihlašovací arch do prvního 
skautského oddílu, který vznikl v Kolíně 1. února 1919. Současně jsou zde fotografie 
zakladatelů Plešingera a Civína z prvního tábora, který se jim podařilo zorganizovat ještě 

v létě roku 1919. Na výstavě nechybí ani rukodělné práce skautů, jejich písemnosti, knihy a 
totemy. Po výstavě, která byla vlastně součástí Kmochova Kolína a s jeho ukončením 

skončila i ona, se všechny dokumenty vrátily do jednotlivých středisek. 

37. Kmochův Kolín 

Letošní Kmochův Kolín byl v mnohém nový oproti předcházejícím ročníkům. Cílem 
všech změn bylo překonat staré zaběhnuté koleje, které festivalu dávaly už podobu 
všednosti a okoukanosti. Letošní ročník organizovala poprvé agentura Longin, jejíž sídlo je 
v ulici blízko Bartoloměje. 

11.6. 

Přestože již několik týdnů neprší, jako naschvál se v pátek ochladilo, obloha se zatáhla a již 
od rána se občas přehnala nad městem přeháňka . I přesto lidé běhali v letním oblečení a 
pořadatelé spolu s představiteli města si velice přáli, aby takové počasí vydrželo alespoň do 
neděle . Vítr pořádně provětral vlajky jak města Kolína, tak i vlajky zúčastněných států 
umístěné přímo před radnicí. 
Během dne se sjížděli pozvaní hosté. A tak lidé vracející se z práce mohli již cestou potkat 
hudebníky v jejich uniformě. Dnešní program začal ve 14 hodin na sídlišti. Pro tuto časnou 
hodinu nenašel však příliš mnoho posluchačů. Mládež se zajímajá o jiný druh hudby a starší 
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generace se teprve vracela ze svého zaměstnání. Teprve až kolem 17 hodiny se začali trousit 
směrem k náměstí, kde byl festival oficiálně zahájen. To bylo ze všech stran uzavřeno. Po 
dobu festivalu byly uzavřeno Karlovo náměstí a dále ulice Pražská, Kouřimská a 
Kutnohorská , tedy celé staré centrum města. Byl zde ponechán úzký průchod pro diváky. Jen 
v mimořádných případech byl umožněn vjezd díky mobilnímu plotu. Pořadatelé zde 
nekompromisně od každého vybírali vstupné. Jen někteří- jako hosté, hudebníci či mažoretky 
měli na klopě připnutou visačku, opravňující je k volnému vstupu na všechny pořádané 
akce.Náměstí bylo perfektně upraveno, byly zde vztyčeny kolínské modrobílé vlajky. Také 
prodavači již byli připraveni s úsměvem na tváři. Pro pivaře sem přijely stánky 
z Měšťanského pivovaru v Havlíčkově Brodě, pivovaru Krušovice. Také k jídlu byl bohatý 
výběr. Kromě tradičních opékaných párků stál u okresního úřadu starý červený autobus , který 
rovněž nabízel občerstvení. Nechyběli tu ani Vietnamci, kteří zde měli velký stánek -
s asijským sortimentem. Pro své milé tu bylo možno zakoupit perníkové srdce, pro ženy pak 
byl určen stánek s prouťovými výrobky- košíky, miskami ... Na pódiu se již hrálo a zpívalo. 
Z části zaplněné náměstí bylo roztroušeno po celé ploše . Většina lidí seděla na připravených 
židlích, něco popíjela , nebo kousala v ústech. Vítr zde roznášel vůni opékaných párků, a tak 
jen málo kdo odolal. Již na první den festivalu připravili pořadatelé z agentury Longin a 
Line Production lahůdku pro všechny milovníky dechové hudby. Poprvé v historii tohoto 
festivalu zpíval nekorunovaný král české dechovky - Josef Zíma. Jeho vystoupení bylo 
prvním z více pokusů, jak oživit již zaběhnutý řád festivalu.Dalším byla účast hudebníka z 
Jme žánrové muzikantské krabičky : Josef Zíma, stejně jako Alena Rychetská, Blanka 
Tůmová a Milan Černohouz zazpívali v pátečním koncertu nazvaném Vejvoda hraje 
Vejvodu. Známý jazzový bubeník , dirigent a skladatel Josef Vejvoda připravil program, 
sestavený z největších hitů svého otce, Jaromíra Vejvody.Nechybělo v něm nic, ani největší 

hit všech dob , Škoda lásky. 
Zatímco na náměstí bylo poměrně rušno, na Kmochově ostrově se konal swingový večer, 

který si moc příznivců nenašel. Také zde při vstupu vybírali vstupné. Zájemci o tento druh 
hudby museli absolvovat cestu napříč ostrovem. Teprve zde na betonovém prostranství byla 
od sedmi hodin připravena skupina Big band J. Jíny z Poděbrad. Pro onemocnění nedorazila 
domácí kapela PKP jazz band. Pořadatelé počítali pravděpodobně s malým zájmem nebo 
nevyzbyly žádné židle, a tak posluchači seděli na betonu, na trávníku. Kdo počítal s tím, že se 
zde občerství, měl také smůlu. Sám vedoucí skupiny provázel celým večerem. Ten věnoval 
vzpomínkám na svůj vzor - Glenna Millera. Pánové hráli pěkně, posluchačům se líbili. 
Mnohým chyběl u známých písniček zpěv. Za jejich zády se tyčil panel s hlavními sponzory 
·· Poštovní spořitelnu, K věty a Komerční banku. V osm hodin měli krátkou přestávku, během 
níž někteří utekli za jiným programem do města. Swing nepatří mezi známé a oblíbené druhy 
hudby, jeho sláva dávno pominula a nyní si získává postupně své posluchače znovu. Asi 
největším lákadlem bylo nocturno v chrámu sv. Bartoloměje. Sem lidé začali přicházet již půl 
hodiny před začátkem ze strachu o místo. Celý kostel byl osvětlen jen elektrickými svíčkami. 
Výborná akustika nedělala problémy hůře slyšícím. I vzadu bylo perfektně slyšet, hůře však 
vidět. Posádková hudba z Prahy předvedla, že to umí. Repertoár pod vedením Miloslava 
Bulína a Mateje Farkaše zahrnoval např. Bacha, Mozarta, Bizeta, Martinů, Musorgského, 
Kmocha. Vždy každá druhá skladba byla doprovázena zpěvem sopranistky Ivany Šakové a 
tenoristy Aleše Brisceina. Po každé skladbě se ozval bouřlivý potlesk. V 10,15 bylo 
vystoupení ukončeno. Díky velkému potlesku ještě jednu skladbu přidali, a pak se vydali 
směrem před chrám, kde na ně čekal autobus. Pro ty, kteří stále ještě neměli dost, bylo 
připraveno náměstí, kde ve 22 hodin začínala tancovačka. 
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12.6. 

Včerejší poměrně slušné počasí vystřídal liják. Ten vydržel až téměř do 14 hodin, kdy déšt' 
přešel v poprchávání. Voda ovlivnila celý dopolední program . Ten se z původně 
plánovaných míst přesunul do kulturního domu. Dopolední promenádní koncert odpadl, 
mládežnické soubory se stěhovaly do kulturáku. Všichni s napětím očekávali , jak bude na 
nejoblíbenější část- průvod městem. Naštěstí se déšť umoudřil, i když byla velká zima- jen 
12 stupňů. Kolem celé trasy stáli diváci teple oblečeni. Po 15 hodině se ozvaly první tóny. A 
již přicházeli první z průvodu - samozřejmě to byl portrét Fr. Kmocha - ten nesli vojáci. Za 
nimi šli 3 členové Sokola mající v patách baráčníky. Pak následovaly mažoretky z našeho 
nejúspěšnějšího souboru Srdíčko. Jim do kroku hrála Kmochova hudba. A pak procházeli 
kolem jednotliví účastníci z českých měst, např. Zlín, Štětí, Neratovice, Vacenovice, Jaroměř 
- Posádková hudba Praha, Dechová harmonie Štětí, fanfárový orchestr Hradní stráže Praha , 
Vltavanka, Věrovanka Olomouc ... Někteří v čele s mažoretkami. Zahraniční soubory přijeli 
z Německa ( Markische Schalmeienkapelle Brandenburg e. V. Bergmannsblasorchester 
Kurbad Schlema e.V., Rakouska (Eisenbahner Stadtmusik Attang- Puchheim, MusikkapelJe 
Gaweinstal und Umgebung) 
Největší úspěch měli členové souboru z Ruska (Koncertní orchestr Moskevské městské 
hudební školy V .M. Blaževiče) I přestože mladíci ve věku do 20 let neuměli téměř držet 
krok s muzikou, získali si srdce národními ruskými písničkami, které střídaly s klasickou 
dechovkou. Nejvíce se líbil kankán, za který sklidili velký potlesk. Je jedním z nejznámějších 
v Rusku a je vítězem Moskevského festivalu dechových orchestrů. K ozdobám festivalu 
patřila železničářská kapela z Rakouska, která byla založena v roce 1921 a nosí uniformy 
z dob Rakousko-Uherska. Celou přehlídku uzavřela skupina Daisy, jíž v zádech hrál Velký 
dechový orchestr českých pošt a telekomunikací ("Spoje"). Průvod trval asi hodinu. Po dobu 
sobotního průvodu pak byl uzavřen celý průtah městem Praha-Čáslav, Poděbrady - Sázava, 
dále ulice Legerova, Žižkova, Masarykova a Benešova v návaznosti na Kouřimskou ulici a 
Karlovo náměstí. Během průvodu byly dělány přestávky, aby se umožnil průjezd aut ve 
směru Praha - kruhový objezd. Někteří z diváků se pak přesunuli na náměstí, kde program 
pokračoval. V sobotu na náměstí před hlavním průvodem byla dechovková estráda 
s imitátorem Václavem Faltusem, Eduardem Hrubešem a Kozlovkou. Příchod průvodu do 
města ohlásil Fanfárový orchestr Hradní stráže. Fanfáry v jeho podání zazněly v průběhu 
festivalu několikrát. Odpolední a večerní program již probíhal na Karlově náměstí. I přes 
velké ochlazení sem přišlo dostatek posluchačů, pijáků a tanečníků. Někteří z nich zde 
přenocovali až do rána a nenechali se rušit ani úklidem po bujaré noci. I přestože zde byly 
přistaveny kontejnery, nejvíce odpadků se nacházelo samozřejmě mimo ně. Kelímky od piva 
byly poházeny,některé skupinky tradičně tvořily komínky a soutěžily, kdo bude mít větší. 
Úklid Technickým službám trval 4 hodiny, začal již ve 3 hodiny ráno 

FESTIVAL MAŽORETEK 

Od 18 hodin se měl dle oficiálního programu na stadionu AFK konat festival mažoretek. I 
přestože byla v programu poznámka, že v případě špatného počasí program proběhne na 
zimním stadionu, mnoho diváků směřovalo právě sem, do přírody. A však celý program se 
přestěhoval na zimní stadion, protože se správci hřiště obávali, že by podpadky trávník 
zničily. A tak se stalo, že mnozí mladé dívky s dlouhýma nohama ani neviděli, protože na 
fotbalovém stadionu nebyla jediná zmínka o tom, že se akce přestěhovala jinam. Lidé 
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pob~hali okolo stadionu a divili se, že se tu nic neděje. Celou show zahájil dechový orchestr 
ZUS Kolín, který nastoupil spolu s mažoretkami ze Srdíčka. Z kolínských pak dále 
vystoupila i skupina Daisy. Ta již během průvodu předvedla svou funkci roztleskávaček na 
sportovních akcích. Díky sporému oblečení - riflové sukni a kratičkému tričku značky Adidas 
- byly značně promrzlé. Zde vystoupily také jako roztleskávačky a posléze jako dámy 
v cylindrech. Samozřejmě tu vystoupily i mažoretky z jiných českých měst. Některé si 
vybraly jako kulisu hudbu dechovou, jiné zcela moderní - např. od Abby. 

A jaké bylo vstupné na Kmochově Kolíně: Určitě přijatelné pro většinu lidí.- Tradičně 

nejdražší bylo páteční nocturno v chrámu sv. Bartoloměje- 70 Kč . Celý páteční program na 
Karlově náměstí, včetně tancovačky, stál 60 Kč. Stejně tak v sobotu zaplatili návštěvníci 60 
Kč. Za tyto peníze se mohli návštěvníci bavit na náměstí od 9 hodin až do časného 

nedělního rána, kdy končila taneční zábava. V tomto vstupném bylo zahrnuto i vystoupení 
Velkopopovické Kozlovky s imitátorem Václavem Faltusem. Kmochův večírek v sále na 
Zámecké stál 30 Kč. Nedělní program s finálovým monstrkoncertem stál 50 Kč. 

Permanentka na celý festival za 220 Kč pak byla řešením pro ty, kteří chtěli stihnout 
všechno. 

V průběhu festivalu byly vyhlášeny výsledky ankety " 100 let české lidové písničky", 

kterou zorganizovaly pořadatelské agentury ve spolupráci s regionálními sdělovacími 

prostředky i některými dalšími celostátními, například časopisem Květy. Na otištěných 
hlasovacích lístcích měli lidé napsat jméno lidové písničky, kterou považují za nejlepší. 
Sešlo se celkem přes 30.000 hlasovacích lístků . Počtem 7.358 hlasů zvítězil Kmochův pochod 
Kolíne, Kolíně. Na druhém místě byla s 6.911 hlasy Vejvodova píseň Škoda lásky, na 
třetím místě Hašlerova Ta naše písnička česká. K dalším nejoblíbenějším patřily písničky 
Jara mládí, Kdyby ty muziky nebyly, Ach synku, synku, Zbraslavská , Moje česká zem, 
Morava krásná zem, Červená sukýnka. Všechny nejlepší písničky zahrály spojené orchestry 
v závěrečném festivalovém programu. Vejvodovu písničku Škoda lásky dokonce dirigovala 
jeho vnučka. 

Provizorní provoz zahájilo městské informační středisko v budově sousedící s kolínskou 
židovskou synagogou. Stalo se tak na základě schváleného projektu Agentury Kora. 
Vybavení poskytla radnice a počítá , že později vyčlení určitou sumu na technické zázemí. 
Zřizovatelem centra je majitel agentury Josef Doležal a hned v první den byly k dispozici 
především materiály k právě probíhajícímu Kmochovu Kolínu. Definitivně se provoz 
zaběhne v průběhu 30 dnů a pak má agentura poskytovat služby v plném plánovaném 
rozsahu, tj . veškeré informace o historii a současnosti města a jeho okolí. Protože 
agentura chtěla zahájit provoz co nejdříve - na Kmochův Kolín, má centrum nedořešeno 
spoustu problémů, které se časem jistě vytratí. Je to důsledek krátké dooy na zařízení, proto 
zde byl nedostatek propagačních materiálů. 

13.6. 

Asi 20 občanů uctilo před židovskou synagogou památku zaniklé židovské obce, která až 
do událostí za 2.sv. války byla v Kolíně 600 let. Její členové byli před 57 lety deportování do 
koncentračních táborů v rámci odvety nacistů za atentát na Reinharda Heydricha, 
zastupujícího říšského protektora. Pietní akci zorganizovala jedna z mála žijících pamětnic 
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těchto událostí Hana Greenfieldová, která nyní žije v Tel Avivu, Měla tenkrát štěstí v neštěstí. 
Ještě 10. června, v den vyhlazení Lidic, musely celé rodiny nastoupit do školy na Zálabí jen 
s jedním zavazadlem. Vše ostatní musely nechat v bytech. Tři dny zde byly vyslýchány, spaly 
na zemi, ve strachu co bude dál, nedostaly jídlo. 13. června byli všichni odvedeni na nádraží a 
odtud odjeli vlakem, nikdo nevěděl kam jedou. Transport přijel do Bohušovic, nedaleko 
Terezína, kde na něj čekala posádka SS. Nikdo nesměl z vlaku vystoupit a pořád je 
přepočítávali, protože vznikl chaos. Rozkaz totiž zněl na deportaci 1000 židů a nacisti jich 
v Kolíně sebrali 1050.Nacisti byli ve vykonávání rozkazů přesní a proto v intencích rozkazu 
přebývající osoby již z vlaku vysadili. Ti pak pochodovali do Terezína pěšky se zavazadly 
v ruce. K večeru odjel vlak Kolíňáků do Polska, kde museli muži po příjezdu někde v lese 
kopat hroby. Tam je také všechny do jednoho postříleh. Z 50 Židů z Kolína se vrátila jen 
hrstka a paní Hana je jednou z posledních, kteří ještě žijí. 

14.6. 

Poslední zařízení připomínající to, že v Kolíně byla velká muzikantská slavnost -
Kmochův Kolín- byla dnes rozebráno. Lešení bylo během 1 dne rozloženo. Sundány byly 
také vlajky. Na náměstí se mohli znovu vrátit nedočkaví trhovci, kteří byli po celý předešlí 
týden v postranních uličkách. 

Okresní úřad vyšetřování učinil rozhodný krok ve vleklé kauze , týkající se soudního znalce 
Aleše Zahajského. Sdělil mu obvinění pro trestný čin podvodu (z části dokonaný a z části ve 
stádiu pokusu). Na základě zjištěných a potvrzených skutečností vyšetřovatelé dostatečně 
zdůvodnili fakt, že Zahajský jako bývalý soudní znalec registrovaný Krajským soudem 
v Praze pro obory stavebnictví ( odvětví stavby obytné, průmyslové a zemědělské) a 
ekonomika (odvětví ceny a odhady se specializací na odhady nemovitostí) i po zrušovacím 
rozhodnutí tohoto soudu z 28. května loňského roku nadále vykonával tuto praxi a 
vypracovával na základě přijatých objednávek znalecké posudky. Objednavateli byl i 
například Okresní úřad, Pozemkový fond ČR, Obecní úřad V eltruby i fyzické osoby. Posudky 
neprávem vypracované se týkaly 32 nemovitostí a pozemků jak v Kolíně, tak na území 
celého okresu. Aleš Zahajský se na nich obohatil tím, že poškozené uvedl v omyl a způsobil 
tak na cizím majetku škodu ve výši 85.008 korun. P. Zahajský se ze Sendražic přestěhoval do 
vily za hotelem Theresia. Na budově má umístěno své logo- 2 čtverce prázdné a dva plné. 
Zde bydlí. V 1 . patře má umístěnu kancelář. 

16.6. 

Narychlo bylo svoláno zasedání městského zastupitelstva. Česká spořitelna totiž radnici 
nabídla přednostní koupi akcií České spořitelny a.s. Po rozhodnutí valné hromady České 
spořitelny o navýšení základního jmění měli zastupitelé dvě možnosti. Buď schválit možnost 
přednostního nákupu akcií, jehož termín končí 18. června letošního roku, za cenu 100 korun 
za akcii nebo prodat předkupní právo některé z makléřských firem, jejichž nabídka počítala s 
1 O korunami za akcii. Město vlastní 31.400 akcií a může koupit nové akcie až do této výše, 
což by stálo 3 milióny 140 tisíc korun. Diskuse zastupitelů se rozproudila ohledně vývoje 
ceny akcií po privatizaci České spořitelny. Zastupitelé se domnívají, že jejich cena stoupne. 
Na jedné straně je zde sice určité riziko, ale na druhé straně by tento obchod mohl dost 
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vynést. Po poradě v klubech se zastupitelé rozhodli využít předkupního práva a akcie koupit. 
ODS se zdržela hlasování s tím, že v jejím klubu převládla obava ze spekulativního jednání. 
V následujícím hlasování se pak zastupitelstvo dohodlo na tom, že finance na nákup nebudou 
čerpány z konta za utržené akcie Středočeské energetické a Středočeské plynárenské, ale že 
tyto prostředky půjdou z rezervy městského rozpočtu. 

Konalo se V. zasedání Městského zastupitelstva v Kolíně, od 15,00 hodin v saloncích č. 1, 
2, 3 v Městském společenském domě v Kolíně 

Přítomno: 28 členů MZ 
Část. omluven: Ing. Mareček 
Omluveni: JUDr. Molnár, p.Čábela, Ing. Kosina, Ing. Pánek, JUDr. Janoušek, MUDr. 

Cabrnoch, Ing. Škorpík 
Dále byli přítomní: p.Ledvina - TSMK, s.r.o. 

vedoucí odborů 
hosté 

V. zasedání Městského zastupitelstva v Kolíně zahájila a řídila starostka města Zdenka 
Majerová. 

Města a obce ČR jako majitelé akcií ČS s omezenou převoditelností mají možnost upsat nové 
veřejně obchodovatelné akcie nebo možnost prodeje přednostních práv na úpis těchto akcií -
město Kolín vlastní 31 400 akcií ČS ve jmenovité hodnotě 100 Kč/akcie - v I. kole může být 
městu Kolín upsáno maximálně 31 400 akcií za 1 00 Kč za 1 akcii - možnosti: 1) nezúčastnit 
se upisování nových akcií a prodat přednostní práva úpisu nových akcií za nejvýhodnější 
nabídku - cena za právo upsat jednu novou akcii ČS na trhu aktuálně činí 1 O - 15 Kč I zisk 
314 000 Kč - 4 71 000 Kč/ 2) investiční příležitostí je zúčastnit se úpisu nových akcií v I. kole 
za nominální hodnotu- tato investice by měla být chápána jako dlouhodobá /cena 3 140 000 
Kč/ - vývoj kurzu po úpisu - rizika úpisu nových akcií 3) neprodat přednostní práva na úpis 
akcií a ani se nezúčastnit úpisu ) 

Název Jm. hodnota Počet/volných 

Středočeská energetická Praha 1000 Kč 10 
Středočeská plynárenská Praha 1000 Kč 9 -

Restituč. IF ČR Praha 1000 Kč 19 
Elektrárna Kolín 1000 Kč 3263 
Koramo Kolín 1000 Kč 38147 
Česká spořitelna 100 Kč 31400 
Obchodní tiskárny Kolín 1000 Kč 11516 
Vodohospodářská spol. Vrchlice 1000 Kč 21295 
ZZN Polabí Kolín 100 Kč 34030 
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Stanoviska politických klubů: 

ČSSD - doporučují úpis akcií 
ODS - zdrží se hlasování z obavy spekulativního kroku v podobě nákupu akcií 
KOS - doporučují akcie koupit 
KSČM - doporučují úpis akcií 
KDU-ČSL- doporučují úpis akcií 
SŽJ - doporučují úpis akcií 
NEZ - doporučují úpis akcií 

Návrh na účast přednostního úpisu nových akcií ČS 

USNESENÍ č. 24 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle § 36a, zák. ČNR č. 367/90 Sb., ve znění pozdějších předpisů účast města Kolína na 
přednostním úpisu nových akcií České spořitelny, a.s., t.j. 31 400 ks za nominální hodnotu 
100 Kč, částka bude uhrazena z rezervy rozpočtu města Kolína 

ukládá 

starostce města zajistit všechny potřebné kroky k tomu, aby byly akcie České spořitelny a.s. 
městu Kolín upsány 

Částka bude uhrazena z rezervy rozpočtu města, rozpočet bude upraven v září na jednání MZ. 

Starostka města Zdenka Majerová poděkovala členům MZ za účast a konstruktivní přístup. 
Jednání městského zastupitelstva ukončila v 16,20 hodin. 

19.6. 

V tento den se připomma výročí 242 let bitvy u Kolína a sté výročí vysvěcení 

křečhořského památníku této bitvy. Vzpomínkovou slavnost uspořádal společně Okresní 
úřad v Kolíně, Regionální muzeum v Kolíně, obec Křečhoř a Tradiční dragounský regiment 
č . 14 Windischgratz z Vídně a zahájila ji slavnostní pochodovou melodií Městská hudba 
Františka Kmocha. Sjelo se sem i i mnoho návštěvníků ze zahraničí. Přišlo 50 význačných 
hostů ( také z Ministerstva obrany ČR, kolínského arciděkanství, zástupci Parlamentu a 
Senátu,zástupce ministerstva obrany Rakouska, příslušníci historických vojenských útvarů 
v dobových krojích).Každý z hostů chtěl pronést pozdravnou řeč, takže oficiální projevy 
trvaly celou hodinu. Největší potlesk sklidil kolínský páter Baxant, který prostě a lidsky 
mluvil o této bitvě a totéž pak pronesl v jazyce německém a francouzském a to vše zpaměti . 

Bylo patrné, že oba cizí jazyky ovládá. Páter Baxant také požehnal motlitbou tomuto 
památníku na další století. Přítomen byl i dánský princ Waldemar, jehož praděd bojoval u 
Kolína proti Prusům. 
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Po deváté hodině se u památníku seřadily vojenské jednotky v uniformách z období od 
Sedmileté války až po 1. světovou válku, jejichž špalírem před desátou prošli všichni hosté. 
Průvod vedl kolínský zlatník Jan Hora, jakožto sponzor celé akce. U pomníku přivítal 
všechny starosta Křečhoře- Jiří Vlk, po něm se u mikrofonu vystřídali všichni čestní hosté 
(náměstek ministra obrany - Petr Tax, náčelník generálního štábu armády ČR -'Josef Dufek, 
poslanec - Milan Cabrnoch , generálmajor Ronald Vogel). 
Souč.ástí slavnosti byla i krátká přednáška o historii bitvy i samotného pomníku a malá 
vojenská přehlídka rakouských dragounů . Byli zde i čeští vojáci v současných a dobových 
uniformách, kteří měli na starost čestnou salvu z historických zbraní při pokládání věnce 
k památníku. 

U pomníku byl položen věnec a vystřelena čestná salva. Po skončení slavnosti a odchodu 
vojenských jednotek se u památníku ještě dlouho diskutovalo a pak se většina hostů 

přesunula do Kutlíř, kde pro ně byla připravena odborná přednáška L. Jouzy z Regionálního 
muzea v Kolíně o vlastním průběhu bitvy. 
Součástí akcí k těmto výročím bylo i otevření internetové stránky, na níž jsou 

popisovány i důvody a průběh bitvy. Je zde i mnoho mapek, dokumentujících jednotlivé fáze 
střetnutí. Všechny informace z internetu byly rovněž vydány na kompaktním disku, 
doplněném o další historické údaje z míst v okolí Kolína. Současně byly vydány pamětní 

listy s obrázkem památníku a poštovními razítky obce Křečhoř, Okresního úřadu a České 
pošty. 
Počasí v tuto sobotu nebylo moc pěkné, vytrvale pršelo, což trochu kazilo lesk parádních 
vojenských historických uniforem a na prvním úseku od silnice k památníků se účastníci 
brodili blátem. Navzdory tomu zde bylo dost lidí, kteří se přišli a přijeli podívat a to hlavně 
se svými dětmi. Právě ty si přišly na své i u stánků se suvenýry vojenskohistorického 
charakteru. Prodávali se zde například cínoví vojáčci, avšak jejich cena 200 korun byla 
poměrně vysoká a tak šli málo na odbyt. O to více se kupovaly lacinější drobnosti. Například 
repliky orlíčka na vojenskou čepici z doby Rakousko - Uherska za 25 korun a nebo 
vyznamenání za 25 let služby armádě také z této doby. To bylo ve dvou stáncích. Ve třetím 
stánku bylo nabízeno klasické občerstvení podobných akcí - opečené buřty s hořčicí a 
s rohlíkem. 

21.6. 

Konala se 14. schůze Městské rady v Kolíně od 15,00 hodin v zasedací místnosti Městského 
úřadu v Kolíně 

Přítomní: pí Majerová, Mgr. Krumich, Ing. Kosina, MUDr. Rakušan, JUDr. Najman, 
Ing. Sova, Mgr. Šourek, Ing. Pánek, Ing. Kaisler 

Omluven: p.Čábela, JUDr. Molnár 

Dále byl přítomen: p.Pešek- tajemník MěÚ 
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Na přísl. části jednání: 
p.Ledvina - ředitel TSMK, 
Mgr. Štefanec- ved. OŠKS 

p.Špinka - ved. OMBH, p. Klímová -ved. OVÚP, 
s.r.o., pí Penková - ved. odd. správy majetku města, 

Schůze byla zahájena v 15 hodin starostkou města 

Návrh na schválení pronájmu nebytových prostor v majetku města 

Komise na svém zasedání projednala žádosti na získání půdních prostor za účelem 

vybudování byt.jednotky p. Benešem aJ. Harsovou. 

USNESENÍ č. 51 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

1) pronájem půdních nebytových prostor domu č.p. 699/ll, ul. Bachrnačská
Petru Benešovi, bytem Moravcova 876ffi za účelem vybudování půdního bytu dle vyhlášky 
města 1/95 

2) pronájem části půdních nebytových prostor domu č.p. 699ffi, ul. Bachrnačská
Janě Harsové, bytem Mik. Alše 666/ll za účelem vybudování půdního bytu dle vyhlášky 
města 1/95 

Návrh na splácení 70% kupní ceny za prodej byt. jednotky ve splátkách 
Po přezkoumání splátky k celkové kupní ceně za byt. jednotku splňují jmenovaní podmínky 
vyhlášky města 3/96 . 

USNESENÍ č. 52 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 6 vyhlášky města č. 3/96 zaplacení 
70% kupní ceny za prodej bytové jednotky včetně pozemku v pravidelných splátkách 
s maximální lhůtou splatnosti 5 let 

Bydliště cena za byt. jednotku půjčka % 
. paní Alena Šmejcová U Hřiště 1227/V 154 991 Kč 108 491 Kč 70% 
manželé Šimkovi Mikoláše Alše 663/II 106 046 Kč 74 200 Kč 70% 
manželé Kohoutovi Mikoláše Alše 663/II 106 437 Kč 74 500 Kč 70% 
paní Zuzana Hudcová Mikoláše Alše 663/II 106 829 Kč 74 700 Kč 70% 
pan Karel Kubát Mikoláše Alše 663/II 107 024 Kč 74 900 Kč 70% 

I paní Božena Vávrová Mikoláše Alše 664/II 105 459 Kč 73 800 Kč 70% 
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ulice, č.p. počet byt. jednotek počet žádostí 
U Hňště 1227/2/V 18 1 
Mikoláše Alše 663-664/II 13 5 

Jmenovaní podali žádost na OMBH o souhlas se zaplacením až 70 % kupní ceny za bytovou 
jednotku ve splátkách. 

Návrh na výpověd' z pronájmu nebytových prostor 

Smlouva na pronájem nebyt. prostor v č.p. 9B, ul. Kouřimská dne 1.8. 97 na dobu neurčitou 
s čtyřměsíční výp. lhůtou- výše ročního nájemného byla stanovena na částku 332 500 Kč -s 
p.Jordánem byl dne 18.3. 99 sepsán dodatek z důvodu neurazeného nájemného - splátkový 
kalendář není dodržován a celkový dluh včetně služeb činí 279 959 Kč. 

USNESENÍ č. 53 - Městská rada v Kolíně 

I. schvaluje 

odstoupení od smlouvy o pronájmu nebytových prostor v domě č.p. 9B, 
ul. Kouřimská, Kolín I ( 190 m2 ) p. Františku Jordánovi, bytem 
Na Louži 868, Kolín V z důvodu neplacení nájemného a služeb, 
nebude -li uhrazeno do 15 dnů od výzvy dle bodu 2a) usnesení 

ll. u k 1 á dá 

a) ved. odboru MBH vyzvat písemně nájemce k urazení dlužné částky ve lhůtě 15 dnů od 
doručení. V případě nesplnění této podmínky odstoupit od výše uvedené nájemni smlouvy 

b) v případě odstoupení od smlouvy vypsat výběrové řízení na nájemce předmětných 
prostor za těchto kriterií: 
• převzetí a zaplacení dluhu za nájem a služby od stávajícího nájemce 
• stanovení výše nájemného 
• zaplacení kauce 100 000 Kč na krytí případných nedoplatků za nájemné a služby 

Návrh na schválení smlouvy o podmínkách značení a provozování maloplošné reklamy 
na sloupech veřejného osvětlení a Jednotného dopravního informačního systému na 
veřejných prostranstvích, která jsou ve vlastnictví města Kolína 

Přílohou návrhu je návrh smlouvy, kde se nájemce zavazuje investovat veškeré čisté výnosy 
z pronájmu reklamních nosičů do obnovy a rozvoje veřej. osvětlení v Kolíně - uzavřením 

smlouvy bude dořešen Jednotný dopravní informační systém, bude usnadněna údržba a 
obnova dopravního značení a veřejného osvětlení - reklamní nosiče sloužící k osazení reklam. 
ploch budou převedeny společností AMSTRIG, kterájejejich vlastníkem na TSMK, s.r.o.) 

USNESENÍ č. 54 - Městská rada v Kolíně 
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schvaluje 

podle § 45 písm. p) zák. č. 367/90 Sb. (zákon o obcích ), ve znění pozdějších předpisů., 
smlouvu o podmínkách značeni a provozování maloplošné reklamy na sloupech veřejného 
osvětlení a Jednotného dopravního informačního systému na veřejných prostranstvích , která 
jsou ve vlastnictví města Kolína mezi městem Kolín - pronajímatelem a Technickými 
službami města Kolína , s.r.o. - nájemcem, na dobu neurčitou 

Návrh na schválení smlouvy o postoupení práv k uzavírání nájemních smluv 
k pozemkům města na území města Kolína za účelem provozování reklamních zařízení 

Přílohou návrhu je návrh smlouvy, která bezprostředně souvisí se smlouvou o podmínkách 
značení a provozování maloplošné reklamy a Jednotného dopravního informačního systému 
na veř. prostranstvích ve vlastnictví města Kolína - součástí návrhu smlouvy je ceník za 
pronájem pozemků, který byl projednán a doporučen komisí výstavby a dopravy- uzavřením 

této smlouvy bude mít město záruku v centrální evidenci o provozovaném reklamním 
zařízení, kdy čistý výnos bude investován do obnovy a rozvoje veř. osvětlení v Kolíně . 
Především při umisťování reklamních cedulí na chodník, bude dbáno na dodržování zásad 
normové šíře na bezpečný průchod, bude usnadněna údržba a čištění chodniků 

USNESENÍ č. 55 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle § 45 písm. p) zák. č. 367/90 Sb., ve znění pozdějších předpisů smlouvu o postoupení 
práv k uzavírání nájemních smluv k pozemkům města na území města Kolína , za účelem 
provozování reklamních zařízení mezi městem Kolínem a Technickými službami města 
Kolína, s.r.o., na dobu neurčitou 

Návrh na prodej části pozemkové parcely č. 2112/2 o výměře cca 25 m2 v kat. území 
Kolín, v Kolíně VI, z vlastnictví města Kolína do vlastnictví pana Dalibora Zemana, 
bytem Kolín IV, Polepská 785 

Pan Zeman Podal žádost o odkoupeni pozemku za účelem dostavby garáže, umístěné mezi 
stávající stavby v areálu na Výfuku, kde je v současné době čemá skládka. 

USNESENÍ č. 56 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 36a, odst. 1, písm. a), zákona ČNR č. 
367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů prodej části pozemkové parcely č. 2112/2 o výměře 
cca 25 m2 v kat. území Kolín, v Kolíně VI, z vlastnictví města Kolína do vlastnictví pana 
Dalibora Zemana, bytem Kolín IV, Polepská 785, za cenu 1 000 Kč/m2 
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Návrh k úhradě nájemného a věcných břemen v souvislosti se zvláštním užíváním 
místních komunikací 

Zákon o pozemních komunikacích § 25, odst. 4 a § 36, odst. 3 zákona č. 13/1997 Sb. 
umožňuje příslušným silničním správním úřadům uzavření nájemní smlouvy, vč. finanční 

částky za pronájem pozemků pro provádění stavebních prací a taktéž jednorázovou úhradu za 
zřízení věcného břemene - sazebník je předkládán MR k odsouhlasení, aby se nemusely 
jednotlivé ceny za pronájmy pozemků pro provádění stavebních prací a zřizování věcných 
břemen projednávat samostatně. 

USNESENÍ č. 57 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle § 45 písm. p) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů , tento sazebník 
cen: 

Sazebník za pronájem části silničního pozemku a za zřizování věcných břemen 

1) Pronájem části silničního pozemku pro provádění stavebních prací 
K § 25 odst. 4, písm. c-3 zák. č. 13/97 Sb. 

cena za m2 I den 
( fyz. i práv. osoba ) 
lOKč 

zvýšení ceny za 
nedodržení termínu 
100% 

2) Zřizování věcných břemen - jednorázová finanční úhrada pro umístění inženýrských sítí 
všeho druhu v silničním tělese 

K§ 36, odst. 3 zák. č. 13/97 Sb. 

I Cena za bm 
lOKč 

Návrh na pojmenování nového městského kina v Kolíně 

Kulturní komise projednávala návrhy na pojmenování nového kolínského kina - z podnětů 
občanů byly vybrány názvy nejvíce frekventované dle pořadí: Milénium, Kino 99, 
Městské kino Kolín, Jas. Dále se vyskytovaly názvy- Kmoch, Terezie Brzková, Kolín Štěstí, 
Radost- jen ojediněle. Kulturní komise doporučuje po hlasování název KINO 99) 
Varianta s apostrofem byla konzultována s Ústavem pro český jazyk. 

USNESENÍ č. 58 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 
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podle § 45, písm. p) zák. ČNR č. 367/90 ve znění pozdějších předpisů název nového 
městského kina v Kolíně KINO 99 s platností od 22.6.1999 

Návrh na odvolání stávající a jmenování nové dozorčí rady MAD, s.r.o. 

Vhledem k tomu, že stávající dozorčí rada (Čábela, Vízner, Havlíček)- přestala pracovat, byla 
stávající rada odvolána. 

USNESENÍ č. 59 - Městská rada v Kolíně 

1) od v o 1 á v á 

podle § 45, písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů ke dni 21.6. 1999 
dozorčí radu MAD, s.r.o. ve složení: 
l)Jaromír Čábela, Fiignerova 449/II 
2)JUDr. Karel Vízner, Grégrova 400/III 
3) Ing. Vladimír Havlíček, Na Louži 868N 

2) jmenuje 

podle § 45, písm. b) zák. ČNR č . 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů dozorčí radu 
MAD,s.r.o. s platností od 22.6. 1999 ve složení: 
1) JUDr. Karel Molnár, Masarykova 820/II 
2) Jaromír Čábela, Ftignerova 449/II 
3) Ing. Zbyněk Mareček, Tisovecká 901/II 

Po informativních zprávách byla schůze ukončena v 19 hodin. 

21. 6.- 24.6. 

Do Kolína se začali sjíždět filmaři z Barrandova. Zatím sem stěhují kulisy. Britská 
filmová společnost Diplomat tu totiž bude natáčet některé scény pro svůj šestidílný 
televizní seriál Oliver Twist podle stejnojmenné knihy Charlese Dickense. Potřeba budou i 
komparsisté. Na jejich výběr si filmaři pronajali na následující dva dny Městský společenský 
dům, kde probíhal výběr od 10 do 18 hodin. Nešlo ale jen o vybrání komparsistů. Nezvyklý 
ruch byl i v Brandlově ulici naproti chrámu sv. Bartoloměje. Na úrovni konce kostela 
směrem ke Kouřimské ulici byla postavena dřevěná brána. Z obyčejp.ých nehoblovaných 
prken . Taková byla vidět z ulice. Avšak z vnitřní strany, tedy ke kostelu, dostala 
zelenočerný nádech, velku kliku, kování. Za vraty bylo tržiště a na něm se od časných 
hodin filmovalo. Ve stáncích se prodával chléb, květiny, košíky, slepice, kuřata. Neustále 
tu jezdily kočáry tažené koňmi a s kočími v dlouhých pláštích na kozlíku. Korzovaly zde 
spokojené páry, které prodávané zboží okukovaly. Přestože si filmaři prostor uzavřeli, 
z Kouřimské ulice sem bylo vidět a o diváky nebyla po celý den nouze. Centrum Kolína se 
tak změnilo v Londýn minulého století. Filmový štáb mě] celkem 120 osob, komparzistů bylo 
115. Jejich podstatnou část tvořili studenti, pro které to byla dobrá příležitost vydělat si 
před prázdninami nějakou tu korunu. Kolín nebyl jediným místem , kde se v ČR natáčelo. 
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Scény vznikaly i v Praze, Doksanech, Mariánských Lázních. Rozhodovalo se také, zda 
scény z tržiště natáčet v Kutné Hoře nebo v Kolíně. Volba pro město Kolín ovlivnila větší 
"londýnskost" exteriérů. Režisérem filmu je Renny Rye, producenty Keith Thompson, Alan 
Bleasdale. 

22.6. 

V momentě, kdy kolínský občan zaplatí částku za svoz popelnic, zaplatí si i další služby, 
související s odpady. Sběrné dvory jsou jednou z nich, leč lidé těchto služeb užívají velmi 
málo. Vzhledem k delším letním dnům se změnily provozní doby na všech osmi sběrných 
dvorech, které jsou umístěny nejen přímo v Kolíně, ale i v Zibohlavech a Štítarech. Otevírací 
doba byla upravena na základě podnětů občanů, tedy až do 18 hodin, tj. o jednu hodinu déle, 
než v jiném období roku. Nejvíce lidí chodí na sběrný dvůr na sídlišti, nejméně využívaný je 
ve Školské ulici, přestože leží nejblíže centru. Podnikatelé zatím nemají na sběrné dvory 
přístup, ale počítá se s tím, že v budoucnu by i oni mohli za úplatu těchto služeb využívat. 
Plánuje se také zřízení opatření proti obyvatelům vesnic, kteří někdy na sběrné dvory přivážejí 
odpad a zneužívají toho, že se na některých místech nevyžadují potvrzení o zaplacení 
příspěvku. Zvláštní kapitolou je sběr skla a plastů. Kolínské Technické služby umístnili ve 
městě 32 kontejnerů na plasty a sklo. Mají zelenou a žlutou barvu. Zatímco skla v poslední 
době výrazně ubylo,dvě třetiny kontejnerů se musí vyprazdňovat každý týden a zbytek po 
čtrnácti dnech. 

I na válce se dá vydělat. Spousta cizinců si zhotovuje kartičky s českým textem a žádají o 
peníze. Většina lidí je však dobře prokoukne, ale bohužel se najdou i tací, kteří nalítnou. 
Krátce po poledni oznámil hlídce městské policie muž ze Žabonos a nezávisile na něm i žena 
z Bořetic, že byli v katastru Kolína I okradeni skupinkou cizinců tmavé pleti, a to ve chvíli, 
kdy na nich chtěli rozměnit peníze. Muži ukradli 800 korun, ženě 500 korun. 
Tyto informace zachytila přes radiové vlny také hlídka dopravního inspektorátu, která 
podezřelou skupinu objevila v Jaselské ulici a převezla ji na služebnu městské policie. Jeden 
z okradených je poznal. Jednalo se o pět Rumunů. Měli u sebe kartičku s textem: "Prosím o 
pomoc. Nejsem Čech. Jsme z Kosova- Brašov- Lucia. U nás v Kosovu je revoluce, zapálili 
nám dům. Zůstaly nám dvě malé děti. Rodiče zemřeli. Nemáme domov. Děkujeme za každou 
pomoc. Bůh vám zaplať ". Neměli žádné doklady a tak policie začala zjišťovat jejich 
totožnost. 

24.6. 

Radnice stále ještě nemá vyřešen problém s výtahem. V poslední době se každý snaží 
zpřístupnit své prostory všem občanům - a to nejen úřady ale samozřejmě i obchodníci. 
Okresní úřad má výtah již několik let v provozu a to ke vší spokojenosti. Kolínská radnice 
měla letos v úmyslu vybudovat osobní výtah a zpřístupnit tak úřad co největšímu počtu 
občanů. Dosud totiž především starší lidé a vozíčkáři skončili v podatelně , protože se dál 
nedostali- bránily jim schody. Úřednicí pak scházeli dolů a vyřizovali zde jejich záležitosti. 
Protože Městský úřad sídlí v historické budově, musel požádal Okresní úřad o vydání 
závazného stanoviska ve věci výstavby výtahu. 
Město nejprve navrhovalo prosklený fasádní výtah, který by končil ve druhém patře. Později 
však chtělo šachtu vytáhnout až nad římsu. V půdních prostorách totiž připravuje úpravu 
kanceláře pro některé odbory. Právě prodloužení se skleněnou variantou se ukázalo jako 
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největší překážka pro vydání povolení. Okresní úřad a památkáři s tímto řešením nesouhlasili 
a doporučili v tomto případě zděnou šachtu. Po konzultacích projektant zpracoval zděnou 
variantu a skleněnou, která by umožnila detailní pohled výšky vzhledem k šířce radnice. 
Památkáři se vyslovili proti a Okresní úřad jeho vyjádření akceptoval a vydal zamítavé 
rozhodnutí. Město se odvolalo a věc se dostala na Ministerstvo kultury. Od konce loňského 
roku až do dubna ale žádné rozhodnutí nepřicházelo. Radnice se tedy po něm začala pídit a 
zjistilo se, že se na ministerstvu ztratilo. Město se tedy 16. dubna 1999 odvolalo znovu a od 
té doby se zase nic neděje. Stavba výtahu se tak prodlužuje. Město má sice studii, ale 
nemůže zadat zpracování projektu. Neví totiž, kterou variantu ministerstvo povolí. Práce 
s projektem a výběrovým řízením zahájení stavby také oddálí. Radnice proto požádala o 
intervenci na urychlení vydání rozhodnutí senátora ing. Vladimíra Zemana, Kolíňáka. 

29.6. 

V Městském divadle skončila první část stavebních úprav, aby sem měli přístup i 
vozíčkáři. Při nich se přesunovaly příčky a bylo potřeba provést i řadu drobnějších úprav. Vše 
je tedy stavebně připraveno na montáž . Kromě přístupu do divadla bude takto postiženým 
umožněn i přístup do divadelního klubu a sousedící vinárny Scapino. I když nové zařízení 
v divadle využijí divadelní návštěvníci až v nové sezóně, do vinárny se jim takto otevřou 
dveře již dříve. 

V Kolíně se narodilo 21 dětí, zemřelo 16 lidí. 
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1.7. 

V Kolíně působí pečovatelská služba. Do konce roku 1995 byl jejím provozovatelem 
Okresní úřad v Kolíně, který také její provoz hradil zcela ze svých prostředků, od ledna 1996 
provozuje tuto službu MěÚ Kolín a nese název Městská pečovatelská služba. Přestěhovala 
se ze stísněných místností v objektu Domova důchodců do rekonstruovaného suterénu nové 
polikliniky a spolu s ní i prádelna, pedikúra i vany na koupání. Prostory jsou pro tyto účely 
moderně vybavené a dostatečně velké, takže si je pochvalují nejen zaměstnanci, ale 
především klienti. Pečovatelskou službu, která je podle zákona poskytována těžce zdravotně 
postiženým občanům a starým občanům, kteří nejsou schopni se sami obstarat nutné práce 
v domácnosti a další životní potřeby nebo pro svůj nepříznivý zdravotní stav potřebují 
ošetření jinou osobou, využívá 660 občanů z Kolína. Pro tyto lidi ale služba znamená 
daleko více, než jen pomoc při nákupu, vyprání prádla, osobní hygieně a dalších úkonech, na 
které už sami buď nestačí stářím nebo zdravotním postižením. Zájem o tuto službu by byl 
ještě větší. Převážně občané žádají o dovážku obědů, donášku nákupů, ošetření nohou, praní 
prádla, ale jejich zájem je pouze do doby, než se dozvědí, kolik za to mají zaplatit. Pak už 
raději prosí o pomoc sousedy. Takže od roku 1996 počet klientů ubývá. Zvýšení platby za 
dovážku obědů na 6 korun a za donášku nákupů na 1 O korun se negativně odrazilo v zájmu 
lidí. Zdejší pečovatelská služba při stanovení cen za všechny služby nevyužívá horní 
hranice stanovené příslušným ceníkem, platným v celé republice. A to i přes to, že došlo 
několikrát ke zvýšení důchodů i příplatků k důchodu za bezmocnost. Před loňskými 

komunálními volbami měla většina volebních stran ve svém programu péči o staré a 
nemocné občany, skutečný zájem o pečovatelskou službu, která právě takovým slouží, však 
projevili pouze členové ČSSD a Svaz důchodců za životní jistoty. Zaměstnanci pečovatelské 
služby připravili přehled o poskytovaných službách a o příjmech svých klientů i jejich 
výdajích. Podle těchto propočtů je průměrný příjem klienta 5600 Kč (v rozmezí od 3750 do 
necelých 7000 korun). Pokud by klient požádal o pečovatelskou službu v plném rozsahu, to 
znamená dovážku obědů, nákupů, úklid v domácnosti, praní prádla drobného i velkého, 
ošetření, masáže nohou, zaplatí měsíčně za 21 pracovních dnů 600 korun. Dalších 600 korun 
dělají samotné obědy, za nájem a inkaso zaplatí kolem 2000 korun. Na snídaně, večeře, 
stravování o víkendech a svátcích, na léky, na telefon, případně jiné výdaje mu zbude 2400 
korun. Nebývá vzácností, že klient prosí o poshovění při placení obědů, než přijde důchod . O 
uvedených 600 osob se stará celkem 25 zaměstnanců. Do práce nastupují v sedm hodin ráno. 
Sejdou se v jedné místnosti, řeknou si, co kdo bude dělat a jaké měl předcházející den 
problémy, protože jedním z bodů pracovní náplně je i sledovat stav klientů a každou změnu 
hlásit okrskovým zdravotním sestrám. Kolem osmé hodiny vyjíždějí zaměstnanci do terénu. 
K ležícím pacientům chodí pečovatelky už v sedm hodin . Tyto osoby pečovatelka umyje, 
učeše, převlékne, nakrmí a v poledne ji vystřídá jiná. Je to práce velice náročná fyzicky i 
psychicky a přitom není nijak výrazně dobře finančně ohodnocena. Pečovatelky jsou 
odměňovány ve stejné platové třídě jako uklízečky. I když jde o práci s lidmi a nevidí při ní 
mnoho radostného a veselého, o to více však starostí, bolestí a nářků. V půl desáté jezdí tři 
auta pečovatelské služby pro obědy do Tesly, čtvrté pro dietní stravu do školní jídelny 
v ulici Prokopa Velikého. Auta mají vysílačky, takže v případě jakéhokoliv problému je 
možné okamžitě volat lékaře.Velmi dobrou spolupráci má pečovatelská služba se státní i 
městskou policí i zámečnictvím pana Němce, kteří okamžitě přijedou, když některý z klientů 
nepřijde otevřít. A nezlobí se, že jedou zbytečně. Stávají se také případy, že se pečovatelská 
služba nemůže dozvonit ani dobouchat, přivolá pomoc na otevření dveří a když už se 
odborník chystá proniknout do bytu násilím, nedoslýchavý člověk přijde otevřít a řekne, 
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že si vzal prášek na spaní a tvrdě usnul. Ke každodenní činnosti patří také svážení klientů 
na koupání, pedikúru, sváží se špinavé prádlo a rozváží čisté prádlo těm, kteří si pro něj 
nejsou schopni dojít. Dovážejí se i minerálky těm, kteří mají větší spotřebu, aby pečovatelky 
nemusely tyto těžké nákupy nosit v rukách. Pečovatelky jsou různých věkových kategorií 
mladé, středního věku i před důchodem . Všechny však musejí mít svoji práci rády, protože 
jinak by u ní nevydržely. Nezřídka se stává, že ji nezvládnou fyzicky i psychicky a do půl 
roku po nástupu odcházejí. Klienti mají k děvčatům, jak jim říkají, velkou důvěru a svěří jim 
věci, které třeba ani rodina neví. Na druhou stranu ale bývají také náladoví. Někdo si hned 
stěžuje na jídlo a někdo úplně na všechno - takovému člověku se pečovatelky nezavděčí 
s ničím. Proto musí být silnými osobnostmi, aby tyto situace zvládaly a dokázaly řešit. 
V rozpočtu města je na provoz pečovatelské služby vyčleněna částka téměř 4,5 miliónu 
korun. Převážnou část z této částky však tvoří platy zaměstnanců, odvody z mezd, nájem, 
cena za benzín, pojistné, energie a opravy. Takže skutečné náklady na pečovatelskou 

službu dělají jen 60.000 korun. To, že tržby za poskytované služby nejsou velké, je dané 
možnostmi lidí. A vědomím, že na sociálních službách pro potřebné lidí nelze vydělávat. 

2.7. 

Radnice letos přidělila Domovu důchodců v Kolíně 3,5 miliónu korun a tato částka musí 
být letos celá proinvestována. Vedení DD se rozhodlo, za co tyto peníze utratí. Bude to za 
rozvod vody, včetně vybudování oddělených koupelen, protože dosud bylo toto sociální 
zařízení společné pro muže i ženy. Umyvadla budou instalována i do pokojů, což značně 
ulehčí práci sestrám, které dosud vodu na mytí nechodících obyvatel nosily ze vzdálených 
koupelen. Všichni se tu těší na to, až bude vše hotovo. Obavy ale mají z průběhu 
rekonstrukce za plného provozu a to ze zátěže, kterou to přinese obyvatelům. Radnice 
původně zamýšlela vybudovat ve Štítarech penzion, kam by se část obyvatel po dobu 
rekonstrukce přemístila. Myšlenka je to vynikající, zejména v kontextu s další částí záměru, 
že by byl tento objekt později využit pro chodící klienty a kolínská budova by sloužila 
nechodícím. Ovšem vzhledem ke značné finanční zátěži nebude tento plán realizován. Část 
obyvatel bude přesunuta do českobrodské nemocnice. Vedení tohoto zařízení by uvítalo, 
kdyby si ty schopnější obyvatele DD na dobu rekonstrukčních prací vzaly domů jejich 
rodiny.S touto eventualitou však moc nepočítá, po zkušenostech z nedávného malování, kdy 
z několika oslovených příbuzných, si na týden vzala babičku domů jen jedna rodina. 

4.-6.7. 

Ulice města se vylidnily. Českou republiku totiž zasáhla vlna tropických veder a tak kdo 
mohl, odjel z města ven. Kdo neměl chatu, chalupu ani jinou možnost pobytu v přírodě 
zůstal ve městě, ale raději nevycházel. Rtuť ve stínu se v tyto dny vyšplhala na 36 stupňů ve 
stínu, na rozpálené dlažbě bylo ještě více. Ani v noci se lidé moc neochladili, v Kolíně byly 
tropické noci, že teplota neklesla pod 20 stupňů. To mělo snad jedinou výhodu -komáři byli 
vedrem stejně unaveni jako lidé, tak dali na chvíli pokoj. A tak bylo doslova obležené 
venkovní koupaliště na plaveckém bazénu a všechny vody okolo města, vhodné ke koupání. 
Lidem vlastně tato tepla přišla vhod, protože 5. a 6. byly státní svátky ( Cyrila a Metoděje, 
výročí upálení mistra Jana Husa), které vyšly na pondělí a úterý. Ve spojení s víkendem se 
tak vytvořil příjemný blok čtyř volných dnů. Ke konci úterý se počasí pokazilo a přišlo 
ochlazení a déšť, který byl také potřeba, protože již dlouho nepršelo a půda byla vyprahlá. 
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7.7. 

Občanské sdružení Arché 97 je provozovatelem nízkoprahového K- centra ve Štítarech. Je 
v bývalé mateřské škole. Prostory jsou to pěkné, ale nejsou moc využívané, klienti tam 
nechodí, snad proto, že je to příliš daleko od centra. Proto to není jeho konečná adresa, 
připravuje se pro něj dům v Kutnohorské ulici č. 17. Město na rekonstrukci tohoto domu 
v loňském roce uvolnilo půl miliónu korun, ale vzhledem k nutnosti vypracování nových 
projektových dokumentací byly tyto peníze převedeny na letošní rok. Zaplaceny z nich byly 
projekty a na opravu zbylo asi 400.000 korun. Opravu provedou Technické služby. Byly již 
vypracovány dva návrhy na opravu domu. Začne se s rekonstrukcí střechy a přízemí. Od 
přemístění střediska si jeho pracovníci slibují zvýšení zájmu mezi veřejností a chtějí se tak 
vlastně přiblížit své klientele. V současné době je vila "Pod Brankou" v katastrofálním stavu. 
V létě je budova zakryta alespoň keři, v zimě se vše odhalí. Vytřískaná okna , opadávající 
omítka, odpadky u dveří. Snad jen ty mříže na oknech chrání dům před větší devastací. 
Vysklená okna, hluk, řemeslníci dávají tušit, že se zde pozvolna začíná s přípravami na 
opravu. 
Do K-centra přicházejí lidé, kteří se octli v krizi - a to nejen v souvislosti s omamnými 
látkami - přičemž mohou čekat pomoc psychologickou, psychiatrickou, psychoterapeutickou 
a právní. Kromě toho zde také úspěšně funguje výtvarná, keramická a hudební dílna. Začaly 
zde také se zkoušením hudební skupiny. Jejich hudba ale rušila příchozí klienty a ti se 
nemohli soustředit na své problémy, proto se s tím přestalo a tato činnost byla výrazně 
omezena. Rozbíhá se také práce přímo v terénu, kdy zatím jeden člověk, tzv. streetworker, 
aktivně vyhledává toxikomany a zároveň mapuje místní drogové scény. Jmenuje se Zdeněk 
Bláha a má přezdívku "Prďa" . Ten odhaduje, že nyní je v Kolíně asi 20 lidí, které lze označit 
za narkomany. Přiznává, že nové lidí nevídá, ale je to tím, že věk narkomanů stále klesá a 
oni se s drogami uchylují do škol. Jiná možnost není - do hospod ještě chodit nemohou, 
není jim 18 let. Do K-centra si již drogově ohrožení našli cestu (nejnižší věková hranice je 
15 let), i když by jich mohlo být více, ale mnohým se asi nechce utrácet peníze za autobus. 
Potřební si zde také mohou vyměnit v rámci "výměnného programu" jehlu aby neohrožovali 
jak sebe, tak své okolí. Použitá jehla je totiž nejsnazším prostředkem k přenosu onemocnění 
žloutenkou typu B,C nebo AIDS . Pokud končí třeba v dětském pískovišti - jak už to bývá 
je to ještě horší. Za dva měsíce existence toho programu tu vyměnili 35 jehel. V tomto 
směru se významně podílí OHS, která pro jeho potřeby poskytuje zdarma injekční materiál a 
nádavkem kontejnery, přičemž se stará o likvidaci infikovaného odpadu. Zdejší pracovníci 
jsou také schopni zprostředkovat léčbu. Do začátku května se tu odehrávalo až 120 kontaktů 
měsíčně, po oteplení se tento počet snížil. Kromě těchto služeb zajišťuje K-centrum sociální 
asistenci, to znamená, že doprovází klienty třeba na testy HN či na žloutenku, případně je 
motivuje kjejich absolvování. Podobné problémy, jaké centrum řeší, bývaly až donedávna 
typické pro město, nyní se však začínají objevovat i na vesnici a drogy se šíří i tam. Proto 
pracovníci centra vyjíždějí a pracují i v terénu a vyhledávají partičky-mladých lidí, kteří se 
zatím s drogami skrývají. Pořádají i různé přednáškové akce ve školách. 

8.7. 

Snahou radnice je oživit centrum města. Dosud se úderem 17 hodiny zpravidla vylidnilo, 
stánkaři sbalili svůj prodejní sortiment a tím vlastně skončil ruch každého dne. Jen tu a tam 
někdo prošel, jeho kroky směřovaly na návštěvu či do nějaké restaurace. Vedení města se 
snažilo přilákat do centra ruch a tím samozřejrně získat peníze do pokladny. Proto uzavřela 
smlouvu s budoucími provozovateli restaurací. Jednomu z nich se daří - v rohovém domě 
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Pizza restauraci- druhému z nich však nikoli. Pierot měl již od počátku slabou návštěvnost. 
Hosté si často stěžovali na špatnou obsluhu - neochota a pomalost. Pierot se nyní dostal do 
sporu s radnicí, které žádá splnění svých požadavků vyplývajících ze smlouvy. 
Město se chystá ustoupit od nájemní smlouvy s Františkem Jordánem, provozujícím 
Pierota. Důvodem je dluh ve výši necelých 280 tisíc korun, který musí být městu uhrazen. 
Jinak tomuto zařízení hrozí konec. Město totiž dohodlo s panem Jordánem splátkový 
kalendář, který však nebyl plněn. Město dalo panu Jordánovi poslední šanci. Upomínku pan 
Jordán převzal 28. června a od té doby mu běží patnáctidenní lhůta pro splacení dluhu. Pro 
provozovatele je tedy nyní čas otázkou života a smrti, je ochoten přijmout i partnera, který 
bude schopen další existenci lokálu finančně zabezpečit. Pokud se mu to nepovede, hrozí 
mu okamžitá výpověď z nájmu, protože pro porušování základních povinností ( čímž 
neplacení nájmu je), lze zrušit smlouvu okamžitě, bez dodržení čtyřměsíční výpovědní lhůty. 

Pokud by dostal výpověď, bylo by vyhlášeno znovu výběrové řízení. Případný nový nájemce 
na tyto prostory by byl vybrán pod podmínkou, že bude muset dluhy uhradit a dohodnout se 
s panem Jordánem o převodu movitého majetku, který tam nakoupil. Když před dvěma lety 
Pierot zahajoval provoz, byla to veliká sláva. Městu se v oblasti stravování nabízelo něco 

jiného, než co bylo zvykem. Jordán, který měl za partnety lidi, dříve pracující v známých 
pražských hotelích, nabízel jídla italská, řecká, kanadské a americké kuchyně. Jordán měl 
podle smlouvy platit městu každý měsíc 27.500 korun, což by nebylo zase tak mnoho. On 
však tvrdí, že udělal několik zásadních chyb. Zklamal se v jednom ze svých poradců, 
dřívějším majitelem čtyř pražských restaurací, který mu "radil" tak, aby co nejdříve získal 
lokál pro sebe. Štěstí neměl ani se společníkem, od něhož měl slíbeno, že se finančně bude na 
provozu podílet. Z očekávaného zisku však zbyla sotva čtvrtina a Jordán přestával být 
solventní k zaplacení nájmu. Zákazníci začínali ubývat. Nepomohlo mu ani snížení cen jídel 
a piva, kdy za Bernarda začal brát levnějšího Kozla, ani spojení s pražskou firmou, která mu 
měla dopomoci k vybraným a tedy movitějším zákazníkům. V.I.P. pozvánky ( na ně bylo 
možné uplatnit slušné slevy a navrch hned při první návštěvě a v jednom týdnu na jejich 
držitele čekala trachtace za poloviční cenu) měly být původně distribuovány jen mezi asi 60 
lidí, avšak bylo jich zakoupeno nejméně pětkrát tolik a navíc v místech mimo Kolín. Takže 
místo aby to podniku pomohlo, uškodilo to. Jezdili se sem levně najíst až z Berouna. Jenže 
jednorázové návštěvy nebyly podniku nic platné, potřeboval získat místní a hlavně stálou 
klientelu. I když po čtvrt roce tato akce skončila, nebylo to nic platné. Takže dnes je 
restaurace poloprázdná 

9.7. 

Konala se 15. schůze Městské rady 15, 00 hodin v zasedací místnosti Městského úřadu 
v Kolíně 

Přítomní: pí Majerová, Ing. Kosina, JUDr. Najman, Ing. Sova, p .Čábela, JUDr. Molnár, 
Ing. Kaisler, Ing. Pánek, Mgr. Šourek 

Omluven: MUDr. Rakušan, Mgr. Krumich 

Dále byl přítomen: p.Pešek- tajemník MěÚ 
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Návrh na bezúplatný převod stavebních pozemků č. 3525 a 3524 o výměře 533m2 a 
pozemku č. 1645/3- veřejná zeleň o výměře 1033 m2 v ulici Sladkovského v Kolíně 
IV z vlastnictví Českých energetických závodů s.p. do vlastnictví města Kolína na LV 
5555 

Jedná se o vypořádání vlastnických vztahů nemovitého majetku mezi městem Kolín a 
Českými energetickými závody, domy č.p. 624 a 625 na stavebních parcelách č. 3525 a 3524 
jsou ve vlastnictví města, pozemek č. 1645/3 je nedílnou součástí těchto domů a je ve 
vlastnictví Českých energetických závodů. 

USNESENÍ č. 60 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 36a) odst. 1, písm. a) zák. ČNR č . 367/90 
Sb. ve znění pozdějších předpisů, bezúplatný převod stavebních pozemků č. 3525 a 3524 o 
výměře 533 m2 a pozemku č. 1645/3 -veřejná zeleň o výměře 1033 m2 z vlastnictví 
Českých energetických závodů s.p. do viastnictví města Kolína 

Návrh na schválení odměn uvolněným členům MZ v Kolíně 

Předložený návrh odměn je projevem uznání za odpovědný přístup při řešení prodeje akcií 
STE a STP ve prospěch rozpočtu města, zabezpečení důstojného průběhu 37. Kmochova 
Kolína. 
Starostka: 27500 Kč 
zástupce starostky: 23500 Kč 

USNESENÍ č. 61 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 
podle § 45, písm. n) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů a podle nařízení 

vlády ČR č. 23/1999 ze dne 27.1. 1999, kterým se mění a doplňuje nařízení vlády ČR č . 
262/94 Sb. odměny uvolněným členům MZ v Kolíně za ll. čtvrtletí 1999 

Návrh na poskytnutí finančního příspěvku Mysliveckému sdružení Kolín 

Píspěvek na 2.ročník střelecké soutěže o "Putovní pohár města Kolína" v brokových 
disciplínách. Jde o obnovenou tradiční akci. Cílem akce je propagace myslivosti jako ochranu 
a zlepšení přírody, propagace města. 

USNESENÍ č. 62 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 
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podle § 45, písm. p) s odvoláním na § 36a) odst. 1, písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve 
znění pozdějších předpisů finanční příspěvek ve výši 4 000 Kč Mysliveckému sdružení 
Kolín na pořádání 2. ročníku střelecké soutěže 

Po informativních zprávách (žádost manželů Pěkných o odkoupení pozemkové parcely -
zahrady č.kat. 661118 o výměře 336m2, žádost Sdružení pro pomoc mentálně postiženým o 
poskytnutí finančního příspěvku) byla schůze ukončena v 17, 25 hodin 

14.7. 

Romští nájemníci domu č. 445 v Písečné ulici si udělali z bytu skládku. Odpadky zaplnili 
několik místností, půdy, sklep i studny na dvoře. Není proto divu, že se tam dobře dařilo 

krysám a jiným hlodavcům , hmyzu, šířil se odtud zápach. Na základě stížnosti majitele 
domu Jana Topola se tam sešli tajemník MěÚ Jan Pešek, vedoucí odboru životního prostředí 
Pavel Horák, Marta Havlíčková z OHS Kolín a zástupci obyvatel Písečné ulice. Majitel domu 
koupil dům, sestávající z jednoho bytu a zdevastovaných prostor vyjmutých z bytového 
fondu, na podnikání. Asi po třech týdnech od koupi se do něj vrátili dnešní obyvatelé, 
s nimiž on ale nemá žádnou nájemní smlouvu. Městský úřad mu totiž prodal část nemovitosti 
jako nebytovou, aniž se přesvědčil, že v ní má bydliště několik rodin. Asi dva roky probíhal 
soud, který skončil patovým stavem, kdy platí současně jak právo na bydlení pro Romy, tak 
výjimka z bytového fondu. Navíc si majitel vzal na koupi podnikatelský úvěr, který již splatil. 
Svůj podíl na vzniklé situaci má městský úřad, který rekolaudoval prostory na nebytové i 
s obyvatelem, který právě pobýval ve výkonu trestu. Podíl má ale i majitel . Město nakonec 
pňšlo se vstřícným návrhem. Zdarma pňstavilo kontejnery a obyvatelé bytu se zavázali 
nanosit do nich všechny odpadky. Majitel musí zajistit následnou deratizaci odbornou 
firmou a garantovat, že se v jeho nemovitosti napříště nic takového nebude dít. Dále se 
město zavázalo, že bude - ačkoliv to není jeho povinností - pň rekolaudaci neJprve 
prozkoumat, zda v objektu nemá nikdo trvalé bydliště. 

Časně ráno prováděla hlídka MP kontrolu v Kolíně 4 a na kruhovém objezdu služební 
vozidlo předjel osobní automobil Fiat Uno, který nedodržel směr jízdy. Autohlídka sledovala 
kličkující vozidlo, které odbočovalo od opačného směru jízdy bez udání změny směrujízdy. 
Poté řidič pronásledovaného automobilu začal najíždět do služebního vozu MP. Na 
křižovatce ulic J aselská a Benešova se hlídce MP podařilo vozidlo zastavit a na 22letém 
ňdiči požadovali prokázání totožnosti a vysvětlení jeho chování. Mladý muž na strážníky 
mluvil zmateně a po dalším šetření bylo zjištěno, že je pod vlivem drog. Přes velké nebezpečí 
, které mohly způsobit drogy se naštěstí nic nestalo. Dotyčný u sebe neměl ňdičský průkaz 

ani doklady o technickém stavu vozidla. Strážníci ho předali Policii ČR. 

15.7. 

Obyvateli Kolína, okresu i sousedních okresů je velmi oblíbená pravidelná nedělní burza 
na plaveckém stadionu. Sjíždějí se sem z celého okresu a to i přesto, že většinu prodávajících 
tvoří Vietnamci. Ti nabízejí zboží stejné, jaké je možné koupit v obchodech na náměstí, ale dá 
se říci že na burze jsou ceny podstatně vyšší. Jejím soukromým provozovatelem je Josef 
Fanta, vedoucí plaveckého stadionu. Zde se každou neděli dopoledně prodává textil,oděvy, 
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obuv, drobné předměty, potraviny, opékají se uzeniny, nabízí se svařené víno, ovoce, 
zelenina, čerstvý chléb, dostaveníčko zde mají sběratelé všeho možného. I když nic 
neschánějí, jdou sem alespoň za vonící opečenou klobásou, svařákem či burčákem, někomu 
stačí ke štěstí auto stojící před vjezdem do areálu a nabízející čerstvý chléb. Do toho všeho 
se z místních amplionů line hudba, reklamy, inzeráty ... Při každé burze jsou po obou stranách 
chodníků nastavena osobní auta návštěvníků, stejně tak jako na přilehlém sídlišti. Město 
panu Fantovi nyní, téměř po osmi letech podnikání, vypovědělo smlouvu a od září budou 
službu provozovat Technické služby. K tomuto kroku se dospělo pod určitým tlakem 
veřejnosti, která si stěžovala na hluk, nepořádek a jiné věci a vše padalo na domnělého 
provozovatele, TSMK. Proto burzu převezmou a chtějí zde udělat pořádek. Nový majitel na 
těchto zaběhnutých burzách nechce nic měnit. Jednou z novinek ale bude provozní řád, 
který až dosud chyběl a tak byl veřejně a bez postihu porušován některými prodejci 
živnostenský zákon. Dále budou asi i úpravy vstupného. Buď se zvýší vstupné (současných 5 
Kč) a pro stánkaře zůstanou stejné ceny, nebo naopak budou zvýšeny poplatky za prodej jim 
a vstup bude volný. Tento sportovní areál by snad mohl touto změnou získat více peněz na 
provoz, kterých se stále nedostává. 

19.7. 

Obchodní zloději se na lup vypravili ráno. V Burku na Karlově náměstí chytila 
prodavačka mladou 28letou ženu, která chtěla kolem pokladny nepozorovaně projí 
s nákupem za 95,20 korun. Po příjezdu hlídky MP musela zboží vrátit a zaplatila blokovou 
pokutu. Další zloděj byl už v půl osmé v Delvitě. Třiadvacetiletý muž ze Starého Kolína zde 
odcizil holicí strojek s příslušenstvím za 698,80 korun. Protože se podobného přestupku 
dopustil už několikrát a byl pro strážníky známou firmou, nespravila to bloková pokuta, ale 
celá záležitost putuje k řešení přestupkové komisi. 

29.7. 

Autogramiádu měli v knihkupectví U Zlaté kosy.Po několika měsících práce je totiž na 
světě nový nástěnný kalendář s vyobrazením památek Kolínska na třinácti grafických listech. 
Autorem je kreslíř Miroslav Fechtner. Nejde o obyčejný kalendář. Jedná se o kvalitní 
propagační materiál , jehož jednotlivé obrázky je možné zarámovat, upotřebit je jako dárky, 
využití najde i v cestovním ruchu ... Autor obrázků si dal velmi záležet při jejich přípravě. 
Nafotil desítky snímků, podle nichž pak kreslil, u jiných mu za základ posloužily skici. 
Vždy však platilo, že se snažil památku vidět tak, jak dosud viděna nebyla, tedy z míst, 
odkud se na ni běžně nikdo nedívá. Například z vrcholu stromu, střechy domu . Vždy 
domluvil s majiteli objektu, aby mu umožnili přístup do míst, odku-d je nejlepší pohled. 
Přestože se jedná o kresby, snažil se autor, aby byly věrné. Takže souhlasí se skutečností 
třeba počet pruhů tašek na střeše a podobně. Na druhou stranu se ale nebál i trochu 
retušovat. Nikdy však nešlo o historickou část památky. Na obrázcích nejsou například 
větve, které z určitého úhlu pohledu stínily, nezapadaly do celkové kompozice. Snaží se 
v něm připomenout vzácné architektonické památky a objekty, byl použit exkluzivní 
křídový papír a celé dílo je opatřeno několikajazyčným textem. V Kolíně tak vzniklo něco, 
co zde ještě nebylo. Kalendářů s fotografiemi je totiž mnoho, kreslené žádné. První den jeho 
prodeje měli kupující možnost získat i podpis autora. Po úvodním křestu v kolínské 
Synagoze se od 12 hodin prodával v knihkupectví Petra Krále v Pražské ulici, kde byla 
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také autogramiáda. Miroslav Fechtner se zde podepisoval až do 17 hodin. Kalendář byl 
vydán v malém nákladu, je první, ale určitě ne poslední. Zastřešující vydavatelská agentura 
Wink by v těchto činech ráda pokračovala. Zajímavé je, že agentura na vydání tohoto 
kalendáře nežádala žádné sponzorské dary, peníze chce získat jen prodejem těchto 
kalendářů. Tento kalendář si již předem objednala řada městských a obecních úřadů okresu. 
Nástěnný kalendář je tak druhým počinem toto oblíbeného malíře. Loni uvedl do prodeje 
těsně před koncem roku stolní . Ten si také většinou rozebraly obecní úřady. Velmi často byl 
viděn na zařízeních městského úřadu (autobusy, plavecký bazén). Prodával se za 40 Kč. Nebyl 
vyprodán, a tak se během roku jeho cena snižovala až na 5 Kč. Jeho kalendáře jsou vítanou 
novinkou mezi standarty - fotografie, zejm. pak pro kolínské patrioty. 

Ráno našli občané zavřené dveře pošty na náměstí Republiky, protože začala šestidenní 
provozní pauza na technickou údržbu. . Přestože o tom byla veřejnost informována v 
místním tisku, ne všichni si tohoto oznámení všimli . Tato pošta patří v Kolíně i v celém 
okrese k nejvytíženějšímu pracovišti a objem služeb, které veřejnosti odvede, neustále 
roste, oproti minul-ýrlletům vzrostl třikrát. Přičítá se to hlavně vhodnému umístění v centru 
města, u stanoviště městské hromadné dopravy, v blízkosti supermarketu Delvita i tomu, 
že zde byl na veřejně přístupném místě i mimo úřední hodiny umístěn bankomat k výběru 
peněz. Pošta sice na šest dní hlavní vchod zavřela, ale tak úplně na své zákazníky 
nezapomněla. Boční vchod zůstal otevřený a lidé si mohli přijít pro oznámené zásilky, mezi 
něž patří doporučené zásilky, dobírky, balíky a poukázky. Ostatní služby poskytovaly 
zbývající pošty v Kolíně - u nádraží a na Zálabí kde se tvořily fronty. Pošta tyto dny na 
technickou údržbu a tedy i uzavření úřadu zvolila záměrně. Z celého roku je totiž v tomto 
období nejslabší provoz - jsou dovolené, neplatí se inkaso, podává se méně zásilek, takže 
v tomto období chodí na poštu z nejrůznějších důvodů asi jedna třetina zákazníků oproti 
ostatním obdobím roku. 

Městské informační centrum sídlící v ulici Na Hradbách mělo svoji premiéru při Kmochově 
Kolíně a od té doby podávají jeho zaměstnanci informace o památkách, ubytování a 
dalších, pro turisty důležitých věcech. Velmi často sem přicházejí cizinci, dosud mezi nimi 
převládají Holanďané. Z místních se tu občas někdo zastaví spíše ze zvědavosti. Velký zájem 
je o propagační materiály, které poskytuje kolínská radnice. Jsou zde mapky, prospekty a 
zcela nová publikace Kolínsko, programy kina a divadla. Pokud jde o zájem o památky, 
jednoznačně vede židovská synagoga. Návštěvnost infocentra však zatím není příliš 
vysoká, denně přijde 5 - 1 O lidí. Aby sem našlo cestu více lidí, byly ve městě rozmístěny 
informační poutače s ukazateli trasy k infocentru. Nabídka byla obohacena o mapku 
historických památek, která určitě turistům pohyb po Kolíně ulehčí. Tato mapa je k dostání i 
v hotelích a u čerpacích stanic. Centrum připravuje i vlastní internetovou stránku, která 
nabídne veškeré informace o městě a umožní spolupráci s dalšími informačními centry 
v jiných městech. 

30.7. 

Kolem osmé hodiny ráno na Husově náměstí pobíhal úplně nahý muž a společně se svým 
kamarádem (ten byl oblečený) , kopali do zaparkovaných aut. Strážníci v nich zjistili 
mladíky 15 a 18 let, značně opilé. Žádnou škodu nezpůsobili a tak jen strážnici dohlédli na to, 
aby se ten svlečený oblékl. 
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V Sendražicích se objevily na sloupech veřejného osvětlení ukazatele ulic. Jedná se o 
plechové desky modré barvy a bílého jména ulice. Rovněž je zde šipka ukazující kterého 
směru se název týká. Doposud byly ulice značeny v celé republice jednotně- na plotech či 
domech - červený plech s bílým nápisem. V některých městech se začalo objevovat toto 
viditelnější značení již dávno (např. v Pardubicích mají směrovky hnědý podklad a bílý nápis). 
Někde totiž název ulice nebyl umístěn vůbec. Nyní je možné bez problémů již z auta určit 

správný směr jízdy a odbočit do požadovaných míst. Je zajímavé, že v samotném Kolíně se 
toto značení ještě neobjevilo. Jako první v tomto novém značení přišly na řadu Sendražice a 
Zibohlavy z toho důvodu, že došlo k přejmenování některých ulic v důsledku jejich duplicity 
ve městě Kolín a jeho připojenými částmi. Značení ve městě je také naplánováno, ale až na 
pozdější dobu. 

V Kolíně se narodilo 29 dětí ( 1 O dívek, 18 chlapců), zemřelo 24 lidí. 
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1.8. 

Dnes je neděle. Školním dětem se přehoupli prázdniny do druhé půlky. Zatímco 
v předcházejících letech si mohli stěžovat na špatné počasí- buď stále pršelo nebo byla zima, 
letos je jim teplo nakloněno . Již od počátku července se na teploměrech usídlily vysoké 
teploty. Déšť přišel jen na konci prvního týdne, kdy měla většina lidí -dovolenou. Bohužel od 
této chvíle se žádný mrak na obloze neukázal. Kdo má okna na východ, nemůže snad ani 
zaspat, neboť sluníčko mu pere do oken již od 5 hodin. Pak nastává běžný pracovní den, kdy 
se dá snad bez problémů přemýšlet jen v ranních hodinách a pak se nám rosí z tepla obličej. 
Jedinou útěchou je, že máme v okolí několik rybníků a pro náročnější i venkovní plavecký 
bazén. Vodní plochy jsou v pracovní dny obloženy v odpoledních hodinách,o víkendu je zde 
plno již od rána. Snad nejpopulárnější je písák u Hradištka. O víkendu zde stojí u těžebního 
prostoru na provizorním parkovišti auta v řadě již od odbočky na Sendražice. Zaplněná je i 
travnatá louka hned po levé straně . Nikoho neodradí pichlavé oblázky, které sem navezli 
těžaři. Zatímco v jiných letech zde nebylo žádné občerstvení, letos už zde bují konkurence. Na 
levé straně při příjezdu od Kolína stojí starý červený autobus s ohromným nápisem 
Občerstvení. Okolo něho je pár plastových bílých stolků a židlí a samozřejmě spousta 
odpadků . Další stánek - buňka je na hlavní pláži . A v neposlední řadě je možné využít i 
Obecní hospůdku přímo v Hradištku. I přes vysoké teploty zůstává voda téměř ještě 

průzračná. Ke břehu občas připlavou malé rybky. Novinkou je zde noční přenocování. 
Většinou jde o rodiny, které jedou kolem, mají obytný přívěs, a tak děti mohou zažit 
dobrodružnou noc ve stínu borovic. Navečer se sem sjíždějí němí posluchači vodní hladiny
rybáři . A v neposlední řadě i večerní myči svého těla - snad Ukrajinci či bezdomovci, kteří se 
zde mydlí, perou ponožky a spodní prádlo, to pak rozvěšují na větve akátů. I přes značný 
odpor jejich diváků je nikdo ze strach neupozorní na nevhodnost jejich počínání. 
Dlouhotrvající sucho(denní teploty okolo 25 °C jsou již pro nás téměř normální) má za 
následek vyschnutí mnohých potoků . Hluboký potok přitékající do písáku již nemá žádnou 
vodu, alespoň se hodí k odhazování odpadků- zejména kelímků od piva. 

Protože v těchto letních dnech začíná voda již " kvést", udělala hygienická stanice rozbor 
nejčastěji využívaných rybníků. Naštěstí pro nás, kteří nechtějí platit za osvěžení, nebo jim 
chemicky upravená voda nevyhovuje, voda u Hradištka, Veltrub a Sandberg je dosud vhodná 
ke koupání. 

Snad největší změnu během prázdnin je na Zálabí. Městský zastupitel- p. Pecha z rohového 
domu u 6. ZŠ vybudoval pension -U Pechů. Jeho prodejna masa zde zůstává i nadále. Dům 
dostal novou barvu fasády - okrová. Nahoře se přistavěli dnes tolik populární podkrovní byty. 
Střechu má také novou. Z tmavě červeného materiálu připomínajícího smirkový papír. Že se 
jedná o pension je patrné z velkého nápisu umístěného přímo na fasádě- viditelného při jízdě 
směrem na Sendražice. Pan podnikatel však zbudoval v domě ještě papírnictví. To je směrem 
do Ovčárecké ulice. Otevřeno bude poprvé 9.8. Avšak obchod začal zaplňovat již 5.8. 
Papírnictví bylo dříve hned naproti, ale asi pro nezájem bylo přebudováno na prodejnu 
pekařských výrobků. Každopádně kvůli žákům by se oba obchody mohly udržet. 

Další novinkou bude otevření autosalonu rovněž na Zálabí na rohu ulic Ovčárecké a Okružní 
směrem na Sendražice po pravé straně . Zde snad celých 20 let byl úděsný dřevěný plůtek 
skrývající velký nepořádek a na něm jakási reklama již k nepřečtení. Se stavbou se začala před 



necelým rokem . Že půjde o autosalon se vědělo hned od začátku.Nikdo si však neslibuje 
velký úspěch, protože se lidé mají čím dál hůře a kdo dá 269 000 Kč (nejlevnější auto, které je 
zde vystaveno ) za nové auto, když má sotva na nájem bytu a na jídlo ? Nicméně v červenci se 
začalo s dokončovacími pracemi. Konečně jsme se dověděli, jakou značku tu budou prodávat 
- NISSAN. Podél celého domu byl umístěn modrý nápis s touto značkou, který v noci svítí. 
Pro nás lidi s malým příjmem byl rovněž umístěn na výlohy nápis o možnosti nákupu na 
leasing. V prvním srpnovém týdnu sem byla navežena auta. Prodávat se začalo 7.8. Kdo by 
čekal obvyklý nával při zahájení, jaký je běžný při otevírání supermarketů, asi by čekal 
zbytečně. I přestože zde byl umístěn nápis oznamující, kdy bude otevřeno, marně by zájemci 
sháněli, v kolik hodin a kdo vlastně majitelem. Tyto povinné údaje sem umístěny až časem. 
Další vchod, který je v tomto domě by snad měla být nějaká restaurace- zatím se to proslýchá. 

Do roku 1989 se téměř nebrala v úvahu přítomnost lidí se sníženou mobilitou. Od tohoto 
roku se v Kolíně začala postupně budovat zařízení, která jim umožní žít spolu s ostatnímu 
.Na přechodech se snižovaly obrubníky, některé úřady či firmy zřídili bezbariérové vchody a 
záchody. A však restaurace zůstaly v pozadí těchto aktivit. Nedávno bylo otevřeno nové kino , 
které již počítalo s tímto handicapem. Dalším důležitým kulturním zařízením je Městské 
divadlo. To se rozhodlo zpřístupnit také veškeré prostory. 

K vedlejšímu vchodu do Městského divadle ve Smetanově ulici byla nainstalována 
schodištní plošina, která umožní lidem na invalidním vozíku přístup do divadla. Původní 
varianta instalovat plošinu jenom do divadla byla rozšířena i na divadelní klub a sousední 
restauraci Scapino. Tato restaurace se tak stala jedinou v Kolíně, která toto zařízení má. 
Obsluha plošiny je standardní a vozíčkáři ji dobře znají. Navíc byl zhotoven pro všechny 
členy kolínského Svazu invalidů klíč , kterým se zařízení spouští. Pokud přijede někdo, kdo 
klíč nemá, je k dispozici u personálu Scapina a během divadelního představení také u 
zaměstnanců divadla. Takže odpadne to, co se dělo až dosud - když invalidní občan na 
vozíku chtěl navštívit divadlo, zaměstnanci ho i s vozíkem dovnitř museli vynést. V další 
etapě se počítá v divadle i s vybudováním bezbariérového sociálního zařízení. To je zatím 
v provozu hned naproti divadlu, přes ulici, v Komenského parku. Myšlenku na vybudování 
plošiny se podařilo zrealizovat za pomoci zdravotní komise a v letošním roce město uvolnilo 
potřebné finance. Celkové náklady se pohybují kolem 350.000 korun ( 300.000 korun dalo 
město na plošinu, zbytek zaplatilo divadlo za stavební práce. Plošina bude v provozu od další 
divadelní sezóny, která začíná v polovině září letošního roku. 

2.8. 
Konala se 16. schůze Městské rady v Kolíně 2.8. 1999 od 15,00 hodin v zasedací místnosti 
Městského úřadu v Kolíně 

Přítomní: pí Majerová, Mgr. Krumich, Ing. Kaisler, Ing. Pánek, p.Čábela, Ing. Sova, 
JUDr. Najman, MUDr. Rakušan 

Omluveni: JUDr. Molnár, Mgr. Šourek, Ing. Kosina 
Dále byl přítomen: p.Pešek- tajemník MěÚ 
Na přísl. části jednání: p.Špinka- ved. OMBH, pí Penková- ved. odd. správy majetku města, 
pí Kramářová - předsedkyně KPP 



Schůze byla zahájena v 15,00 hodin starostkou města Zdenkou Majerovou 

Návrh na schválení podpory investorům vestavby bytu do půdních prostor 

Dům je určen k odprodeji dle zákona č. 72/1994 Sb. Stavebnik bude. investovat do výstavby 
bytu v půdních prostorách domu. 

USNESENÍ č. 63 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 36a, odst. 1, písm. d) zák. ČNR č. 
367/90 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů a v souladu s vyhláškou města č. 03/94 
úhradu faktury za projektovou dokumentaci ve výši 17 640 Kč a půjčku ve výši 250 000 Kč 
k úhradě nákladů na stavbu bytu v domě č.p. 699-B, Clil, ul. Bachmačská p. Danielu 
Hruboňovi, bytem Bachmačská 695/II. 

• půjčky budou poskytovány do vyčerpání rozpočtových prostředků 

Návrh na schválení prodeje bytové jednotky č. 678/4 a bytové jednotky č. 678/5 v budově 
č.p. 678, 679 v ul. Mikoláše Alše, Kolín II formou dražby 

Dům 378, 679 se skládá z 12 byt. jednotek, které jsou vymezeny k odprodeji. V současné 
době je prodáno 8 bytových jednotek, 23 jednotky zůstávají v majetku města. Z důvodu úmrtí 
nájemce došlo k uvolnění bytu č. 678/4 (odhadní cena 297 450 Kč) a z důvodu odstěhování 
nájemce k uvolnění bytu č. 678/5 (odhad 309 180 Kč). 

USNESENÍ č. 64 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle § 45, písm. p) zák. č. 367/90 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů prodej těchto 
byt. jednotek formou dražby: 

1) byt č. 678/4 ( 2+ 1 ) v budově č.p. 678, 679 v ul. Mikoláše Alše, Kolín II za vyvolávací 
cenu 300 000 Kč 
2) byt č. 678/5 ( 2+ 1 ) v budově č.p. 678, 679 v ul. Mikoláše Alše, Kolín II za vyvolávací 
cenu 31 O 000 Kč 

Návrh na schválení odkoupení dvougaráže od manželů Klementových a přijetí závazku 
městem Kolín prodat jim první volnou garáž z majetku města 

Manželé Klementovi souhlasí s nižší než dříve navrženou cenou za podmínky, že jim město 
nabídne k prodeji garáž za stejných podmínek - do doby než jim město garáž prodá, žádají, 



aby s nimi byla uzavřena smlouva o pronájmu garáže v ul. Bachmačská za symbol. cenu- toto 
řešení je navrženo proto, že město v současné době nemá k dispozici volnou garáž, kterou by 
mohlo manželům Klementovým nabídnout formou směny. 

USNESENÍ č. 65 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 36a, odst. 1, 
367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

písm. a) zák. ČNR č,. 

a) odkoupení dvougaráže o ploše 38 m2 od manželů Klementových , bytem Sluneční 116, 
Kolín II, postavené na st. p. č. 5712 v k.ú. Kolín (majetek města) za smluvní cenu 40 000 
Kč do majetku města Kolína 
b) uzavřít s prodávajícím nájemní smlouvu na městskou garáž za symbolické nájemné 1 Kč/ 
ročně na dobu určitou, vymezenou dobou do nabídky a prodeje první volné garáže 
z vlastnictví města do vlastnictví manželů Klementových 
c) uzavřít s manželi Klementovými smlouvu o smlouvě budoucí, kde město přijme závazek 
nabídnout a prodat jim první volnou garáž z majetku města, manželé Klementovi se zaváží 
koupit garáž za cenu 40 000 Kč 

Návrh na schválení prodeje domu, pozemků a zahrady 

Dům je ve vlastnictví města - byla zpracována studie, která řeší celkovou rekonstrukci vč. 
vybudování 4 bytových jednotek ze stávajících dvou v celkové částce 6 350 000 Kč- dům je 
charakteru rodinného, složený ze sklepních prostorů, 1byt. jednotky v přízemí o výměře 151 
m2 a 2 bytové jednotky v 1 poschodí o výměře 130 m2 - na dům a zahradu je zpracován 
znalec. posudek v cel. částce 1 211 680 Kč, na pozemek p. č. 5712 v cel. částce 16 760 Kč -
na pozemek p.č. 5712 je umístěna dvougaráž, která je ve vlastnictví manželů Klementových) 

USNESENÍ č. 66 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle§ 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 
Sb., ve znění pozdějších předpisů prodej domu č.p. 269/N, ul. V Opletkách postavením na st. 
p.č. 1713 včetně pozemku st. č. 5712 a zahrady p.č. 1888/53 v k.ú. Kolí~ formou dražby 

Návrh na prodej pozemku-zahrady č. 1634/18 o výměře 280 m2 v ulici U Křižovatky 
v Kolíně IV, z vlastnictví města Kolína do vlastnictví majitelů obytného domu č.p 250, 
každému žadateli podíl, který se rovná jeho podílu na vlastnictví obytného domu č.p. 

250 

Jedná se o zahradu přiléhající k domu č.p. 250/N - v r. 98 žadatelé odkoupili tento dům od 
města spolu se staveb. pozemkem v ideálních podílech - zahrada č. 1634118 je nedílnou 



součástí domu a proto ji žadatelé chtějí odkoupit , každý ve stejném podílu v jakém vlastní 
byty v domě. 

USNESENÍ č. 67 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 
Sb. ve znění pozdějších předpisů prodej pozemku - zahrady č. 1643/18 o výměře 280 m2 
z vlastnictví města Kolína do vlastnictví občanů : paní Jiřiny Boušové ideální podíl 
11017/37437, paní Neumannové Marie ideální podíl 9206/37437, paní Holubové Mileny 
ideální podíl 7687/37437 a manželů Krajíčkových ideální podíl 9527/37437 za kupní cenu 
450 Kč/ m2 

Návrh na schválení nabídky prodeje pozemků z vlastnictví Státního statku Kolín 
v likvidaci do vlastnictví města Kolína. 

Jedná se o pozemky v k.ú. Kolín: 
1) pozemky pod městskými komunikacemi a zelení v zástavbě 

p.p . č. 1730/8 1 416m2 ost. Plocha - veřejná zeleň - Kolín 4 
p.p . č. 1730/10 1 445m2 ost. Plocha - zeleň v zástavbě - Kolín 4 
p.p . č. 1730/14 130m2 ost. Plocha - ost. komunikace - Kolín 4 
p .p.č. 2120/22 428m2 ost. Plocha - ost. komunikace - Kolín 6 
p.p.č. 3441 1 994m2 ost. Plocha - ost. komunikace - Kolín 2 
p.p.č. 3442 683m2 ost. Plocha - ost. komunikace - Kolín 2 
p.p . č. 3447 3 345m2 ost. Plocha - zeleň v zástavbě - Kolín 2 
p.p . č. 3448 5 225m2 ost. Plocha - zeleň v zástavbě - Kolín 2 
Celkem 14 666m2 za cenu 1 kč/m2 

2) stavební pozemek č. 5574 o výměře 395 m2-tech. vybavení-Kolín 2 za cenu 1 Kč/m2 

3) stavební pozemek č. 4986 o výměře 351m2- tech. vybavení- Kolín 2 
stavební pozemek č. 5226 o výměře 355m2- tech. vybavení- Kolín 2 
stavební pozemek č. 5223/1 o výměře 202 m2 - obj. bydlení - Kolín 2 

Celkem 908 m2 za cenu dle znaleckého posudku 

Státní statek Kolín v likvidaci nabízí uvedené pozemky městu Kolín- vyjádření odborů MěÚ 
a TSMKjsou kladná 

USNESENÍ č. 68 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 36a, odst. 1, písm. 
a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů, výkup pozemků č. 1730/8, 1730/10, 



1730/14, 2120/22, 3441, 3442, 3447, 3448 celkem o výměře 14 666m2 za 1 Kč/m2, stavební 
parcely č . 5574 o výměře 395m2 za cenu 1 Kč, t.j. celkem 15 061 m2 za 1 Kč, t.j. za 15 061 
Kč a dále stavebních pozemků č. 4986, 5226, 5223/1 o celkové výměře 908 m2 za cenu dle 
znaleckého posudku, t.j. za předpokládanou cenu asi 250 000 Kč z vlastnictví Státního statku 
Kolín v likvidaci do vlastnictví města Kolína 

Návrh na směnu nemovitostí v k.ú. Tři Dvory- mezi městem Kolín a obcí Tři Dvory. 
Předmětem směny jsou pozemkové a stavební parcely a stavby na těchto stavebních 
parcelách vybudované. 

Obec Tři Dvory již několik let spravuje, užívá a investuje do objektu koupaliště . V zájmu 
vypořádání vlastnických vztahů požádala obec Tři Dvory o bezúplatný převod areálu, aby 
mohla investovat a udržovat vlastní objekt . Obec Tři Dvory navrhuje směnu pozemků a 
staveb v areálu koupaliště za pozemkovou parcelu dle PK č. 863 , která je ve vlastnictví obce 
a je nejblíže k hranicím kat. ú. Kolín. 

USNESENÍ č. 69 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle§ 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 
Sb. ve znění pozdějších předpisů směnu nemovitostí v k.ú. Tři Dvory- mezi městem Kolín a 
obcí Tři Dvory. Předmětem směny jsou následující pozemkové a stavební parcely a stavby na 
těchto stavebních parcelách vybudované: stavební parcela č.kat. 262/1 o výměře 406 m2 -
zastavěná plocha s objektem občanské vybavenosti, stavební parcela č.kat. 262/2 o výměře 
69 m2 - zastavěná plocha s objektem občanské vybavenosti, stavební parcela č. kat. 263 o 
výměře 116 m2 - zastavěná plocha s objektem občanské vybavenosti, pozem. parcela č.kat. 
313/3 o výměře 3118 m2 - ost. plocha, manipulační plocha, pozem. parcela č .kat. 313/4 o 
výměře 365 m2 - ost. plocha, manipulační plocha, pozem. parcela č.kat. 313/7 o výměře 34 
m2 - ost. plocha, manipulační plocha, pozem. parcela č.kat. 32711 o výměře 6187 m2 - ost. 
plocha, jiná plocha, pozem. parcela č.kat. 327/2 o výměře 116 m2 - ost. plocha, jiná plocha, 
pozem. parcela č.kat. 339/2 o výměře 1276 m2- ost. plocha, jiná plocha, pozem. parcela č.kat. 
339/4 o výměře 2487 m2 - ost. plocha- koupaliště, pozem. parcela č.kat. 339/9 o výměře 288 
m2 - ost. plocha, jiná plocha, pozem. parcela č.kat. 339/10 o výměře 689 m2 - ost. plocha, 
koupaliště, pozem. parcela č.kat. 339/11 o výměře 373 m2 - vodní plocha, rybník, pozem. 
parcela č.kat. 108217 o výměře 340 m2 - ost. plocha, koupaliště a pozemJmvá parcela dle PK 
č.kat. 338 o výměře 2990 m2 z vlastnictví města Kolína do vlastnictví obce Tři Dvory a 
pozem. parcela dle PK č. 863 o výměře 13 272 m2 v k.ú. Tři Dvory z vlastnictví obce tři 

Dvory do vlastnictví města Kolína. 

Návrh na bezúplatný převod části pozemkové parcely č. 142/1, ostatní plochy - ostatní 
veřejné zeleně a části stavební parcely č. 5662- zastavěné plochy, občanské vybavenosti-



v k.ú. Kolín, v Kolíně IV - z majetku města Kolína do majetku Provincie kapucínů se 
sídlem Loretánské náměstí 6, Praha 1 

V r. 1992 po prvním uspořádání některých majetkoprávních vztahů mezi církvemi a státem, 
obcemi, projednával Řád bratří kapucínů Praha zásadní opravu areálu pro potřeby církve a 
tohoto řádu. Budovy získal Řád zpět od státu. S městem se jednalo o ukončení provozu 
letního kina, možnost opravy klášterního areálu a současně využívání prostor Komenského 
parku. 
Jde o naplnění smlouvy o budoucí smlouvě včetně dodatku, dotvrzené v celém období od r. 
1992 dobrými vztahy smluvních stran, postupem a financováním rekonstrukcí a celkovou 
architektonickou úpravou této části města. 

USNESENÍ č. 70 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle ustanovení § 36a) odst. 1, písm. a) zák. 
ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů bezúplatný převod částí pozemkové parcely 
parc. č. 142/1 a stavební parcely parc. č. 5662- nově označených podle geometrického plánku 
č. 2345-127/98 ze dne 20.5. 1998 jako pozemková parcela parc. č. 142/8 o výměře 4 
513 rn2, klášterní zahrada, stavební parcela parc. č. 6539 o výměře 21 m2 - sklad, stavební 
parcela parc. č. 7130 o výměře 100m2- garáž a stavební parcela parc. č. 7131 o výměře 67 
m2- prodejna- v k.ú. Kolín, v Kolíně IV( klášterní areál) z majetku města Kolína do majetku 
Provincie kapucínů v ČR, se sídlem Loretánské náměstí 6, Praha 1, IČO 00406465 . 

Návrh na poskytnutí finančního příspěvku na "Den seniorů" 

29.9. 1999 se uskuteční u příležitosti Mezinárodního roku seniorů setkání seniorů města 
Kolína - organizátoři této akce žádají tímto městskou radu o finanční příspěvek na úhradu 
nákladů za pronájem sálu a případné hudby. 

USNESENÍ č. 71 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 45, písm p) s odvoláním na§ 36a, odst. 1, písm b) zák. ČNR č . 367/90 Sb. ve znění 
pozdějších předpisů finanční příspěvek ve výši do 5 000 Kč na hudbu a pronájem sálu na akci 
"Den seniorů" 

N ávrh na pověření k projednávání přestupků z hlediska funkční příslušnosti 

Usnesením MR č. 199 byla komise k projednávání přestupků z hlediska funkční příslušnosti 
pověřena projednáváním přestupků, které jsou vymezeny zák. č. 200/90 Sb. v platném znění
jelikož je řadou zvláštních zákonů obci svěřeno projednávání ještě dalších přestupkť1, je 
potřebné všechna předchozí usnesení v předmětné věci zrušit a nahradit je uvedeným 
způsobem - KPP mimo přestupky stavební projednává všechny přestupky, jejichž 
projednávání je obci svěřeno. 



USNESENÍ č. 72 - Městská rada v Kolíně 

podle ust. § 56 odst. 5 a 58 odst. 3 písm. b) zák. č. 367190 Sb. ve znění pozdějších předpisů 
s platností od 1.8. 1999 

I. pověřuje 

a) komisi k projednávání přestupků Městské rady Kolín projednáváním všech přestupků, 
jejichž projednávání je svěřeno obci jak zák. č. 200190 Sb. v platném znění, tak zvláštními 
zákony /s výjimkou případů, kdy funkční příslušnost je zákonem přímo stanovena a 
s výjimkou případů ad b) I 
b) odbor výstavby a územního plánování projednáváním přestupků podle § 105 zákona č. 
50176 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

II. ruší 

odst. III. usn. MR č. 205 ze dne 7.7. 1992 včetně jeho změny odst. III. usn. MR č. 199 ze dne 
1.4. 1996 

Postoupení námitky podjatosti a návrhu na 
k projednávání přestupků Jany Kramářové 

v přestupkové věci vedené pod č.j. RP 204199 

vyloučení předsedkyně komise 
z projednávání a rozhodování 

Na návrh Davida Šindeláře, zast. M. Špadmou bylo zahájeno řízení o přestupku proti 
občanskému soužití podle § 49, odst. 1, písm. a) zák. o přest. I urážka na cti I a bylo 
nařízeno ústní jednání na 21.7. 99 - 19.7. obdržel správní orgán od p. Špadmy přípis, kde 
jmenovaný omlouvá svoji neúčast na jednání a zároveň v)jadřuje pochybnost o nepodjatosti 
J. Kramářové - závěrem navrhuje, aby ústní jednání nařízené na den 21.7. bylo odročeno a 
bylo rozhodnuto o vyloučení J. Kramářové podle § 12 zák. č. 71167 Sb. - návrhu o 
odročení ústního jednání komise vyhověla, o ostatním musí rozhodnout MR) 

USNESENÍ č. 73 - Městská rada v Kolíně 

ve věci návrhu pana Miroslava Špadmy rozhodla podle § 13 odst. 2 
zák.č. 71167 Sb. takto: 

předsedkyně komise k projednávání přestupků Městské rady Kolín Jana Kramářová není 
vyloučena z projednávání a rozhodování v přestupkové věci vedené pod č.j. RP 204199, neboť 
existence podjatosti nebyla shledána (úplné odůvodnění, obsaženo v píšernném vyhotovení -
viz příloha zápisu ) 

Poučení: 

proti tomuto rozhodnutí nelze ve smyslu ust. § 12 odst. 2 zák. č. 71167 Sb. podat samostatné 
odvolání, odvolat se lze jedině ve spojení s odvoláním ve věci samé. 

Návrh na poskytnutí finančního příspěvku Okresnímu klubu svazu PTP Kolín 



Návrh byl projednán na 15. schůzi MR- doplnění informací k návrhu: jedná se o okresní klub 
PTP pro okresy Kolín a Kutná Hora - 60 příslušníků PTP okresu K. Hora, 120 příslušníků 
PTP Kolín- náklady na vydání medailí 60 000 Kč. 

USNESENÍ č. 74 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 45, písm. p) s odvoláním na§ 36a) odst. 1, písm. b) zák. ČNR č . 367/90 Sb. ve znění 
pozdějších předpisů finanční příspěvek ve výši 5 000 Kč Okresnímu klubu svazu PTP Kolín 
na vydání pamětních medailí 

Po informativních zprávách byla schůze ukončena v 19,10 hodin. 

3.8. 

Supermarketu Delvita si vyhlédli zloději s velice jednoduchým plánem na loupež. Kolem 
čtvrté hodiny odpoledne, kdy zde nakupuje nejvíce lidí, pokladní při vracení peněz jednomu 
ze zákazníků otevřela kasu. V okamžiku, kdy zásuvka vyjela ven, hrábl jí tento povedený 
zákazník do přihrádky, vytrhl z ní svazek bankovek. Okamžitě vyběhl z prodejny na ulici, 
kde už na něj čekalo nastartované osobní auto bez státní poznávací značky a odjelo. Než se 
kdo vzpamatoval z překvapení, byl zloděj pryč a odnesl si hotovost asi pět tisíc korun. 

Již několik měsíců je avízováno zatmění slunce. Možná je tato událost spojena s katastrofou, 
a to koncem světa. Nikdo přesně neví, kdo přišel s tímto koncem, nicméně každý si dělá 
z toho legraci - např chce po zaměstnavateli peníze dříve než je obvyklý den výplaty Blíží se 
zatmění slunce (11.8.) a v televizi proběhla zpráva, že v zahraničí jsou v prodeji levné 
papírové brýle se skly, speciálně upravenými a opatřenými filtrem, k pozorování tohoto jevu, 
amz by došlo k poškození zraku. Události předcházela velká kampaň v médiích 
s informacemi o tom, jak se nejlépe připravit. Thned po něčem takovém začala sháňka 

v kolínských prodejnách optických pomůcek.Ale tyto prodejny nic takového nemají, protože 
tyto brýle nejsou v ČR oficiálně v prodeji, nemají atest, prodávají se jen v zemích EU. 
Pokud se někde podobný výrobek objeví a je vydáván jako brýle s filtrem na zatmění 
slunce, jedná se pravděpodobně o padělek. Snad jediným, kdo na tom mohl vydělat je paní 
Stárková se svou optikou na Karlově náměstí. Ta je prodává za 80 Kč . Skromnější dychtivci 
po fyzikálních jevech si vyrobí stínítko z diskety do počítače, nebo si očoudí obyčejné sklo. 

4.8. 

Nezvykle dlouhou dobu panují velká horka, kdy denní teploty se pohybují kolem 30 a 
noční kolem 18 stupňů . V těchto dnech hraje obrovskou úlohu hygiena, čistota a pořádek, 
jako prevence při předcházení proti různým nemocem .. Hlídky MP se proto ve větší míře 
než bývá obvyklé zaměřily na kontrolu placení místních poplatků. Jedná se především o 
platbu poplatků ze psů, kontroly dodržování čistoty na hřištích a dalších místech, kde si 



hrají děti, a to právě ze strany těchto psů, které jejich majitelé často pouštějí právě do těchto 
míst. Dětských hřišť se týká i další zvýšený dozor městských strážníků - konkrétně jde o 
zvýšený dozor při dodržování pořádku a provozní doby těchto zařízení. 

5.8. 

Obsluhující personál z bistra U Marka byl v odpoledních hodinách nucen přizvat strážníky 
MP, protože se přímo před provozovnou nejprve slovně a poté i fyzicky napadli dva muži. 
Když hlídka přijela, účastníci bitky sváděli její vyvolání jeden na druhého. Podle svědků 
šarvátku vyvolal dvaačtyřicetiletý muž z Vlašimi, který atakoval o deset let staršího Kolíňáka. 
Intenzita rvačky i veřejného pohoršení byla v tomto případě vyšší než bývá obvyklé, proto 
byl napadený muž převezen k lékařskému ošetření, na místo byla přivolána Policie ČR a ta 
také celý případ převzala do svého vyšetřování. 

9.8. 

Zimní stadion byl dlouho neudržován. Převládalo staré vybavení, bufet v přízemí měl 
podobu "pajzlu". Protože má město zájem na jeho provozu i slušném vzhledu, rozhodlo se o 
jeho celkové rekonstrukci. Vnitřní nátěr haly zůstává po katastrofálním nátěru hradecké firmy 
i nadále katastrofální. Nyní se chýlí ke konci celková přestavba ubytovny, která byla také 
přežilá a dnešním vysokým požadavkům na ubytování zcela nevyhovovala. Dlouhou dobu 
byla nepřístupná. Až nyní byla zprovozněna. Na Zimním stadionu proběhla kolaudace 
rekonstruované ubytovny. V provozu však zatím není, chybí jí ještě nábytek a nátěr fasády, 
který má být hotov v nejbližších dnech, a to v kolínských, tj. modrobílých barvách. 
V rekonstruované budově je také pokoj pro imobilní osoby, zatím však není dořešen přístup 
k tomuto pokoji.Byl zde ponechán výklenek pro instalaci výtahu a v příznivější finanční 

situaci sem bude výtah zabudován. Je zde celkem 14 pokojů, velmi pěkně vyřešených, takže 
odpadne starost o ubytování sportovců, kteří přijíždějí do Kolína na různá sportovní utkání či 
soustředění. Ubytovna navíc bude nabízena turistům, což by pomohlo splatit náklady na její 
rekonstrukci. V příštím roce by se měla řešit definitivní podoba okolí ubytovny. Právě zeleň 
byla při rekonstrukci poškozena. Počítá se s obnovou výsadby stromů a zřízením dalších 
parkovacích míst. 

Po náročné rekonstrukci bylo otevřeno v kolínské nemocnici oddělení dětské chirurgie. 
Rekonstrukce stála 2,5 miliónu korun, které byly z rozpočtu nemocnice. Jde do určité míry o 
výjimečnou událost, protože v dnešní době mají nemocnice málo peněz a podobné akce 
většinou hradí stát.Oddělení bude sloužit dětem ze 3 okresů. Jeho původní kapacita byla 37 
lůžek a před 20 lety byla naprosto nedostačující. Nyní dětí ubývá a zároveň se zkracuje doba 
hospitalizace, takže dosavadní kapacita je 28lůžek dětských a 7 pro maminky. Jeden rodinný 
příslušník zde totiž bude moci se svým dítětem být.Pokud půjde o dítě do 7 let věku, pak 
náklady na jeho doprovod hradí zdravotní pojišťovna. Zrekonstruované oddělení ani moc 
nepřipomíná nemocnici, což bylo také záměrem. Obrazy zdobí nejen stěny pokojů, ale i 
chodeb. Jejich autorem je Josef Švarc - známý kolínský malíř (technika aquarel), ilustrátor 
dětských knih. Kolínští lékaři , kteří zde pracují, mají velké záměry. Nechtějí, aby oddělení 
bylo běžným dětských chirurgickým zařízením. Chtěli by poskytovat služby na vyšší úrovni. 
A to znamená zakoupit laparoskop a další přístroje, které si zatím půjčují. Rádi by získali 
vlastní, aby tak mohli poskytovat kvalitnější služby. 



Restauraci Pierot skončila sedmitýdenní výpovědní lhůta a tím pro ni také skončil 

několikaletý neúspěšný provoz. Podnik totiž dluží městu na nájemném více něž 200.000 
korun. Podle poslední dohody, kterou majitel Jordan podepsal, dostal šanci dluh zaplatit. Se 
splácením sice začal, ale větší poměrnou částku nedodal. Město si svůj majetek ochraňuje. 
Soudí se s lidmi, kteří dluží na nájemném daleko menší částky a stěhuje je do holobytů. 
Nehodlá proto tolerovat tak velké neplatiče. O dalším osudu . atraktivních prostor 
v Kouřimské ulici, takřka na rohu náměstí zatím není rozhodnuto. Je však již nyní jisté, že 
rozhodovat se bude formou veřejné soutěže a že jistě bude velký zájem díky jejímu umístění 
v centru .. 

10.8. 

Strážníci MP byli telefonicky přivoláni na Zálabí, kde pět Romů v opuštěném domě bralo 
velké kusy dřeva. Strážníkům tito mladíci vysvětlovali, že prý je do domu pustili sousedé, 
aby si nabrali dřevo na podpálení. Strážníci se s touto výmluvou nespokojili a obešli všechny 
domy v okolí. Nikdo se k ničemu takovému nechtěl znát, jen jedna sousedka přiznala, že 
s nimi mluvila a na jejich dotaz jim o odpověděla, že v domě nikdo nebydlí a o dřevě 
nepadla ani zmínka . Strážníci je proto z domu vykázali a zajistili ho tak, že do něj nikdo 
nemohl vstoupit. 

K delikátní záležitosti byli přivoláni strážníci MP do městské části Sendražice. O pomoc 
se na ně obrátil mladý muž, jemuž jistá žena přijela autem před jeho dům, vykonala zde svoji 
velkou potřebu, namísto toaletního papíru použila své spodní kalhotky, odhodila je a 
bezstarostně odjela. Podle slov mladíka jevila známky podnapilosti, vrávorala a velmi špatně 
artikulovala. Protože si mladý muž zapamatoval SPZ auta, nebyl problém, aby ji byla 
vypátrána. Přivezli ji na inkriminované místo, kde ji konfrontovali s mladíkem. Žena na něj 
začala vřískat, avšak strážníci jí domluvili a tak se uklidnila. Její dcera slíbila, že vše dá do 
pořádku. 

Radnice konečně obdržela povolení Ministerstva životního prostředí ČR pro stavbu 
výtahu. Ten má umožnit starším a imobilním občanům přístup do vyšších pater budovy. 
Povolení přišlo v tu nejnevhodnější dobu, to znamená v době dovolených, přesto se musí 
stihnout přípravné práce a co největší objem stavebních prací udělat ještě letos. Nyní 
radnice shání informace o výtahu, pak bude vypracován projekt, aby mohlo být požádáno o 
stavební povolení. Dále musí být vypsáno výběrové řízení na dodavatele a firmu, která 
stavbu provede. 

Fungování třídy pro romské děti v předškolním věku , kterou při Soukromé střední 
podnikatelské škole v Kolíně v loňském školním roce otevřelo občanské sdružení Kamav 
tut, je ohroženo. Důvodem je nejen nezájem rodičů, ale i finanční otázka, protože 
provozovatel nedostal grant. V loňském školním roce tuto třídu navštěvovalo šest dětí a 
během docházky udělaly velké pokroky. Naučily se nejen tomu, co znají jejich vrstevníci 
z domova a mateřské školy, ale učitelka je připravila tak dobře, že všechny byly zapsány do 
základní školy a nikoliv do zvláštní, jak bývá u romských dětí běžné. Už tento argument 
byl nejpádnějším pro to, aby byl otevřen další ročník. Však tomu také občanské sdružení 
Kamav tut dělalo náležitou propagaci. V místním tisku, přes Komisi pro národnostní otázky 



ve městě, osobně navštěvovali jeho členové romské rodiny. K zápisu však nepřišlo ani 
jedno dítě, to znamená, že rodiče nemají zájem. Navíc občanské sdružení nedostalo od 
Ministerstva školství , mládeže a tělovýchovy grant na provoz této třídy. Takže se zdá, že 
přípravná třída otevřena nebude a že dobrou myšlenku postihne stejný osud jako v mnoha 
jiných městech, kdy dobrá snaha nenašla odezvu tam, kam mířila. Konečné zamítavé 
stanovisko však ještě nepadlo a o celé záležitosti se dále jedná. Paní . Bílá udělá pro 
záchranu svého nápadu skutečně až nemožné. V průběhu roku byla ze svých úspěchů 
nadšené, děti udělaly velké pokroky. Jí samotné jde samozřejmě také o její existenci a příjem 
peněz. 

S celým světem spojuje jednotlivé uživatele prostřednictvím internetové sítě kolínská firma 
Clever systém. Její specifikou je příprava a péče o regionální webové stránky mapující Kolín 
a jeho pestrý život. Na již tradičních stránkách , na nichž své informace nabízí okresní i 
městský úřad, se prezentuje i okresní hospodářská komora a další, převážně kulturní instituce. 
Novinkou na těchto kolínských internetových stránkách je Virtuální obchodní dům Kolín, 
v němž mohou své služby nabízet jednotlivé firmy a naopak jednotliví uživatelé si díky 
internetu mohou zboží vybrat, případně zakoupit.Jako každý obchodní dům, je i tento 
internetový členěn na jednotlivá patra, nabízející stejný sortiment. Zatím jsou v provozu 
oddělení Výpočetní techniky, Elektro, Cestovní kancelář, Auto, Foto, Zahrada, Bydlení, sport. 
Pro zákazníka je tato služba velmi výhodná. Uživatel si otevře na internetové stránce 
kolínského obchodního domu příslušné patro a může se probírat nabídkou jednotlivých firem, 
prezentovanou fotografiemi a technickými údaji o výrobku.Pokud se zákazník nechce na 
zboží do firmy jít podívat osobně, může rovnou přes internet vyplnit objednávku a zboží mu 
může být doručeno až do domu. O tuto službu je zájem. Oceňují především to, že si vyberou 
v klidu a navíc jde o regionální firmy, které je možné bez problému fyzicky navštívit. 
Zároveň je to i šance pro ty, kteří zatím nejsou příliš známí, nebo ještě nemají zřízení pevný 
kamenný obchod. 

11.8. 

Zatmění slunce 

Dočkaly jsme se zatmění slunce. Česká republika sice neležela v pásu úplného zatmění, 
ale i tak astronomové předpovídali, že se bude na co dívat.Tomuto dni sice předcházely 
pěkné slunečné dny bez mraků, ale právě středa se probudila do mraků a aktuální předpověď 
počasí nebyla příliš příznivá. Zkrátka už od rána vše vypadalo nejistě. Předpovědi počasí 

nebyly příliš optimistické, meteorologové hlásili přechod studených front přes naše území, 
spojených s přeháňkami a bouřkami, polojasno až oblačno. Pokud by jim tyto předpovědi 
vyšly, mnoho by vidět nebylo. Sice se nemýlili, ale Kolín měl štěstí, že jejich předpovědi 
vyšly až tehdy, když už vlastně bylo po všem a v době , kdy bylo _možné tento úkaz 
pozorovat (po ll hodině a do 13,30) jakoby jejich prognózy neplatily. Nad městem bylo 
téměř jasno , sem tam zakryly oblohu mraky, ale byly chvíle, kdy slunce nad Kolínem 
zářilo z modré oblohy. V takových okamžicích bylo možné zajímavý úkaz pozorovat. Po 
jedenácté hodině se na slunce začal nasouvat měsíc a slunce začalo ubývat. Tak to šlo 
stále dál a dál až do ll hodin a 42 minut, kdy byl stín největší a pak začal zase ubývat. 
Postupně, jak se zatmění zvětšovalo, měnilo se i světlo. Bylo ho nejen stále méně, ale mělo 
zvláštní modrošedou barvu, takovou, jaká nepřipomíná podvečer za jasného slunce. Citelně 
se ochladilo a vanul chladný vánek. Jiné doprovodné jevy nebyly pozorovány, holubi na 
střechách si žili dál svým zaběhaným životem a zatmění je vůbec nevyvedlo z míry. 



Pravděpodobně proto, že zatmění bylo jen částečné a nepřineslo radikální změnu a dalo by se 
říci, že slunce stále svítilo, i když málo. Zklamáni byli ale i někteří lidé, kteří čekali větší 

tmu, zajímavější úkazy na obloze .. . Zatmění totiž předcházela velká mediální kampaň, která 
tento jev přibližovala, takže očekávání byla velká. Jinak ale po celou dobu zatmění život na 
jedné straně proudil svým obvyklým tempem. Výjimkou bylo snad jen to, že se lidé 
zastavovali a dívali ke slunci, některé obchody dokonce byly uzavřeny s nápisem, že po 
dobu zatmění nebudou pro zákazníky přístupné. Otázkou je, zda -proto, že se prodavači 
chtěli sami dívat, či zda očekávali takovou změny podmínek (např. tmu), při nichž by nebylo 
možné pracovat. Většina pracujících přerušila svou práci, aby viděli to, o čem se v poslední 
době hodně mluvilo. Téměř nic z očekávaného se však nedělo a tak se mnozí vrátili do svých 
obchodů.Rovněž tak trhovci prodávali i nadále a někteří dokonce nabízeli kolemjdoucím 
začouzené sklo k pozorování tohoto přírodního úkazu. Byli ochotni zapůjčit ho úplně zdarma. 
Jak se ukázalo, měl Kolín štěstí, protože od západu se nad něj v době zatmění začala 
nasouvat oblačnost a zhruba ve 13,30 mraky zakryly celou oblohu a o 10 minut později už 
pršelo .. Takže pokud by si fronta bývala pospíšila, lidé by neviděli nic. Z doporučených 
pomůcek nejvíce lidí mělo folii z počítačové diskety. Přes tu bylo docela slušně zatmění 

vidět. Na ulicích však byli i lidé, kteří se na slunce dívali pouhým okem. A to i přesto, že 
lékaři dlouho před událostí varovali a upozorňovali na možnost poškození zraku, v nejhorším 
případě propálení sítnice. 
Kolínské cestovní kanceláře využily této události a uspořádaly zájezd na pozorování 
zatmění slunce do pásma úplného zatmění, které se táhlo zhruba přes Remeš ve Francii, 
Stuttgart a Mnichov v SRN, Graz v Rakousku, v Maďarsku již od Budapešti ... a uspořádaly 
zájezdy do těchto oblastí. Jednalo se o jednodenní zájezdy přímo na dominantní místa, 
odkud se předpokládalo dobré vidění. Cena tohoto výletu se pohybovala okolo 500 korun. 
Vlastně zájemci o tuto podívanou byli do poslední chvíle napnuti, jestli pojedou či nikoliv. 
Cestovní kanceláře byly totiž v kontaktu s meteorology a pokud by do určeného místa byla 
nepříznivá předpověď počasí, jelo by se jinam a pokud by špatná předpověď byla rozsáhlejší, 
zájezd by byl zrušen. K tomu nejhoršímu však nedošlo, všechny autobusy odjely. Mnoho lidí 
také navštívilo Maďarsko. Naplánovali si tak svoji dovolenou - převážně u Balatonu a 
z pláže nebo z vody sledovali úplné zatmění slunce. Zde měly být podmínky pro pozorování 
nejlepší. Tak měli dovolenou obohacenou nejen o tento přírodní úkaz, ale pokud se zdrželi 
až do neděle, mohli ještě navštívit závody Formule 1 - Velkou cenu Maďarska. 
Příští zatmění slunce v tomto rozsahu předpovídají astronomové za 135 let. Na dnešní 
den se předpovídal konec světa, pomatení živých tvorů, že ptáci budou padat k zemi či jiná 
podobná šílenství. 

Po dvou letech příprav začala oprava jižní veze kostela sv. Bartoloměje. Poslední 
rozsáhlejší rekonstrukce se na kostele prováděly naposledy před 100 lety. Koncem 80. A 
začátkem 90. let se sice dělaly kamenické práce na ochozech a záyěru presbytáře, další 
rekonstrukce začaly v roce 1994, kdy byly opraveny střechy kaplí, pokládala se podlahová 
krytina a novou fasádu dostala i kostnice. Celkově lze tyto opravy za posledních 100 let 
charakterizovat jako nedostatečné. Proto začal děkanát pracovat na přípravách opravy jižní 
věže už v roce 1997. Po loňském roce, kdy se kvůli nedostatku peněz nemohlo udělat téměř 
nic, se na dominantu Kolína usmálo štěstí. Kostel se totiž dostal do Programu záchrany 
architektonického dědictví, který vypisuje Ministerstvo kultury na údržbu a opravy 
významných památek. Peníze z Programu mají pomáhat tam, kde již na náročné opravy 
nestačí finance vlastníka ani místní a obecní zdroje. Z Programu přijde na obnovu a 
rekonstrukci asi 3,5 miliónu korun a budou čerpány během dvou let. Jižní věž má totiž dva 



hlavní problémy. Prvním je popraskaná krytina, druhým jsou obnažené kamenné kvádry. 
Letošní etapa by měla skončit na podzim. Po jižní věži by měla následovat oprava věže 
severní. Kostel ale není celkově v dobrém stavu. Odhaduje se, že i kdyby bylo každý rok 
tolik peněz jako je letos, trvaly by rekonstrukční práce 15 až 20 let, aby se mohlo říci, že je 
vše hotovo a opraveno. Kolem věže vyrostlo lešení, které se postupně přibližovalo až 
samotné špičce . 

17.8. 

Silničářům se zvyšují náklady. K problémům ohnutých , vytrhaných a případně ztracených 
dopravních značek, přibyly nyní Správě a údržbě silnic v Kolíně další. Začínají totiž mizet 
velké směrové tabule. Odhaduje se, že tyto krádeže mají na svědomí specializované skupiny, 
protože jeden člověk by tuto krádež asi nezvládl. Pomocí provazu je totiž velká tabule 
vytažena ze země, pak je sešrotována a jako barevný kov prodána ve sběrně. Jedna nová 
tabule stojí 37.000 korun a jediný způsob obrany pro správu a údržbu silnic je podat 
Policii trestní oznámení na neznámého pachatele. Škody takto způsobené jsou již obrovské. 
Silničáři se proto rozhodli, že nebudou instalovat značky tohoto typu. Zatím to vidí jako 
jediný možný způsob, jak zabránit zvyšování škody. Pokud by se ukázala potřeba těchto 
tabulí, nechá si je Správa a údržba silnic vyrobit z jiných plechů, než jsou vyráběny 
v současnosti, kdy jsou z toho nejlepšího materiálu, který vydrží až 10 let. 

K několika kolínským supermarketům přibude v nejbližší budoucnosti další - Kaufland. 
Bude postaven v těsné blízkosti svého konkurenta Diskontu Plus na Sídlišti, směrem na 
Štítary. V posledních letech se v Kolíně roztrhl pytel s těmito obchody . Je zde otevřena 
Delvita, Diskont Plus, Penny Market, Sezam, Billa. Drobní obchodníci ale nejsou 
s povolením výstavby dalšího supermarketu vůbec spokojeni , malí podnikatelé 
předpokládají, že budou muset dříve či později své krámky uzavřít. Již nyní se ozývají 
hlasy, že to není to co bývalo. Lidé dělají velké nákupy jednou za týden. Autem přijedou 
k supermarketu, do velkého košíku dají vše co potřebují. Během týdne pak nakupují pouze 
pečivo, chléb, mléko ... Chápou, že supermarkety musely do Kolína přijít -je to proud, 
kterému se v dnešní době nelze ubránit- podle jejich názoru je jich však příliš mnoho a 
nebezpečí nehrozí už jen malým obchůdkům, ale i těm větším. Obyvatelé města se na další 
velkoprodejnu dívají rozdílně. Většinou však nejsou proti, protože vidí v ní dalšího 
konkurenta na trhu, což by možná mohlo vést ke snížení cen. Město by však více než další 
obchoďák potřebovalo získat nějakou společnost, která by zde postavila výrobní podnik, který 
by dal práci tolika nezaměstnaným. 

18.8. 

Krátce před devátou hodinou večerní, kdy tma zakrývá prohřešky, při-stihla autohlídka MP 
za garážemi v ulici V Olšinkách , směrem k Labi, v místech zvaných Na Háníně, tři muže 
z Kolína, jak vyhazují stavební odpad. Městská policie na tuto oblast zaměřuje častěji své 
kontroly, protože místní terén doslova svádí k zakládání černých skládek a jejich výskyt je 
zde poměrně častý. Celou událost zaznamenali videokamerou, na místě se dokonce objevil 
náhodný svědek. Muži, kteří se tak nežádoucím způsobem chtěli zbavit svého odpadu, 
budou muset před přestupkovou komisi a čeká je patrně pokuta. 
Okolí lomu je často využívaným místem k odkládání nepotřebných věcí. Je tu plno keřů, 
stromů a jamek, které vše dostatečně pojmou. Navíce je zde i přístupová cesta, takže se odpad 
může vyhodit klidně z auta nebo vozíku. 



23.8. 

Konala se 17. schůze Městské rady v Kolíně od 15,00 hodin v zasedací místnosti Městského 
úřadu v Kolíně 

Přítomní: pí Majerová, Mgr. Krumich, Ing. Kosina, Ing. Sova, p.Čábela, Mgr. Šourek, 
Ing. Pánek, Ing. Kaisler, JUDr. Molnár 

Omluveni: JUDr. Najman, MUDr. Rakušan 
Dále byl přítomen: p.Pešek- tajemník MěÚ 
Na přísl. části jednání: p.Špinka - ved. OMBH, Ing. Kulíková - ved. FO, 
pí Klímová - ved. OVÚP, pí Penková- ved. odd. správy majetku města 

Schůzi zahájila v 1 S, 00 hodin starostka města Zdenkou Majerovou. Po schválení programu 
byly projednávány jeho jednotlivé body s těmito závěry. 

Návrh na splácení až 70% kupní ceny za prodej byt. jednotky ve splátkách 

Jmenovaní podali žádost na OMBH o souhlas se zaplacením až 70% kupní ceny za bytovou 
jednotku ve splátkách 

USNESENÍ č. 75 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 6 vyhlášky města č. 3/96 zaplacení až 70 
% kupní ceny za prodej bytové jednotky včetně pozemku v pravidelných splátkách 
s maximální lhůtou splatnosti 5 let 

bydliště cena za byt. jednotku půjčka % 
Mašínová Ludmila Rim. Soboty 895/II 71 005 Kč 49 000 Kč 70% 
Kalousová Martina Rim. Soboty 896/II 122 324 Kč 85 000 Kč 70% 
manželé Soukupovi Rim. Soboty 896/II 122 324 Kč 85 000 Kč 70% 
Pithartová Květuška Rim. Soboty 897/II 71 005 Kč 49 000 Kč 70% 
manželé Pejšovi Rim. Soboty 904/II 129 275 Kč 90 000 Kč 70% 
Němec Miroslav Rim. Soboty 904/II 128 315 Kč 89 000 Kč 70% 
Chumová Anna Rim. Soboty 906/II 129 275 Kč 90 000 Kč 70% 
manželé Šafránkovi Rim. Soboty 906/II 129 275 Kč 29 000 Kč 20% 
manželé Hemrovi Na Magistrále 713/II 93 370 Kč 65 000 Kč 70% 
Kalina Radek Na Magistrále 714/II 94 804 Kč 66 000 Kč 70% 

ulice, č.p. počet bytových jednotek počet žádostí 
Rimavské Soboty 895-897 72 4 
Rimavské Soboty 904- 906 72 4 



\ Na Magistrále 713-716 

Návrh na II. úpravu rozpočtu města Kolína za rok 1999 

V hospodaření města dochází z různých důvodů v některých položkách k rozdílům , které by 
měly být schváleny MZ. Příjmy a výdaje se upravují o výši: 5.340.000 Kč 

USNESENÍ č. 76 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně podle § 36, odst. 1, písm. b) zák. 
znění pozdějších předpisů schválit II. úpravu rozpočtu v roce 1999 

č. 367/90 Sb. ve 

N ávrh na majetkoprávní vypořádání mezi městem Kolín a vlastníky pozemků, které 
budou použity pro vybudování cyklistické stezky Kolín - Hradištko I 

Jedná se o zakázku pro VRV, které provádí jednání s vlastníky, tam kde se VRV již dohodlo 
o ceně 150 Kč/m2 je kupní cena vyčíslena, jedná se o výkupy, směny, dary 

USNESENÍ č. 77 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně podle§ 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve 
znění pozdějších předpisů 

I. schválit 
a) uzavření smlouvy o výměně nemovitostí mezi městem Kolín- vlastníkem pozemku č .kat. 

359/13 o výměře 2634 m2 - lesní pozemek za části pozem. parcel č. kat. 366/8, č.kat. 366/9 a 
č . kat. 369/39 o celkové předpokládané výměře 1450 m2 - lesních pozemků, které jsou 
vlastnictvím pí Olgy Voldánové, bytem Roztoky u Prahy , Riegrova 112 jednou ideální 
polovinou a RNDr. Bedřicha Žerta , bytem Praha 6, Fragnerova 2387 jednou ideální 
polovinou. Všechny pozemkové parcely se nacházejí v k.ú. Kolín. 

b) Přijetí daru pozemků č.kat. 369/38 - lesní pozemek - o výměře 2064 m2, č.kat. 374/3 -
lesní pozemek - o výměře 5270 m2 a č.kat. 372/3 - lesní pozemek - o výměře 27 m2, vše 
v k.ú. Kolín od pí Jindřišky Endrštové, bytem Kaznějovská 71, Praha 10 
c) Uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na část pozemkové parcely č.kat. 374/1 o 
celkové výměře 9745 m2 - lesní pozemek - dílu použitého pro výstavbu cykl. stezky o 
předpokládané výměře 185 m2 za kupní cenu 150 Kč/ m2, t.j. za celkovou kupní cenu 
27 750 Kč s p. Jiřím Pokorným, bytem Liberec, Soukenická 871 jako prodávajícím a městem 
Kolín jako kupujícím 
d) Uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na část pozemkové parcely č.kat. 374/ 7 o 
celkové výměře 5049 m2 - lesní pozemek - dílu použitého pro výstavbu cykl. stezky o 



předpokládané výměře 950 m2, na část pozemkové č.kat. 374/6 o celkové výměře 50 m2 -
vodní plocha , močál -dílu použit. pro výstavbu cyklistické stezky o předpokládané výměře 1 O 
m2, na část pozemkové parcely č.kat. 37414 o celkové výměře 1 O 686 m2 - lesní pozemek
dílu použitého pro výstavbu cyklistické stezky o předpokládané výměře 315 m2 t.j. celkem 1 
275 m2 za kupní cenu 150 Kč/m2, tj . za celkovou kupní cenu 191 250 m2 s pí Kuklovou 
Emilií, bytem Jestřábí Lhota č .p. 94 jako prodávající a městem Kolín jako kupujícím 
e) Uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na část pozemkové parcely č.kat. 376/6 o 
celkové výměře 1952 m2 - lesní pozemek - dílu použitého na výst. cykl. stezky o 
předpokládané výměře 280m2, na část pozemkové parcely č .kat. 376/8 o celkové výměře 582 
m2 - ostatní plochy - dílu použitého pro výst. cykl. stezky o předpokládané výměře 5 m2, na 
část pozemkové parcely č.kat. 376/1 o celkové výměře 1203 m2 - ostatní plochy - dílu 
použitého pro výstavbu cyklistické stezky o předpokládané výměře 280 m2 , na část 

pozemkové parcely č.kat. 379/5 o celkové výměře 538 m2 - ostatní plochy - dílu použitého 
pro výstavbu cykl. stezky o předpokládané výměře 175m2, t.j. celkem 740m2 za kupní cenu 
150 Kč/m2, t.j. za celkovou kupní cenu 111 000 Kč s panem Jiřím Zárubou, bytem Kolín V, 
Ovčárecká 474 vlastníkem jedné ideální poloviny jako prodávajícím a městem Kolín jako 
kupujícím. Všechny pozemky se nacházejí v k.ú. Kolín 

II. u I o ž i t s t a r o s t c e 
a) Požádat pozemkový fond ČR o bezúplatný převod části pozemkové parcely podle PK č.kat. 
379/2 v k.ú. Hradištko I. o celkové výměře 10 500m2, dílu použitého pro výstavbu cykl. 
stezky o předpokládané výměře 450m2 do vlastnictví města Kolína 

III. p o v ě ř i t s t a r o s t k u 
a) Zahájit jednání o získání části pozem. parcely č .kat. 369/40 - lesní pozemek - o celkové 
výměře 1821 m2, dílu použitého na výstavbu cykl. stezky o předpokládané výměře 360 m2 a 
části pozemkové parcely č.kat. 370/15 o celkové výměře 2183 m2 - lesní pozemek - dílu 
použitého na výstavbu cyklistické stezky o předpokládané výměře 10m2, které jsou doposud 
zapsány jako vlastnictví Lesů ČR a na které uplatnil restituč . nárok Ing. Z. Formánek, bytem 
Praha 5, Tunelářů 323 . Restituce dosud není dořešena. 
b) Zahájit jednání o získání části pozemkové parcely č.kst. 372/1 o celkové výměře 12 859 
m2 - lesní pozemek - dílu použitého pro výst. cykl. stezky o předpokládané výměře 1 O m2 a 
části pozemkové parcely č .kat. 371 o celkové výměře 1030 m2 - lesní pozemek - dílu 
použitého pro výstavbu cykl. stezky o předpokládané výměře 175 m2 dosud ve vlastnictví 
Lesů ČR- podle knihovní složky č. 150 pozemkové knihy pro katastrální území Kolín, dříve 
ve vlastnictví Kostela sv. Bartoloměje 
c) Zahájit jednání o získání části pozemkové parcely č.kat. 374/2 o celkové výměře 5537 m2-
lesní pozemek - dílu použitého pro výst. cykl. stezky o předpokládané výměře 160 m2, který 
je zapsán ve vlastnictví PhMr. Vladimíra Němečka, bytem Kladno, Tyršova 1397 jednou 
ideální polovinou a Ing. Petra Kohouta, bytem Praha 10 Kubánské nám. ~./ 1283 jednou ideální 
polovinou. 

Všechny pozemky jsou v k.ú. Kolín. 

Návrh na prodej pozemkové parcely č.kat. 2567/176 o výměře 65 m2 v k.ú. KoJín, 
v Kolíně II, ul. Bezručova z vlastnictví města Kolína do vlastnictví paní Miluše 
Zadinové, bytem Kolín II, Bezručova 539 



P. Zadinová požádala o odkoupení poz. parc. č. 2567/176, která je již více než 7 let pňpojena 
kjejímu pozemku, tato nesrovnalost vznikla, tím že původní oplocení bylo zničeno, nové 
oplocení nebylo vybudováno na původní hranici pozemku, ale cca 2 m od původní hranice, 
vyjádření odborů jsou kladná, zbývá určit cenu za m2. 

USNESENÍ č. 78 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle§ 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 
Sb. ve znění pozdějších předpisů prodej pozemková parcely č.kat. 2567/176 o výměře 65m2 
v k.ú. Kolín, v Kolíně II, ul. Bezručova z vlastnictví města Kolína do vlastnictví paní Miluše 
Zadinové, bytem Kolín II, Bezručova 539 za kupní cenu 250 Kč/m2 t.j. 16 250 Kč. 

Návrh na výkup ideálních 12/16 celku stavební parcely parc. č. 664 o celkové výměře 87 
m2 a výkup ideálních 14/16 celku pozemkové parcely parc. č. 2539/2 o celkové výměře 2 
305 m2 - ostatní plochy - neplodné půdy - oba pozemky v k.ú. Kolín, v Kolíně III -
z vlastnictví Okresního bytového podniku s.p. v likvidaci, se sídlem Kolín V, Kalinova 
1351, do vlastnictví města Kolína 

MěÚ obdržel nabídku Okresního bytového podniku na odprodej ideálních podílů 12/16 celku 
stavební parcely. Uvedené pozemky jsou součástí území , které je schváleno územním 
plánem zony U Jána pro bytovou výstavbu. 
Město vlastní u obou uvedených pozemků 1/16 pozemku, ceny jsou stanoveny dle znaleckého 
posudku, vyjádření odborů jsou kladná. 

USNESENÍ č. 79 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle ustanovení § 36a, odst. 1, písm. a) zák. 
ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů výkup ideálních 12/16 celku stavební parcely 
parc. č. 664 o celkové výměře 87m2 za kupní cenu 18 915 Kč a ideálních 14/16 celku 
pozemkové parcely parc. č. 2539/2 ostatní plochy- neplodné půdy o celkové výměře 2 305 
m2 za kupní cenu 1 006 Kč t.j. za celkovou kupní cenu za ideálni podíly na obou pozemcích 
19 921 Kč - z vlastnictví Okresního bytového podniku s.p. v likvidaci - se sídlem Kolín V, 
Kalinova 1351 -do vlastnictví města Kolína 

Návrh na uzavření nájemní smlouvy na plochy a objekty bývalých Uhelných skladů, t.j. 
stavební parcely č. 5350 o výměře 375 m2, stavební parcely č. 6914 o výměře 594 m2, 
stavební parcely č. 6915 o výměře 79m2 a pozemkové parcely č. 1575/5 o výměře 9 
182 m2, s městem Kolín jako pronajímatelem. Pozemky a objekty se nachází v Kolíně 
IV, při Starokolínské ulici 

Komise pro byt. a nebyt. prostory po projednání doporučila firmu KORONA, s.r.o., musíme 
stanovit nájemné, fa KORONA písemně nabídla 8 500 Kč/m2 +údržbu ) 



USNESENÍ č. 80 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle ustanovení pravidel o pronájmu majetku města, schválených ·MZ v Kolíně v souladu 
s ustanovením § 45, písm. p) zák. č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů pronájem 
stavební parcely parc. č. 5350 o výměře 375 m2, stavební parcely parc. č. 6914 o výměře 
594 m2, stavební parcely parc. č. 6915 o výměře 79 m2 a objektů na nich postavených a 
pozemkové parcely parc. č . 1575/5 -ostatní plochy- o výměře 9 182m2 pro provozování 
obchodu s pevnými palivy nájemci firmě KORONA, s.r.o. za roční nájemné 120 000 Kč na 
dobu neurčitou s výpovědní lhůtou 3 měsíce od 1.8. 1999 

Návrh na schválení zadání pro vypracování Územního plánu města Kolína 

USNESENÍ č. 81 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit dle § 20 odst. 7 zák. č. 50/1976 Sb. ve 
znění pozdějších předpisů (stavební zákon)- úplné znění vyhlášeno pod. č. 197/1998 Sb. a§ 
36 odst. 1 písm. ni zák. č. 36711990 Sb. ve znění pozdějších předpisů zadání pro 
vypracování Územního plánu města Kolína 

Návrh na schválení pronájmu nebytových prostor v majetku města 

Ředitelství MŠ Bezručova zveřejnila záměr pronajmout nebytové prostory . Přišla jediná 
nabídka od p. Šedové. 
p. Šedová dostala výpověď od realitní kanceláře z nebyt prostor v býv. budově soukrom. 
gymnázia, požádala nás o pronajmutí nebyt. prostor v MŠ Bezručova za roční nájemné 46 000 
Kč s tím, že uhradí případné stavební úpravy v těchto prostorách. 

USNESENÍ č. 82 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle zák. č . 11611990 Sb. a podle § 45 písm. p) zák. č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších 
předpisů pronájem nebytových prostor v MŠ Bezručova ul. pí Haně Šedové, bytem Tyršova 
976, Kolín ll za roční nájemné 46 000 Kč za účelem zřízení provozovny dámského a 
pánského kadeřnictví (40m2) od 1.9. 1999 na dobu neurčitou s výpovědní lhůtou 3 měsíce 

Jmenování redakční rady Zpravodaje města Kolína 



Na odboru ŠKS došlo k personálním změnám (odchod býv. Vedoucího, nástup nového), proto 
tajemník doporučil schválit složení redakční rady následovně: 

vedoucí redaktor - Mgr. Štefanec Zdeněk 
redaktorka - sl. Jelínková Lenka 
člen red. rady 
člen red. rady 
člen red. rady 
člen red. rady 
člen red. rady 

- Mgr. Matějková Jana 
- p.Čábela Jaromír 
- p.Vančura Jiří · 
- Ing. Slováček Zdeněk 
- Mgr. Krumich Jiří 

Odměny členům redakční rady jsou vypláceny formou dohody o činnosti (provádění 

korektury) a dohodou o provedení práce (úvodník, grafická úprava) 

Po informativních zprávách byla schůze ukončena ve 20,40 hodin 

25.8. 

V prostoru cvičiště Českého svazu chovatelů byl napaden pětapadesátiletý muž. Údery 
pěstí a kopancem do obličeje ho napadli dva podnapilí muži, kteří se dokonce arogantně 
odmítli prokázat přivolané policejní hlídce. Nakonec ale museli a zjistilo se, že se jedná o 
dva muže z Kolína (24 a 38 let). Napadený muž musel být s tržně zhmožděnou ranou oka 
ošetřen v kolínské nemocnici, oba útočníci putovali na záchytnou stanici, kde vystřízlivěli. 

Opravy některých ulic pokračují. Po dokončení rekonstrukce Heverovy ulice u Penny 
Marketu byly zahájeny práce také v Roháčově ulici. Opravena bude nejen komunikace, ale 
také chodník a na tomto prostranství bude vysazena nová zeleň. Po několika letech se 
obyvatelé města dočkají dále celkové opravy Pobřežní ulice u České pojišt'ovny. Ta byla 
dlouhou dobu uzavřena díky výkopům spojenými s ražbou štoly pro čističku. Ulice bude 
muset být po takovýchto zásazích opravena kompletně, na řadu přijde také chodník, 
osvětlení, své místo dostane i zeleň a zábradlí.Rekonstrukci za více než dva milióny korun 
řidiči uvítají, protože za současného stavu se k Pojišťovně z Mostní ulice nedostanou a pak to 
možné bude. Do konce listopadu se ještě počítá s opravou Vužanovy ulice za kruhovým 
objezdem, která bude stát přes milión korun. 

26. - 30. 8. POSVÍCENÍ 

První víkend po svátku Bartoloměje se v Kolíně tradičně koná posvícení. Letos začalo už 
ve čtvrtek po obědě, kdy se roztočily kolotoče a jiné pouťové atrakce na prostranství u 
starých lázní. Provozovatel těchto atrakcí dokonce první den dal vše za poloviční vstupné. 
Jinak zde byl provoz do 10 hodin večer. Další den, v pátek již bylo plné vstupné a provoz 
do půlnoci. Nejdéle byly atrakce otevřeny v sobotu a v neděli - od 9 do 24 hodin. Točilo se i 
v pondělí - od rána až do 1 O hodin večer. Vše záleží totiž na počasí a to nebylo právě 
příznivě nakloněné. V pátek bylo slušně, v sobotu také. Ale v neděli od rána hustě pršelo, 
takže se skutečně točit začalo až odpoledne, kolem třetí hodiny, kdy déšť ustal. Pak ale 
byly v provozu všechny atrakce.Ani ceny nezůstávají pozadu za zdražováním jiného zboží. 
Mnozí už si nemůžou dovolit ani jít na kolotoče a musí se spokojit jen s pohledem a nebo 



raději úplnou absencí. Například za tříminutový pobyt v atrakci, v níž bylo imitováno peklo 
se světelnými i zvukovými efekty stál 30 korun. V těchto cenových relacích se pohybovaly 
všechny atrakce. 
Součástí posvícení byl páteční odpolední rockový festival na Kmochově ostrově . Do 
druhého ročníku vstoupil rockový festival nazvaný Natruc. Z devíti pozvaných kapel se dvě 
nedostavily. Pár minut po 17. hodině festival zahájil domácí Puding, pro kterého toto 
vystoupení znamenalo první prezentaci po delší době před širší kolínskou veřejností. Domácí 
zde reprezentovala i kapela Kozičky. Další doprovodná akce se konala v sobotu večer v 9 
hodin v Městském společenském domě a byla to diskotéková show, na níž se podílelo pět 
kolínských diskžokejů a jejich hostů. Celý večer byl zpestřen soutěžemi o ceny. Vstupné bylo 
70 korun a celý výtěžek byl věnován na rozvoj města, které částku použije při výstavbě 

dalšího dětského hřiště ve městě.Právě tato akce však nesplnila očekávání. Předpokládalo se, 
že přijde hodně návštěvníků, ve skutečnosti jich ale bylo na 400. Pořadatelé si to vysvětlují 
tak, že mládež není zvyklá na diskotéky na MSD chodit a proto tak malý zájem.V neděli 
pak na Zámecké vyhrávala k tanci a poslechu Kmochova hudba a bylo zde plno, většinou 
přišla starší generace, která je sem ostatně zvyklá chodit na pravidelná nedělní taneční 
odpoledne při dechovce. 
V pondělí se na náměstí uskutečnil tradiční posvícenský jarmark. Bylo hezky, sluníčko 

svítilo, hřálo a tak bylo celé náměstí zaplněné stánky a stovkami kupujících a přihlížejících. 
Sortiment stánků však nebyl nikterak originální a bylo zde k dostání prakticky všechno to, 
co lze běžně koupit v obchodech převážně vietnamských kupujících. Například textilní 
výrobky, kabelky, prádlo, hračky, podprsenky, různé čaje, boty, jen ve dvou stáncích 
prodávali typické jarmareční zboží- perníková srdce s různými nápisy a dřevěné výrobky, 
jako vařečky, prkénka, srdíčka . . . . a tak s věnováním. 

Posvícení mělo ale také své stíny. V pondělí dopoledne přišly na služebnu MP dvě slečny 
oznámit, že na posvícenské pouti pod novým mostem je u stánku s občerstvením pěstmi do 
obličeje napadali opilí Romové. Na místo se dostavili všichni strážníci, kteří byli v té chvíli na 
služebně a podle popisu hledali aktéry napadení. Ti zde ale už nebyli, ale jeden z nich - 22letý 
muž - byl poznán v Rorejcově ulici a obě dívky ho identifikovaly jako hlavního výtržníka. 
Neměl u sebe žádný průkaz totožnosti a byl předveden na Policii ČR. Ostatní výtržníky se 
nepodařilo najít. V téže době došlo na posvícení ještě k jedné bitce, která však nebyla tak 
prudká a proto ji strážníci vyřešili domluvou. Poblíž Hankovcova pekařství se pralo osm lidí. 
Na místo vyjely všechny hlídky MP a byla vyrozuměna i Policie ČR. V Pražské ulici bylo 
nalezeno asi jedenáct lidí, kteří se už neprali, ale ještě do sebe strkali . Po příjezdu hlídek a 
jejich domluvě se uklidnili. Jednoho z rváčů, který byl zraněn na obličeji, hlídka odvezla do 
nemocnice na ošetření. Na autobusové zastávce před Tatra domy ležel v noci muž. Jednalo se 
o bezdomovce, kterého strážníci velmi dobře znají jaké starou firmu. Strážnici ho probudili a 
muž se odpotácel. Příští noc však vyspával před prodejnou OP A. Hodinu před půlnocí nalezla 
hlídka MP na starém mostě 62 Jetého muže s rozbitou hlavou. Byl podnapilý a tvrdil, že ho 
zranili čtyři Romové. Případ začala vyšetřovat Policie ČR. Autohlíd!<.a musela vyjet do 
zábavného centra Palma. Došlo zde k výpadku proudu, čehož využil jeden z hostů a vypáčil 
zadní stěnu výherního automatu. Když přivolaná hlídka přijela, stál u automatu 24letý muž a 
tvrdil, že na něm hraje, což bez proudu nebylo možné. Své jednání musel vysvětlit Policii 
ČR. Všechny tyto agresivní projevy chování byly zapříčiněny alkoholem. Opilého člověka 
bylo možné potkat téměř všude bez problémů na každém rohu. 

28. 8. 
Město proti Městu 



Agentura ARX Production přišla s nápadem jak přispět k propagaci města. Ve spolupráci 
s regionální televizí Galaxie kontaktovala naše město s dotazem, zda by měla o takovouto 
formu zájem. Pro samotnou radnici by to ale v první řadě znamenalo velké množství práce, 
neboť agentura stanovila podmínky pro natáčení, které by jí město muselo zabezpečit a dále 
také peníze, které musí uhradit. 22 500 Kč předem, druhou část do 14 dnů od vyrobení 
pořadu. Radnice nakonec souhlasila a obě strany uzavřely smlouvu o spolupráci. V ní jsou 
vymezeny formy spolupráce, práva a povinnosti účastníků, výše plateb. Město musí předložit 
dostatečné informace o historii, objektech zvláštního významu, rodácích, obyvatelích, 
ekonomické struktuře. Pro účely natáčení bude bezúplatně poskytnuto veřejné prostranství. 
V den natáčení na tomto prostranství zorganizovat účast obyvatel města, zajistit na své 
náklady vystoupení hudebního souboru. Za tuto námahu se ARX zavázala odvysílat pořad 
natočený z natáčení v soupeřících městech a společné studiové soutěžní hry ze záznamu ze 
studia TV Galaxie v H. Králové , poskytne dostatečný prostor pro propagaci sponzorů , 
bezúplatně poskytnout městu 5 záznamů na videokazetě. 

Nejvíce práce padlo samozřejmě na OŠKS. Ten dle dohody musel zorganizovat akci na 
náměstí. Natáčení zábavného programu bylo naplánováno na 28.8. radnice měla zajistit, aby 
sem přišlo co nejvíce lidí se bavit. 
Nejdříve byl udělám nástin toho, jak bude celá akce probíhat, koho osloví, aby sem přišel a 
program nebyl nudný 
Za tím účelem sem byli také pozvány skupiny: Kmochova hudba, country kapela Terrible 
gras, Swingový orchestr p. Šafaříka , Mládežnický dech. Orchestr ZUŠ Kolín. Za jejich 
doprovodu se předvedly mažoretky Srdíčko a Daisy. Přizváni byli i šermíři Páni z Kolína. 
Kolem náměstí se naplánoval stánkový prodej včetně občerstvení, stánky kolínských 
podnikatelů. Byl vypracován seznam eventuálních dalších účastníků, ti se obvolávali a 
zjišťoval se jejich zájem o účast na této akci. Mezi oslovenými byli: Poštovní spořitelna, 
AutoBohemia, cestovní kancelář Doltour, Wiistenrot, Českomoravská stavební spořitelna, 
Zálabská cukrárna, Knihkupectví" U Kašků", Lidová tvorba, Arton, Sodovkárna, Jungr, Eko 
Interier, Gold, Pekařství Žalud, Boom tisk, Mountfield , Spel... Podnikatelé zde můžou 
umístit své stánky a přispět tak ke své prezentaci. 

Dále měl odbor připravit pro televizi seznam historických objektů, které by se eventuelně 
mohly objevit na obrazovce. V úvahu přišly: chrám sv. Bartoloměje, muzeum pravěku, 
židovké město, radnice, náměstí, židovský hr"bitov, Kmochův ostrov, klášter Kapucínů, 
Borky- sportoviště, Práchovna, některé větší firmy , seznam důležitých a známých osobností 
města (básníci Neruda, Vrchlický, houslista Kubelík, sportovec Frištenský ... , malíři, 

fotografoé, herci ... ). Jako důležitou osobnost starostka osobně pozvala předsedu vlády Miloše 
Zemana. 
Oslovené firmy, skupiny a osobnosti se měli vyjádřit. 
V den natáčení sem postupně přijížděli účastníci, kteří přijali svou účast. Jejich seznam byl 
předem zaslán městské policii, aby nebyly problémy a nerozdávaly se botičky . 

Karlovo náměstí ožilo nebývalým ruchem. Společnost ARX Production a televize Galaxie 
zde natáčela pořad do soutěžního seriálu Město proti městu. Pořad je zábavnou soutěží, 
v němž se prolíná prostředí studia s reálem.Podstata celého ruchu na náměstí spočívala 
v tom, že se zde natáčely scény, které měly být použity jako doplněk a doprovod pro soutěž, 

která se natáčela ve studiu. Ve studiu v tipovací soutěži soutěžily páry z Kolína a Kutné Hory. 



Města zde byla také zastoupena svými starosty- Zdenkou Majerovou za Kolín a Ivo Šancem 
za Kutnou Horu. Při samotném natáčení Kolíňáci odpovídali na otázky o svém městě a plnili 
do poslední chvíle tajný úkol. Moderátorkou show byla zpěvačka Heidy Janků. Během téměř 
tříhodinového natáčení se na náměstí kromě kolínských podnikatelů představily i některé 
hudební a taneční soubory. Například Městská hudba Františka Kmocha, skupina Terrible 
Grass, mažoretky , šermíři Páni z Kolína. 
Soutěžní úkol pro obyvatele zněl : Přinést na náměstí jakýkoliv hudební nástroj, včetně 
foukacích harmonik, píšťal, trianglů a podobně. Do poslední chvíle zůstávalo tajemstvím, 
podle čeho tvůrci pořadu vyhodnotí vítěze. Jistotou bylo, že si všichni společně zahrají a 
zazpívají píseň Kolíne, Kolíne. Toto vše sloužilo jako kulisa později soutěži ve studiu. 
Na kolínském náměstí se v sobotní podvečer sešlo několik stovek diváků, aby společně 
sledovalo a aktivně se zúčastnilo natáčení tohoto pořadu. Po natočení části tvorby každého ze 
souborů přišli na řadu diváci. Ty pořadatelé ze zmíněné televizní stanice vyzvali v předvečer 
soutěže, aby si sebou vzali hudební nástroje. I když občas někomu z pod kabátu vykoukl 
jeho nástroj (nejčastěji flétna) , na přímou výzvu se přihlásil pouze jeden trumpetista. I ten 
později doprovodil společně s ostatnímu hudebníky mohutný kolínský divácký pěvecký sbor, 
jen zazpíval neoficiální městskou hymnu Kolíne, Kolíne, pod taktovkou starostky města 
Zdenky Majerové. Soutěžním bodem do souboje mezi Kolínem a Kutnou Horou bylo 
následné vyhodnocení nejmladšího a nejstaršího zpívajícího účastníka .Jako nejmladší se 
přihlásila čtyřletá mažoretka Kateřina Chocholoušová, nejstarší byla pětaosmdesátiletá Jiřina 
Vančurová. Další soutěžní disciplínou bylo vytvoření zvláštního hada tím způsobem, že si 
jeden z diváků sedl na židli, druhý jemu na klín , přidal se další ... , dokud neuplynula jedna 
minuta. Během ní si takhle na sebe nasedalo 82 návštěvníků všech věkových kategorií. Pak 
už plocha před radnicí patřila šermířům, kteří předvedli své vystoupení nazvané Válka růží. 

Odcházeli domů s pocitem dobré zábavy, ale jak to všechno dopadlo, jaký bude výsledek 
natáčení druhé části pořadu, v televizním studiu, v němž bude soutěžit starostka Kolína a 
starosta Kutné Hory, to v tucho chvíli ještě nikdo nevěděl. Nikdo tedy neznal odpověď na 
otázku, jestli Kolín nebo Kutná hora postoupí do dalšího klání a utká se s Litoměřicemi. 

Natáčení bylo velmi dlouhé a únavné. Jak to bývá při natáčení. Několikrát se opakovala 
stejná věc, dokud režiséři nebyli plně spokojeni. Tento pořad pak bude kulisou pro studiové 
natáčení soutěže párů dvou soupeřících měst, které nominují do hry příslušné městské úřady. 
Radnice se vypořádala s nelehkým úkolem velice dobře. Natáčení bude sestřiháno, a tak 
zanikne horko a pot všech, kteří několikrát za sebou opakovali stejnou věc. 

Za zmínku ještě stojí, že převážná většina obchodníků nevyužila přílivu lidí, kteří na toto 
klání dvou měst do Kolína přišli a přijeli. Z hlediska tržeb totiž jde podle nich o ztrátový 
tah, nepokryjí prý ani náklady na provoz. Vycházejí ze zkušenosti o Kmochově Kolíně, kdy 
například trafika na náměstí prodá za odpoledne jen několik krabiček cigaret, což se jí 
nevyplácí. 

Pro zajímavost zde přikládám některé podklady provázející celou soutěž. 

30.8. 

Blížící se konec léta a faktický konec pr_ázdnin signalizuje i plavecký bazén. Od dnešního 
dne je vypuštěný venkovní bazén a naopak napuštěný vnitřní. Ze sezóny Technické služby 
moc radosti nemají, protože došlo tak jako v minulých letech k finančnímu propadu.příjmy, 



získané ze vstupného, pokryly pouze náklady na mzdy zaměstnanců, takže samotný provoz 
venkovního bazénu musel být dotován. Bazén má totiž velkou konkurenci v přirozených 
koupalištích. 
Vnitřní bazén prošel o prázdninách úpravami, takže návštěvníky čeká příjemnější prostředí. 
Byly vyspárovány dlaždice u odtokových kanálků, upraveny odtokové kanálky ve sprchách, 
které byly propadané a opravu potřebovaly především kvůli bezpečnosti návštěvníků. Díky 
vyspravení centimetrových mezer v konstrukci budovy by se měly snížit tepelné ztráty. 
Částečné rekonstrukce se dočkal i strop. Vyměněny byly také některé dveře a upraveny další 
drobnosti, jako například byly instalovány nově směrové tabulky, háčky na odložení věcí a 
na sociálních zařízeních byly instalovány nové schránky na toaletní papír. I přes tyto 
drobnější úpravy se připravuje celková rekonstrukce zařízení, která by měla stát kolem 100 
- 120 miliónů korun. 

V Kolíně se narodilo 16 dětí (9 dívek, 7 chlapců), zemřelo 28 lidí. 
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1.9. 

Podle předpisů začala topná sezóna . Zdá se však předčasné o ni mluvit v době, kdy je 
pěkné "babí léto" ( tak se lidově nazývají hezké teplé dny konce léta , předznamenávající 
přicházející podzim) a teploty přes den vystupují na 24 stupňů. Nicméně noci i rána už jsou 
chladná, ranní mlhy také už patří spíše podzimu než létu a teplo v bytě by leckdy bylo více 
než příjemné. Leč první den sezóny se ještě netopilo, protože nebyly splněny všechny 
podmínky.Lidem to však zatím líto není, protože je pořád ještě teplo od sluníčka a to je 
stále příjemnější, než od radiátorů. 

O tepelnou pohodu v bytech v Kolíně se stará Městské tepelné hospodářství s.r.o. (dále jen 
MTH). Tato společnost pracuje od roku 1995 a jejím stoprocentním vlastníkem je Město 
Kolín. Její hlavní náplní je výroba a distribuce tepla, péče o výměníkové stanice a sekundární 
rozvody v Kolíně. Primární rozvody a zdroj tepla je v majetku Elektrárny Kolín. MTH od 
elektrárny nakupuje páru a distribuuje ji v podobě tepla teplé užitkové vody do jednotlivých 
obytných domů. Od roku 1996 na základě nájemní smlouvy s Městem Český Brod provozuje 
tepelné hospodářství i tam. Zde se jedná o plynové kotelny. V obou těchto městech MTH 
zásobuje teplem a teplou užitkovou vodou 7500 bytů. Kromě této hlavní činnosti má MTH na 
starosti i topenářství a vodoinstalatérství. Její zaměstnanci opravují topení a rozvody 
v domech, provádějí montáž a opravy plynových zařízení, má dokonce i vlastní prodejnu 
instalatérských potřeb. Každý dům v majetku města je už v současné době vybaven 
poměrovým měřičem tepla, který slouží jako pomůcka k rozúčtování tepla na jednotlivé byty. 
Stavební bytové družstvo nebo malá vznikající družstva poměrové měřiče teprve začínají 
zavádět. Jak se postupně ukazuje, zaváděním měřicí a regulační techniky se spotřeba tepelné 
energie snižuje. V roce 1996 činila dodávka tepelné energie pro město Kolín 426.000 
gigajoulů, v následujícím roce 383.000 a loni 353.000. Přispívají k tomu i příznivější 

klimatické podmínky, ale rozhodně jsou úspory zaváděním termoregulačních ventilů vidět. 

Výsledky ukázaly, že zavedením této techniky klesla spotřeba tepla o 10 až 30 
procent.Obecně lze říci, že platební morálka uživatelů tepla se zlepšuje, i když některé 

subjekty mají stále s placením potíže. Jde zejména o společenství vlastníků nebo o začínající 
družstva. MTH jim vychází vstříc a splátky odloží, i když se pak někdy samo dostane do 
problémů, protože svým vlastním dodavatelům, zejména Elektrárně Kolín, platí se 
zpožděním. Pokud u neplatičů v bytovém sektoru dluh narůstá a po výzvě nezaplatí, je 
odpojen. Při znovuzapojení tepla se sice jedná o vícenáklady, protože každá odstávka a 
následné připojení si vyžádá určité náklady, ale rozhodně se tento postup vyplatí více, než 
nechat dluhy narůst do obrovských rozměrů a potom jejich zaplacení soudně vymáhat.Každý 
stupeň tepla vytápěné místnosti představuje zhruba asi šest až sedm procent. Pokud někomu 
stačí v bytě teplota 20 stupňů, tak ve srovnání s tím, kdo má v bytě 22 stupňů, ušetří 12 až 14 
procent vícenákladů. MTH má povinnost vytápět na 20 stupňů. Instalací termoregulačních 
ventilů se dá teplota regulovat a topné křivky, které jsou nastaveny,_ odpovídají teplotám 
v bytě 22 až 23 stupňů. Někdo může mít teplotu v bytě i vyšší, ale to už záleží na tom, jestli 
má předimenzované topení nebo ne. V minulosti se totiž stávala, že při výměně topných těles 
se ze známosti mohlo dát někomu větší a proto se teď stává, že lidé MTH telefonují, že mají 
v bytě moc velké teplo. Podle platné vyhlášky začíná topné období 1. září a končí 31. května. 
Pokud v tomto období průměrná teplota venkovního vzduchu překročí ve dvou následujících 
dnech 13 stupňů a lze očekávat zvýšení teploty, dodávka tepla se ukončí nebo naopak, nelze
li očekávat zvýšení venkovní teploty nad stanovených 13 stupňů, začne se topit. Tuto teplotu 
sleduje MTH na dispečinku v 7, 14 a 21 hodin. Když je pak výsledná průměrná teplota nižší 
než 13 stupňů, zatopí nebo v přechodném období zapnou topení na určitou dobu ráno a večer. 



Teplou užitkovou vodu dodává MTH celoročně. Zde je povinnosti dodávat od 6 do 22 hodin, 
ale vychází vstříc zákazníkům, kteří brzy vstávají, nebo těm, kteří přicházejí z odpolední 
směny, takže se teplá voda pouští ve 4,30 a vypíná až kolem 23. hodiny. 

2.9. 

Dlouholetý provoz rafinerie Koramo zanechal značné následky na stavu životního 
prostředí. Jedním z největších problémů jsou zde odpady dvou tzv. sludgeových rybníků. 

Celkem bylo na těchto rybnících uloženo 44.600 tun odpadů. Starý rybník, založený už 
v době 2. světové války, má sypané hráze bez izolace dna a stěn. Ropné látky, kterých se sem 
dovezlo 29.550 tun, dlouhá léta zcela nekontrolovatelně unikaly do podloží. Navíc podzemní 
voda je v těchto místech pod slabou vrstvou štěrku a písku. Kromě odpadních pryskyřic 
z kyselinové rafinace minerálních olejů v rybníku skončily sudy, kovový odpad, stavební suť. 
Ukládání sem bylo ukončeno v roce 1967. 
V novém rybníku , který vznikl hned za hrází starého, je uloženo 15 .ll O tun odpadu. Kromě 
kyselinových pryskyřic se tu nachází i další odpady ropného charakteru ( kyselinová 
rafinace byla v podniku Koramo ukončena v roce 1974). Je ale nutno podotknout, že do 
nedávna se odpadní kyselinové pryskyřice vozily i jinam. 
Problém znečištění se postupně začal řešit systémem, který ekologové nazývají pasivním 

prvkem ochrany. V roce 1983 byla postavena 1400 metrů dlouhá těsnící stěna, která je 
vetknutá do nepropustného podloží v hloubce 9 - 15 metrů. Ve třech místech stěny se spodní 
voda odčerpává a vrací zpět do rafinérky k pročištění. Kromě toho uvnitř podniku jsou 
umístěny desítky vrtů, kterými se odčerpává olejová fáze na hladině podzemní vody a ta je 
pak dále zpracovávána na topný olej. Zároveň se začala monitorovat kvalita podzemní 
vody. Znečištění je v současné době uzavřené a za hranice Korama se kontaminace 
nedostává. Po dokončení průzkumu v roce 1997 se začalo s aktivní sanací, což znamená 
odstranění kontaminace. V Kolíně uvedla do provozu pražská firma A.S.A. zcela nový 
způsob sanace ropných odpadů z rybníků. Přímo na místě se kaly zpracovávají na palivo 
Kormul. Kaly se nejprve těží bagrem. Protože přístup do lagun je pro techniku obtížný, 
používá se bagr s padesátimetrovým výložníkem. Ze břehu toto zařízení dosáhne až do 
středu rybníka. Vytěžený odpad je zpracováván na palivo unikátním způsobem. Mísící 
zařízení nakonec opouští černá práškovitá hmota, ze které se přímo na břehu lagun vyrábějí 
brikety. Palivo Kormul se odváží do cementárny Radotín, kde je spalováno ve směsi s běžným 
palivem. Jedná se téměř o bezodpadovou technologii. Zbylý popel a přítomná síra se absorbují 
do slínku. Kormul má větší výhřevnost než lmědé uhlí. Od července minulého roku byl 
v Kolíně zahájen zkušební provoz, který skončil letos v červnu. Za tu dobu bylo zpracováno 
4.000 tun odpadu. Odpad z těchto rybníků by měl být zcela zpracován v roce 2002. Po 
vytěžení se bude provádět další průzkum a podle výsledků se rozhodne, jak bude využito 
místo bývalých rybníků. Vyčistit území na nulové hodnoty je ovšem věc dlouhodobá a 
finančně velmi náročná. Počítá se, že v těchto místech by mohla být skládka. 
Sanace starých ekologických zátěží je financována z peněz získaných privatizací. Na jejich 
likvidaci bylo vyhrazeno 35 miliónů korun.V případě Korama, které bylo zprivatizováno a 
nechalo si vypracovat ekologický audit, byla mezi fondem národního majetku a podnikem, 
uzavřena ekologická smlouva, na jejímž základě bylo rozhodnutím uloženo podniku škody 
odstranit, včetně termínů vyčištění vod, zeminy a podobně. Pak byla ve výběrovém řízení 

vybrána firma. 



Dopoledne telefonovala na služebnu MP slečna z Kolína, že jí někdo odcizil horské kolo a 
to přímo pod nosem. Zastavila před prodejnou látek v Legerově ulici, kolo postavila ke zdi a 
hledala v kabelce zámek na uzamčení. V tomto okamžiku, kdy bylo kolo na pár sekund 
nezamčené, procházel okolo mladík, na kolo nasedl a než se stačila vzpamatovat, byl pryč. 

Ujel do Zahradní ulice. Hlídka MP naložila slečnu do auta a projela s ní prakticky celý 
Kolín, ale bez výsledku. Zloděj i s kolem zmizel. Drzost zlodějů kol v Kolíně nezná mezí. 
Přesvědčila se o tom i zaměstnankyně radnice. Své kolo si po příjezdu do práce postavila a 
uzamkla u stojanu před budovou. Zakrátko však byl zámek přeštípnutý a kolo bylo pryč. 
Pokud kolo neslouží přímo potřebě zloděje, je možné ho koupit v bazaru, nebo se prodávají 
dokonce i přes inzeráty. Kola mají pak poloviční cenu než nová v obchodech. 

5.9. 

Od dnešního dne provozují nedělní burzu na plaveckém stadionu Technické služby.Lidé by 
si toho ani možná nevšimli, kdyby nebyly nové vstupenky a také vyšší vstupné. Namísto 5 
korun platí nyní návštěvníci 1 O korun, děti do 1 O let a zdravotně postižení mají vstup zdarma. 
Nový provozovatel se také přizpůsobil obecně závazné vyhlášce, podle níž platí poplatky 
stánkaři. Dosud byly tyto poplatky smluvní. Od prvního dne je tedy zřejmé, že výnos z burzy 
bude vyšší , než býval. Provozovatel tyto peníze hodlá využít na zpracování studie na 
komplexní využití areálu plaveckého stadionu. 

7.9. 

Konalo se VI. zasedání Městského zastupitelstva v Kolíně od 15,00 hodin v saloncích č. 
1,2,3 Městského společenského domu v Kolíně 

Přítomno: 32 členů MZ 
Omluveni: JUDr. Janoušek, Ing. Pánek, p.Konfršt 
Část. omluven: MUDr. Kopecký 
Dále byli přítomní: p.Pešek - tajemník MěÚ, Ing. arch. Mejsnarová, Ing. Čechrák -
TSMK,s.r.o., p.Martínek- MAD, s.r.o., p.Poklop - Kino 99, pí Ručková- Městská knihovna, 
p.Váňa - MZS, MUDr. Nemeškalová - Městský kojenecký ústav, p.Šíma - ředitel MP, 
vedoucí odborů 

Byly projednávány níže uvedené návrhy s těmito závěry: 

Návrh na splácení až 70% kupní ceny za prodej bytové jednotky ve splátkách 

Jmenovaní splňují podmínky vyhlášky města 3/96 - tech. , oprava v řádku 6 shora , jedná se o 
70%. 

USNESENÍ č. 25 - Městské zastupitelstvo V Kolíně 

schvaluje 

podle § 6 vyhlášky města č. 3/96 zaplacení 70% kupní ceny za prodej bytové jednotky včetně 
pozemku v pravidelných splátkách s maximální lhůtou splatnosti 5 let 



bydliště cena za byt. jednotku půjčka % 
paní Alena Šmejcová U Hřiště 1227/V 154 991 Kč 108 491 Kč 70% 
manželé Šimkovi Mikoláše Alše 663/II 106 046 Kč 74 200 Kč 70% 
manželé Kohoutovi Mikoláše Alše 663/II 106 437 Kč 74 500 Kč 70% 
paní Zuzana Hudcová Mikoláše Alše 663/II 106 829 Kč 74 700 Kč 70% 
pan Karel Kubát Mikoláše Alše 663/ll 107 024 Kč 74 900 Kč 70% 
paní Božena Vávrová Mikoláše Alše 664/II 105 459 Kč 73 800 Kč 70% 
Mašínová Ludmila Rim. Soboty 895/ll 71 005 Kč 49 000 Kč 70% 
Kalousová Martina Rim. Soboty 896/ll 122 324 Kč 85 000 Kč 70% 
manželé Soukupovi Rim. Soboty 896/ll 122 324 Kč 85 000 Kč 70% 
Pithartová Květuška Rim. Soboty 897/ll 71 005 Kč 49 000 Kč 70% 
manželé Pejšovi Rim. Soboty 904/II 129 275 Kč 90 000 Kč 70% 
Němec Miroslav Rim. Soboty 904/ll 128 315 Kč 89 000 Kč 70% 
Chumová Anna Rim. Soboty 906/II 129 275 Kč 90 000 Kč 70% 
manželé Šafránkovi Rim. Soboty 906/II 129 275 Kč 29 000 Kč 20% 
manželé Hemrovi Na Magistrále 713/ll 93 370 Kč 65 000 Kč 70% 
Kalina Radek Na Magistrále 714/ll 94 804 Kč 66 000 Kč 70% 

ulice, č.p. počet bytových jednotek počet žádostí 
Rimavské Soboty 895-897 72 4 
Rimavské Soboty 904- 906 72 4 
Na Magistrále 713-716 24 2 
U Hřiště 1227/2N 18 1 
Mikoláše Alše 663-664/ll 13 5 

Návrh na schválení podpory investorům vestavby bytu do půdních prostor 

Návrh obsahuje žádost stavebníka, který investuje do výstavby bytu v půd. prostorách domu 
č.p. 699 B, Cl ll, ul. Bachmačská- dům je určen k odprodeji dle zák. 72/94 Sb. 

USNESENÍ č. 26 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 36a, odst. 1, písm. d) zák. ČNR č. 367/90 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů a 
v souladu s vyhláškou města č. 03/94 úhradu faktury za projektovou dokumentaci ve výši 17 
640 Kč a půjčku ve výši 250 000 Kč k úhradě nákladů na stavbu bytu v domě č.p. 699-B, Clil, 
ul. Bachmačská p. Danielu Hruboňovi, bytem Bachmačská 695/II. 

• půjčky budou poskytovány do vyčerpáni rozpočtových prostředků 



Návrh na odkoupení dvougaráže od manželů Klementových a přijetí závazku městem 
Kolín prodat jim první volnou garáž z majetku města 

Návrh vychází z dohody s prodávajícím - v případě, že město dvougaráž neodkoupí a dojde 
k odprodeji domu č.p. 269 v ul. V Opletkách, bude mít tato skutečnost negativní vliv na výši 
kupní ceny domu 

USNESENÍ č. 27 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č,. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

a) uzavření smlouvy na odkoupení dvougaráže o ploše 38 m2 od manželů Klementových , 
bytem Sluneční 116, Kolín II, postavené na st. p. č. 5712 v k.ú. Kolín ( majetek města ) za 
smluvní cenu 40 000 Kč do majetku města Kolína 
b) uzavřít s prodávajícím nájemní smlouvu na městskou garáž za symbolické nájemné 1 Kč/ 
ročně na dobu určitou, vymezenou dobou do nabídky a prodeje první volné garáže 
z vlastnictví města do vlastnictví manželů Klementových 
c) uzavřít s manželi Klementovými smlouvu o smlouvě budoucí, kde město přijme závazek 
nabídnout a prodat jim první volnou garáž z majetku města, manželé Klementovi se zaváží 
koupit garáž za cenu 40 000 Kč 

Návrh na schválení prodeje domu, pozemku a zahrady 

V současné době je dům ve vlastnictví města aj e zpracována projektová dokumentace, která 
řeší rekonstrukci domu včetně vybudování 4 bytových jednotek. 

USNESENÍ č. 28 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle § 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb., ve znění pozdějších předpisů prodej 
domu č.p. 269/IV, ul. V Opletkách postaveném na st. p.č. 1713 včetně pozemku st. č. 5712, 
dvougaráže o rozloze 38 m2 a zahrady p.č. 1888/53 v k.ú. Kolín formou dražby 

N ávrh na odprodej akcií České spořitelny a.s. 

USNESENÍ č. 29 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

a) schvaluje 
podle§ 36 odst. lb, zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů prodej akcií České 
spořitelny a.s. nakoupených v rámci úpisu nových akcií v roce 1999 v počtu 31 400 ks za 
minimální cenu 150 Kč/ks 

b)ukládá 



starostce celý finanční výnos z prodeje těchto akcií převést do rozpočtové rezervy roku 1999 

Návrh na II. úpravu rozpočtu města Kolína na rok 1999 

USNESENÍ č. 30 - Městské zastupitelstva v Kolíně 

schvaluje 

podle § 36, odst. 1, písm. b) zák. č. 367/90 Sb. , ve znění pozdějších předpisů II. úpravu 
rozpočtu města Kolína v roce 1999 včetně schválených změn 

Návrh na schválení zadání pro vypracování územního plánu města Kolína 

USNESENÍ č. 31 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

dle § 20 odst. 7 zák. č. 5011976 Sb. ve znění pozdějších předpisů (stavební zákon) -
úplné znění vyhlášeno pod. č. 197/1998 Sb. a § 36 odst. 1 písm. ni zák. č. 367/1990 Sb. 
ve znění pozdějších předpisů zadání pro vypracování Územního plánu města Kolína 

Návrh na majetkoprávní vypořádání mezi městem Kolín a vlastníky pozemků, které 
budou použity pro vybudování cyklistické stezky Kolín - Hradištko I. 

Pozemky se nacházejí od ul. Zličské /V až po komunikaci vedoucí k budově firmy "Písek -
Beton" Hradištko I. - plochy uvedené v návrhu jsou pouze orientační , skutečnou velikost 
odkoupené plochy pro stavbu stezky bude možné určit až po dokončení stavby - v posledním 
odstavci usnesení MR žádá MZ o souhlas s přijetím daru paní Endrštové, která nechce darovat 
městu pouze pozemky pro vybudování stezky , ale celé pozemky ) 

USNESENÍ č. 32 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

I. s c h v a 1 u j e 

podle§ 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění 
pozdějších předpisů 

a) uzavření smlouvy o výměně nemovitostí mezi městem Kolín - vlastníkem pozemku č.kat. 
359/13 o výměře 2634 m2- lesní pozemek za části pozem. parcel č. kat. 366/8, č.kat. 366/9 a 
č. kat. 369/39 o celkové předpokládané výměře 1450 m2 - lesních pozemků, které jsou 
vlastnictvím pí Olgy Voldánové, bytem Roztoky u Prahy , Riegrova 112 jednou ideální 
polovinou a RNDr. Bedíicha Žerta , bytem Praha 6, Fragnerova 2387 jednou ideální 
polovinou. Všechny pozemkové parcely se nacházejí v k.ú. Kolín. 



b) Přijetí daru pozemků č.kat. 369/38 - lesní pozemek - o výměře 2064 m2, č.kat. 374/3 -
lesní pozemek - o výměře 5270 m2 a č.kat. 372/3 - lesní pozemek - o výměře 27 m2, vše 
v k.ú. Kolín od pí Jindřišky Endrštové, bytem Kaznějovská 71, Praha 10 
c) Uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na část pozemkové parcely č.kat. 374/1 o 
celkové výměře 9745 m2 - lesní pozemek - dílu použitého pro výstavbu cykl. stezky o 
předpokládané výměře 185m2 za kupní cenu 150 Kč/ m2, t.j. za celkovou kupní cenu 27 750 
Kč s p. Jiřím Pokorným, bytem Liberec, Soukenická 871 jako prodávajícím a městem Kolín 
jako kupujícím 
d) Uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na část pozemkové parcely č .kat. 374/ 7 o 
celkové výměře 5049 m2 - lesní pozemek - dílu použitého pro výstavbu cykl. stezky o 
předpokládané výměře 950 m2, na část pozemkové č.kat. 374/6 o celkové výměře 50 m2 -
vodní plocha, močál -dílu použit. pro výstavbu cyklistické stezky o předpokládané výměře 10 
m2, na část pozemkové parcely č.kat. 374/4 o celkové výměře 10 686 m2 - lesní pozemek
dílu použitého pro výstavbu cyklistické stezky o předpokládané výměře 315 m2 t.j. celkem 1 
275 m2 za kupní cenu 150 Kč/m2, tj. za celkovou kupní cenu 191 250 m2 s pí Kuklovou 
Emílií, bytem Jestřábí Lhota č.p. 94 jako prodávající a městem Kolín jako kupujícím 
e) Uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na část pozemkové parcely č.kat. 376/6 o 
celkové výměře 1952 m2 - lesní pozemek - dílu použitého na výst. cykl. stezky o 
předpokládané výměře 280m2, na část pozemkové parcely č.kat. 376/8 o celkové výměře 582 
m2 -ostatní plochy- dílu použitého pro výst. cykl. stezky o předpokládané výměře 5m2, na 
část pozemkové parcely č.kat. 376/1 o celkové výměře 1203 m2 - ostatní plochy - dílu 
použitého pro výstavbu cyklistické stezky o předpokládané výměře 280 m2 , na část 

pozemkové parcely č.kat. 379/5 o celkové výměře 538 m2 - ostatní plochy - dílu použitého 
pro výstavbu cykl. stezky o předpokládané výměře 175m2, t.j. celkem 740m2 za kupní cenu 
150 Kč/m2, t.j. za celkovou kupní cenu 111 000 Kč s panem Jiřím Zárubou, bytem Klánovice, 
V pátém 526 vlastníkem jedné ideální poloviny a panem Ivanem Zárubou, bytem Kolín V, 
Ovčárecká 474 vlastníkem jedné ideální poloviny jako prodávajícím a městem Kolín jako 
kupujícím. Všechny pozemky se nacházejí v k.ú. Kolín 

ll. u k 1 á d á s t a r o s t c e m ě s t a 
a) Požádat pozemkový fond ČR o bezúplatný převod části pozemkové parcely podle PK č.kat. 
379/2 v k.ú. Hradištko I. o celkové výměře 10 500 m2, dílu použitého pro výstavbu cykl. 
stezky o předpokládané výměře 450m2 do vlastnictví města Kolína 

ID. p o v ě ř u j e s t a r o s t k u m ě s t a 
a) Zahájit jednání o získání části pozem. parcely č.kat. 369/40 - lesní pozemek - o celkové 
výměře 1821 m2, dílu použitého na výstavbu cykl. stezky o předpokládané výměře 360m2 a 
části pozemkové parcely č.kat. 370/15 o celkové výměře 2183 m2 - lesní pozemek - dílu 
použitého na výstavbu cyklistické stezky o předpokládané výměře 1 O m2, které jsou doposud 
zapsány jako vlastnictví Lesů ČR a na které uplatnil restituč. nárok lnK Z. Formánek, bytem 
Praha 5, Tunelářů 323. Restituce dosud není dořešena. 
b) Zahájit jednání o získání části pozemkové parcely č.kat. 372/1 o celkové výměře 12 859 
m2 - lesní pozemek - dílu použitého pro výst. cykl. stezky o předpokládané výměře 1 O m2 a 
části pozemkové parcely č.kat. 371 o celkové výměře 1030 m2 - lesní pozemek - dílu 
použitého pro výstavbu cykl. stezky o předpokládané výměře 175 m2 dosud ve vlastnictví 
Lesů ČR - podle knihovní složky č. 150 pozemkové knihy pro katastrální území Kolín , dříve 
ve vlastnictví Kostela sv. Bartoloměje 
c) Zahájit jednání o získání části pozemkové parcely č.kat. 374/2 o celkové výměře 5537 m2-
lesní pozemek - dílu použitého pro výst. cykl. stezky o předpokládané výměře 160 m2, který 



je zapsán ve vlastnictví PhMr. Vladimíra Němečka, bytem Kladno, Tyršova 1397 jednou 
ideální polovinou a Ing. Petra Kohouta, bytem Praha 10 Kubánské nám. 2/1283 jednou ideální 
polovinou. 

Všechny pozemky jsou v k.ú. Kolín. 

Návrh na prodej pozemkové parcely č.kat. 2567/176 o výměře 65 m2 v k.ú. Kolín , 
v Kolíně II, ul. Bezručova z vlastnictví města Kolína do vlastnictví paní Miluše Zadinové, 
bytem Kolín II, Bezručova 539 

Tato parcela je oplocením již více než 7 let pňpojena k pozemku žadatelky - majetkoprávní 
nesrovnalost - pro vypořádání současného stavu žádá pí Zadinová o odprodej uvedeného 
pozemku. 

USNESENÍ č. 33 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle § 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů prodej 
pozemková parcely č.kat. 2567/176 o výměře 65 m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně II, ul. Bezručova 
z vlastnictví města Kolína do vlastnictví paní Miluše Zadinové, bytem Kolín II, Bezručova 
539 za kupní cenu 250 Kč/m2 t.j. 16 250 Kč. 

Návrh na výkup ideálních 12/16 celku stavební parcely parc. č. 664 o celkové výměře 87 
m2 a výkup ideálních 14/16 celku pozemkové parcely parc.č. 2539/2 o celkové výměře 2 
305 m2 ostatní plochy - neplodné půdy - oba pozemky v k.ú. Kolín, v Kolíně III -
z vlastnictví Okresního bytového podniku s.p. v likvidaci, se sídlem Kolín V, Kalinova 
1351, do vlastnictví města Kolína 

Oba pozemky se nacházejí v prostoru proti nemocnici - město Kolín vlastní 
uvedených pozemků již podíl, ideální 1116 

USNESENÍ č. 34 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

u obou 

podle ustanovení§ 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 
výkup ideálních 12/16 celku stavební parcely parc. č. 664 o celkové výměře 87m2 za kupní 
cenu 18 915 Kč a ideálních 14/16 celku pozemkové parcely parc. č. 2?39/2 ostatní plochy
neplodné půdy o celkové výměře 2 305 m2 za kupní cenu 1 006 Kč t.j. za celkovou kupní 
cenu za ideální podíly na obou pozemcích 19 921 Kč - z vlastnictví Okresního bytového 
podniku s.p. v likvidaci - se sídlem Kolín V, Kalinova 1351 - do vlastnictví města Kolína 

Návrh na bezúplatný převod stavebních pozemků č. 3525 a 3524 o výměře 533 m2 a 
pozemku č. 1645/3 - veřejná zeleň o výměře 1033 m2 v ulici Sladkovského v Kolíně IV 
z vlastnictví Českých energetických závodů s.p. do vlastnictví města Kolína 



Jedná se o vypořádání vlastnických vztahů nemovitého majetku, kde na stav. parcelách č . 
3525 a 3524 stojí obytné domy č.p. 624 a 625 ve vlastnictví města a pozemek č. 1645/3 -
veřejná zeleň tvoří nedílnou součást těchto obyt. domů 

USNESENÍ č. 35 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle § 36a) odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů, 
bezúplatný převod stavebních pozemků č. 3525 a 3524 o výměře 533 m2 a pozemku č. 
1645/3- veřejná zeleň o výměře 1033 m2 z vlastnictví Českých energetických závodů s.p. do 
vlastnictví města Kolína 

Návrh na prodej pozemku - zahrady č. 1634/18 o výměře 280 m2 v ulici 
U Křižovatky v Kolíně IV, z vlastnictví města Kolína do vlastnictví majitelů 

obytného domu č.p 250, každému žadateli podíl, který se rovná jeho podílu na 
vlastnictví obytného domu č.p. 250 

Jedná se o zahradu přiléhající k domu č.p. 250/IV -tento dům žadatelé v r. 1998 
odkoupili od města spolu se stav. pozemkem- zahrada je nedílnou součástí domu a proto ji 
žadatelé chtějí odkoupit - MR navrhla kupní cenu 450 Kč/m2 ) 

USNESENÍ č. 36 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle § 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů prodej 
pozemku- zahrady č. 1643/18 o výměře 280m2 z vlastnictví města Kolína do vlastnictví 
občanů :paní Jiřiny Boušové ideální podíl 11017/37437, paní Neumannové Marie ideální 
podíl 9206/37437, paní Holubové Mileny ideální podíl 7687/37437 a manželů 
Krajíčkových ideální podíl 9527/37437 za kupní cenu 250 Kč/ m2, t.j. za celkovou 
kupní cenu 70 000 Kč 

Návrh na schválení nabídky prodeje pozemků z vlastnictví Státního statku Kolín 
v likvidaci do vlastnictví města Kolína na LV 5555 

Státní statek Kolín v likvidaci nabídl městu uvedené pozemky - nabídka 1 Kč/m2 

v případech. kde se jedná o komunikaci a zeleň v zástavbě, 1 Kč/m2 u pozemku /technické 
vybavení/, u pozemků o výměře 908 m2 cenu dle znaleckého posudku. 

USNESENÍ č. 37 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle § 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů, výkup 
pozemků č. 1730/8, 1730110, 1730114, 2120/22, 3441 , 3442, 3447, 3448 celkem o výměře 14 
666m2 za 1 Kč/m2, stavební parcely č. 5574 o výměře 395 m2 za cenu 1 Kč, t.j. 



celkem 15 061 m2 za 1 Kč, t.j . za 15 061 Kč a dále stavebních pozemků č. 4986, 5226, 
5223/1 o celkové výměře 908 m2 za cenu dle znaleckého posudku, t.j. za předpokládanou 
cenu asi 250 000 Kč z vlastnictví Státního statku Kolín v likvidaci do vlastnictví města Kolína 

Návrh na směnu nemovitostí v k.ú. Tři Dvory- mezi městem Kolín a obcí Tři Dvory 

Návrh byl projednáván na jednání MZ 23.3. 99 - z programu jednání byl stažen s tím, že 
budou hledány možnosti kompenzace za převáděné nemovitosti ze strany obce Tři Dvory -
obec Tři Dvory navrhuje směnu pozemků a staveb v areálu koupaliště za poz. parcelu dle PK 
č. 863. která je ve vlastnictví obce 

USNESENÍ č. 38 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle § 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů směnu 
nemovitostí v k.ú. Tři Dvory- mezi městem Kolín a obcí Tři Dvory. Předmětem směny jsou 
následující pozemkové a stavební parcely a stavby na těchto stavebních parcelách 
vybudované: stavební parcela č.kat. 262/1 o výměře 406 m2 - zastavěná plocha s objektem 
občanské vybavenosti, stavební parcela č.kat. 262/2 o výměře 69 m2 - zastavěná plocha 
s objektem občanské vybavenosti, stavební parcela č . kat. 263 o výměře 116m2- zastavěná 

plocha s objektem občanské vybavenosti, po zem. parcela č.kat. 313/3 o výměře 3118 m2 - o st. 
plocha, manipulační plocha, pozem. parcela č.kat. 313/4 o výměře 365 m2 - ost. plocha, 
manipulační plocha, pozem. parcela č.kat. 313/7 o výměře 34 m2 - ost. plocha, manipulační 
plocha, pozem. parcela č.kat. 32711 o výměře 6187 m2 - ost. plocha, jiná plocha, pozem. 
parcela č.kat. 327/2 o výměře 116m2- ost. plocha, jiná plocha, pozem. parcela č.kat. 339/2 o 
výměře 1276 m2 - ost. plocha, jiná plocha, pozem. parcela č.kat. 339/4 o výměře 2487 m2 -
ost. plocha - koupaliště, pozem. parcela č.kat. 339/9 o výměře 288 m2 - ost. plocha, jiná 
plocha, pozem. parcela č.kat. 339/10 o výměře 689 m2 - ost. plocha, koupaliště, pozem. 
parcela č.kat. 339/11 o výměře 373m2- vodní plocha, rybník, pozem. parcela č.kat. 1082/7 o 
výměře 340 m2 - ost. plocha, koupaliště a pozemková parcela dle PK č.kat. 338 o výměře 
2990 m2 z vlastnictví města Kolína do vlastnictví obce Tři Dvory a pozem. parcela dle PK č. 
863 o výměře 13 272 m2 v k.ú. Tři Dvory z vlastnictví obce tři Dvory do vlastnictví města 
Kolína . 

Návrh na bezúplatný převod části pozemkové parcely č. 14211, ostatní plochy - ostatní 
veřejné zeleně a části stavební parcely č. 5662- zastavěné plochy, ob~anské vybavenosti
v k.ú. Kolín, v Kolíně IV - z majetku města Kolína do majetku Provincie kapucínů se 
sídlem Loretánské náměstí 6, Praha 

Jde o naplnění smlouvy o budoucí smlouvě včetně dodatku, dotvrzené v celém období od r. 
92 dobrými vztahy smluvních stran, postupem a financováním rekonstrukcí a celkovou 
architektonickou úpravou této části města . 

USNESENÍ č. 39 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 



schvaluje 

podle ustanovení § 36a) odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších 
předpisů bezúplatný převod částí pozemkové parcely parc. č. 142/1 a stavební parcely parc. č. 
5662- nově označených podle geometrického plánku č. 2345-127/98 ze dne 20.5. 1998 jako 
pozemková parcela parc. č . 142/8 o výměře 4 513 m2, klášterní zahrada, stavební parcela 
parc. č . 6539 o výměře 21m2- sklad, stavební parcela parc. č. 7130 o. výměře 100m2- garáž 
a stavební parcela parc. č. 7131 o výměře 67 m2 - prodejna - v k.ú. Kolín, v Kolíně IV( 
klášterní areál ) z majetku města Kolína do majetku Provincie kapucínů v ČR , se sídlem 
Loretánské náměstí 6, Praha 1, IČO 00406465. 

MZ je předložena k posouzení výzva Pražského průmyslu kamene - 28.9. se bude konat 
opakovaná veřejná dražba na čtyři pozemkové parcely v areálu pískovny Sandberk - draží se 
v celku celý soubor, uvedený na dražební kartě. 

USNESENÍ č. 40 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

účast města Kolína na dražbě pozemků nacházejících se v k.ú. Kolín 1365 - poz parcely o 
výměře 9 767m2, 1370- poz. parcely o výměře 4 101 m2, 1407- poz. parcely o výměře 5 
606 m2, 1442/2 - poz. parcely o výměře 4 015 m2 a v případě vydražení uzavřít kupní 
smlouvu na vydražený majetek 

Starostka města Zdenka Majerová poděkovala členům MZ za účast a konstmktivní přístup . 

Jednání městského zastupitelstva ukončila ve 20,30 hodin. 

10.9. 

V Galerii V Zahradě "Nahoře, Dole" Základní umělecké školy se konala vernisáž kolínských 
umělců - rodiny Švarcových. 
Výšlap po schodech úplně nahom schvátil snad každého, zvlášť v dnešním podzimním dni s 
25 °C. Sál byl ve chvíli těsně před zahájením úplně plný . Všechny židle byly obsazeny, 
vzadu stála hlava na hlavě a pozdě příchozivší již neměli téměř šanci dostat se dovnitř a 
zaujmout dobrého fleka. Velký sál s bílými zdmi, trámy a střešní okna - pěkné prostředí pro 
jakoukoliv výstavu. V popředí připravený klavír, ze staženého plátna se dalo usuzovat na to, 
že se bude něco promítat. Krátce po 16 hodině přišel do popředí jakýsi mladíček, který se 
jedním cinknutím na triangl pokusil diváky ztišit. Tento zvuk, který mtwzí slyšeli naposledy 
snad na základní škole, vzbudil u většiny hlasitý úsměv . Po něm usedl ke klavíru jeho přítel, 
který spolu s blondýnkou zahráli krátkou skladbu. Ta byla tak krátká , že u každého vzbudila 
údiv. Pak mělo následovat krátké seznámení s hlavními aktéry této vernisáže. Řeč měl onen 
mladík(Martin Podávka), který celé toto setkání zahajoval. Následující 3/4 hodiny se neslo 
v humorném duchu skupiny Kluci ve spolek, který tak nějak ulehčoval a zpříjemňoval tyto 
chvíle. Životopisy přečetl z informativního letáku, který byl distribuován po Kolíně zdarma . 
Občas byl jeho monolog narušen výkřiky dítěte, které si stěžovalo na hlad či nutnost návštěvy 
toalety. U vstupních dveří probíhala neustálá migrace návštěvníků dle toho, jak kdo umdléval 
v dusivém prostředí či si potřeboval odskočit. Moderátor se tedy zmínil nejen o životě 



malířů, ale i nastínil jejich hlavní techniku - akvarel. Jednu z technik zde demonstroval i 
naživo- připravený obraz zkrášlil barvou ze štětce, po němž přejel zubním kartáčkem. Takto 
zhrzené dílo se pak "pokusil" vytvořit znovu za tónů kytary a houslí. 
Protože do této chvíle nikdo ještě nezhlédl tvář úspěšné rodinky, následovala chvíle , kdy 
moderátor vyzval umělce, aby předstoupili. Ti se však ,jako" styděli . Požádal tedy stojící 
diváky, zda by se mohli spolu s posledníma 2 řadama sedících otočit. od posledních dvou 
sedících řad otočit. Většina brala tuto výzvu s humorem, ale aby nic nepokazili, alespoň ti 
stojící se otočili. Protože ani to nepomohlo, tak tedy zavolal dvojníky - přišli dva chlapci a 
jedna dívka, nesli na tyčce připevněné kresby svých obličejů. A protože ani oni se nechtěli 
ukázat před tak početným publikem, přišlo na řadu video. To ukázalo pohled do pracoven 
rodiny . Všichni se ukázali jako velice zaneprázdnění, i přestože dělají svou práci doma, 
neznají žádné lenošení a vstávají již v 7 hodin. Pak následoval krátký šot " jak to u nich 
vypadá doopravdy- pohoda, odpočinek na zahradě, ve vaně ". A tím byla vlastně ukončena 
tato ojedinělá vernisáž , která byla velice vtipně připravená, neformální , která navodila 
báječnou atmosféru. Vskutku originálně připravená. Úplně něco jiného proti tradičně 
hudebnímu úvodu, několika slovech autorů či pořadatelů. Po ukončení promítání vyskočil ze 
židle Švarc starší se slovy, aby jejich životu v křesílkách, gauči či ve vaně moc nevěřili a 
pozval přítomné k občerstvení dolu do zahrady. 

Výstava je otevřena od pondělí do pátku od 10 do 18 hodin, potrvá do 8.10. 

11.9. 

Běh Terryho Foxe 

Běh Terryho Foxe (BTH) je významná sportovně společenská humanitární akce pořádaná 
v desítkách zemí světa. Tato akce symbolizuje trvalou podporu nádorové prevence tím, že 
poutá zájem veřejnosti o aktuální onkologickou problematiku. Jde o dobrovolnou humanitární 
akci. Účelem je absolvovat předepsanou trať, získat z příspěvků účastníků finanční 
prostředky na výzkum rakoviny, vyjádření solidarity s nemocí a předání poselství Terryho 
Foxe dál - dětem a mladým lidem. Historie BTH se váže na příběh mladého Kanaďana, 
kterému byla v 18 letech amputována noha postižená rakovinou kosti. V bolestech se zrodila 
touha překonat bezmocnost a podniknout něco, co by napomohlo boji proti této nemoci. 
Rozhodl se běžet napříč Kanadou a uspořádat sbírku finančních prostředků na výzkum 
rakoviny. Za 143 dní uběhl 5565 km. Svůj běh nedoběhl -rakovina se rozšířila až do plic. 
Stal se národním hrdinou a z jeho "maratonu naděje" vznikla tradice. 

Součástí poselství BTH je nejen zvýšení zájmu laické i odborné veřejnosti o tuto zákeřnou 
chorobu, podpora boje proti ní, podpora výzkumu této nemoci z prostředků získaných 
z vkladů účastníků, solidarita s nemocnými 

Začátkem dubna byl zahájen již sedmý ročník Běhů Terryho Foxe (BTH) v České republice. 
Počet přihlášených je o 30 % vyšší než loni. Vyhlašovatelem jsou Kanadské velvyslanectví 
v ČR, Liga proti rakovině Praha, Česká obec sokolská, Český klub Fair Play při Českém 
olympijskému výboru. Jako první odstartoval letošní běh ve Znojmě. 



Na organizaci se celorepublikově podílely: sokolské jednoty (37 %), tělovýchovné jednoty 
(13%), školy(20%), domy dětí a mládeže (3%), obecní a městské úřady (8 %) a další zájmové 
organizace a občanská sdružení (16%). 

V letech 1993-94 probíhal první běh - pouze v Praze. V roce 1996 se konal běh již v 36 
českých a moravských městech. O mohutný rozsah BTH, který má od roku 1997 vzrůstající 
trend , se zasloužili i sponzoři. 

Pro rok 1999 bylo zaregistrováno celkem 160 běhů- k 8.9. 

Jména všech sponzorů se pak objevovala na plakátech ( Komerční banka, Všeobecná 
zdravotní pojišťovna, Léčiva, Reebok, Deník Sport, deník Den, Radio HIT Network, Deníky 
Bohemia, Media marketing services, Severomoravská energetika). 

Na Kolín letos připadlo datum 11.9. V tento den probíhal běh ještě v dalších městech :Bruntál, 
Český Krumlov, Janské Lázně, Brandýs nad Labem, Oslavany, Toužim Klimkovice, 
Uničov, Vrané nad Vltavou. 

U nás byla start naplánován na 14 hodinu na Plaveckém stadionu. Pořadatelem je: župa 
Tyršova, sokol Kolín, OHS Kolín, Nemocnice Kolín, Sdružení zdravotně postižených Kolín 
ll. Předem byl samozřejmě vyvěšen po Kolíně plakát rozměru A3, v jehož horní části byl 
modrý nápis - Běh Terryho Foxe, nechyběl seznam sponzorů a číslo účtu, kam je možné 
zasílat příspěvky. 

Běhu předcházela akce pořádaná Okresním úřadem a Okresní hygienickou stanicí Kolín ve 
spolupráci s Nemocnicí Kolín - pod patronací starostky města Kolína - DEN ZDRAVÍ. = den 
plný pohybu. 

Samotné zahájení proběhlo v 9 hodin.Úvodní slovo měl muž okresu - přednosta okresního 
úřadu, který navodil příjemnou atmosféru tím, že nabádal ostatní, aby jedli zdravě, aby 
nedopadli jako on ( mínil pravděpodobně své bříško). Od 1 O se konaly cyklistické soutěže -
závody dětí, štafeta dětí s rodiči, jízda zručnosti. Ve vnitřním bazénu probíhaly zase soutěže 
ve vodě. Kromě sportu si zde mohli návštěvníci dát změřit tlak, cholesterol v krvi, případně si 
nechat poradit životní styl, anonymně vyšetřit na HIV . Letošní ročník měl menší návštěvnost 
než ten loňský. Největší zájem byl o lékařská vyšetření - množství cholesterolu v krvi. 
Testem prošla i naše starostka Majerová. Na zájem příchozích nestačila čtyři pracoviště. 

Všichni chtěli využít bezplatného vyšetření, které jinak stojí 90 Kč. Vyšetřeno bylo celkem 
285 lidí, preventivního onkologického poradenství využilo na místě 48 lidí, odběry krve na 
HIV test si nechalo provést 15 osob. Na startu běhu stálo 398 závodníků. Na konto bylo 
vybráno 19 100 Kč. Ty budou odevzdány na výzkum rakoviny. 

Aby se děti nenudily a zároveň byly přilákány, byl pro ně připraven skákací hrad a diskotéka. 



16.9. 

4,5 Kašparův kolínský memoriál 

Tento ročník má zajímavé číslo. Není ani 4. , není ani 5. Je to z toho důvodu, že na návrh 
Davida Dvořáka MR schválila jeho konání ročně. 

U jeho organizace stáli již tradičně David Dvořák a jeho přátelé, kteří mu pomáhali tuto akci 
organizovat již v minulosti. Václav Linek namaloval krásný plakát , který sloužil jako 
informace o tom, že se zde něco vůbec koná. Hlava, čepička a dvě ruce na prknech se objevily 
i na pohlednice, která byla zdarma k dispozici jak v divadle, tak i na vernisáži a samozřejmě 
i Městském a Okresním úřadě Kolín. Oba dva úřady spolu s městským divadlem, kolínskou 
firmou Thermo King, českým literárním fondem a Institutem Francais de Prague přispěli 
k realizaci. 

Již zmiňovaný plakát byl zároveň i programem, který byl uvedený na druhé straně, který 
vystihl přístup občanů(nebo spíše odstup). Zde mě zaujal sloupek, napsaný samotným velkým 
kolínským rodákem: "Ano, tento memoriál je skutečně méně hlučný a zájem si získává jen 
velmi ztěžka. Nicméně sem přijdou alespoň lidé, které to skutečně zajímá". 

Slavnostní zahájení proběhlo jak jinak než v Atriu J.G. Deburaua - nádvoří radnice. Náměstí 
v tu chvíli zelo ještě prázdnotou. Vyvstvávala myšlenka - přijde vůbec někdo ? Obrovské 
monstrum, které si tu postavili francouzští umělci, zaujalo každého, zejména pak osoba 
s ohnivými vlasy, která tu předváděla na houpačce roztodivné kreace. Směrem k radnici 
směřovaly kroky nadšenců pro nevšední umění. Atrium se postupně zaplňovalo. Hned u 
vchodu byl velký stůl, na něm dva velké hrnce (z jakých nám ve škole nalévali čaj), a 
třípatrový dort v barvách - spodní část bílá, prostřední růžový, vrchní hnědá . Začal se nalévat 
do hnědých kelímků ( z nápojových automatů, samozřejmě nepoužitých) grog a punč. 
Výjimečně teplá noc byla příjemná. 

Vše zahájil nový vedoucí odboru školství a kultury - nováček Mgr. Štefanec. V černém 
obleku, sandálech a zelenou ledvinou u pasu pronesl několik vět, neopomněl připomenout, že 
je při zahajování této akce poprvé a že si přeje ,aby se festival stal neodmyslitelnou součástí 
dění ve městě. Po něm se slova ujal Zdeněk Běhal z Polabské kulturní nadace. Zavzpomínal 
na předchozí ročníky. Připomněl návštěvu spisovatele Fr. Kožíka v roce 96 a "vysvěcení " 
tohoto atria, nastínil průběh dnešního večera. Protože nebyl k dispozici žádný mikrofon, jeho 
tichá slova zadní řada téměř neslyšela.. Po něm přečetla krátký úryvek z Kožíkovy knihy 
"Největší z pierotů"herečka Helena Malehová. Následovala slova hlavních mužů - Davida 
Dvořáka a Jiřího Turka. Kolínský úspěšný muž Dvořák nastoupil před diváky 
s obdivuhodným černým ořechem neurčité rasy. Ti místo holuba použili k orientaci jezevčíka 
Jirku. Ten měl údajně nasměrovat kroky k Francii.( Jeho orientaci však zmátla hárající fena). 
Přestože to jsou mladí silní muži, jejich hlas nebyl dostatečně hlasitý, aby všichni bez 
problémů slyšeli. 
Úvodní slova vystřídala již samotná pantomima skupiny Lalofobia, která předvedla 
vystoupení v alobalu. Z prostoru radnice vyběhly dvě osoby zahalené do aluminia . Ten za 
doprovodu hlasité hudby ze sebe postupně strhávali. Zjistili jsme, že on je ona a ona je on. 



Tím byl úvod do třech dnů s pantomimou ukončen, na hosty se začaly vznášet fáborky 
z krepáku v barvách červená, bílá, černá. Ty posloužily přítomným dívkám mladšího věku 
jako ozdoba dlouhých vlasů. A pak se krájel dort, usrkával se alkohol. Postupně se pak 
přesouvali lidé na náměstí, kde mělo dle programu následovat vystoupení "Skryté tvůrčí 
jednotky K' d" a jejich představení "Život Fanta Zije" - život obyčejného člověka s fantazijí , 
jehož sny se občas liší od reálného světa. Kolem 4 podivných domků se utvořil půlkruh 
diváků. Největší pozornost si získal motocykl s obrovským starým amplionem, který 
upozorňoval nato, že zde od 20,30 bude velká akce - zdarma! Občas motocykl nakopl 
"policajt" se svítící tyčinkou, který si zde zjednával pořádek. Za odjíždějící motorkou běželi 
malí kluci a soutěžili, kdo bude rychlejší. Těsně před začátkem svůj motocykl odvezl 
neznámo kam. Pak přišel pěšky, naznačil, kam se mají diváci přiblížit. Okolo 20,30 
pozhasínala na náměstí světla a představení začalo. Postupně se zde střídaly postavičky, které 
žijí v jednom městě. Nad 4 domky se tyčila 1 velká lampa - stínítko v podobě zvonu. Děj 
doplňovala zvláštní hudba, občas prolínaná reálnými zvuky (čištění zubů) . Hra s publikem, 
těsný kontakt vtahovaly diváky přímo do představení. 

V dalších dnech byly na programu skupiny Pas vu Pas Prix ( s programem Těžební šachta). 
Výškové konstrukce se stavěly téměř týden dopředu. Okolo se rozprostřelo obecenstvo, 
z něhož mnohý návštěvník prožíval nesčetněkrát hrůzu, aby na něm nepřistála houpající se 
bytost. "Horníci" šplhali po těžební šachtě nahoru a dolů, přičemž zároveň vykonávali i jiné 
činnosti - např. se obouvali. Od 22 hodin Divadlo Continuo - předvedlo " Křídla ryb". 
V sobotu pak ve studiové scéně výtvaměpohybová skupiny Lalofobia - příběh dívky, která 
prostřednictvím televize mění svou identitu ( Levitace levé lopatky) V šeru pokoje je možné 
vidět zklamání toho, kdo by chtěl prožít příběhy, které nám televize dnes tak často ukazuje. 
Od 19 hodin česko-polská skupina Ilusion Strasse (komedie o ženě, která hledá do svého 
deníku odpovědi na základní otázky - Kdo jsme a kam kráčíme) . Na závěr němých 
vystoupení se měl rozloučit soubor Pas vu Pas Prix. Díky šílenému počasí - dešti, větru a 
zimě to nebylo možné. 

Konala se 18. schůze Městské rady v Kolíně od 15,00 hodin v zasedací místnosti Městského 
úřadu v Kolíně. 

Přítomní: Mgr. Krumich, JUDr. Molnár, Ing. Kaisler, Ing. Pánek, Mgr. Šourek, p.Čábela, 
Ing. Sova, JUDr. Najman, MUDr. Rakušan, Ing. Kosina 

Omluvena: pí Majerová 
Dále byl přítomen: p.Pešek- tajemník MěÚ 
Na přísl. části jednání: p.Špinka- ved. OMBH, pí Penková- ved. odd. správy majetku města, 
Mgr. Štefanec- ved. OŠKS 

Schůze byla zahájena v 15,00 hodin zástupcem starostky Mgr. Jiřím Krumichem 

Byly projednávány návrhy s těmito závěry: 

Návrh na schválení vyvolávací ceny domu, pozemku a zahrady v k.ú. Kolín 

Dne 7.9. bylo rozhodnuto MZ o prodeji domu. Nebyla stanovena cena, dostává se tento 
návrh na jednání k určení vyvolávací ceny. 



USNESENÍ č. 83 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 45, písm p) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů vyvolávací cenu 1,5 
mil. Kč za prodej domu č.p. 269/IV, ul. V Opletkách postaveném na st.p.č. 1713 o výměře 
432m2, dvougaráže na pozemku st. č. 5712 o rozloze 38m2 a zahrady p.č. 1888/53 o výměře 
664m2 v k.ú. Kolín formou dražby 

Návrh na prodloužení mandátních smluv 

V souvislosti s privatizací bytů byla uzavřena mandátní smlouva na zajištění prodeje 
bytových jednotek v domech ve vlastnictví města . Tato smlouva byla uzavřena na dobu 
určitou , až do úplného ukončení činnosti mandatáře pro mandanta, nejdéle však do konce 
roku 1999. 

USNESENÍ č. 84 - Městská rada v Kolíně 

I. s c h v a 1 u j e 

podle § 45 písm. p) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů prodloužení 
mandátní smlouvy do konce roku 2000 na prodej bytových jednotek v domech ve vlastnictví 
města s realitními kancelářemi: 

Jirma - zast. Ing. Hniličkou 
Reality- zast. pí Špecingerovou 
Tercia- zast. p.Kejklíčkem 
Repas - zast. Ing. Mertlíkem 

II. u k 1 á dá 

vedoucímu odboru MBH vypracovat návrh dalšího postupu prodeje vč. smluvního zajištění na 
období por. 2000- předložit MR do 30.6. 2000 

Návrh na schválení pronájmu u nebytových prostor v majetku města 

USNESENÍ č. 85 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle zák. č. 116/1990 Sb. a podle § 45, písm. p) zák. č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších 
předpisů pronájem nebytových prostor v domě č.p. 9, ul. Kouřimská, Kolín I (190 m2) 
společnosti s r.o. DUEL MEDIA PRODUCTION, Politických vězňů 63, Kolín III, zastoupené 
jednatelkou pí Mgr. Marcelou Chumovou za 1 600 Kč/m2/rok s platností od 1.10. 1999 na 
dobu neurčitou 



Návrh na prodej stavební parcely parc. č. 113/2 o výměře 99m2, stavební parcely parc. 
č. 13112 o výměře 211 m2, stavební parcely parc. č. 131/1 o výměře 194m2 a pozemkové 
parcely parc. č. 16/7 o výměře 756 m2 v Kolíně I, Kouřimské ulici - z vlastnictví města 
Kolína - do vlastnictví paní Dagmar Vokounové , bytem Jestřábí Lhota 137 - jednou 
ideální čtvrtinou, pana Jana Kyjovského, bytem Kolín V, Brankovická 478 - jednou 
ideální čtvrtinou, pana Ing. Josefa Vokouna, bytem Jestřábí Lhota 137- jednou ideální 
čtvrtinou a paní Evy Žižkovské, bytem Řevnice, Sádecká 75 -jednou ideální čtvrtinou 

USNESENÍ č. 86 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle ustanovení § 36a, odst. 1, písm. a) zák. 
ČNR č . 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů prodej stavební parcely parc. č. 113/2 o 
výměře 99 m2, stavební parcely parc. č. 13112 o výměře 211 m2, stavební parcely parc. č . 

13111 o výměře 194 m2 - tedy celkem 504 m2 stavebních pozemků a pozemkovou parcelu 
parc. č . 16/7 o výměře 765m2 za celkovou kupní cenu 1 045 680 Kč t.j. za částku 261 420 Kč 
za jednu ideální čtvrtinu pro každého ze spoluvlastníků - z vlastnictví města Kolína do 
vlastnictví paní Dagmar Vokounové, bytem Jestřábí Lhota 137 - jednou ideální čtvrtinou, 

pana Jana Kyjovského, bytem Kolín V, Brankovická 478- jednou ideální čtvrtinou , pana Ing. 
Josefa Vokouna, bytem Jestřábí Lhota 137 -jednou ideální čtvrtinou paní Evy Žižkovské , 
bytem Řevnice, Sádecká 75 -jednou ideální čtvrtinou 

Návrh na rekonstrukci bytu školníka na 7. ZŠ v Kolíně na nebytové prostory 

USNESENÍ č. 87 - Městská rada v Kolíně 

podle§ 45 písm. b) a c) zák. č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

souhlasí 

se změnou užívání bytu školníka na 7. ZŠ v Kolíně na nebytové prostory 

Návrh na schválení finančního příspěvku Cyklistickému klubu - KPK -Fišera-Mančal 
na pořádání celonárodního závodu v cyklokrosu 

USNESENÍ č. 88 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 45, písm. p) s odvoláním na§ 36a, odst. 1, písm. b) zák. ČNR č . 367/90 Sb. 
ve znění pozdějších předpisů finanční příspěvek 5 000 Kč Cyklistickému oddílu - KPK -
Fišera - Mančal v Kolíně na částečné krytí režie s uspořádáním závodu Českého poháru 
cyklokrosu - Budvar Cup v r. 1998 



Schůze byla ukončena v 19,00 hodin 

30.9. 

Poslední den "dráťáku" 
Od 1. ledna roku 2000 ukončí z rozhodnutí SPT Telecom svoji činnost i rozhlas po drátě v 

celé republice, ale rozhodnutím ředitelství SPT Telecom v Kolíně se jeho činnost pro náš 
okres ještě zkrátila. Pracoval do 30. září. 
Poslední den své existence prožíval rozhlas po drátě a jeho regionální kolínské vysílání 
nostalgicky. 
Odpoledne usedl jeho jediný zaměstnanec - reportér, redaktor a technik v jedné osobě -
Petr Veselský tam, kde nebýval zvyklý. Na opačnou stranu stolu, protože byl hostem poslední 
kolínské rozhlasové besedy, které se uskutečňovaly pravidelně na nejrůznější témata. V té 
poslední se samozřejmě hovořilo na téma " dráťák". Od rána však byly dveře natáčecího 

a redakčního studia otevřené veřejnosti, aby se mohla podívat, odkud se pro ně vysílalo.Po 
besedě byl vysílán střihový pořad ze zajímavých archivních dokumentů minulých let. Před 
půlnocí vystoupil na rozhlasových vlnách Petr Veselský ještě jednou a naposledy, aby se bez 
oficialit, ale zato s lítostí v hlase rozloučil se svými posluchači. A pak byla půlnoc, začal 1. 
říjen a radiopřijímače u posluchačů zmlkly a byl konec existence jednoho vysílání, které tu 
40 let existovalo. 
Devadesátá léta přestala být k drátovému rozhlasu milosrdná. Nástup nových sdělovacích 
technologií a zastaralý ( a po léta zanedbávaný) způsob přenosu přestal být pro majitele 
rozvodů, tj. Telecom, zejména ekonomicky zajímavý. A tak po vlně likvidace na jiných 
místech v republice došlo i na Kolín. Mělo se tak stát už v loňském roce, ale pro formální 
nedostatky musel Telecom pokračovat ještě jeden rok. Petr Veselský spolu s ing. Válkem 
zpracovali projekt na nové kolínské rádio Polabí, které by vysílalo na vlnách a za podpory 
radnice ( ta vyčlenila na realizaci 950.000 korun) a zastupitelstva jej letos předložili Radě 
pro rozhlasové a televizni vysílání. Ta však konkurz zrušila a vypsala nové řízení, přičemž 
nedoporučila, aby se ho zúčastnily subjekty s finančním podílem měst. 
O budování rozhlasu po drátě v republice rozhodla vláda v roce 1953. Měl se tím zlepšit 
příjem vysílání, protože síť středovlných vysílačů příliš kvalitní nebyla. Nebyl také 
regionálním médiem v dnešním slova smyslu. Jeho výhodou byla možnost vysílat pro města 
při mimořádných situacích, živelných pohromách, haváriích, koncipoval se jako informační 

síť tehdejší Civilní obrany. Proto byly v protileteckém krytu u restaurace Na Sídlišti 
souběžně s rozhlasovým zesilovačem umístěny i stanice pro náhradní vysílání Civilní 
obrany. Každý měsíc byla funkčnost těchto zařízení kontrolována, ale nikdy se odtud 
nevysílalo. Zpravodajství národních výborů spadalo zpočátku pod okresní národní výbory, 
technickou stránku zajišťovala obvodní telefonní ústředna. Autorské pořady se zpočátku 
v Kolíně nevyráběly, rozhlas fungoval jen jako drátový rozvod rádia Praha (později stanic 
Hvězda, Regina a dalších).Prvním redaktorem byl Rudolf Dršata ,_ druhým a současně 
posledním Petr Veselský. Síť dráťáku byla postupně rozšiřována od středu města směrem 
k okrajům a do okolí. Přibyla další zesilovací stanice, vysílání se rozšiřovalo i do okolních 
měst a obcí. Připojení "načerno" nebylo ničím neobvyklým a tak měli pracovníci Spojů 

povolení provádět kontroly po bytech. Měsíční koncesionářský poplatek činil od počátku 5 
korun, připojení přijímače zvláštní četou vyšlo na 45 korun, dřevěná skříňka s reproduktorem 
stála 175 konm, později se začaly vyrábět umělohmotné, které stály 130 korun. Za důležitý 
cílový bod vysílání byla považována nemocnice v Kolíně. Tady se začaly používat 
miniaturní přijímače pod polštář, zvané "šeptáčky", bez přijímačů se neobešlo žádné holičství, 
v továrnách hrál "dráťák" nepřetržitě. V rámci úsporných opatření bylo zavedeno dálkové 



ovládání zesilovačů. Z budovy Pošty se tak mohlo zařízení kontrolovat bez manipulantek. Při 
opravě vedení došlo na starém mostě k poškození kabelu ovládání, následkem čehož 
zesilovače v zálabské stanici zničil požár. První samostatná redakce vznikla v mostní ulici, 
od roku 1975 se tady natáčely pořady. Provozní řád zakazoval vysílat živě, všechno se 
předtáčelo a nadřízený orgán (ONV ) obsah kontrolovaLY roce 1980 se redakce 
přestěhovala do nových prostor v Zahradní ulici. Od tohoto roku se vysílalo 50 minut týdně, 
postupně se však vysílací čas zvyšoval. V roce 1990 byl položen nový kabel, což umožnilo 
živé vysílání. Vysílaly se tzv. kulaté stoly, besedy, specialitou byly noční kolínské noviny 
- živě. Odpoledne to byly sportovní zprávy. Těsně před ukončením činnosti regionální studio 
vysílalo v pondělí, úterý, čtvrtek a pátek ráno pětadvacetiminutové relace. Kromě toho 
aktuální odpolední pořady, pokud byl svátek Josefů, Václavů. Marií a dalších rozšířených 
jmen, hrály se zde písničky na přání... 

Pět obchodních zlodějů si do svého rejstříku poznamenali policisté. V Delvitě to byl 
mladík z Vítězova, který nehodlal zaplatit sluneční brýle v hodnotě 199 korun.Brýle musel 
vrátit a navíc zaplatil pokutu. Druhý zloděj zde chtěl pronést nepozorovaně kolem pokladny 
zboží za 97 korun a strážníci ho předali rodičům. Patnáctiletý mladík zase neměl v úmyslu 
zaplatit cigarety a třiapadesátiletý muž zase chtěl zadarmo odnést časopis Svět poznání. 
Zloděje přistihli také v Burku a to hned ráno, hodinu po otevření.Sedrnačtyřicetiletý muž z 
Ostravy odcizil potraviny za 101 korun. Protože byl před rokem již souzen za krádež, byla 
přivolána Policie ČR a ta si tento případ převzala. 

Na Zálabí vedle potravin byly po dlouhá léta oděvy. Za dob socialismu tu jakž takž živořily, 
žádné novější modely tu nebyly k prodeji. Po roce 1989 se tu ještě nějaký čas držely. Majitelé 
však nebyli schopni vyhovět měnícím se požadavkům zákazníků, a tak sem málokdo chodil 
nakupovat. Tento trend přirozeně nemohl dlouho vydržet, proto se sortiment musel změnit. 
Oděvy se vyprodaly za přijatelné ceny pro současné nízké platy. Jako nový podnikatelský 
záměr pro velké prostory měla být drogerie. To již byla druhá na Zálabí. Interiér nebyl nijak 
nově upraven, pouze se sem nastěhovaly regály a zboží. Velký nápis "Oděvy" nad výlohami 
byl přelepen barevným nápisem drogerie. Ten však začal brzy opadávat, a objevil se znovu 
původní název obchodu. Mezitím se začal hned naproti stavět dům. V místech mezi dvěma 
domy bylo dlouhá léta volné prostranství. Keře skýtali možnost úlevě, pak zde byla také 
postavena provizorně plechová čekárna - to zde ještě stavěla městská doprava. 
Několikapatrový dům s bílou fasádou má v přízemí vybudovány prostory k podnikání. Letos 
byl zkolaudován. Právě na konci měsíce bylo zcela jasné, co se zde bude prodávat -
drogistické zboží. Drogerie naproti byla zrušena. Co zde bude se zatím ještě neví. 

Dva největší knihkupci soustředili své aktivity blízko náměstí. Kaškovo - malé, si zvyšuje 
své zisky prodejem a půjčováním videokazet, CD. Více oblíbené a lépe vybavené je však to 
Královo. To mělo své původní sídlo v ul. Pražské, hned vedle Horova zlatnictví. Prostory zde 
byly veliké, knihy přehledně dle druhu narovnány do regálů. Nebyl problém zde sehnat ani 
beletrii, naučnou literaturu, učebnice. Pak se musel přestěhovat. Jediné volné prostory blízko 
centra byly o kousek dál - na rohu ulic Pražská a Na Hradbách . Malé prostory byly zcela 
nevyhovující . Prodej se rozdělil na dvě části. Hned na rohu byla beletrie. V druhé části byla 
literatura naučná , antikvariát. Zákazníci museli přebíhat venkem do druhé prodejny. V létě se 
uvolnily prostory naproti poště. Nábytek nebyl žádaný. Král se tedy chytil šance získat 



obrovské prostory, které kdysi míval. Na konci prázdnin se sem začal postupně stěhovat. 
Začal od beletrie. S přestěhováním učebnic ještě počkal, než opadne první nával studentů 
nakupujících doporučené učebnice. Vše to postupně přestěhoval. Jeho místo nezůstane však 
dlouho chladné. Na prodejní prostory se již třese další zájemce - s oděvy. Král hned u vchodu 
umístil stojany s mapami. Po pravé ruce na stěně má nabídku kalendářů Obchodní tiskáren, 
a.s. Kolín. Kromě toho zde ještě prodává CD. Naučnou literaturu má zcela vzadu, stejně tak 
jako antikvariát. Prodavačky již při prodeji začaly používat počítač. 1 počítač by měl být 
určen pro zákazníky, aby si sami mohli vyhledávat požadovanou knihu. V bývalé prodejně 
zůstal vyvěšený leták s tím, že prodejna je přestěhována a kam. V rohovém obchodě bude 
obchod se spodním prádlem, po odborných knihách se prodávají oděvy nevalné kvality. 

V Kolíně se narodilo 20 dětí, zemřelo 33 lidí. 



v , 

RIJEN 

1.10. 
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Kolínské strojírny propustí 70 zaměstnanců -od 1. října jim začala běžet výpověď'. Jedná 
se o letošní druhé a podle vedení závodu na delší dobu poslední propouštění. Za tímto 
propouštěním stojí špatná ekonomická situace v podniku, která nedovoluje zaměstnat více než 
200 lidí. Přehodnotila se zakázková náplň. Zakázek je méně, než se předpokládalo. Situace v 
podniku, hrozící ještě přednedávnem stávkou, se uklidnila. Odbory nejsou spokojeny, ale do 
25. října vyhlásily "klid zbraní" a chtějí spíše jednat, než dělat protestní akce. 
Původní záměr, že se počet zaměstnanců ustálí na 270, tak již neplatí. Jsou zde tři základní 
důvody této změny. K vůli pokračující hospodářské recesi dochází k odsunu některých větších 
investičních akcí z důvodu nedostatku financí na straně investora. Druhým důvodem je stále 
nedořešená privatizace bývalého státního podniku Strojírny Kolín a třetím je celková 
neutěšená situace v ČKD - Holding. Fond národního majetku nesplnil svoji povinnost: 
kupujícímu, tj. ČKD, nepředal privatizovaný majetek v té hodnotě, která byla uveřejněna v 
podmínkách vyhlášených ve veřejné obchodní soutěži na privatizaci státního podniku. 
Strnulost vlastnických práv znemožňuje hybnost v nakládání s majetkem, který je z velké části 
opuštěn. Tyto prostory už ČKD Dukla Kolín nepotřebuje a pronajímá je. Efektivita pronájmu 
je menší, než kdyby se haly prodaly. Prodej nemůže být realizován, brání tomu nedokončení 
finanční privatizace a spor mezi Fondem národního majetku a ČKD. Tato situace znemožňuje 
získání finančních prostředků z jiných než zakázkových produktů. Tento spor probíhá již dva 
roky a jednání stále pokračují. Na jaře podala ČKD Dukla žalobu na FNM ke Krajskému 
obchodnímu soudu v Praze. S později předloženým návrhem v září tohoto roku ČKD Dukla 
nabídla řešení a zaslala ho předsedovi FNM. 
Hlavní výrobní program zůstává skoro stejný jako v minulých letech. Standardní sortiment
dodávky kotlů nebo komponent pro kotelny a spalovny. Rozšiřuje se výrobní program z 
historického hlediska o tzv. nestandardní výrobky. Jsou to výrobky mlýnů pro firmu PHM 
Klaudius a dodávky boků, vík a sekcí lodí pro ČSPL Chvaletice. Díky atypické výrobě je tak 
možné překlenout zimní období. Výroba má převážně charakter sezónních cyklů. Nejhorší 
situace - tedy nejméně zakázek - je ve čtvrtém kvartále. Řešení nedostatku zakázek a tedy i 
financí je řešen výpověďmi zaměstnancům z pracovního poměru. Nadbytečný počet pracovní 
síly v tomto období je 70 lidí. Ti dostali výpověď s tříměsíční výpovědní lhůtou po dohodě s 
odborovou organizací, která souhlasila s částečnou odstávkou těchto zaměstnanců v měsících 
září, říjen, listopad . Zaměstnanci pobírají 70 procent mzdy. Každý týden je seznam 
příchodů pracovníků do práce usměrňován tak, aby bylo vyvážené rozvržení pracovních směn 
a volna. V rámci závodu nebylo možné nabídnout propuštěným jinou pracovní příležitost. 

Závod je proto v kontaktu s Úřadem práce, ovšem nabídka pracovních míst v Kolíně je 
minimální 
Budoucnost závodu záleží hlavně na zakázkách a na finančním dořešení privatizace. 
Příslibem zlepšení pro příští rok je podepsání zakázky se Spalovnou Košice v rámci ČKD 
Dukla. V Kolíně se bude zajišťovat část zakázkové výroby Spalovny za 60 mil. Kč . Zahájení 
výroby se plánuje na začátek příštího roku. Dále by měl pomoci kontrakt, podepsaný mezi 
ČKD Energo a Škodou Export na dodávky pro tureckou elektrárnu ElDistan, kde 40 procent 
zakázky bude vyráběno v Kolíně. Kontrakt je rozložen na tři roky s tím, že počátek dodávek 
je předpokládán na začátek června příštího roku. Celkový objem této zakázky je 300 mil. Kč. 
Dále jsou to zahraniční zakázky, rozjednané s firmou PMH Klaudius na dodávku mlýnů. 
Propuštění lidé hledají práci v jiných kolínských podnicích s velkými obtížemi. Strojírny jsou 
však na pokraji zániku. Protože závod opustili kvalifikovaní pracovníci, kteří se sem třeba už 
ani nemusí vrátit a jejich zkušenosti jsou k nezaplacení, hrozí riziko, že sice bude dost 
zakázek, ale už nebudou dobří pracovníci. 
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Nepříjemné probuzení uprostřed noci připravil obyvatelce ulice Na Pobřeží zloděj. Před 
půl druhou v noci musela telefonovat na linku městské policie. Nejprve slyšela silné rány, 
které vycházely z parkoviště před domem, kde stál její osobní automobil.Když vyšla před 
dům, potkala se s mužem, který si chvíli před tím všiml mladíka, jenž se s kusem cihly 
vehementně snažil rozbít okno jejího auta. Nechal toho teprve ve chvíli, kdy na něj svědek 
celé události vykřikl. Hned se dal na útěk směrem k nádraží. Hlídce MP se podařilo 
podezřelého muže nalézt. Převezla ho zpět na parkoviště, kde vedle značně poškozeného 
automobilu nalezla i zmíněný kus cihly. Celý případ byl předán Policii ČR k vyšetření. 

Středisko výchovné péče pro děti a mládež v Kolíně zaznamenalo projevy šikany nejenom 
na středních, ale také na základních školách. Jedním z nejčastějších důvodů psychické šikany 
u dětí jsou především stále větší sociální rozdíly. Už i děti na prvním stupni základních škol 
se vzájemně hodnotí podle toho, jak jsou oblečené nebo jaké mají školní pomůcky. Ti, kteří 
jsou na tom hůře, se často stávají terčem výsměchu .. Psychické šikany se více zúčastňují 

dívky než chlapci. Dívky se rozdělují do skupin, pomlouvají se a dokáží jednotlivce vyčlenit 
z kolektivu snadněji než chlapci. Stává se, že se děti posmívají i rodičům svých spolužáků . 

Právě v tomto případě se šikanovaní nedokáží příliš dobře bránit a tímto výsměchem trpí. V 
současné době, kdy jsou trendem hubené až vychrtlé typy dívčích postav, se terčem 
posměchu stávají také baculatější děti. Šikanovaní jedinci často trpí poruchami chování, hůř 
se soustředí na učení ve škole. Často se stává, že do střediska výchovné péče přijdou právě s 
těmito problémy a nakonec vyjde najevo, že jsou obětmi šikany. Někteří z nich se snaží 
vyřešit situaci například krádežemi, jimiž se snaží podplatit partu, která je zavrhuje a snaží se 
tak zůstat v kolektivu. Na školách se objevuje také šikana fyzická. Například jedna ze 
studentek střední školy měla tělo poseté modřinami. Děvčata jsou ve všech směrech více 
zákeřnější než chlapci, kluci si většinou dají facku nebo pěstí a tím to skončí. Ale dívky se 
škrábou, trhají si vlasy, koušou se. Zatímco dříve se tyto problémy týkaly jen učilišť, v 
současné době jsou i ve středních školách. Někteří jednotlivci si musí na slabších dětech 
dokazovat svou sílu, aby si trochu pozvedli svoje často nízké sebevědomí. Fyzická šikana je 
viditelnější, psychického týrání si většinou učitelé nevšimnou. O to je záludnější. 

3.10. 

Do kasáren v celé republice rukovalo 9000 nováčků. Jen kolínská kasárna zůstala tichá. V 
rámci reorganizace v armádě sem nováčci nerukují. Základní vojenskou službu nastupují 
jinam a do Kolína přijdou od jiných útvarů teprve po odborném výcviku a nebo po 
absolvování poddůstojnické školy.! tak jich však bude velmi málo a ten ruch, který zde 
vždycky býval, už tu nebude. K 31. prosinci tohoto roku zde útvar ukončí svoji činnost, 
posádka bude mít jen velmi malý počet vojáků. O využití vojenských prostor zatím nebylo 
rozhodnuto. Zájem o ně ale už projevila celnice, tranzitní překladiště, škola. Budovy jsou 
zastaralé, léta neudržované. Vojáci tak zase budou rozprášení po celé republice. Dosud mohli 
být místní téměř každý den doma, ušetřili spoustu peněz a času spojených s cestováním. Také 
jejich rodina byla na blízku, což zlepšovalo psychiku a rovněž nestrádali hladem. 

4.10. 
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Konala se 19.schůze Městské rady v Kolíně od 15,00 hodin v zasedací místnosti Městského 
úřadu v Kolíně. 

Přítomni: pí Majerová, Mgr. Krumich, Ing. Sova, JUDr. Najman, MUDr. Rakušan, 
Ing. Kaisler 

Částečně omluveni: JUDr. Molnár, p.Čábela, Mgr. Šourek, Ing. Pánek 
Omluveni: p.Pešek, Ing. Kosina 
Přítomni na přísl. části jednání: p.Špinka - ved. OMBH, pí Penková - ved. odd. správy 
majetku města 

Schůze byla zahájena v 15, 00 hodin starostkou města pí Zdenkou Majerovou 

Byly projednávány návrhy s těmito závěry. 

Návrh na schválení pronájmu nebytových prostor v majetku města 

USNESENÍ č. 89 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle § 45, písm. p) zákona č . 367/90 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů pronájem 
půdních nebytových prostor: 
1) domu č.p. 696/II, ul. Bachmačská- Ivaně Málkové, bytem B. Němcové 1309, Kolín V 
2) domu č.p. 698/II, ul. Bachmačská - manželům Zíkovým, bytem Rimavské Soboty 895 , 
Kolín II 

oběma žadatelům za účelem vybudování půdních bytů dle vyhlášky 1/95 

Návrh na mimořádné zařazení uchazeče o nájem bytu z majetku města Kolína do 
pořádníku uchazečů 

USNESENÍ č. 90 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle vyhlášky č. 2/92, čl. 2, odst. 3 upravující podmínky zapsání uchazečů o nájem bytu 
z majetku města Kolína do místního seznamu uchazečů a podmínky zařazení do pořadníku na 
příslušné období roku zařazení pí Jany Balcarové, r.č. 605623/03 78, bytem Benešova 621, 
Kolín II, do pořadníku uchazečů o nájem bytu -

Návrb na směnu nemovitostí - pozemkové parcely parc. č. 1904/1, ostatní plochy, jiné 
plochy o výměře 886 m2 a pozemkové parcely parc. č. 1904/10, ostatní plochy, ostatní 
komunikace o výměře 155m2, v k.ú. Kolín, v Kolíně IV, při Jeronýmově a Polepské ulici 
- dosud ve vlastnictví pí MUDr. Olgy Mayerové , bytem Kolín IV, Polepská 327 - za 
pozemkovou parcelu parc. č. 199/1 - ostatní plochu , ostatní komunikaci o výměře 809 
m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně V, Mlýnské ulici- dosud ve vlastnictví města Kolína 

4 
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USNESENÍ č. 91 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle ustanovení § 36a, odst. 1. písm. a) zákona 
ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

směnu 

pozemkové parcely parc. č. 190411 ostatní plochy , jiné plochy o výměře 886 m2 a 
pozemkové parcely parc. č. 1904/1 O, ostatní plochy , ostatní komunikace o výměře 155 m2 
v k.ú. Kolín, v Kolíně IV, při Jeronýmově a Polepské ulici - dosud ve vlastnictví pí MUDr. 
Olgy Mayerové, bytem Kolín IV, Polepská 327, za pozemkovou parcelu parc. č. 199/1, ostatní 
plochu, ostatní komunikaci o výměře 809m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně V, Mlýnské ulici- dosud 
ve vlastnictví města Kolína 

Návrh na pověření Agentury B.C. organizací 38. Kmochova Kolína 2000 

OŠKS vyhlásil výběrové řízení na organizátora 38 . ročníku Kmochův Kolín. Přihlásili se 2 
zájemci: Agentura B.C. Praha 7 

KK 38- Atelier Longin 

USNESENÍ č. 92 - Městská rada v Kolíně 

podle§ 45, písm. p) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

pověřuje 

pana Jana Obrdu (Agentura B.C. ), adresa: Praha 7, Dobrovského 42, r.č. 410604/039, DIČ 
007-410604039, organizací 38. ročníku festivalu dechových hudeb- Kmochův Kolín 2000 

Cílem obou zájemců bylo kromě zajištění kvalitního a bohatého programu, který by přilákal 
co možná nejvíce diváků, také zviditelnit Kolín v rámci republiky. Agentura B.C. přišla s 
trumfem přímého televizního přenosu. Tento nápad se členům kulturní komise MěÚ zalíbil , 
agentura se jevila i v ostatních směrech jako lepší z obou kandidátů. 

Návrh na schválení odměn uvolněným členům MZ v Kolíně 

USNESENÍ č. 93 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

5 
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podle § 45 , písm. p) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů a podle nařízení 
vlády ČR č . 23/99 ze dne 27.1. 1999, kterým se mění a doplňuje nařízení vlády ČR č. 262/94 
Sb. odměny uvolněným členům MZ v Kolíně za Ill. čtvrtletí 99 

Návrh na udělení odměn předložený tajemníkem za pomoc při zabezpečení náhradního 
ubytování spouobčanům postiženým požárem, zabezpečování likvidace následků. 

Starostka: 26900 Kč 
Mgr. Krumich: 23900Kč 

Schůze byla ukončena v 18,30 hodin. 

6.10. 

Právní moci nabylo rozhodnutí Okresního živnostenského úřadu v Kolíně, který před 
dvěma týdny uložil Městu pokutu 100.000 korun za neoprávněné podnikání. Toho se Město 
mělo dopustit v letech 1992 - 1999 pň provozování pultu centralizované ochrany bez 
příslušné koncese. Podle úředního zjištění za celou dobu neoprávněného podnikání zaplatili 
zájemci svých objektů na poplatcích cca 2 milióny korun. Část vybrané sumy šla do 
městského rozpočtu a nebylo zjištěno, že by se někdo osobně obohatil. Pro město je plusem i 
to, že jej k zajištění služby vedl dobrý úmysl. Na druhou stranu je mu vyčítáno, že 
neoprávněné podnikání trvalo tak dlouho a pňneslo majetkový prospěch značného rozsahu. 
Městu hrozila až miliónová sankce. 

Objekt bývalé Jitřenky na Karlově náměstí, skládající se z kdysi oblíbeného stravovacího 
zařízení, vedlejšího prodeje lahvových nápojů a restaurace v 1. patře, byl poté, co vznikla o 
pár desítek metrů dál Jitřenka nová, několik let uzavřen. Jeho noví vlastníci převzali vlastně 

jen hrubou stavbu. Musely se vyměňovat veškeré instalace, protože bývalá Jitřenka byla 
odpojena od přívodu elektrické energie a půl roku trvalo, než se podařilo vyřešit umístění 

rozvodné skříně. Dnes už je zajištěn dostatečný příkon elektřiny pro celý objekt, takže se 
mohlo začít s rekonstrukcí nejprve velkého obchodu v pravé části, který je kompletně hotový 
a potom lahvárny. Všechny tyto prostory mají pronajaté vietnamští obchodníci. Následovala 
rekonstrukce zadních přístavků (bývalých skladů), které byly 1. října předány také 
vietnamským nájemcům. Na jaře byl rekonstruován jeden byt ve druhém patře. V současné 
době je před zahájením rekonstrukce zadního křídla. Restaurace je stále nabízena k 
pronajmutí. . . Zájemců již bylo mnoho, ale vždy jejich zájem ztrosko!á na otázce peněz. 
Jeden vážný zájemce dokonce ustoupil těsně před podpisem smlouvy. Byli tu i zájemci, kteří 
tu chtěli mít kanceláře, měli speciální požadavky na okna do náměstí, jednu místnost a 
samostatný vchod, což je vzhledem k záměrům na restaurační využití problém zajistit. Proto 
majitelé zatím s rekonstrukcí restaurace vyčkávají. Až do doby, než se objeví opravdu vážný 
zájemce. Vietnamci jsou jedni z mála, kteří si mohou dovolit platit nájem. Jsou skromní, mají 
otevřeno od 8 do 17 hodin. V prodejně netopí, stojí tu oblečeni v bundách, něco mezi sebou 
žvatlají. Polední přestávku nemají a hlavně prodávají levně než ostatní. 
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Na kolínské 5. ZŠ se objevila žloutenka, nemoc v této době poměrně vzácná. Máji žákyně 
třetí třídy. Tato třída má nyní zvláštní rozvrh, protože žáci nemohou chodit s ostatními dětmi 
d~ školní družiny. Děti chodí odděleně také na obědy do jídelny, kterou mají společnou s 6. 
ZS. Poté co se najedí, je všechno dezinfikováno, aby mohli na oběd přijít žáci obou škol. 
Zvláštní hygienická opatření jsou i na školních sociálních zařízeních . Škola s výskytem 
žloutenky seznámila rodiče všech dětí toto třídy a doporučila jim aby navštívili odborného 
lékaře a nechali svým dětem odebrat krev. Všechny děti ze třídy byly očkovány 
gamaglobulinem, možnost dát se očkovat mají i všechny ostatní děti ze školy. Všechna tato 
opatření nejsou nijak výjimečná, naopak, jsou běžná při ojedinělém výskytu této nemoci. 
Rodiče dávají do souvislosti výskyt tohoto případu s epidemií žloutenky v Plaňanech, kde 
onemocnělo více než 30 lidí a jako zdroj nákazy se potvrdila kontaminovaná voda ve 
studních. Hygienici však tvrdí, že spekulovat o této spojitosti lze jen velice těžko, protože na 
jedné straně nákazu z tohoto zdroje nelze vyloučit, na druhé straně se děvčátko mohlo 
nakazit z úplně jiného zdroje. 

8.10. 

Bytová situace je stále špatná. Při prodeji bytu si vlastník přijde na slušné peníze. Byt 3+ 1 
se prodává zhruba tak za 650 000. Jejich cena se snižuje, zatímco u malých bytů se zvyšuje 
díky rostoucím cenám energie, vody, nájmu. Počet bytů je stále ale nedostatečný. Někdo si 
provede úpravu půdních prostor s využitím půjčky od MěÚ. Pohodlnější je samozřejmě 
bydlení v bytech, navíc půdní prostory již jsou téměř všechny obsazené. Spousta lidí ale ani 
tolik peněz řeší situaci žádostí na městě. 

Na přidělení bytu čeká v Kolíně 600 žadatelů, ročně má šanci 30 žadatelů stěhovat se do 
uvolněného bytu. Situace v Kolíně je podobná jako v ostatních městech. Stavět nové je 
finančně velice nákladné a tak nezbývá než čekat. Město každoročně zpracovává aktuální 
pořadník na daný rok. Ten zahrnuje 20 - 30 zájemců o byt a ti pak mají velikou šanci získat 
ho. Bytová komise se před sestavením tohoto aktuálního pořadníku jezdí i dívat k 
žadatelům jak bydlí, aby zvážila skutečnost a aktuálnost potřeby. V současné době se za 
pomoci státní dotace pracuje na novostavbách v Havlíčkově a Zengrově ulici. V Havlíčkově 
to budou menší sociální byty. Největší bytová výstavba, kterou plně hradí město , probíhá v 
Benešově ulici formou nástavby. Rozpočet na akci je 20 miliónů korun, město však získá 20 
dalších bytů a některé z nich budou předávány ještě v tomto roce, zbytek pak podle projektu 
během příštího roku. Čárou přes rozpočet v hospodaření s byty byl letos v září požár v 
Bachmačské ulici, kde vyhořelo několik městských bytů. Město bude byty znovu obnovovat, 
ale několik postižených rodin muselo být umístěno do náhradních bytů. 

11.1 o. 

Když v nočních hodinách projížděla hlídka MP kolem Riegerova náměstí, všimla si v 
neosvětlené postranní ulici zaparkovaného vozu VAZ, nad jehož zavazadlovým prostorem se 
skláněli dva muži. Strážníkům jejich chování bylo podezřelé, otočili auto a jeli muže 
zkontrolovat. Ti však rychle nasedli a ujížděli směrem k nemocnici. Vzniklo podezření, že je 
auto kradené nebo že s ním byla provedena jiná trestná činnost. Hlídka auto zastavila v 
Žižkově ulici a přivolala Policii ČR. Osádka vozu u sebe neměla žádný doklad totožnosti. 
Policisté zjistili, že se jedná o dvaadvacetiletého muže z Radimi a osmnáctiletého z Plaňan. 
Auto sice kradené nebylo, nicméně v jeho kufru objevili policisté dvacetilitrový kanystr s 
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proraženým otvorem ze strany, tedy s upraveným tak, aby do něj bylo možné odčerpávat 
benzín z cizích aut. 

12. 10. 

Majitel synagogy, Město Kolín, investovalo do jejích oprav během posledních osmi let 
téměř 15 miliónů korun. Další finance byly z dotace Ministerstva kultury. Také dvě 
významné kolínské židovské památky(synagoga, hřbitov) zůstávají i letos v restaurátorské 
péči města, židovské obce a státu. 
Celkové rekonstrukce se letos dočká 60 náhrobků- ke dnešnímu dni je jich 50 hotovo. Práce 
jsou komplikovány tím, že ze hr'bitova podle židovských tradic nesmí být cokoliv vynášeno. 
Restaurátor, který náhrobky opravuje, tak musí pracovat přímo na místě. Náhrobků je zde 
několik druhů - podle materiálu a stáří. K opravě byly vybrány především pozoruhodné 
náhrobky a ty, kterým hrozil bezprostřední rozpad. Kromě času působí na náhrobní kameny 
i okolní hřbitovní vegetace, hlavně popínavá stále zelená dřevina břečťan. Z tohoto důvodu 
zaměstnala židovská obec pracovníka, který břečťan z náhrobku odstříhává a po jeho 
zaschnutí ho odstraňuje. Náletu plevelných rostlin je však vystaven celý hřbitov. Jedna jeho 
část tak byla ještě před několika lety zcela zarostlá bezem, kopřivou a psím vínem. Mýcení a 
čištění od náletových rostlin začalo až v roce 1995. V posledních dvou letech bylo na údržbu 
židovského hřbitova, včetně náhrobků vynaloženo 400 tisíc korun. Nepoměrnou částkou se na 
konečné sumě podílela židovská obec, stát a havarijní fond památkového ústavu středních 
Čech. 
Také židovská synagoga se těší zájmu města, které do ní během posledních osmi let 
investovalo téměř 15 miliónů korun. Protože památka spadá do Programu regenerace 
městské památkové rezervace, část financí na opravy plyne ze státní pokladny. Letošní dotace 
činí 1,8 miliónu korun, stejnou částkou přispělo i Město Kolín. Mezi nejdůležitější práce patří 
v tomto roce hrubé rozvody elektroinstalace a vzduchotechniky s vytápěním, zabudované do 
podlah. Tyto práce probíhají pod dohledem restaurátorů tak, aby nebyly porušeny interiéry a 
včas se podchytily případné nálezy maleb. V tomto týdnu byla zahájena práce na omítkách v 
bočních lodích. Podle doporučení odborníků budou ponechány jen určité fragmenty původní 
omítky s barevným zdobením, zbytek zůstane čistě bílý. Interiéry synagogy zůstávají dosud 
prázdné a vzhledem k stavebním úpravám také veřejnosti nepřístupné. Téměř všechen 
mobiliář byl v sedmdesátých letech židovskou obcí vystěhován a rozprodán. Některé zdroje 
uvádějí, že části inventáře jsou ve Spojených státech, jeden z lustrů prý vlastní hollywodská 
hvězda Barbara Streisand. Podle vyjádření Města Kolín byl letošní rozpočet v rámci jeho 
první změny navýšen právě o částku na opravu parkánu. Parkán je nyní již vyčištěn a uvažuje 
se o něm jako o možné přírodním amfiteátru. 

V Masarykově ulici havaroval podnapilý pětatřicetiletý řidič vozu Škoda 120. Nejprve 
narazil do Hondy Accord, která stála u pravé krajnice, pak pokračoval do protisměru, kde 
naboural do zaparkovaného vozu Škoda Felicia. Nakonec to vzal přes chodník na travnatou 
plochu, kde zastavil. Po nehodě, při níž vznikla škoda 200.000 korun, naměřili policisté 1,65 
promile alkoholu v dechu. Řidiči byl zadržen řidičský průkaz a za svoji jízdu ponese 
důsledky. 
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13.10. 

Na Zálabí je již téměř 3 měsíce v provozu zatím v Kolíně poslední autosalon firmy Nisan. 
Avšak celková budova, která se zde stavěla téměř rok není dosud zcela využita. Horní patro je 
zatím zcela prázdné neboť není dokončeno. V Okružní ulici funguje opravna aut. Vchod 
z Ovčárecké ulice, hned vedle rodinného domku je nepřístupný. Lidské řeči napovídaly, že tu 
bude vchod do restaurace. To se nepotvrdilo. Dnes zde 2 montéři instalovali na dveře nápis, 
který vyvrací všechny dohady. Bude tu zastoupení motorek Y AMARA. V Kolíně je to první 
motorkářský salon. Kdy bude ukázána Kolíňákům první mohutná motorka se zatím ještě 
neprovalilo. 1. patro je zatím nevyužité. 

S definitivní platností se rozhodlo občanské sdruženi Kamav tut, že přípravná třída pro 
romské děti letos otevřena nebude. Ačkoliv loňský první ročník byl poměrně úspěšný pro 
téměř všechny děti, které se zde připravovaly, byly přijaty do prvních tříd základních škol, 
nikoliv do zvláštních.Letos však byl zájem Romů nulový. Rodiče je automaticky umísťují 
raději do zvláštní školy. Občanské sdružení se snažilo využít všech možností, jak přesvědčit 
romské rodiče o prospěšnosti tohoto zařízení, které připravuje děti na vstup do školy a 
vlastně je učí znalostem a dovednostem, které by měly mít již z domova, aby se přiblížily 
úrovni jejich vrstevníků z bílých rodin. Po rozsáhlé kampani, při níž nechyběly ani osobní 
návštěvy romských rodin nadešlo první kolo zápisu a nepřišel ani jediný rodič s dítětem. 
Přijímací řízení proto mělo být zopakováno, ale opět se projevil nezájem rodičů. Navíc 
sdružení nezískalo na tento projekt potřebný grant. 

15.10. 

Návrat PIEROTA 

Před půl rokem byla ukončena platnost smlouvy uzavřené mezi městem a panem Jordánem. 
Ten kvůli neplacení nájmu dostal výpověď. 
Po pár letech provozu zde skončil Pierot. Lidé raději chodili do rohové restaurace s italskými 
jídly. Není divu. I jen samotná obsluha v Pierotovi byla neochotná. Často se zde číšníci 
střídali . Ani brigádníci nezachránili ziskuchtivého majitele. Ten je často zaměstnával bez 
jakékoliv smlouvy, tvrdil, že ho okrádají a žádal po nich náhradu. Celkové pracovní klima se 
pak odráželo na ochotě splnit veškerá zákazníkova přání. Majitel se nakonec nedohodl ani 
s radnicí, která mu prostory pronajala . Nesplacený dluh rostl. Protože vidina splacených 
peněz byla daleko, radnice vypověděla smlouvu a vypsala nové výběrové řízení. O prostory 
byl velký zájem . Výběrová komise obdržela osm nabídek, z nichž yybere tu nejlepší. . 
Z došlých nabídek byla vybrána firma Duel Media Production Mgr. Chumové. Podmínkou 
bylo, že noví majitel zaplatí dluh za svého předchůdce a bude zde provozovat rovněž 
restaurace. 
Právě dnes dokončila rekonstrukci vnitřku. Co se dělo během ní uvnitř, nebylo mozne 
zjistit, protože výlohy byly oblepené papíry, aby nikdo neviděl dovnitř. Otevření se konalo 
dopoledne v 10 hodin. Jak už to bývá, lesk měly dodat známé osobnosti. Pro Kolín je typické, 
že se pozve starostka nebo přednosta. Ani tentokrát tomu nebylo jinak. Přišel přednosta, 
starostka. Ti majitelům popřáli hodně štěstí. 
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Pro veřejnost bylo otevřeno až od 15 hodin. Také já jsem sem zavítala, abych věděla co 
nového restaurace nabízí. Jaké bylo moje překvapení, když na dveřích byla jako vedoucí 
napsána spolužačka z gymnázia- Mgr. Dana Bošinová. Věčně veselá dívka ze 3. lavice řady 
u okna rozdávala dobrou náladu. Po střední škole studovala pedagogickou školu. Po škole 
začala spolupracovat s rádiem Styl. Občas vypomáhala v přepravní firmě svého bratra. Ze 
známosti jsem nic zdarma nedostala. Kromě zaměstnanců je nový i interiér. Převládá tu velké 
množství barev: téměř každá stěna má jinou barvu, rovněž i nádobí má různé barvy - žlutou, 
modrou, černou, příbory, skleničky jsou rovněž barvené. Jídelníček je zatím chudý, nabízí se 
tu standartní nabídka jako v podobných restauracích. Rovněž ceny se výrazně neliší. 

Regionální muzeum v Kolíně vede již několik let dvojí spor s restituenty, kteří nárokují 
své právo na dvě budovy uprostřed města. Soudní cestou je již 4 roky řešen spor o dům čp. 
27 v Brandlově ulici proti kostelu, kde jsou pracovny a hlavně dvě výstavní síně, prezentující 
s železnou pravidelností světové i regionální umění, doplňované dalšími kulturně 

společenskými akcemi. Nároky restituentů na vydání celého rekonstruovaného objektu, včetně 
nové přístavby ze 70. let na pozemku a z prostředků muzea, byly okresním soudem uznány 
jako právoplatné. Krajský soud, kterému se muzeum prostřednictvím svého zřizovatele 

(Okresního úřadu Kolín) odvolalo, však rozsudek vrátil zpět soudu okresnímu k novému 
projednání. V této kause jsou potřebné doklady z let 1950 - 57, kdy proběhly majetkové 
převody. OkÚ musí nyní dohledat patřičné listiny a dokázat, že k převodům došlo s vědomím 
právních předchůdců dnešních restituentů. Takže muzeum zatím zůstává v této budově, 
protože okresní soud ještě ani nevypsal další stání. K novému posunu došlo i v jednání se 
spoluvlastníkem pěti osmnáctin domu čp. 8 na Karlově náměstí, Ivanem Dubským. 
Historický objekt, v němž se kdysi nalézala mj. expozice věnovaná J.G. Deburauovi, je od 
80. let vyklizený. Po zajištění statiky a rekonstrukci se však práce na využití objektu z 
důvodu komplikovaných restitučních vztahů zase zastavily. Pokračovat v nich bude zase až 
nový vlastník objektu, o němž se nyní jedná. Tento týden byl v Kolíně znalec vyslaný panem 
Dubským, aby prohlédl budovu. Na základě jeho posudku by se měl spolumajitel do konce 
října vyjádřit, jak bude v jednání pokračovat. V jednání je několik variant. Většinový vlastník 
13 osmnáctin - Česká republika v zastoupení OkÚ Kolín - by chtěl od pana Dubského 
odkoupit jeho restituovaný podíl. Stejný záměr má však pan Dubský, který by naopak chtěl 
odkoupit většinu a stát se tak jediným vlastníkem objektu. OkÚ už jednal s radnicí, která by se 
podílela na finanční transakci. Radnice by také využívala část objektu a zbytek by byl určený 
pro muzeum. Situaci však ještě může ovlivnit vytvoření vyšších územně správních celků, 
které se stále projednává ve vládě. Zatím totiž není rozhodnuto, jak po jejich vzniku bude 
muzeum financováno. Ministerstvo kultury chce v rámci těchto změn převést formu 
existence těchto organizací z příspěvkových na veřejně prospěšné společnosti.Takže fámy, 
které v Kolíně vypovídají o zrušení muzea k 1. lednu 2000 a nebo o omezení jeho 
provozu k tomuto datu jsou opravdu jen fámami. 

Policisté v Kolíně už delší dobu zaznamenávají značnou nekázeň cyklistů, zejména jízdu 
na neosvětlených kolech a jízdu po chodníku. Proto vyhlásili dopravně bezpečnostní akci, 
zaměřenou na dodržování zákona o bezpečnosti a plynulosti provozu na pozemních 
komunikacích. V časných ranních hodinách kontrolovali cyklisty, zda je jejich jízdní kolo za 
snížené viditelnosti řádně osvětleno a zda používají kolo odpovídající technickým 
podmínkám, stanoveným v příslušné vyhlášce. Dále se kontrolovala jízda po chodníku, při 
níž jsou omezováni a ohrožování chodci. Během dvou dnů policisté řešili 42 případů, kdy 
cyklisté porušili některý z předpisů, za což jim byly uloženy pokuty ve výši skoro 800.000 
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korun. Při méně závažném přestupku odjeli jen s napomenutím. Zajímavé je, že ve 32 
případech policisté zjistili, že se přestupku dopustil člověk, který je držitelem řidičského 

průkazu. Všichni se shodli, že ani oni nejsou rádi, když se před jejich autem objeví 
neosvětlený cyklista, ale sami takjezdí. 

18.10. 

Červeno- bílá budova, v níž kdysi sídlilo ROH se začala rekonstruovat. Známou kolínskou 
budovu Na Hrádku s velice dobrým umístěním , kde bylo dosud fit-centrum, prodejna 
second hand a další firmy v pronájmu, ovládli řemeslníci a všichni nájemníci se museli 
odstěhovat, protože dostali výpovědi. Majitel budovy, Okresní úřad Kolín, totiž přistoupil k 
rozsáhlé rekonstrukci. Nejde jenom o zednické práce, ale i o vybavení sítí dokonalejší 
výpočetní techniky.Po rekonstrukci bude budova sloužit výhradně jemu. Na rok 2000 se totiž 
pňpravuje převod agendy vydávání občanských a řidičských průkazů, pasů a víz z Policie na 
civilní správu, tedy na okresní úřady. Řidičské průkazy, pasy a víza by měly přejít na OkÚ 
od 1. ledna 2000. Řidičské průkazy a průkazy o technickém osvědčení pak k 1. červenci. 

Konala se 20. schůze Městské rady v Kolíně od 15,00 hodin v zasedací místnosti 
Městského úřadu v Kolíně 

Přítomní: pí Majerová, Mgr. Krumich, Ing. Kaisler, Mgr. Šourek, p.Čábela, JUDr. Najman, 
MUDr. Rakušan, Ing. Kosina 

Omluveni: JUDr. Molnár, Ing. Sova, Ing. Pánek 
Dále byl přítomen: p.Pešek- tajemník MěÚ 
Na přísl. části jednání : Ing. Horák - ved. OŽPZ, Ing. Řepka, MVDr. Kruml, 
pí Klímová - ved. OVÚP, pí Penková - ved. odd. správy majetku města, 
RNDr. Tichá 

Po zahájení, schválení programu, byly projednávány návrhy s těmito závěry. 

Návrh na odprodej budovy č.p. 135 se stavebními parcelami č. 126 o výměře 618m2, č. 
140 o výměře 845 m2 a zahradami č. 16/3 o výměře 173 m2, č. 16/5 o výměře 452 m2, 
v kat. území Kolín, v Kolíně I, ulici Karolíny Světlé, z vlastnictví města Kolína do 
vlastnictví Střední zdravotnické školy 

Ředitelka zdravotnické školy požádala město o odprodej objektu do vlastnictví školy. Tento 
subjekt má možnost získat prostředky na financování plánovaných investičních akcí ze 
státního rozpočtu a nebude tudíž čerpat finanční prostředky města. 

USNESENÍ č. 94 - Městská rada v Kolíně 

I. d o p o r u č u j e 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 
367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů prodej budovy č.p. 135 se stavebními parcelami č. 
126 o výměře 618m2 č. 140 o výměře 845m2 a zahradami č. 16/3 o výměře 173m2, č. 16/5 
o výměře 452m2 v katastrálním území Kolín, v Kolíně I, ulici Karolíny Světlé, z vlastnictví 
města Kolína do vlastnictví Střední zdravotnické školy Kolín za cenu 500 000 Kč 
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II. u k I á d á s t a r o s t c e m ě s t a 

zajistit zpracování návrhu kupní smlouvy ve formě zajišťující městu zpětnou koupi za 
stejných podmínek v případě, že nový vlastník změní stávající způsob využití - střední 

zdravotnická škola 

Návrh na uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na výkup části pozemkové parcely 
podle PK č. 1984 z vlastnictví pana Jaromíra Formánka, bytem Praha 4, Podskalská 
1487/Sa do vlastnictví města Kolína, na uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na 
výkup části pozemkových parcel podle PK č. 1954 ač. 1995/2 z vlastnictví Českého svazu 
chovatelů MO Kolín, zastoupeným předsedou panem Jiřím Králem do vlastnictví města 
Kolína, na uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na výkup části pozemkové 
parcely podle PK č. 1333/1 z vlastnictví pana Alexandra Kaliny, bytem Praha 4, Ke 
Klínku 13 vlastníkem ideální 1/3 pozemku, pana Stanislava Kaliny, bytem Heinrich 
Heine Weg 1, Grafenau SRN vlastníkem ideální 1/3 pozemku a paní Marií 
Kadeřávkovou , bytem Fraunhofer Strasse 33, Mnichov SRN vlastnící ideální 1/3 
pozemku do vlastnictví města Kolína, na uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na 
výkup části pozemkové parcely podle PK č. 1918/2 z vlastnictví paní MUDr. Hany 
Procházkové, bytem Praha S, Jinonická 59/204 vlastnící ideálních 18/36 pozemku, paní 
Ing. Kateřiny Baginové, bytem Praha S, Peroutkova 1765/29 vlastnící ideálních 4/36 
pozemku, pana Vladimíra Cyvína , bytem Kolín I, Rubešova 58 vlastníka ideálních 6/36, 
Ing. Petra Součka, bytem Praha 10, Petrohradská 25 vlastníka ideálních 4/36 pozemku 
a pana Ing. Jana Součka, bytem Praha 8, Křižíkova 220/91 vlastníka ideálních 4/36 
pozemku do vlastnictví města Kolína. 

Pozemky , které budou předmětem kupních smluv budou odděleny po dokončení rekonstrukce 
Polepské ulice geom. plánem a jejich přesná výměra pro výkup bude určena tímto geom. 
Plánem. 

USNESENÍ č. 95 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle§ 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 
Sb. ve znění pozdějších předpisů 

- uzavření smlouvy o budoucí smlouvě na výkup části pozem. parcely podle PK č. 1948 o 
předpokládané výměře cca 712m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně 4, při ul. Polepské za cenu platnou 
v době uzavření kupní smlouvy , nejméně však 175 Kč/m2 z vlastnictví pana Jaromíra 
Formánka, bytem Praha 4, Podskalská 1487/8a do vlastnictví města Kolín-a 

- uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na výkup části po z. parcel podle PK č.l9 54 o 
předpokládané výměře cca 477m2, č. 1995/2 o předpokládané výměře cca 761 m2 
v k.ú. Kolín,v Kolíně 4, při ul. Polepské za cenu platnou v době uzavření kupní smlouvy, 
nejméně však 175 Kč/m2 z vlastnictví Čes. svazu chovatelů MO Kolín, zast. předs. panem 
Jiřím Králem do vlastnictví města Kolína 
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- uzavření smlouvy o budoucí smlouvě na výkup části pozem. parcely podle PK č. 1933/1 o 
předpokládané výměře cca 121 m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně 4, při ul. Polepské za cenu platnou 
v době uzavření kupní smlouvy, nejméně však 175 Kč/m2 z vlastnictví pana Alexandra 
Kaliny, bytem Praha 4, Ke Klínku 13 vlastníkem ideální 1/3 pozemku, pana Stanislava 
Kaliny, bytem Heinrich Heine Weg 1, Grafenau, SRN vlastníkem ideální 1/3 pozemku a paní 
Marií Kadeřávkovou, bytem Fraunhofer Strasse 33, Mnichov , SRN vlastnící ideální 1/3 
pozemku do vlastnictví města Kolína 

- uzavření smlouvy o budoucí smlouvě na výkup části poz. parcel podle PK č. 1918/2 o 
předpokládané výměře 120 m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně 4, při ul. Polepské za cenu platnou 
v době uzavření kupní smlouvy, nejméně však 175 Kč/m2 z vlastnictví paní MUDr. Hany 
Procházkové bytem Praha 5, Jinonická 59/204 lastnicí ideálních 18/36 pozemku, paní Ing. 
Kateřiny Baginové, bytem Praha 5, Peroutkova 1765/29 vlastnící ideálních 4/36 pozemku, 
pana Vladimíra Cyvína, bytem Kolín I, Rubešova 58 vlastníka ideálních 6/36 pozemku, pana 
Ing. Petra Součka, bytem Praha 10, Petrohradská 25, vlastníka ideálních 4/36 pozemku a pana 
Ing. Jana Součka, bytem Praha 8 , Křižíkova 220/91 vlastníka ideálních 4/36 pozemku do 
vlastnictví města Kolína 

Návrh na pronájem částí pozemkových parcel podle PK č. 1948, č. 1995/2, č. 1954, 
č. 199311, č. 1918/2 v k.ú. Kolín, v Kolíně IV, při Polepské ulici od vlastníků pana 
Jaromíra Formánka, bytem Praha 4, Podskalská 1487/Sa, Českého svazu chovatelů MO 
Kolín - zastoupeným předsedou panem Jiřím Králem, pana Alexandra Kaliny, bytem 
Praha 4, Ke Klínku 13, pana Stanislava Kaliny, bytem Heinrich Heine Weg 1, Grafenau 
SRN, paní Marií Kadeřávkovou , bytem Fraunhofer Strasse 33, Mnichov SRN a paní 
MUDr. Hanou Procházkovou, bytem Praha 5, Jinonická 59/204, paní Ing. Kateřinou 
Baginovou, bytem Praha 5, Peroutkova 1765/29, panem Vladimírem Cyvínem, bytem 
Kolín I, Rubešova 58, panem Ing. Petrem Součkem, bytem Praha 10, Petrohradská 25, 
panem Ing. Janem Součkem, bytem Praha 8, Křižíkova 220/91 jako pronajímatelů a 
městem Kolín jako nájemcem. 

Jedná se o pozemky , které budou pronajaty po dobu trvání rekonstrukce Polepské ul. a 
použity pro vybudování chodníků v této ulici. Nájemní poměr bude ukončen s dokončením 
rekonstrukce Polepské ul. 

USNESENÍ č. 96 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle § 45, písm. p) zákona ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších 
předpisů 

a) uzavření smlouvy na pronájem části pozem. parcely podle PK č. 1948 o výměře 1 141 
m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně IV, při Polepské ul. za cenu 9 Kč/m2 ročně mezi panem Jaromírem 
Formánkem, bytem Praha 4, Podskalská 1487/8a jako pronajímatelem a městem Kolín jako 
nájemcem 

b) uzavření smlouvy na pronájem pozem. parcel podle PK č. 1954, č. 1995/2 o výměře 2 
196 m2 v k. ú. Kolín, v Kolíně 4, při Polepské ul. za cenu 9 Kč/m2 ročně mezi Českým 
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svazem chovatelů MO Kolín, zastoup. panem Jiřím Králem jako pronajímatelem a městem 
Kolínjako nájemcem 

c) uzavření smlouvy na pronájem části pozemkové parcely podle PK č. 1933/1 o výměře 121 
m2 v k. ú. Kolín , v Kolíně 4, při Polepské ul. za cenu 9 Kč/m2 ročně mezi panem Alexandrem 
Kalinou, bytem Praha 4, Ke Klínku 13 vlastníkem ideální 1/3 pozemku, panem Stanislavem 
Kalinou, bytem Heinrich Heine Weg 1, Grafenau, SRN vlastníkem ideální 1/3 pozemku, paní 
Marií Kadeřávkovou, bytem Fraunhofer Strasse 33 , Mnichov, SRN vlastnící ideální 1/3 
pozemku jako pronajímateli a městem Kolín jako nájemcem 

d) uzavření smlouvy na pronájem části pozem. parcely podle PK č. 1918/2 o výměře 120m2 
v k.ú. Kolín, v Kolíně N, při Polepské ulici za cenu 9 Kč/m2 ročně mezi paní MUDr. Hanou 
Procházkovou, bytem Praha 5, Jinonická 59/204 vlastnící ideálních 18/36 pozemku, paní Ing. 
Kateřinou Baginovou bytem Praha 5, Peroutkova 1765/29 vlastnící ideálních 4/36 pozemku, 
panem Vladimírem Cyvínem, bytem Rubešova 58 , Kolín I vlastníkem ideálních 6/36 
pozemku, panem Ing. Petrem Součkem, bytem Praha 10, Petrohradská 25, vlastníkem 
ideálních 4/36 pozemku, panem Ing. Janem Součkem, bytem Praha 8, Křižíkova 220/91 
vlastníkem ideálních 4/36 pozemku jako pronajímateli a městem Kolín jako nájemcem 

Návrh na výkup pozemkové parcely podle KN č. kat. 1904/6 o výměře 224 m2 v k.ú. 
Kolín, v Kolíně IV, ul. Polepská z vlastnictví paní Marie Žemličkové, bytem Praha 5, 
Řezanská 1256 vlastnicí ideální 1/6 pozemku, pana MUDr. Richarda Ackermanna, 
bytem Praha 10, Tulipánová 2849 vlastníka ideální 1/6 pozemku, pana PhMr. Kamila 
Ackermanna, bytem Praha 3, Baranova 1878/10 vlastníka ideální 1/6 pozemku a pana 
Ing. arch. Karla Legera, bytem Praha 7, Korunovační 20 vlastníka ideální 1/2 pozemku 
do vlastnictví města Kolína 

Jedná se o poz. parcelu, která bude celá použita na vybudování chodníku v Polepské ulici 

USNESENÍ č. 97 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle§ 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 
Sb. ve znění pozdějších předpisů výkup pozemkové parcely podle KN č. 1904/6 v k.ú. kolín, 
v Kolíně 4, ul. Polepská o výměře 224m2 z vlastnictví paní Marie Žemličkové, bytem Praha 
5, Řezanská 1256 vlastnící ideální 116 pozemku, pana MUDr. Richarda Ackermanna, bytem 
Praha 10, Tulipánova 2849 vlastníka ideální 116 pozemku, pana PhMr. Kamila Ackermanna, 
bytem Praha 3, Baranova 1878/1 O vlastníka ideální 1/6 pozemku a pana Ing. arch. Karla 
Legera, bytem Praha 7, Korunovační 20 vlastníka ideální 112 pozemku do vlastnictví města 
Kolína za kupní cenu 175 Kč/m2 tj. celková kupní cena 39 200 Kč, která bude rozdělena 
podle spoluvlastnických podílů 

V informativních zprávách se projednávala: 

Žádost paní Ivany Mlejnkové o pronájem pozemkové parcely č. 2515/40 o výměře 2782 m2 
za účelem provozování hlídaného parkoviště (záměr), žádost manželů Burešových o odprodej 
nebo pronájem části pozemku č. 294611, žádost firmy Pikaso, spol. s r.o. o realizaci směny 
pozemků, žádost Správy a údržby silnic o součinnosti při majetkovém vypořádání . 
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21.10. 

Kolínská radnice vyhrála třetí kolo soudního sporu. Tři a půl milionová zakázka firmy 
Unitip z Hradce Králové, která natírala stropní konstrukce na Zimním stadionu, měla dohru u 
jičínského okresního soudu. Společnost zde pracovala před více než třemi roky a několik 
měsíců po dokončení nátěrů se nánosy barvy začaly olupovat a padat na led. Radnice tehdy 
využila sedmiletou záruční lhůtu a soudní cestou se snažila zjednat nápravu. Zatím poslední 
třetí stání dopadlo pro Kolín úspěšně a Unitip byl vyzván, aby na své náklady nátěry na jaře 
příštího roku opravil s tím, že je velmi pravděpodobné, že Unitip se znovu odvolá ke 
krajskému soudu. Firma totiž argumentuje tím, že MěÚ si vybral nevhodný nátěr, který pak na 
pozinkované konstrukci nedržel. Tato obhajoba byla však na základě obchodního zákoníku 
soudním znalcem zamítnuta. Firma by totiž na nevhodné zadání měla upozornit. Pokud se 
Unitip skutečně odvolá, patmě se k nápravě současného stavu na ZS nedostane. Radnice 
uvažuje, že nejpozději po skončení příští sezóny bude třeba strop znovu natřít. 

První etapa rekonstrukce Domova důchodců v Kolíně je u konce a obyvatelé se v těchto 
dnech stěhují do jedné z jeho upravených částí. Asi nejsložitější změnou byla renovace 
koupelen a hygienického zařízení. Dosud byly tyto prostory společné mužům i ženám i 
zaměstnancům. Na pokoje byla při rekonstrukci instalována umyvadla a také dveře jsou širší, 
aby mohl personál dobře manipulovat s lůžky.Změny, spojené s rekonstrukcí jsou náročné 
pro zaměstnance i pro obyvatele. Část z nich musela být na přechodnou dobu umístěna na 
gynekologickém oddělení českobrodské nemocnice. Také záměr, aby si příbuzní některé 

obyvatele vzali na čas domů stoprocentně nevyšel, do rodin bylo umístěno šest lidí. Ostatní 
neměli zájem. Pro zhruba 50 obyvatel domova důchodců jsou stavební práce zátěží. Stěžují si 
na hluk, prach, přesuny, provizorní podmínky a nové seskupení na pokojích. Navíc se tu 
objevily dvě krádeže rádií, které musely být nahlášeny Policii a ta je vyšetřovala. Za 
rekonstrukcí totiž nebylo možné objekt uhlídat a zcela zabezpečit. Všeobecně se krádež 
přičítá stavebním dělníkům, majitelky rádií z ní však obviňují své spolubydlící. 

Posledních hezkých podzimních dnů využívají členové skupiny historického šermu Páni z 
Kolína k dokončení svého již druhého hraného videofilmu. Stejně jako v prvním případě i 
nyní převádí námět a scénář vedoucího Miroslava Horáčka do videopodoby kameraman 
Luboš Čepek. Tento film se začal natáčet již před vánočními svátky loňského roku, ale 
záběry nakonec byly nepoužitelné, takže se od ledna letošního roku na filmu pracuje znovu. 
Na kazetách je již přes 4 hodiny materiálu, po sestřihu by měl být výsledný film trvat 1,5 
hodiny. Jedná se o příběh Řádu templářských rytířů v Anglii a jeho zániku v polovině 14. 
století. Do děje se prolíná i současnost tak, že se člověk z dnešních dnů dostane do 
minulosti, kde prožije určitý příběh, pozná jinou dobu, jiné prostředí a lidi. Seznámí se tam 
také s dívkou, kterou pozná podle šperku, který získal loupeží v_ kupecké karavaně a 
daroval jí ho. Film ponese název Rytíři chudoby. Snímek bude fungovat jako propagace 
zúčastněných skupin historického šermu. Kromě místních šermířů se na něm podílejí i 
šermíři z Nymburka, České Třebové, Kroměříže a Olomouce. Kazetu obdrží i ti, kteří 
filmařltm vyšli vstříc. Například Skanzen v Kouřimi, zámek v Pardubicích, hrad Litice. 
Natáčelo se i před kolínským chrámem sv. Bartoloměje, přepadení kupecké karavany na 
místní jízdárně. 
Snímek bude doprovázet jak historická, tak i současná autorská muzika. Tu současnou 
reprezentuje týnecká metalová kapela Skyla. Tato kapela má jednu skladbu, která nese jméno 
stejné jako bude mít film - Rytíři chudoby. Páni z Kolína tuto skladbu použijí ve filmu, 
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dostanou ji od týneckých zdarma. A tak jim zase na oplátku sestříhají videoklip o jejich 
kapele. 

Po zářijovém požáru v Bachmačské ulici by se mělo začít s opravami. Nyní je již na opravu 
vypracovaná projektová dokumentace. V prostorách půdních vestaveb, kde hořelo, je již vše 
po ohni uklizeno a nyní se začaly provádět opravy podle stanoveného projektu a 
harmonogramu oprav. Rychlost oprav bude záležet také na Živnostenské pojišt'ovně, která 
by na ně měla finančně přispět. Dokumentace je vypracovaná na systému postupných oprav 
podkrovních místností a střechy. Po částech se bude opravovat místnost současně se střechou 
nad ní. Nosné trámy jsou nepoškozené, takže nebude třeba jejich výměna. Také do některých 
spodních bytů se již vracejí jejich obyvatelé, někteří na návrat čekají. Záleží na míře 

poškození jejich bytu vodou při hašení. Byty, které byly poškozeny méně, jsou vymalované a 
mají opravený přívod plynu. 

25.10. 

Stavební odbor MěÚ spolu s vedením Korama a hygienickou stanicí se rozhodly svěřit 
vypracování nové rozptylové studie královéhradecké firmě. Ta prý má zkušenosti s 
podobnými projekty v zemích Evropské unie. Měření budou probíhat celý příští rok. Nová 
rozptylová studie je založena na výpočtovém modelu. Měřit se bude na vybraných 
referenčních bodech také v Sendražicích. Je to svým způsobem vítězství občanů Sendražic. 
Ti, když se dozvěděli, že Koramo chce rozšířit pásmo hygienické ochrany až ke Hřbitovní 
ulici, sepsali petici ( téměř 300 lidí) proti tomuto rozhodnutí. Navíc je nepřípustné 
rozšiřovat ochranu do obydlených oblastí a lidé se domnívají, že podnik, kterého se to týká, 
by měl sám přistoupit na opatření vedoucí k tomu, aby pásma hygienické ochrany rozšiřovat 
nemusel. V současné době je ochranné pásmo v ul. V Jezírkách a Dolní. Zde by se neměly 
stavět další domy určené k trvalému bydlení. Proto se lidé , kteří by spadli do rozšířeného 
pásma , obávají tohoto záměru. Cena nemovitostí by se zde snížila. 

Do kolínských kasáren už definitivně na vojenskou základní službu chlapci chodit 
nebudou.Útvar radioelektronického boje, který zde sídlil, bude do konce letošního roku 
zrušen a místo něj zde budou sklady záložní výstroje a techniky. Tak skončí Vojenský útvar 
číslo 7082, nazvaný jako "113. prapor elektronického boje". Historie vojáků v Kolíně je 
dlouhá. Sídlí v objektech na Pražském předměstí od roku 1945. Až do poloviny 60. let zde 
byl umístěn 16. tankový pluk. Ten v roce 1966 zanikl a byl vytvořen 1. protirádiový pluk. V 
roce 197 4 byl tento pluk reorganizován na 1. rádiový prapor a s těmito změnami došlo k 
rozsáhlé rekonstrukci objektů kasáren. Další organizační změny přišly na začátku 80. a na 
konci 90. let. Se vstupem ČR do NATO došlo k reorganizaci a snižování početního stavu 
armády. V rámci těchto změn došlo i na rušení některých posádek. Osudový los padl i na 
Kolín. Útvar se k 31. prosinci ruší, ale jednotky nezanikají. Stanou se s-oučástí jiných druhů 
vojsk. U většiny vojáků základní služby dojde k ukončení jejich povinností do konce roku a 
ti, kteří ještě nebudou mít odslouženo, budou převelení k jiným útvarům. Podobné rozhodnutí 
čeká také vojáky z povolání. Někteří budou odcházet do zálohy a další, kteří chtějí nadále 
sloužit, mají zajištěná místa u jiných posádek. Problémem je, že kromě Čáslavi není v okruhu 
60 km žádný vojenský útvar. Proto budou muset tito vojáci denně dojíždět, nebo se v místě 
nového působení ubytovat na celý týden. Ke změnám dochází i ve funkci velitele posádky, 
také uživatel vojenského cvičiště u Konárovic bude jiný. To by měla od nového roku 
využívat Záchranářská a výcviková základna civilní obrany z Kutné Hory. Vojáci budou v 
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Kolíně chybět. Jejich přítomnost zde není spojena jen se slavnostními přísahami nováčků. 
Příslušníci armády ČR byli neocenitelnými pomocníky pro pořadatele pravidelných akcí jako 
například Kmochův Kolín, Den záchranářů či historické bitvy na jízdárně. Jejich pomoc 
ocenili často i členové HZS, jimž pomáhali třeba i při velkém požáru v Bachmačské ulici. 
Vojáci z kolínského útvaru se účastnili dokonce i mezinárodních o vojenských misí v 
jednotkách SFOR(v Bosně) a KFOR( v Kosovu). 

31.10. 

Přiblížil se dušičkový víkend. Davy lidí směřují ke hřbitovu, v ruce nesou věnec, kytici 
řezanou nebo v květináči. Hrob svých blízkých uklidí, případně i místo kolem. Pak sem 
položí květiny, zapálí svíčky a chvíli vzpomínají . Kromě toho se v Kolíně vžila pietní 
forma vzpomínky na zesnulé, akcí na Ústředním hr'bitově. Letos se konala již po desáté. 
Odpoledne začala v obřadní síni za účasti děkana katolické církve v Kolíně Jana 
Baxanta.Smuteční melodie hrála Polabanka. Přítomnou veřejnost čekala procházka 
hřbitovem a několik zastavení. První se konalo u pomníků z 1. a 2. světové války, pomníku 
Rudoarmějců a pomníku na památku vzpoury v boce Kotorské. Druhé bylo u rozptylové 
loučky , kde je rozptylován popel těch, kteří si to přejí a u urnového háje. Třetí bylo u 
základního kříže z roku 1882. Každé zastavení bylo provázeno smutečni hudbou a krátkou 
vzpomínkou na zesnulé. Setkání bylo ukončenou Českou státni hymnou. 

Na služebnu městské policie časně ráno oznámil anonymní telefonát, že ve Třídvorské 
ulici řádí skupina několika skinheadů. Hlídka MP společně s pěší hlídkou obvodního 
oddělení Policie ČR zjistila, že v nedaleké Továrni ulici zaútočilo asi šest holých lebek na 
dům obývaný Romy. Skinheadi nejprve kameny rozbili okna, vhodili dovnitř radiátor a poté 
rozbili dveře. Obyvatelům domu se rozbitými okny podařilo utéct.Podle svědků celé události 
měla skupina jednoho velitele, který ostatnim přívržencům přikazoval, co mají dělat. 

Útočníky, kteří zřejmě odešli směrem k zálabskému přejezdu, se policistům nepodařilo v 
okolí nalézt a celou věc předali k šetřeni Policii ČR. 

V říjnu se v Kolíně narodilo 12 dětí (7 dívek a 5 chlapců), zemřelo 30 lidi. 
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1.11. 

Zatímco na náměstí Republiky naproti poště jeden obchod zanikl - skončila tu prodejna 
obuvy Snahy Mnichovice, podlahy ani nestačily vychladnout a již zde začaly budovat další 
obchod. Ostatně nabídka volných prostor zde byla vyvěšena ještě za prodeje obuvi. Ke konci 
října zde začal výprodej obuvi. Bylo to rizikové, protože případně reklamace bude řešit 
provozovna v Praze. Část se prodala bez problémů, ale protože zde byla spousta obuvi, která 
už se nenosí, nebyl o výprodej zase tak velký zájem. Po ukončení prodeje proběhla rychlá 
úprava interiéru. Nyní je zde otevřeno hračkářství. Pro předvánoční dobu je to dobrý tah jak 
nastartovat úspěchy. 

Konala se 21. schůze Městské rady v Kolíně od 15, 00 hodin v zasedací místnosti 
Městského úřadu v Kolíně 

Přítomni: pí Majerová, Mgr. Krumich, JUDr. Molnár, Ing. Kaisler, Ing. Pánek, Mgr. Šourek, 
p.Čábela, Ing. Sova, JUDr. Najman, MUDr. Rakušan 

Omluven: Ing. Kosina 
Dále byl přítomen: p.Pešek- tajemník MěÚ 
Na přísl. části jednání: p.Šíma- ředitel MP, p.Špinka- ved. OMBH, pí Navrátilová- ved. 
OZSV, pí Penková- ved. odd. správy majetku města, JUDr. Janoušek- právník města 

N ávrh na schválení prodeje podpory investorům vestavby bytů do půdních prostor 

USNESENÍ č. 98 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 36a, odst. 1, písm. d) zákona ČNR č. 
367/90 Sb. o obcích , ve znění pozdějších předpisů a v souladu s vyhláškou města č. 3/94 
podporu těmto investorům vestavby bytů do půdních prostor: 

1) p.Petru Jonášovi, bytem Mikoláše Alše 585/ll úhradu faktury za projektovou dokumentaci 
ve výši 21 319,95 Kč a půjčku ve výši 250 000 Kč k úhradě nákladů na stavbu bytu v domě 
č.p. 585/II, ul. Mikoláše Alše 
2) p.Petru Benešovi, bytem Moravcova 876/ll úhradu faktury za projektovou dokumentaci ve 
výši 32 550 Kč a půjčku ve výši 250 000 Kč k úhradě nákladů na stavbu bytu v domě 
č.p. 699a/II, ul. Bachmačská 
3) pí Janě Harsové, bytem Mikoláše Alše 666/II úhradu faktury za projektovou dokumentaci 
ve výši 18 468 Kč a půjčku ve výši 250 000 Kč k úhradě nákladů ňa stavbu bytu v domě 
č.p. 699b/II, ul. Bachmačská 

půjčky budou poskytovány do vyčerpání rozpočtových prostředků 

N ávrh na schválení splácení až 70 % kupní ceny za prodej bytové jednotky ve splátkách 

USNESENÍ č. 99 - Městská rada v Kolíně 
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doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 6 vyhlášky města č. 3/96 zaplacení až 70 
% kupní ceny za prodej bytové jednotky včetně pozemku v pravidelných splátkách 
s maximální lhůtou splatnosti 5 let těmto žadatelům: 

bydliště cena za byt. jednotku pů.ička o/o 
manželé Černých U Hřiště 1226/V 157 450 Kč 110 150 Kč 70% 
Jiřina Junová Jeronýmova 770/IV 90 171 Kč 63 071 Kč 70% 
Zdena Pavlíková Na Magistrále 704/II 125 998 Kč 55 000 Kč 44% 
Jaroslava Svobodová Rim. Soboty 904/II 75 237 Kč 52 665 Kč 70% 
manželé Bejlkovi Rim. Soboty 905/II 129 275 Kč 90 492 Kč 70% 
manželé Havelkovi Rim. Soboty 905/II 129 275 Kč 90 492 Kč 70% 
manželé Folkmanovi Rim. Soboty 906/II 129 275 Kč 90 492 Kč 70% 
manželé Kadlecovi Rim. Soboty 906/II 75 237 Kč 52 665 Kč 70% 

Návrh na doplnění organizační struktury MP Kolín 

V souč. době pracují u MP dvě ženy ve funkci strážník - jsou zařazeny v odděl. pořádkové 
služby a pracují v denním režimu- již delší čas se projevuje potřeba doplnit MP Kolín o dvě 
tabulková místa strážník- žena- současný trend v počtech řešených událostí MP je meziroční 
nárůst o 1 O % - celkový nárůst kriminality.Mezi neopominutelné úkoly patří provádění 
výchovně- preventivní činnosti mezi kolínskou mládeží. 

USNESENÍ č. 100 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle § 45, písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů doplnění 
organizační struktury MP Kolín o dvě tabulková místa strážník-žena oddělení pořádkové 
služby 

Návrh na schválení koncepce rozvoje a činnosti MP Kolín 

- nové bodové hodnocení, program analýzy bezpečnosti situace města, rozšíření odd. pořádkové 
služby - II. etapa- reorganizace operační služby, rozšíření oddělení hlídkové služby (okrskový 
dozor) , vytvoření městského dohlížecího kamerového systému - ekonomická rozvaha fin. 
nákladů 

USNESENÍ č. 1 Ol - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 
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podle § 45, písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů koncepci rozvoje a 
činnosti MP Kolín 

N ávrh na schválení seznamu žadatelů o byty v domech s pečovatelskou službou 

USNESENÍ č. 102 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle § 45, písm. p) zák. ČNR č. 367/90 Sb. o obcích ve znění pozdějších předpisů seznam 
žadatelů o byty v domech s pečovatelskou službou platný od 2 .ll. 1999 
(manželé Matějkovi, R. Kubartová, M. Starý, St. Gertner, manželé FordOšovi) 

Návrh na prodej pozemkové parcely- zahrady- č.kat. 661/18 o výměře 336m2 v k.ú. 
Kolín, v Kolíně V, ul. Pejřimská z vlastnictví města Kolína do vlastnictví manželů Libuše 
a Lubomíra Pěkných, bytem Kolín V, Veltrubská 304 

USNESENÍ č. 103 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit podle § 36a, odst. 1, písm. a) zákona ČNR č. 
367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

prodej 

pozemkové parcely- zahrady- č.kat. 661/18 o výměře 336 m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně V, ul. 
Pejřimská z vlastnictví města Kolína do vlastnictví manželů Libuše a Lubomíra Pěkných, 
bytem Kolín V, Veltrubská 304 za kupní cenu 350 Kč za 1m2, tj . celkem 117 600 Kč 

N ávrh na schválení finančního příspěvku Českému svazu chovatelů v Kolíně 

USNESENÍ č. 104 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 45, písm. p) s odvoláním na§ 36a, odst. 1, písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění 
pozdějších předpisů finanční příspěvek 1 000 Kč Českému svazu chovatelů v Kolíně na 
zajištění okresní výstavy králíků 

Návrh na doporučení MZ schválit příspěvek na okresní autobusovou dopravu v roce 
2000 
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USNESENÍ č. 105 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně schválit ve smyslu § 36, odst. 1, písm. b) zák. ČNR č. 
367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů příspěvek na zajištění okresní autobusové dopravy ve 
výši 130 Kč na 1 obyvatele pro rok 2000 

Návrh na zamítnutí žádosti obce Kbel o vyslovení souhlasu se změnou hranice 
katastrálního území Kbel v části, která se týká úpravy hranice města Kolína v připojené 
městské části Zibohlavy 

USNESENÍ č. 106 - Městská rada v Kolíně 

doporučuje 

Městskému zastupitelstvu v Kolíně 

zamítnout 
podle ustanovení § 36, odst. 1, písm. c) zákona ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších 
předpisů 

návrh obce Kbel 

na změnu hranice katastrálního území Kbel v části , která se týká úpravy hranice města 
Kolína v připojené městské části Zibohlavy 

uložit 
starostce města pí Zdence Majerové 

toto zamítavé stanovisko Městského zastupitelstva v Kolíně sdělit obci Kbel, zastoupené 
starostou panem Karlem Vedralem 
Informativní zprávy se týkaly : žádosti pana Pavla Holečka, bytem Polepy 145 o odkoupení 
objektu č.p. 668 se stp. č. 3886 a část přilehlého pozemku č. 1890/8 , žádosti spol. 
REWE s.r.o. o souhlas spoluvlastníka s umístěním stavby na pozemku parc. č. 1876 o 
celkové výměře 1 644 m2 v Kolíně IV , žádosti Lučebních závodů a.s. Kolín o bezúplatný 
převod pozemků nacházejících se v areálu závodu, žádosti pana Ing. Jana Mandelíka, Praha 
5 a paní Hermíny Domácí, Praha 4 o výměnu pozemků, nabídky Okresního úřadu 
Kolín na úplatný převod nemovitostí (dům č.p. 213 se stp.č. 250 a žahradou p.p. č. 485/3 
v kat. území Sendražice) do vlastnictví města Kolína 

Schůze byla v ukončena ve 20,30 hodin. 

2.11. 
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Divadlo se připravilo do předposledního měsíce tohoto roku na první podhled velkolepě. 
Brzy si totiž připomene 60 let od svého otevření. Dnes se objevily 3 velké plakáty na přední 
stěně v ulici Kutnohorské. Nalevo letopočty 1939 - 1999, uprostřed nápis Kolín sobě, 

napravo počet let existence divadla. Teď už si každý musí všimnout , že milovníci kultury 
budou mít velký svátek. Divadlo dokončuje přípravy na slavnostní galavečer. Noviny 
uveřejnily zprávu, že vstupenky jsou již vyprodány, k dispozici budou vstupenky zamluvené 
ale nevyzvednuté až večer před zahájením. 

4.11. 

Během posledních deseti let se snazrme zpřístupnit místa i pro méně mobilní občany. 
Dřívější až 10 cm vysoké obrubníky chodníku se razantně snížily, někde byly zrušeny úplně. 
Také obchody a úřady se snaží odstranit bariéry co nejvíce a to nejen kvůli vozíčkařům, ale 
také i kvůli starším občanům. Okresní úřad vybudoval výtah před několika lety (patří 

k chloubě stávajícího přednosty). Městský úřad by rovněž neměl zůstat pozadu, neboť i on je 
umístěn v několika patrech. Po dlouhých dohadech o tom, zda výtah ano či ne, a když ano, tak 
jaký (prosklený či nikoliv),po odvoláních k okresnímu úřadu, nakonec úřad dostal povolení 
k výstavbě. Hodiny na budově radnice se zastavily a ještě nějakou dobu čas ukazovat 
nebudou. V rámci výstavby výtahu bylo totiž třeba vystěhovat zařízení z některých místností 
do vyšších pater úřadu a na půdu. Tak se stalo, že dnes s k hodinám nikdo nedostane. Se 
zahájením výstavby se počítá do konce roku. Radniční hodiny už do konce roku 
pravděpodobně nepůjdou. 

5.11. 

V Kolíně probíhají intenzivní opravy některých ulic. Počasí je zatím přízmve, nic 
nenasvědčuje tomu, že je listopad. Již měsíc jsou opraveny ulice v blízkosti nového závodu 
Obchodních tiskáren. Mezi bloky oprýskaných domí'1 byla položena zámková dlažba. Auta již 
nebudou muset stát na hlavní silnici, ale majitelé si je budou moci zaparkovat téměř pod 
svými okny. Rovněž zde byly instalovány dětské koutky, převažujícím materiálem je dřevo -
podobné konstrukce jako jsou např. v Sendražicích, u Bezovky. Do konce letošního roku by 
měly být dokončeny rekonstrukce několika dalších ulic. Kolaudace se v nejbližších dnech 
dočká ulice Roháčova, kde se provedla kompletní oprava komunikace, chodníků i veřejného 
osvětlení a dostalo se také na výsadbu zeleně na této ploše za obchodem Bezovka. Tento 
projekt stál město Kolín více než 1,5 miliónu korun. Mírně opožděno bude naopak 
dokončení rekonstrukce ulice Na Pobřeží, u starého mostu. Podle původního termínu měla 
být hotova již koncem října, počítá se skluzem 3-4 týdny. Také v této ulici se provádí 
kompletní renovace, do níž patří nejen vybudování nového povrchu vozovky, vydláždění 
chodníků a oprava veřejného osvětlení. Mimo plány musel~ být Na Pobřeží 

zrekonstruována také zeď, sousedící se železniční tratí. Po zkušenostech s novým mostem tu 
bude zabudováno metalizované zábradlí, které vydrží delší dobu. Otevření této ulice uvítají 
hlavně řidiči. kteří si budou moci zkrátit cestu k nádraží. Nešťastnou asi zůstane i nadále 
ulice Polepská. Ta je již rok v uzavírce, neboť zde byly takové díry, že to ohrožovalo 
bezpečnost jízdy řidičů. Pak je zasypaly škvárou. A protože tudy jezdí spousta aut na celnici, 
zvýšila se tu prašnost. To vadilo lidem zde žijícím, proto se rozhodlo o uzavírce až do 
kompletní opravy. 
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9.11. 

Po několika letech se podařilo Technickým službám zprovoznit světelné semafory na 
dětském dopravním hřišti u vodárny, které je nyní na zimu uzavřeno . Zprovoznění 

dopravního osvětlení stálo 60.000 korun. Od příštího jara zde bude opět probíhat dopravní 
výuka dětí. Děti již v mateřských školách se zúčastňují pravidelné a velmi důležité výuky. 
Mohou zde bezpečně jezdit aniž by je kdo ohrozil na životě. Někdo jezdí na koloběžce, 
někdo na šlapacích autíčkách. Na koho se nedostane, může dělat chodce. Dny strávené na 
hřišti patří k velmi oblíbeným, každé dítě se pak cítí jako dospělé, neboť se účastní 

"silničního" provozu a navíc se naučí základy chování. 

Na několik měsíců se uzavřela drogerie na Zálabí. Obchod, který od r. 1989 nemá příliš 
štěstí na zákazníky už zažil prodej oděvů, pak zde byla drogerie. Ta se nyní přestěhovala do 
nově vybudovaného domu naproti přes ulici. Po rozsáhlé adaptaci se na výlohách objevily 
nápisy, označující to, co se zde bude prodávat. Jméno obchodu je Makra. Bude se zde 
prodávat nábytek, kuchyňské linky. V blízkosti má však velkou konkurenci - vedle kina jsou 
to drahé sektorové kuchyně Koryna, u nástrojárny prodávají také nábytek a kuchyňské 
vybavení, nábytek vyrábí pan Kronus, z Polska ho dováží GOLD. Proto již před otevřením 
nabízeli zajímavé slevy 

Také ve městě došlo k výměně majitelů obchodu. Dlouholetá prodejna s koly kolínského 
cyklisty Fišery se přestěhovala do Legerovy ulice. Není známo z jakého důvodu. Ani tato 
prodejna blízko centra nezůstala dlouho opuštěná. Vzhledem k tomu, že zde nový majitel 
hodlá zřídit sázkovou kancelář, nebyla nutná velká adaptace. V Kutnohorské ulici je to již 
druhá místnost, kam budou chodit muži utrácet své peníze s vírou ve velkou výhru. 

10.11. 

Čtvrtým rokem je v platnosti novela trestního zákona, která umožňuje soudům ukládat 
pachatelům méně závažných trestných činů alternativním tresty.Jedná se o odsouzené za 
majetkové trestné činy, výtržnictví, ublížení na zdraví, zanedbání povinné výživy. Znamená 
to, že místo trestu až pěti let vězení musí pachatel odpracovat ve svém bydlišti na obecně 
prospěných pracích 50- 400 hodin. Pokud odsouzený nevykonává trest řádně, ať už celý nebo 
jeho část, soud přikročí k rozhodnutí o přeměně trestu a za každé neodpracované, byt' 
započaté dvě hodiny, započítá jeden měsíc odnětí svobody. Při maximální výměře 400 hodin 
obecně prospěšných prací tak náhradní trest odnětí svobody je 6,66 měsíce . U kolínského 
soudu byl v loňském roce tento druh trestu uložen ve 24 případech, v letošním roce zatím v 
29 případech. K tomu je ještě nutné připočítat výkony tohoto druhu trestu, které jsou 
ukládány jinými soudy, a to v roce 1998 čtyři a dva v roce letošním. Ti byli k obecně 
prospěšným pracím odsouzeni soudem jinde a trest mají vykonat ve svém bydlišti nebo v 
místě nejbližším tomuto bydlišti. V současné době vykonává trest obecně prací deset lidí. 
Výkon trestu, nařízení, průběh výkonu a další záležitosti s tím spojené, jsou v náplni práce 
probační úřednice kolínského soudu, která pečlivě sleduje, jak odsouzení plní své povinnosti . 
Zhruba ze stovky obecních úřadů má v okrese zájem o alternativní odsouzené 20 obcí. Je to 
poměrně málo, přitom by obce mohly pomocí těchto odsouzených vykonávat činnosti, které 
nejsou vlastními silami schopny zajistit. Určitou roli zde zřejmě hrají obavy z toho, že musí 
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zachovávat ustanovení zákoníku práce, zajišťovat vybavení, stravování a podobně. Zákoník 
práce v tomto případě ale neplatí - jde o výkon trestu, ne o pracovní poměr. Nejde ani o 
veřejně prospěšné práce, které vykonávají nezaměstnaní. Odsouzení musí být vybaveni svým 
vlastním oblečením, maximálně dostanou nářadí a pak stačí uloženou práci zkontrolovat.. 
Kolínská radnice začala zaměstnávat odsouzení jako první v okrese. Odsouzení zde chodí 
pracovat například do Technických služeb. Jsou zařazeni na úseku veřejné zeleně, čištění 
komunikací, přebírají ve skladě dlažební kostky, jedna žena čistí . dlaždičky na vnitřním 
bazénu plaveckého stadionu. Většinou se jedná o mladé lidi kolem 18 let, i když je mezi nimi 
i muž 45 let. Ještě nedávno v kolínských TS působilo 10 takto odsouzených, dnes je jich 
polovina. Podle zkušeností TS je těch, co si snaží trest poctivě odpracovat, menšina. I když 
jim TS vycházejí vstříc, aby nemuseli do vězení, domlouvají jim, vyžadují potvrzení od 
lékaře, pokud někdo uvede návštěvu lékaře atd. Když ale delikventi nesplní své povinnosti, 
vězení je nemine. 

Zhruba před rokem se stala vlastníkem kolínského Isolu slovenská firma Plastika a.s. Nitra. 
Již rok pracuje tato fabrika pod jménem Plastika Isol Kolín. Za dobu své existence firma 
odstavila výrobu polyuretanových panelů, které byly vyráběny více jak 20 let. Výrobní linka 
byla jednak neekologická a rovněž technologie už byla zastaralá. Na místo této linky byly 
namontovány dvě linky na výrobu plastových trubek. V Kolíně se nyní vyrábějí plastové 
trubky pro vodovodní rozvody, jede se na tři směny a výrobní zařízení je plně využito. 
Stavební úpravy dosavadních objektů umožní postupné namontování dalších tří linek na 
výrobu trubek. Ve srovnání s loňskem se závodu Plastika Isol podařilo téměř zdvojnásobit 
výrobu polystyrenu, otevřela se druhá směna a zaměstnání tak získalo dalších šest lidí. 
Pěnový polystyren ve fasádní úpravě je velmi důležitou součástí zateplovacích systémů, které 
se dostávají do popředí zájmu stavebníků a Plastika Isol tak získala pro tento výrobek odbyt u 
různých domácích firem. Pokud jde o kvalitu výrobků z pěnového polystyrenu, získal výrobce 
certifikáty pro vývoz do Německa. V provozu minerální vlny, který značně přispíval ke 
znečištění ovzduší ve městě, se dodržuje slíbený režim. To znamená, že výroba běží na plný 
výkon maximálně jeden týden v měsíci a po vytvoření odpovídající zásoby se zařízení zase 
odstaví. Navíc se provoz plánuje podle příznivých meteorologických podmínek. Je jen 
otázkou času, kdy i tato výroba na zastaralém zařízení skončí. Už teď se hledá řešení, pro 
jakou výrobu objekt v budoucnu využít. V současné době se dokončuje výstavba skladovací 
haly v horním závodě a chystá se další investice ekologického charakteru - výstavba plynové 
kotelny v horním závodě. Po jejím dokončení se opět sníží emise a dojde k energetickým 
úsporám. 

11.11. 

Od roku 1993 jsou v kolínských ulicích automaty na stolní vodu. Fungují dodnes a jsou 
stále více oblíbené. Nejen pro dobrou vodu, ale také pro její cenu, která je podstatně nižší 
než u balené vody prodávané v obchodech. V praxi prodej vypadá takto: člověk si přinese 
nádobu - nejčastěji se chodí s plastovými lahvemi od různých balených vod a nebo s 
menšími kanystry z plastu - postaví ji pod výtokový otvor, vhodí minci , stanovené 
množství vody nateče a výtok se automaticky zavře. Vše je záležitostí minuty.V automatu 
stojí nyní 2 litry vody 5 Kč, v obchodě kolem 1 O Kč. Původně zde bylo možné čerpat jen 
vodu obyčejnou, od roku 1997 je možné na automatu tlačítkem zvolit i vodu sycenou 
kysličníkem uhličitým. Ta stojí 5 Kč 1,5 litru. Do automatů se dováží pitná voda z artéských 
studní 70 metrů hlubokých z pramenů Káraný. V automatu se okamžitě ochladí a prochází UV 
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světlem. Firma EKO-voda Františka Petružálka stavěla automaty nejdříve v Kolíně (nyní je 
jich tu 6) a postupně i v Kutné Hoře, Poděbradech a Nymburce. Přestože alternativní zdroj 
pitné vody vstoupil do širokého povědomí lidí z Kolína a okolí, pro některé občany je v 
republikovém měřítku ojedinělý a neznámý. Zatímco v počátcích byly automaty vykrádány, 
nyní se jim zloději a vandalové vyhýbají. Za poslední tři roky se nic podobného nestalo. Bylo 
na nich totiž instalováno bezpečnostní zařízení, které při pokusu o vyloupení začne houkat. 
Odbyt vody zvolna, ale neustále stoupá.Firma to přičítá tomu, že lidé stále více šetří a kupují 
si vodu v automatu místo v obchodě. Největší odběr je na sídlišti v Benešově ulici a na 
Zálabí. U jediného zálabského automatu několikanásobně vzrůstá spotřeba hlavně v létě . Je to 
díky tomu, že lidé vracející se od rybníka v Hradištku zastavují u automatu a kupuji si vodu 
domů a naopak, když se jedou koupat, berou si ji sebou. Firma nyní vyrábí pro Kolín nově 
modernější stojany. Po technické stránce jsou téměř dokonalé.Pracovníci už nemusí vstupovat 
dovnitř stojanu kvůli čištění. Postupně jsou jimi nahrazovány původni stojany. Nové mají 
střibrný nerezový plášt'.Úplně nový stojan přijde firmu na 250.000 korun, zařízení na sycení 
kysličníkem uhličitým 35.000 korun. Vodu od firmy odebírá také Kojenecký ústav pro 
připravu kojenecké stravy. Tato voda znamená pro něj obrovské snížení nákladů- 100.000 
Kč ročně, protože firma mu ji dodává za režijní cenu 2 Kč za litr. V minulosti Kojenecký 
ústav kupoval balenou dobrou vodu v obchodě a to ho přišlo na 128.000 Kč ročně, 
stejné množství eko-vody je přijde na 32.000 Kč.Ústav má svůj vlastní dvousetlitrový 
rezervoár, ročně z něj vytočí 16.000 litrů. Firma, která se nazývá Sdružení EKO-voda 
zaměstnává tři řidiče a jednoho pracovníka. Největší položku v jejím provozu činí doprava 
vody. 

Ráno se na lůžku protialkoholní záchytné stanice probudil čtyřiadvacetiletý Kolíňák, kterého 
objevila neznámá žena, ležící na nádraží za autobusovou zastávkou. Když se jí ho 
nepodařilo vzbudit, přivolala hlídku MP. Té se asi po pěti minutách podařilo opilého a 
pomočeného muže probudit. Muž však byl tak opilý, že nemohl stát na nohou a na dotaz, zda 
může nějakým způsobem prokázat svou totožnost, reagoval vulgárními výrazy. Cestou na 
záchytku si vše rozmyslel a začal se chovat slušněji. Nic avšak mu to už nebylo platné. Byl 
natolik opilý, že ho zdejší přespání neminulo, aby vystřízlivěl. 

12.11. 

100 let 6.ZŠ 

Zálabská škola slavila 100 let od svého založení. Již v pondělí 8.11. se objevily na oknech 1. 
patra velká čísla v bílé barvě - na levé straně od kanceláře ředitele rok 1899 - na pravé straně 
současný rok 1999. Protože tato událost nebyla nijak zvlášť propagována, většina se to 
dověděla jen proto, že zde byla vylepena tato čísla. Na některých_ místech se rozdával 
k bulletin k této události. 

Den otevřených dveří probíhal 12. a 13. ll. 

Na vstupních dveřích do školy byl malý leták formátu A4: "Dovoluji si Vás pozvat na 100. 
výročí 6. ZŠ. Den otevřených dveří se koná 12. a 13. listopadu. "J. Zákora. 

Ve srovnání sjinými školami, které v loňském roce také slavily (gymnázium a ekonomka), to 
nebyla žádná velkolepá oslava. 
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Hned za vstupními dveřmi byla barevná nástěnka - opět s pozvánkou na oslavu. Odtud již byla 
směrovka vpravo do 4.A, kde se koná výstava ke 100. výročí. Sám současný ředitel se 
pohyboval v přízemí školy a povídal si zde se známými příchozími. Ze školního rozhlasu 
hrála hudba- nějaký klavírní koncert. Hned u dveří 4.A stáli zdejší studenti - někteří chlapci 
měli dokonce i oblek, jiní byli oblečeni normálně civilně. Hostů se hned ochotně ujali, každý 
dostal bulletin a přání zhotovené samotnými žáky. Toto přání je přiloženo. Bulletin obsahuje 
v úvodu slova ředitele, dále pak blahopřání ing. Kejklíčka, ředitele školského úřadu, a 
starostky města. Dále pak obsahuje průvod historií v bodech- co se událo důležitého v období 
od roku 1921, jaká je současná nabídka vzdělávání, pár stránek ze školních kronik. Fotka 
učitelského sboru ve školním roce 1999-2000 každého utvrdí o vládě žen na této škole pod 
pevnou rukou ředitele. Vyšel v nákladu 1000 výtisků, tištěno firmou Rotatisk Kolín. Žáci 
nabízeli svou průvodcovskou pomoc po škole. Mezi návštěvníky byli především starší 
důchodci, kteří sem přišli se svými dětmi - pravděpodobně současnými žáky této školy. Ti 
starší se pokoušeli najít na fotkách, případně v třídnických knihách. Podél stěn celé třídy byly 
na lavicích vystaveny fotografie - pod sklem, rozděleny podle let - od 30. až do současnosti. 
Byly to většinou fotky ročníkové, kdy se celá třída postavila, v popředí byli sedící, na jedné ze 
stran třídní učitel. Z doby, kdy zde byla zahájena výuka s rozšířenou výukou tělesné výchovy 
tu pak byly fotografie ze soustředění, různých soutěží, medaile, diplomy. Také zde byli 
uvedeni žáci, kteří ve sportovních soutěžích dosáhli významných výsledků. Rovněž zde byly 
k vidění kroniky školy, psané ručně - někdy z 20. let. Tím celá výstava končila, pak se mohli 
zájemci odebrat na individuální prohlídku zbytku školy. Vždy na prvních lavicích ve třídách 
byly rozloženy současné učebnice, sešity. 

Přestože je to již ll let kdy se s námi loučila naše třídní Bedřiška Janovská a "vypouštěla nás 
do světa jako holubice", škola se za tu dobu příliš nezměnila. Tytéž rozvrzané parkety, tytéž 
kulaté lustry, stejné skříně. Změnily se snad jen lavice a židle a samozřejmě obsah nástěnek. 
Učebna fyziky - která všem naháněla hrůzu, hodina , kde bylo absolutní ticho, hlas učitelky 
Koláčné, který měl autoritu, učebna výtvarné výchovy má rovněž i dnes lavice zapatlané od 
barev. 

Ve školní jídelně od 17 hodin byla připravena pro pozvané hosty besídka. Ještě před 

samotným začátkem probíhalo přezkušování žáků, zda nezapomněli to, co se měli naučit. Vše 
bylo v režii učitelek B. Janovské aJ. Novákové. Obě byly zřetelně nervózní z toho, jak se 
obávali výsledku. 
Prohlídka školy byla možná ještě v sobotu. Pak výročí připomínal už jen nápis na oknech 
směrem do ulice. 

60 let divadla 

, ..., 
KOLINSOBE 

Kolín sobě před 60 lety slavnostně otevřel divadlo a dnes si připomínáme 6 desítek let jeho 
bytí v našem městě. Zatímco v uplynulých 50 letech měl svůj vlastní soubor, od roku 1992 
žije již jen jako stagiona. Jak už jsem zmiňovala, 14 dní před tímto slavnostním gala večerem 
byly vyvěšeny velké plakáty- hnědý nápis na bílém podkladu upozorňující na dlouhou dobu 
existence této budovy. 
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Již při koupi vstupenky bylo možné obdržet pohlednici s obrázkem plakátu, který vytvořil V. 
Linka . V samotný den konání akce dostali diváci mající platnou vstupenku sborník 
pohlednic, vážících se k divadlu: původní stavba na místě dnešního divadla, divadelní sbor, 
položení kamene, výstavba, divadlo dnes. Soubor pohlednic byl rozdáván dnes zdarma, 
poté ho bude možné zakoupit za 15 Kč. 
Slavnostní večer byl zahájen v 18 hodin ve foyer divadla. Za doprovodu hudby zde byla 
otevřena výstava, která mapovala období existence divadla - od počátku přípravy stavby, 
slavnostního otevření až po současnost. Pod sklem bylo možné shlédnout fotografie ze 
slavnostního položení kamene, fotografie samotných aktérů sbírky a iniciátorů stavby, 
členské průkazy, dokumenty z ustavující valná hromady Divadelního sdružení v Kolíně. Jak 
se dalo očekávat, již této vernisáže se účastnili nejen obyčejní Kolíňáci ale také ti, "kteří něco 
znamenají". 

Před samotným zahájením večera se po chodbě procházeli diváci, prohlíželi se připravené 
dokumenty k danému tématu. Nebylo možné přehlédnout významné kolínské podnikatele. 
Těsně před 19 hodinou několikrát zazvonilo a lidé se začali hrnout na svá sedadla . V lóži 
městského úřadu seděli mimo jiných tajemník Pešek a zástupce starostky Krumich. 

Na začátku se roztáhla opona , vprostřed stál panel s promítacím plátnem. Na něm byl 
promítnut diapozitiv s číslem 60, pod ním byly letopočty 1939-1999 a heslo Kolín sobě . 
V pravém rohu byly dva stoly, židle a dvojkřeslo. Na stolech byla mísa s ovocem a jakýsi 
alkohol. 

Za úplného ticha se ozvala slova Radoslava Brzobohatého o tom, že bylo kdysi dávno 
vystavěno nejmladší a nejkrásnější české divadlo. Za těchto krásných slov se přitom měnily 
obrázky na plátně -stejné jako jsme dostali ve sborníku pohlednic. 

Poté zahrála Kolínská filharmonie skladbu C Dur B. Smetany. Pak již na jeviště přišel sám 
Brzobohatý, který zahájil oslavu dnešního výročí. V úvodní řeči neopomněl sponzory, kteří 
přispěli k uspořádání dnešní akce. Ti všichni byli vyvěšeni na tabuli vlevo dole . 

Prvním soustem pro diváky byla "první dáma města Kolín"- starostka Z. Majerová. Přišla 
v tmavě fialovém kostýmu. Svůj projev měla písemně připravený, nicméně její proslov byl 
vynikající. Zdůraznila, že ani revoluce (1989) nedokázala změnit poměr dobra a zla a na zlo 
je třeba ukázat. Proto ani dnes neztrácejí divadla na významu. Na závěr popřála divadlu 
spokojené diváky. Od moderátora obdržela pamětní list - plakát A4 (s obrázkem V. Linky
stejný jako na pohlednici.). 

Po ní přišla na jeviště druhá významná osoba města - přednosta okresního úřadu - ing. 
Soukup. Ten zase připomněl důležitý mezník divadla - rok 1992 - kdy byl zrušen stálý 
soubor a divadlo začalo existovat jako stagiona. Rovněž obdržel pamětní list a připil si na 
existenci divadla i v dalších letech. Pak se odebral do lóže, kde seděla jeho manželka a jeho 
zástupce- JUDr. Schlitzenbauer. 

Pak jsme si na chvíli připadali jako v kině. Na plátno byl promítnut týdeník z doby, kdy bylo 
divadlo slavnostně otevřeno. Byly to záběry autentické. Pohled na stavbu, interiér, exteriér, 
první představení . Jako film pro pamětníky. 

ll 



--------------------------------------------------------Kronika města Kolín--- -------------------------------Listopad 1999 

Kontinuitu v pokračování divadlo představují dva mladé divadelní soubory: Malé divadlo, 
vedené Martinem Drahovzalem a známějším IGDYZ. První z jmenovaných zahrál úryvek ze 
svého repertoáru " Balada z hadrů" od Voskovce a Wericha. Igdyžáci zahráli úryvek ze života 
"Úřední hodiny"- napsal a režíroval D. Dvořák 

Asi největší ohlas vzbudil herec a zpěvák Ondřej Havelka. Dříve herec, dnes však úspěšný 
zpěvák repertoáru 30. a 40. let- swingová a taneční hudba. Promítací plátno se zvedlo a za 
ním 3/4 hodiny hráli hudebníci, kteří dokonale imitovali atmosféru tehdejší doby. Jako první 
Havelka zazpíval známou skladbu z filmu Kristián, který se hrál v kinech 5 týdnů před 
otevřením divadla- Jen pro ten dnešní den. Dále zde zazněly. Těžký život (RA. Dvorský), 
Chyťte brouka (Alfons Jindra), Nice work (Gerschwin). Havelka zazpíval vždy bohužel jen 
několik slov a pak nenápadně zmizel z jeviště proto, aby se sem vzápětí vrátil. 

Po tomto úspěšném vystoupení se opět spustilo promítací plátno. Nyní následovalo rozprávění 
s hosty, kteří zde prožili několik let a mají na co vzpomínat. 

Na židle usedla režisérka Marie Lorencová, herec - hlasatel Jiří Ptáčník, výtvarník Milan 
Čech, architekt František Skřípek, herečka Květa Fialová a průvodce Radoslav Brzobohatý. 
Od něho na chvíli převzal jeho funkci Jaroslav Kotě. Ke slovu postupně přicházeli výše 
uvedení hosté. Na plátně se objevila vždy nějaká fotografie vztahující se k jejich vyprávění -
obvykle z divadelního vystoupení. V hledišti se tu a tam ozvalo písknutí nebo potlesk -
pravděpodobně od bývalých kolegů, kteří vyjadřovali podporu svým bývalým kolegům. 

Na dnešním galavečeru nemohl chybět ani jeho současný ředitel - Jiří Moravčík. Ten 
poděkoval všem kteří stáli u zrodu divadla v minulosti a samozřejmě i těm, kteří zabezpečují 
jeho činnost v současnosti. Všichni hosté od něj dostali zarámovaný pamětní list. 

Závěrečná slova patřila R. Brzobohatému. Poděkoval všem a popřál divadlu další úspěšné 
roky existence. 

Slavnostní večer zakončila Kolínská filharmonie skladbou od A. Dvořáka " Můj domov". Pak 
už zněl nekonečný potlesk. Zaměstnanci přinesli květiny. A to byl konec oslavy. 

Otevřely se dveře. Vyhrnuli se zdřevěnělí diváci- vždyť se jelo bez přestávky 2 1/2 hodiny Na 
chodbách bylo připraveno jídlo, formou rautu (chlebíčky, řízky, ovoce, saláty, pečivo ... ) -
firmou Jitřenka. Bohužel takto krásně upravené stoly lidé míjeli, chápali se kabátů a opouštěli 
divadlo. Někteří si ze slušnosti přece jen vzali. 

13.11. 

Úspěšnou noc měli strážníci MP. Dvě hodiny po půlnoci přímo při činu přistihli mladého 
zloděje. Nejprve totiž nalezli u prodejny second band (obchod, kde se prodává použité 
textilní zboží ze zahraničí) rozbité okno. Thned přivolali hlídku Policie ČR a uvnitř obchodu 
objevili pachatele - osmnáctiletého mladíka z Litoměřicka. Ten se policistům marně snažil 
schovat pod drátěným košem pod oknem. Pak chtěl nakonec utéct, ale to s mu nepodařilo a 
skončil v rukách policistů. 
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O pomoc požádala Policie ČR městské strážníky při zásahu na nádraží ČD v místním 
depu. Zde se v pánské umývárně sprchovala neznámá žena. Hlídka ženu odvezla na oddělení 

' kde byla prokázána její totožnost a protože nebyla hledána, policii mohla opustit. Ještě téhož 
dne se s ní však policisté setkali znovu, když se obnažovala na Karlově náměstí. Domluvili 
jí, žena se oblékla a odešla. O několik hodin později však došlo k jejich dalšímu setkání. 
Žena ležela na vozovce a chtěla se nechat přejet autem. Žena byla nakonec se známkami 
duševní poruchy převezena záchrankou do nemocnice. 

Problémy se zatoulanými psy řeší městská policie každodenně. Avšak bez psího útulku se 
problém neustálého zvyšování počtu bezprizorních psů řeší jen velmi těžko. Městská policie 
dává inzeráty do novin, ale všichni příbuzní a známí strážníků už doma chovají psa -
nalezence. Od konce října 1997 kdy městští strážníci započali s vedením evidence 
zatoulaných psů, se již podařilo nalézt pána pro 180 psů. Počet odchycených psů se 
kumuluje na podzim, kdy se lidé zbavují svých letních miláčků.- Obrovské množství času 
věnují strážníci telefonátům jimiž shánějí nové majitele. Koncem minulého týdne jim vyšel 
vstříc kutnohorský útulek, kam se z Kolína přestěhovali tři zatoulaní psi. Sem však také nelze 
umístit každého psa. Jednak má Kutná Hora sama svých psů dost a pak vezme jen takové 
zvíře, u kterého je naděje, že mu nalezne nového majitele. Bezprizorní psi typu "voříšek", 
kteří mezi odchycenými psy tvoří více než polovinu, tak nakonec není opět kam dát. Městská 
policie je dobře vybavena na odchyt psů, ale už ne na jejich pobyt. Její kotce byly plánovány 
pouze jako příjmové, tedy jako jakási přestupní stanice pro psí ztracence. Nové přírůstky má 
kolínská MP pravidelně po nedělní štítarské burze. Stalo se také, že lidé přivedli na služebnu 
psa, o kterém tvrdili, že ho nalezli a nakonec se ukázalo, že to je jejich vlastní. Více než 
polovina zatoulaných psů není podle odhadů z Kolína. Do města se nejspíš stahují zvířata z 
poměrně širokého okolí. Navíc si někteří lidé pletou MP s psím útulkem a se záchytnou 
stanicí pro všechna zvířata. Už několik dnů je tady kočka se dvěma koťaty, kterou někdo 
hodil městským strážníkům přes vrata. Takže k péči o psí nalezence přibývají další druhy. 

15.11. 

Do Kolína opět zavítal zkušený etikoterapeut a léčitel, Rus Boris Tichanovský, který je 
odborníkem přes tibetskou přírodní medicínu, jehož neobyčejné schopnosti a kvalifikace 
jsou vysoce ceněny a známy pacientům i specialistům světové alternativní medicíny. Vedl 
zde kurz, jehož cílem je zvýšení hybnosti kloubťt, páteře a celková regenerace organizmu. 
Obsahem kurzu byly také tibetské a thajské masáže i další techniky. Souběžně s kurzem 
probíhalo i individuální léčení. V tento den byl také nedaleko plaveckého stadionu, v 
obchodním centru zvaném lidmi "jezevčík" na sídlišti, otevřen obchůdek nazvaný Bílý 
Racek. Kupující zde najdou jak běžné, tak i méně používané bylinky (200 druhů), koření 
rozmanitého původu, vůně, barev, chuti. Nabízejí zde čaje dovážené z celého světa. Nabízený 
sortiment obsahuje více než 30 druhů sušených ořechů, semen a ovoce. Jedná se o plody 
sušené i pražené, máčené v bíle i hnědé čokoládě a v jogurtu. Majitele (T. Cerman, syn 
ředitelky ZŠ v Sendražicích) vedla k otevření skutečnost,že v současnosti se z bohatství 
přírody snaží čerpat stále více lidí. Proto se zde nezaměřují jen na klasický prodej , ale 
poskytují tu i rady a zkušeností, které čerpají od známých bylinkářů. Rádi zde poradí, jak se 
každý může vyrovnat s běžnými onemocněními a zaměřují se i na prevenci. Doporučují 
cviky, které harmonizují organizmus, využívají při tom prastarých moudrostí Dálného 
Východu, především Tibetu. Na tomto úseku spolupracují se známým ruským léčitelem a 
odborníkem na alternativní medicínu Borisem Tichanovským. Všechny zde nabízené 
produkty jsou stoprocentně přírodní. Zboží nakupují od výrobců a nebo u přímých dovozců a 
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také tu vyrábějí vlastní přípravky. Například tibetské bylinné čaje, tibetskou kosmetiku, oleje 
a aromatické léčebné soli. Boris Tichanovský při své návštěvě v Kolíně také některé přípravky 
aktivoval, to znamená, že jim dodal svoji energii. 

16.11. 

Konalo se VII. zasedání Městského zastupitelstva v Kolíně od 15,00 hodin v saloncích č. 
1 ,2,3 Městského společenského domu v Kolíně 

Přítomno : 29 
Omluveni: Ing. Pánek, p.Eliáš, JUDr. Janoušek 
Část. omluveni: JUDr. Najman, Mgr. Pekárek 
Neomluven: MUDr. Kopecký 
Dále byli přítomní: p.Pešek -tajemník MěÚ, Ing. Novák - vrchní ředitel sekce územního 
plánování a stavebního řádu MMR, mjr. Procházka - Dopravní inspektorát Kolín, 
p.Šíma - ředitel MP, p.Martínek- MAD, s.r.o., p.Ledvina- TSMK, s.r.o., p. Hladík - MTH, 
s.r.o. , pí Balšánková MDD, p. Matiáš Městský společenský dům, 

vedoucí odborů, hosté 

VII.zasedání Městského zastupitelstva v Kolíně zahájila a řídila starostka města Zdenka 
Majerová 

Návrh na schválení Jednacího (a volebního) řádu Městského zastupitelstva v Kolíně 

K první verzi došlo několik málo připomínek, 28.9. rozeslána II. verze, nedošlo už k žádným 
připomínkám. 

USNESENÍ č. 41 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle § 43 zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů Jednací (a volební) řád MZ 
v Kolíně platný od 1. ledna 2000 

Návrh na schválení podpory investorům vestavby bytu do půdních prostor 

Návrh obsahuje žádost tří stavebníků, kteří investují do výstavby bytů v půdních prostorách 

USNESENÍ č. 42 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 
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podle § 36a, odst. 1, písm. d) zákona ČNR č. 367/90 Sb. o obcích , ve znění pozdějších 
předpisů a v souladu s vyhláškou města č. 3/94 podporu těmto investorům vestavby bytů do 
půdních prostor: 

1) p.Petru Jonášovi, bytem Mikoláše Alše 585/ll úhradu faktury za projektovou dokumentaci 
ve výši 21 319,95 Kč a půjčku ve výši 250 000 Kč k úhradě nákladů na stavbu bytu v domě 
č.p. 585/ll, ul. Mikoláše Alše 
2) p.Petru Benešovi, bytem Moravcova 876/ll úhradu faktury za projektovou dokumentaci ve 
výši 32 550 Kč a půjčku ve výši 250 000 Kč k úhradě nákladů na stavbu bytu v domě 
č.p. 699a/ll, ul. Bachmačská 
3) pí Janě Harsové, bytem Mikoláše Alše 666/ll úhradu faktury za projektovou dokumentaci 
ve výši 18 468 Kč a půjčku ve výši 250 000 Kč k úhradě nákladů na stavbu bytu v domě 
č.p. 699b/ll, ul. Bachmačská 
-půjčky budou poskytovány do vyčerpání rozpočtových prostředků 

Návrh na splácení až 70% kupní ceny za prodej bytové jednotky ve splátkách 

Jmenovaní podali žádost naOMBH o souhlas se zaplacením aža 70 % kupní ceny za bytovou 
jednotku ve splátkách 

USNESENÍ č. 43 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle § 6 vyhlášky města č. 3/96 zaplacení až 70 % kupní ceny za prodej bytové jednotky 
včetně pozemku v pravidelných splátkách s maximální lhůtou splatnosti 5 let těmto 

žadatelům: 

bydliště cena za b_yt. jednotku J!_ůjčka % 
manželé Černých U Hřiště 1226N 157 450 Kč 110 150 Kč 70% 
Jiřina Junová Jeronýmova 770/N 90171Kč 63 071 Kč 70% 
Zdena Pavlíková Na Magistrále 704/ll 125 998 Kč 55 000 Kč 44% 
Jaroslava Svobodová Rim. Soboty 904/ll 75 237 Kč 52 665 Kč 70% 
manželé Bejlkovi Rim. Soboty 905/ll 129 275 Kč 90 492 Kč 70% 
manželé Havelkovi Rim. Soboty 905/ll 129 275 Kč 90 492 Kč 70% 
manželé Folkmanovi Rim. Soboty 906/ll 129 275 Kč 90 492 Kč 70% 
manželé Kadlecovi Rim. Soboty 906/ll 75 237 Kč 52 665 Kč 70% 

Návrh na schválení realizace útulku pro psy v lokalitě Kolín - Brankovice 
( v sousedství stávající ČOV) v roce 2000 

Základním smyslem tohoto návrhu je zřízení útulku pro psy, který je nutno chápat jako 
zařízení, jež má sloužit k dočasnému ubytování odchycených toulavých psů a jejich brzkému 
návratu bud' původnímu nebo náhradnímu majiteli. Útulek nesmí sloužit jako konečné řešení 
péče o odchycená zvířata a v dlouhodobém horizontu je třeba aby poměr přijatých a vydaných 
zvířat byl 1: 1. 
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USNESENÍ č. 44- Městské zastupitelstvo v Kolíně 

na základě ustanovení § 36 odst. 1, písm. a) a b) zák. č. 367/90 Sb. , o 
obcích ve znění pozdějších předpisů 

I. s c h v a I u j e 

záměr na realizaci útulku pro psy v lokalitě Kolín- Brankovice (v sousedství ČOV) 

II. u k I á dá 

MR zajistit dopracování variantního návrhu na řešení výstavby a provozování útulku pro psy a 
uplatnit investiční a provozní náklady do návrhu rozpočtu pro rok 2000 

Návrh na III. úpravu rozpočtu města Kolína pro rok 1999 

USNESENÍ č.45 -Městské zastupitelstvo v Kolíně 

I. s c h v a I u j e 

podle § 36, odst. 1, písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů zvýšení 
výdajů na rekonstrukci MDD (havarijní stav stropů v koupelnách) o částku 400 tis. Kč ( 
z 2750 na 3150 tis. Kč) krytou z rezervy rozpočtu 

II. s c h v a I u j e 
vytvoření finanční rezervy roku 1999 z prostředků získaných prodejem hlasovacích práv STB 
a.s. a STP a.s.,ve výši 5000 tis.Kč 

III. s c h v a I u j e 
podle§ 36, odst. 1, písm. b) zák. č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů úpravu rozpočtu 

města Kolína na rok 1999 ve výdajích a příjmech na výstavbu bytů s dotací takto: 
pi'ijmy byty s dotací 3 200 tis. Kč (celkem 7 040 tis.) 

(fakticky přiznaná a poukázaná dotace na byty v Havlíčkově ulici 
(překročení pi'ijmů) prodej bytů 1 500 tis. Kč ( 24 400 tis. ) 

výdaje: byty s dotací 6 400 tis. Kč ( 14 400 tis. ) (dokončovaná výstavba 12 bytů v ul. 
Benešově 3 200 tis. Kč, zahájená výstavba 20 bytů s dotací Havlíčkova ul. 3 200 tis. Kč -

1. část předpokládané dotace ). Rozdíl 1 700 tis. Kč bude pokryt přesunem z rezervy 
rozpočtu ( 1 O 686 tis. ) 

Návrh na prodej stavební parcely parc. č. 113/2 o výměře 99 m2, stavební parcely 
parc. č. 131/2 o výměře 211 m2, stavební parcely parc. č. 131/1 o výměře 194 m2 a 
pozemkové parcely parc. č. 16/7 o výměře 756 m2 v Kolíně I, Kouřimské ulici -
z vlastnictví města Kolína - do vlastnictví paní Dagmar Vokounové, bytem Jestřábí 
Lhota 137 - jednou ideální čtvrtinou, pana Jana Kyjovského, bytem Kolín V, 
Brankovická 478 - jednou ideální čtvrtinou, pana Ing. Josefa Vokouna, bytem 
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Jestřábí Lhota 137- jednou ideální čtvrtinou a paní Evy Žižkovské, bytem Řevnice, 
Sádecká 75 -jednou ideální čtvrtinou 

USNESENÍ č. 46 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle ustanovení§ 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve z~ění pozdějších předpisů 
prodej stavební parcely parc. č. 113/2 o výměře 99 m2, stavební parcely parc. č. 13112 o 
výměře 211 m2, stavební parcely parc. č. 131/1 o výměře 194 m2 - tedy celkem 504 m2 
stavebních pozemků a pozemkovou parcelu parc. č. 16/7 o výměře 765 m2 za celkovou kupní 
cenu 1 045 680 Kč t.j. za částku 261 420 Kč za jednu ideální čtvrtinu pro každého ze 
spoluvlastníků - z vlastnictví města Kolína do vlastnictví paní Dagmar Vokounové, bytem 
Jestřábí Lhota 137 - jednou ideální čtvrtinou, pana Jana Kyjovského, bytem Kolín V, 
Brankovická 478 -jednou ideální čtvrtinou, pana Ing. Josefa Vokouna, bytem Jestřábí Lhota 
137 -jednou ideální čtvrtinou paní Evy Žižkovské , bytem Řevnice, Sádecká 75 -jednou 
ideální čtvrtinou 

Návrh na směnu nemovitostí - pozemkové parcely parc. č. 1904/1, ostatní plochy, jiné 
plochy o výměře 886 m2 a pozemkové parcely parc. č. 1904/10, ostatní plochy, ostatní 
komunikace o výměře 155m2, v k.ú. Kolín, v Kolíně IV, při Jeronýmově a Polepské ulici 
- dosud ve vlastnictví pí MUDr. Olgy Mayerové , bytem Kolín IV, Polepská 327 - za 
pozemkovou parcelu parc. č. 199/1 - ostatní plochu , ostatní komunikaci o výměře 809 
m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně V, Mlýnské ulici- dosud ve vlastnictví města Kolína 

USNESENÍ č. 47 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 
podle ustanovení § 36a, odst. 1. písm. a) zákona ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších 
předpisů 

směnu 

pozemkové parcely parc. č. 1904/1 ostatní plochy, jiné plochy o výměře 886m2 a pozemkové 
parcely parc. č. 1904/10, ostatní plochy, ostatní komunikace o výměře 155m2 v k.ú. Kolín, 
v Kolíně IV, při Jeronýmově a Polepské ulicí- dosud ve vlastnictví pí MUDr. Olgy Mayerové, 
bytem Kolín IV, Polepská 327, za pozemkovou parcelu parc. č. 199/1, ostatní plochu, ostatní 
komunikaci o v}měře 809m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně V, Mlýnské ulici - dosud ve vlastnictví 
města Kolína 

Návrh na odprodej budovy č.p. 135 se stavebními parcelami č. 126 o výměře 618 m2, 
č. 140 o výměře 845 m2 a zahradami č. 16/3 o výměře 173 m2, č. 16/5 o výměře 452 m2, 
v kat. území Kolín, v Kolíně I, ulici Karolíny Světlé, z vlastnictví města Kolína do 
vlastnictví Střední zdravotnické školy Kolín 

USNESENÍ č. 48 -Městské zastupitelstvo v Kolíně 
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I. s c h v a I u j e 

podle § 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů prodej 
budovy č.p. 135 se stavebními parcelami č. 126 o výměře 618m2 č. 140 o výměře 845m2 a 
zahradami č. 16/3 o výměře 173 m2 , č. 16/5 o výměře 452m2 v katastrálním území Kolín, 
v Kolíně I, ulici Karolíny Světlé , z vlastnictví města Kolína _do vlastnictví Střední 
zdravotnické školy Kolín za cenu 500 000 Kč 

II. u k I á d á s t a r o s t c e m ě s t a 

zajistit zpracovam návrhu kupní smlouvy ve formě zajišťující městu zpětnou koupi za 
stejných podmínek v případě, že nový vlastník změní stávající způsob využití - střední 

zdravotnická škola 

Návrh na uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na výkup části pozemkové parcely 
podle PK č. 1984 z vlastnictví pana Jaromíra Formánka, bytem Praha 4, Podskalská 
1487/Sa do vlastnictví města Kolína, na uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na 
výkup části pozemkových parcel podle PK č. 1954 ač. 1995/2 z vlastnictví Českého svazu 
chovatelů MO Kolín, zastoupeným předsedou panem Jiřím Králem do vlastnictví města 
Kolína, na uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na výkup části pozemkové 
parcely podle PK č. 1333/1 z vlastnictví pana Alexandra Kaliny, bytem Praha 4, Ke 
Klínku 13 vlastníkem ideální 1/3 pozemku, pana Stanislava Kaliny, bytem Heinrich 
Heine Weg 1, Grafenau SRN vlastníkem ideální 1/3 pozemku a paní Marií 
Kadeřávkovou , bytem Fraunhofer Strasse 33, Mnichov SRN vlastnící ideální 1/3 
pozemku do vlastnictví města Kolína, na uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na 
výkup části pozemkové parcely podle PK č. 1918/2 z vlastnictví paní MUDr. Hany 
Procházkové, bytem Praha 5, Jinonická 59/204 vlastnící ideálních 18/36 pozemku, paní 
Ing. Kateřiny Baginové, bytem Praha 5, Peroutkova 1765/29 vlastnicí ideálních 4/36 
pozemku, pana Vladimíra Cyvína, bytem Kolín I, Rubešova 58 vlastníka ideálních 6/36, 
Ing. Petra Součka, bytem Praha 10, Petrohradská 25 vlastníka ideálních 4/36 pozemku 
a pana Ing. Jana Součka, bytem Praha 8, Křižíkova 220/91 vlastníka ideálních 4/36 
pozemku do vlastnictví města Kolína. 

USNESENÍ č. 49 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle§ 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

a) uzavření smlouvy o budoucí smlouvě na výkup části pozem. parcely podle PK č. 1948 o 
předpokládané výměře cca 712m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně 4, při ul. Polepské za cenu platnou 
v době uzavření kupní smlouvy , nejméně však 175 Kč/m2 z vlastnictví pana Jaromíra 
Formánka, bytem Praha 4, Podskalská 1487/8a do vlastnictví města Kolína 

b) uzavření smlouvy o budoucí kupní smlouvě na výkup části poz. parcel podle PK č.1954 o 
předpokládané výměře cca 477 m2, č. 1995/2 o předpokládané výměře cca 761 m2 v k.ú. 
Kolín,v Kolíně 4, při ul. Polepské za cenu platnou v době uzavření kupní smlouvy, nejméně 
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však 175 Kč/m2 z vlastnictví Čes. svazu chovatelů MO Kolín, zast. předs. panem Jiřím 
Králem do vlastnictví města Kolína 

c) uzavření smlouvy o budoucí smlouvě na výkup části po zem. parcely podle PK č. 193311 o 
předpokládané výměře cca 121 m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně 4, při ul. Polepské za cenu platnou 
v době uzavření kupní smlouvy, nejméně však 175 Kč/m2 z vlastnictví pana Alexandra 
Kaliny, bytem Praha 4, Ke Klínku 13 vlastníka ideální 1/3 pozemku, _pana Stanislava Kaliny, 
bytem Heinrich Heine Weg 1, Grafenau , SRN vlastníka ideální 1/3 pozemku a paní Marií 
Kadeřávkovou, bytem Fraunhofer Strasse 33, Mnichov , SRN vlastníce ideální 1/3 pozemku 
do vlastnictví města Kolína 

d) uzavření smlouvy o budoucí smlouvě na výkup části poz. parcel podle PK č. 1918/2 o 
předpokládané výměře 120 m2 v k.ú. Kolín, v Kolíně 4, při ul. Polepské za cenu platnou 
v době uzavření kupní smlouvy, nejméně však 175 Kč/m2 z vlastnictví paní MUDr. Hany 
Procházkové bytem Praha 5, Jinonická 59/204 vlastnice ideálních 18/36 pozemku, paní Ing. 
Kateřiny Baginové, bytem Praha 5, Peroutkova 1765/29 vlastníce ideálních 4/36 pozemku, 
pana Vladimíra Cyvína, bytem Kolín I, Rubešova 58 vlastníka ideálních 6/36 pozemku , pana 
Ing. Petra Součka, bytem Praha 10, Petrohradská 25, vlastníka ideálních 4/36 pozemku a pana 
Ing. Jana Součka, bytem Praha 8 , Křižíkova 220/91 vlastníka ideálních 4/36 pozemku do 
vlastnictví města Kolína 

Návrh na výkup pozemkové parcely podle KN č. kat. 1904/6 o výměře 224 m2 v k.ú. 
Kolín, v Kolíně IV, ul. Polepská z vlastnictví paní Marie Žemličkové, bytem Praha 5, 
Řezanská 1256 vlastnící ideální 1/6 pozemku, pana MUDR. Richarda Ackermanna, 
bytem Praha 1 O, Tulipánová 2849 vlastníka ideální 1/6 pozemku, pana PhMr. Kamila 
Ackermanna, bytem Praha 3, Baranova 1878/10 vlastníka ideální 1/6 pozemku a pana 
Ing. arch. Karla Legera, bytem Praha 7, Korunovační 20 vlastníka ideální 1/2 pozemku 
do vlastnictví města Kolína 

USNESENÍ č. 50- Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

podle § 36a, odst. 1, písm. a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů výkup 
pozemkové parcely podle KN č. 1904/6 v k.ú. Kolín, v Kolíně 4, ul. Polepská o výměře 224 
m2 z vlastnictví paní Marie Žemličkové, bytem Praha 5, Řezanská 1256 vlastnice ideální 116 
pozemku, pana MUDr. Richarda Ackermanna, bytem Praha 1 O, Tulipánova 2849 vlastníka 
ideální 116 pozemku , pana PhMr. Kamila Ackermanna, bytem Praha 3, Baranova 1878/10 
vlastníka ideální 1/6 pozemku a pana Ing. arch. Karla Legera, bytem Praha 7, Korunovační 20 
vlastníka ideální 1/2 pozemku do vlastnictví města Kolína za kupnr cenu 175 Kč/m2 tj. 
celková kupní cena 39 200 Kč, která bude rozdělena podle spoluvlastnických podílů 

Návrh na prodej pozemkové parcely- zahrady- č. kat. 661/18 o výměře 336m2 v k.ú. 
Kolín, v Kolíně V, ul. Pejřimská z vlastnictví města Kolína do vlastnictví manželů Libuše 
a Lubomíra Pěkných, bytem Kolín V, Veltrubská 304 

USNESENÍ č. 51 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 
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schvaluje 

podle§ 36a, odst. 1, písm. a) zákona ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

prodej 

pozemkové parcely- zahrady- č.kat. 661/18 o výměře 336 m2 v k.ú. Kolín , v Kolíně V, 
ulice Pejřimská z vlastnictví města Kolína do vlastnictví manželů Libuše a Lubomíra 
Pěkných, bytem Kolín V, Veltrubská 304 za cenu 350 Kč za 1 m2, tj. za celkovou kupní cenu 
117 600 Kč 

Návrh na zamítnutí žádosti obce Kbel o vyslovení souhlasu se změnou hranice 
katastrálního území Kbel v části , která se týká úpravy hranice města Kolína v připojené 
části Zibohlavy 

USNESENÍ č. 52 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

podle § 36, odst. 1, písm. c) zákona ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 
projednalo návrh obce Kbel a 

nesouhlasí 

se změnou hranice katastrálního území obce Kbel v části , která se týká úpravy hranice města 
Kolína v připojené městské části Zibohlavy 

Návrh uzavření smlouvy s OkÚ Kolín na zajištění dopravní obslužnosti 

Přispíváme už 3 rok částkou 130 Kč/obyvatele na okresní obslužnost z rozpočtu města, 
přednosta Okú požádal o uzavření smlouvy, aby mohl uzavřít smlouvy s dopravci hned od 
1.1. 2000, 

USNESENÍ č. 53 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

podle ust. § 36a, odst. 1, písm. b) zák. č. 367/90 
Sb. ve znění pozdějších předpisů 

souhlasí 

a) s uzavremm smlouvy mezi městem Kolín, zastoupeným starostkou města a ČR 
Okresním úřadem Kolín o poskytnutí finančních prostředků z rozpočtu obce pro zajištění 
okresní dopravní obslužnosti v roce 2000 a to na částku 130 Kč na občana , 
celkem 4 O 13 880 Kč 
b) se závazným zařazením částky 4 013 880 Kč do rozpočtu města Kolína na rok 2000 

v položce výdaje, kapitola 5 - běžné výdaje 2221 - přísp. na dopr. obslužnost 
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Návrh na uvolnění finanční částky potřebné k vypracování "Strategického plánu rozvoje 
města" 

USNESENÍ č. 54 -Městské zastupitelstvo v Kolíně 

podle§ 36, odst. 1, písm. b) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

I. schvaluje 
záměr na zadání vypracování Strategického plánu rozvoje města 

II. ukládá 
MR ustavit komisi pro přípravu zadání a výběr zpracovatele 
Strategického plánu rozvoje města složenou ze zástupců politických klubů 

III. ukládá 
zástupcům pol. klubů delegovat své zástupce do výše uvedené komise do 29.11. do 14, 00 
hodin 

IV. ukládá 
jmenované komisi předložit MZ k odsouhlasení návrh zadání 

Návrh na volbu člena Okresní školské rady 

USNESENÍ č. 55 -Městské zastupitelstvo v Kolíně 

podle § 16 odst. 2 zák. ČNR č . 564/90 Sb. ve znění platných novel odvolává Ing. Zdeňka 
Slováčka jako člena Okresní školské rady za obec/MěÚ 

a volí 

Mgr. Zdeňka Štefance za člena Okresní školské rady za obec/MěÚ 

Návrh na doplnění možností nakládání s prostředky získanými z prodeje akcií STP a.s. 
a STE a.s. 

Předloženo již na minulém MZ, členové MZ chtěli znát stanovisko fin. komise, komise 
vyslechla zástupce 3 fondů, doporučuje MZ schválit uložení těchto prostředků do 
renomovaných podílových fondů, dosahované zhodnocení je vyšší než na běžných účtech ) 

USNESENÍ č. 56 - Městské zastupitelstvo v Kolíně 

schvaluje 

uložení prostředků získaných prodejem akcií STP, a.s. a STB, a.s. do renomovaných 
otevřených podílových fondů peněžního trhu či obligací 
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Starostka města Zdenka Majerová poděkovala členům MZ za účast a konstruktivní přístup. 
Jednání městského zastupitelstva ukončila ve 22,1 O hodin. 

19. ll. 

Časně ráno uviděla autohlídka MP v ulici Politických vězňů osobní automobil Ford Siera, 
jak se řítí velmi vysokou rychlostí směrem k Žižkově ulici. Podle agresivní a bezohledné 
jízdy, při níž se vůz doslova motal po silnici a v zatáčce u Esso baru měl značné problémy , 
aby se udržel v pravém jízdním pruhu, policisté usoudili, že řidič je s největší 

pravděpodobností opilý. Podařilo se jim ho zastavit u nemocnice. Řidič se se skelným 
pohledem vypotácel z auta, motal se po chodníku, špatně artikuloval a z jeho dechu byl cítit 
alkohol. Na otázku, zda před jízdou pil, odpověděl , že jen dvě piva. Podle stavu, v němž se 
nacházel, však bylo jasné, že těchto piv bylo mnohem více. Strážníci proto přivolali Policii 
ČR, která případ opilého řidiče za volantem začala vyšetřovat jako trestný čin. 

20.11. 

I hasiči se rozhodli šetřit nejen přírodu ale i peníze. Celý měsíc trvala rekonstrukce 
střechy budovy Hasičského záchranného sboru v Kolíně. Šlo o to, aby se šikmá, tzv. sedlová 
střecha stala plošným lapačem velkého množství dešťové vody, která bude sváděna do 
blízké podzemní nádrže o objemu 20.000 litrů. Získaná voda poslouží k hašení . Hasiči toto 
považují za velmi vydatný zdroj, čímž k hasicím účelům omezí čerpání pitné vody. Střecha 
poslouží i trochu jiným účelťrm - protože je po rekonstrukci bytelná, budou ji hasiči 
používat i jako cvičiště. 

Odpoledne telefonovala na MP zaměstnankyně prodejny U Kašpara, že učni, kteří jsou v 
této prodejně na praxi, odcizili zboží. Personál spolu s mistrovou odborného výcviku předali 
strážníkům tři chlapce a šest dívek, kteří ukradli zboží za 493,30 Kč. Při kontrole šatny, kde 
měli učni složené osobní věci, se nalezla láhev fernetu a několik mýdel značky Camey. Podle 
zaměstnanců prodejny se ztratily ještě dárkové čokolády a šperkovnice. Dva ze skupiny 
mladých lidí se přiznali ke krádeži části zboží, ostatní však tvrdili, že s tím nemají nic 
společného. Učni se dohodli, že celou škodu nahradí společnými silami. Přesto však 
putovalo do jejich školy oznámení a všechny čeká minimálně napomenutí. 

23.11. 

Náhodný chodec zadržel na ulici zloděje.Když procházel v noci kolem prodejny potravin 
Na Louži, všiml si, jak z rozbité výlohy vylézá nějaký člověk. Padesátiletý muž z Prahy, 
který byl v Kolíně na návštěvě, se za zlodějem bez váhání rozeběhnu!. Podařilo se mu ho 
dostihnout a povalit na zem. Zloději zpod bundy vypadly kradené cigarety a drogistické 
zboží. To už na místo přijížděli pracovníci bezpečností agentury, kteří ho pohlídali do té doby 
než si ho i s nakradeným zbožím převzala hlídka Policie ČR. Jednalo se o 
devětadvacetiletého muže z Kolína. Od střepů ve výloze byl pořezaný na rukou i nohou, proto 
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ho musela Policie dopravit nejprve na ošetření. Zloděj byl sice notně opilý, ale ke krádeži se 
přiznal. To však nezabránilo tomu, aby zbytek noci dospal na záchytce. 

24. ll. 

V Kolíně byla předávána dokumentace a staveniště pro budoucí obchodní dům Kaufland, 
který má během příštího roku vyrůst na kraji tzv. velkého sídliště, nedaleko obchodního 
centra Diskont Plus za sídlištěm směrem na Štítary. V plánech investora, jímž je InterCora 
Plzeň, je přízemní budova, kterou si pronajímá obchodní dům Kaufland. Ten zabydlí větší 

část montované stavby a zbytek pronajme drobným firmám. Na jedné straně tohoto 
nákupního centra by měla vzniknout jakási obchodní ulice, kde by se nacházelo pekařství, 
tabák" kadeřnictví a další provozovny. Realizovat projekt budou Vodní stavby Praha, které 
ke spolupráci přiberou i některé kolínské firmy. Až se skryje ornice, měl by zde následovat 
archeologický průzkum, který budou provádět pracovníci Regionálního muzea v Kolíně. Ti 
zde očekávají existenci rozsáhlejšího pohřebiště. (Už při stavbě supermarketu Diskont 
Plus zde našli hrob bylanské kultury). Proto už žádali o předstihový průzkum v létě, ale 
nebylo jim vyhověno. Teď tedy budou pracovat v zimě a na hrubé práce využijí buď firem 
specializovaných na tyto výkopy nebo přímo dělníků stavební firmy, která bude obchod 
stavět. Finanční náročnost, kterou musí investor uhradit, se zatím nedá přesně vyčíslit. 

Kalkulace bude vyčíslena až po skrývce, kdy bude jasnější, o kolik hrobů jde. Zatím se oba 
partneři dohodli na ceně 5000 korun za kubík vykopaného archeologického terénu, což při 

průměrném objemu 15-20 kubíků znamená 75-100 tisíc korun zajeden hrob. 

Originální vánoční výzdobu chtějí ve městě udělat Technické služby. Proto udělaly ve 
městě sbírku a sponzorské dary stavebních firem a bank tvoří 300.000 korun. Díky jim se 
Kolíňáci těší na slavnostní vzhled města. Vánočně vyzdobený bude střed i obvod Karlova 
náměstí, Kutnohorská ulice i starý most. Na Karlově náměstí bude stát vánoční strom, bude 
ze soukromé zahrady obyvatelky Kolína a bude na něm 1 09 elektrických žárovek. S novou 
vánoční dekorací bude zkombinována výzdoba, kterou měl Kolín v minulých letech. Letos 
bude vyzdobena i radnice. 

Prosperující podniky v Kolíně by se dnes daly spočítat na prstech ruky. Jedním z těch 
lepších je Cebal. Dnes je největším výrobce hliníkových tub ve střední Evropě. Obaly z 
Kolína odebírají zákazníci nejen ve všech zemích střední Evropy, ale také v USA, jižní 
Africe a v arabských zemích. Tuby využívá především potravinářský průmysl, velkým 
odběratelem jsou firmy, vyrábějící průmyslovou a bytovou chemii a dále farmaceutický 
průmysl. Od té doby, co bývalý Strojobal převzala společnost Cebal SA, francouzská 
společnost, prošel podnik zásadní modernizací. Především byla vybudována další výrobní 
hala a v ní rozšířena výroba laminátových tub zcela nové generace. Zavedeny byly i další 
výrobky, jako jsou například pouzdra na výrobu šumivých preparátů a pouzdra na balení 
pastelek, což je posledním hitem výroby. Jedná se o složitou a náročnou výrobu a Cebal v 
Kolíně je jediný, kdo tyto výrobky dokáže zhotovit. Instalace laminátových tub byla zpočátku 
spojena s obavou, že postupně plně nahradí hliníkové tuby a dojde tak k poklesu výroby. V 
současnosti však výroba hliníkových tub roste a je jich z Kolína expedováno přes 1 O 
miliónů kusů měsíčně. Po první fázi modernizace podniku se Cebal chystá na další expanzi. 
Začnou se zde stavět nové vysoce výkonné výrobní linky a během dvou let se zvýší výroba 
hliníkových tub ze současných 90 na 150 miliónu kusů ročně. To představuje zvýšení počtu 
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pracovních míst v podniku o 20 až 30 lidí. Zejména půjde o seřizovače pro řízení chodu 
výrobních linek a ženy na obsluhu linek, balení a kontrolu kvality tub. Současné výrobní 
kapacity jsou v Cebalu na maximum využity již dnes- v dělnických profesích je provoz po 
většinu roku nepřetržitý, tj, třísměnný. Tomu odpovídá i mzdové ohodnocení lidí. Zavedeny 
jsou zde prémie zainteresovanosti pracovníků na výsledcích společnosti s cílem zvýšení 
jejich motivace o co nejlepší výsledek. Tyto prémie vycházejí z ukazatelů, kterou mohou 
sami lidé přímo ovlivnit- efektivita linek, počet reklamací a množství odpadu. 

26. ll. 

V noci hlídka MP nalezla na křižovatce ulic Ovčárecká a Jablonského vůz Lada, stojící na 
trávníku. Za volantem seděl mladík z Kolína, vedle stál dvacetiletý Rom. Na dotaz strážníků, 
komu auto patří, nejprve oba krčili rameny. Potom si jeden z nich vzpomněl, že vůz koupil od 
nějakého Roma a chtěl ho vyzkoušet. V autě byly vytržené kabely od spínací skříňky a 
vylomené okénko. Strážníci pojali podezření, že vůz je kradený a případ převzala Policie 
ČR. 

Dětská hřiště , doplněná o parkovou úpravu okolí s dřevěnými herními prvky, slouží 
nejmenším obyvatelům města již dva roky. Zřídila je radnice prostřednictvím Technických 
služeb. Děti mají od počátku z tohoto vybavení hřišť radost, bohužel, zajímají se o ně i 
vandalové. V současné době prochází hřiště na tzv. Malém sídlišti změnami. Zdejší lokalita 
byla jedna z prvních, která se před dvěma lety vytvořila. Tehdy tu byl ponechán původní 
travnatý povrch, který se ale neosvědčil. Proto byl na dalších hřištích použit asfalt. 
Investice zhruba za půl miliónu korun zahrnuje také nový plot.. Ploty se totiž příliš 

nepovedly. Pletivo , které bylo použito, nevydrželo údery míče, ani to, že po něm děti lezly, k 
čemuž samozřejmě pletivo určeno není.Proto se pletivo nahrazuje pevnější svařovanou 

konstrukcí, která by měla být odolnější. Experimentem prošlo i hřiště v zálabské lokalitě " 
na skále". Jeho asfaltový povrch byl pokryt kaučukovým nátěrem, který změkčuje tvrdost. 
Teď se jen čeká, jak tato úprava přečká zimu a mrazy. Jestli nátěr vydrží, tak bude používán 
i na ostatní kolínská hřiště . Bezpečnost dětí na těchto hřištích je řešena pomocí tabulek, které 
upozorňují rodiče i děti,m pro jaké věkové skupiny jsou jednotlivé hrací prvky určeny. 
Všechna použitá zařízená mají kromě funkce odpočinkové, také výchovnou. Mají děti vést k 
obratnosti . Ony samy pak musí být opatrné a schopné odhadnout, na co jejich síly stačí. Co se 
týká malých dětí, je vhodné, aby měly sebou vždy doprovod rodičů, kteří na ně dohlédnou. 
Je však třeba uvést, že ne všechny rodiče jsou takto zodpovědní a na tyto konstrukce 
pouštějí děti i samotné, což může být i nebezpečné. Naštěstí se však žádný úraz zatím 
nestal. Problémem dětských hřišť jsou nespokojení lidé. Nahlas se ale ozývá menšinová 
skupina občanů, jimž vadí hluk, který děti nadělají. Hřiště Za Panelárnou muselo být kvůli 
stížnostem převážně starších občanů vybaveno upozorněním, že jeho provoz je časově 
omezen. Na dodržování této výzvy je dohlíženo nejen okolními obyvateli, ale i městskou 
policií. Tato hřiště jsou ale také terčem vandalů, kteří ničí nejen provazové a dřevěné 
součásti herních prvků, ale i věci ze železa. Mnohdy je to vyloženě cílený vandalismus, který 
provádějí lidé nepřející si existenci těchto zařízení.Nejhorším případem jsou Sendražice, kde 
dochází k soustavnému ničení zařízení, takže některé části už musely být obnovovány. 
Scházejí se zde skupinky puberťáků, kteří zkoušejí, kolik jaké zařízení vydrží. Sedávají na 
opěradlech laviček, nohy dávají na sedadla. Lavičky jsou špinavé, zaplivané, okolo spousta 
nedopalků. 
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29. ll. 

Novou formu pomoci lidem, kteří soukromě podnikají nebo se chtějí do této činnosti pustit, 
protože nemají práci, nabízení společně úřady státní správy otevřením poradny nejen pro 
začínající podnikatele. Poradna je otevřena každé první pondělí v měsíci mezi třetí a pátou 
hodinou odpoledne. V budově Okresního úřadu Kolín jsou zástupci živnostenského úřadu, 
úřadu práce,okresní správy sociálního zabezpečení, finančního úřadu. Odpovídají na dotazy, 
týkající se například registrace, vyplňování potřebných formulářů, poskytují základní 
informace pro vstup do podnikání. Hned v první den existence této poradny sem přišlo 
dost lidí. Někteří však odešli s nepořízenou, protože poradna neřeší složité právní otázky a 
problémy nebo konkrétní problémy lidí s placením daní. Počítá se, že v budoucnu budou 
jednotlivé otevírací dny poradny specificky profilované, podle zájmu. Podle statistiky 
okresního živnostenského úřadu i přes nejistou ekonomickou situaci počet podnikatelů 
neklesá, ale do roku 1990 stále roste. Na okrese je v současnosti 14.000 podnikatelů, což je 
14 procent z celkového počtu obyvatelstva. 

Pro snížení nezaměstnanosti, zejména občanů se ztíženým uplatněním na trhu práce, chce 
Úřad práce v Kolíně v roce 2000 v rámci aktivní politiky zaměstnanosti podpořit vytvoření 
cca 200 pracovních míst na veřejně prospěšné práce. Zaměstnavatelé budou především 
obecní a městské úřady, podniky komunálních služeb, sociální zařízení nebo zaměstnavatelé , 
mající zájem zaměstnat občany se změněnou pracovní schopností.V roce 1999 bylo tímto 
způsobem poskytnuto zaměstnání na dobu určitou 180 nezaměstnaným. To lze považovat 
celkem za úspěch a proto se akce bude opakovat. 

Úřad práce v Kolíně proto vyhlásil měsíc před koncem roku podmínky pro vytváření těchto 
pracovních míst: 

zaměstnavatel podá na úřad práce jednoduchou žádost se specifikací vytvářených 

pracovních míst 
na tato místa přijme uchazeče o zaměstnání na dobu určitou v délce dle dohody s úřadem 
práce, nejdéle však na 12 měsíců 
úřad práce na základě uzavřené dohody poskytne zaměstnavateli příspěvek na mzdu ve 
výši 20,- Kč/hod. a 7 ,- Kč/ hod. na zdravotní a sociální pojištění - zaměstnavatel bude 
vyplácet zaměstnanci hrubou mzdu ve výši nejméně 25,- Kč/ hod. 
vyúčtování bude zaměstnavatel poskytovat úřadu práce vždy po skončení měsíce 

Konala se 22. schůze Městské rady v Kolíně od 15,00 hodin v zasedací místnosti městského 
úřadu v Kolíně 

Přítomní: Mgr. Krumich, Ing. Kaisler, Ing. Pánek, p . Čábela, Ing. Sova, JUDr. Najman, 
Ing. Kosina 

Omluven: Mgr. Šourek 
Část. omluveni: pí Majerová, MUDr. Rakušan, JUDr. Molnár 
Dále byl přítomen: p.Pešek - tajemník MěÚ 
Na přísl. části jednání: p.Špinka - ved. OMBH, Mgr. Štefanec - ved. OŠKS, 
pí Klímová - ved. OVÚP, p.Beneš, p.Vašíček - fa Beneš 
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Schůzi zahájil v 15,00 hodin zástupce starostky Mgr. Krumichem 

Návrh na výpověď z pronájmu nebytových prostor 

V r. 1992 uzavřela pí Valentová s MěÚ Kolín, zastoupeným real. kanéeláří REP AS smlouvu o 
pronájmu nebyt. prostor v domě č.p. 1000 ul. A. Kaliny I V. -9.3. 98 paní Valentová 
uzavřela dohodu o obchod. spolupráci s p. Konarzewskim za účelem zřízení zastavárny -
bazaru a to bez souhlasu vlastníka- došlo k porušení uzavřené smlouvy 
A. Valentová zde měla boutique Mango, jeden z prvních obchodů v Kolíně tohoto druhu. 
Prodávala zde oblečení, údajně dovozové. Po několika letech ale přestali chodit zákazníci, 
hledala jinou formu obživy. Kratší dobu zde byl tabák, pak zde opět prodávala oděvy. 

USNESENÍ č. 107 - Městská rada v Kolíně 

podle zák. č. 116/1990 Sb. a § 45, písm. p) zák. č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

schvaluje 

výpověď z pronájmu nebytových prostor v domě č.p. I 000, ul. Antonína Kaliny, Kolín V 
(40m2) pí Aleně Valentové, bytem Jateční 793, Kolín IV 

Návrh na prodloužení nájemní smlouvy v nebytových prostorách 

Dne 1.1.92 uzavřela p. Šotolová smlouvu o pronájmu. 
Jedná se o pronájem nbt. prostor v domě č.p. 1355, ul. A. Kaliny I V /24m2/, kde má pí 
Šotolová zřízenou provozovnu kadeřnictví. 

USNESENÍ č. 108- Městská rada v Kolíně 

podle zák. č. 116/90 Sb. a § 45 písm. p) zák. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

schvaluje 

prodloužení nájemní smlouvy v nebytových prostorách domu č.p. 1355, ul. Antonína Kaliny, 
Kolín V (24m2) pí Zdence Šotolové, bytem Vinická 717, Kolín V s účinností od 1.12. 99 na 
dobu neurčitou s tříměsíční výpovědní lhůtou 

Návrh na schválení pronájmu nebytových prostor v majetku města 

na pronájem nebyt. prostor v domě č.p. 131/I, ul. Na Hradbách obdržel odbor MBH v zák. 
lhůtě 2 nabídky: p. Řežábek (audio a video nosiče okrajových žánrů, doplňkové oblečení pro 
mladé, výše nájemného 1800 Kč/m2/rok), p. Bína (kontaktní a informační centrum, pobočka 
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cestovní kanceláře V pohybu, prodej a půjčovna alternativních potřeb - 2000 Kč). Komise po 
projednání doporučuje MR schválit pronájem nbt. prostor v tomto domě p.Řežábkovi) 

USNESENÍ č. 109 - Městská rada v Kolíně 

schvaluje 

podle zák. č. 116/90 Sb. a podle § 45 písm. p) zák. č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších 
předpisů pronájem nebytových prostor v domě č.p. 131, ul. Na Hradbách , Kolín I (ll 
m2) p. K.Řežábkovi, Tyršova 976, Kolín ll za 1800 Kč/m2/rok s účinností od 1.12. 1999 na 
dobu neurčitou s tříměsíční výpovědní lhůtou 

Návrh na stanovení ceny pro fyzické osoby za svoz, třídění a zneškodnění komunálního 
odpadu na správním území města Kolína na rok 2000 

V r. 1998 vstoupil v platnost nový zákon o odpadech č. 125/97 Sb. - na r. 98 byla stanovena 
cena ve výši 260 Kč/os./rok a tato cena byla zachována i v r. 99. Na r. 2000 byla ze strany 
TSMK předložena kalkulace celkové ceny za nakládání s komunál. odpadem ve výši 13 188 
000 Kč - nárůst ceny oproti r. 99 je způsoben především zprovozněním nového sběrného 
místa v Sendražicích, rozšířením počtu odpad. košů a rozšířením plošné separace plastů a 
mobilního sběru nebezpečných odpadů - při uvažovaném počtu 31 299 obyvatel města to 
znamená 421 Kč/obyvatele 

USNESENÍ č. ll O - Městská rada v Kolíně 

stanovuje 

v souladu s ustanovením § 45 písmeno a) zák. ČNR č. 367/90 Sb. o obcích , ve znem 
pozdějších předpisů a v souladu s ustanovením zákona č. 526/90 Sb. , o cenách , ve znění 
pozdějších předpisů, zák. č. 265/91 Sb. o působnosti orgánů ČR v oblasti cen, ve znění 
pozdějších předpisů a zákona č. 125/97 Sb. o odpadech, cenu pro fyzické osoby za svoz , 
třídění a zneškodnění komunálního odpadu na správním území města Kolína na rok 2000 ve 
výši 288 Kč/osoba/rok 

Návrh na pronájem pozemků o celkové vymere 12 m2 sdružení EKO - voda, 
zastoupenému panem Miroslavem Petružálkem, bytem Kolín IV, Jeronýmova 674 

p. Petružálek provozuje automaty na Eko -vodu. Nyní dochází ke zrušení 1 automatu v ul. 
Sladkovského u nádraží a bude přemístěn k nové poliklinice. 

USNESENÍ č. 111 -Městská rada v Kolíně 

schvaluje 
podle § 45, písm. p ), zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů pronájem pozemků 
o celkové výměře 12 m2 sdružení EKO-voda, zastoupenému panem Miroslavem 
Petružálkem, bytem Kolín IV, 
Jeronýmova 674. jedná se o části parcel, každá o výměře 2m2, v kat. území Kolín, na kterých 

je umístěno šest stojanů s EKO-vodou: 
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1) Kolín II, ul. Benešova - p.p.č. 2624/8 dle PK 
2) Kolín II, ul. Rim. Soboty- p.p.č. 3450 
3) Kolín lil, Čechovy Sady - p.p.č. 2534/2 dle PK 
4) Kolín IV, ul. Vávrova-p.p.č.1653 
5) Kolín IV, ul. Zahradní- p.p.č. 139 dle PK 
6) Kolín V, ul. Brankovická- st.p.č. 947/1 
Nájemné bylo stanoveno ve výši 200 Kč/m2/rok tj. celkem 2 400 Kč 
s účinností od 1.1. 2000 na dobu neurčitou s tříměsíční výp. lhůtou 

Návrh na schválení pronájmu nebytových prostor v objektu v ul. Na Hradbách 126,157 
(domy před synagogou) 

OŠKS vyhlásil záměr pronajmutí nebyt. prostor v objektu v ul. Na Hradbách č.p. 126,157 . 
Nabídka byla zveřejněna. došly 2 nabídky: realitní kancelář Reality Čáslav, Česká televize 

USNESENÍ č. 112- Městská rada v Kolíně 

podle zák. č. 116/90 Sb. a podle§ 45, písm. p) zák. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

schvaluje 

pronájem nebytových prostor v objektu v ul. Na Hradbách č. p.126, 157, Kolín I /domy před 
synagogou/ České televizi , redakci Zpravodajství, Na Hřebenech II, Kavčí Hory, 140 70 
Praha 4, zastoupené p.Petrem Jahnem, IČO 00027383, celková plocha činí 53,67 m2, roční 
nájemné navrženo 78 000 Kč s účinností od 1.12. 1999 na dobu neurčitou s výpovědní lhůtou 
3 měsíce 

Návrh na pověření pana Josefa Tříšky, Za Černým mostem 266/2, 198 00 Praha 9, IČO 
47138289 organizací "Kolínského posvícení 2000" 

Do výběrového řízení se přihlásili dva zájemci- p .Tříška, firma Smart Team 

USNESENÍ č. 113 - Městská rada v Kolíně 

podle§ 45, písm. p) zák. ČNR č. 367/90 Sb. ve znění pozdějších předpisů 

pověřuje 

pana Josefa Tříšku, Za Černým mostem 266/2, 198 00 Praha 9, RČ - 580322/0951, IČO 471 
38 289 organizací "Kolínského posvícení 2000" 
Návrh na jmenování komise pro přípravu zasedání a výběr zpracovatele Strategického 
plánu rozvoje města 

USNESENÍ č. 114 - Městská rada v Kolíně 
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zřizuje 

podle § 45, písm. d) zák. ČNR č. 367/90 Sb. Komisi pro vypracování zadání a výběr 
zpracovatele Strategického plánu rozvoje města Kolína a jmenuje členy této komise: 
Alenu Kubešovou, Jaromíra Čábelu, Ing. Karla Sovu, Jiřího Trusku, Ing. Martina Škorpíka, 
JUDr. Karla Molnára, Ing. Aleše Čermáka, Ing. Vladimíra Havlíčka, Ing. Víta Kosinu, Mgr., 
Jiřího Krumicha, Jiřího Buřiče, MUDr. Milana Cabrnocha, Mgr . . Ondřeje Plašila,Ivana 
Erbena 

Schůze byla ukončena ve 20,55 hodin 

V listopadu se v Kolíně narodilo 19 dětí, zemřelo 27 lidí. 
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1.12. 

Odpoledne se městem ozvalo několik výstřelů. Policisté se totiž snažili dostihnout opilého 
řidiče, který před nimi ujížděl. Hlídka dopravního inspektorátu kontrolovala auta nedaleko 
Kovošrotu na Havlíčkově ulici. Když chtěl policista zastavit projíždějící citroen, musel 
nakonec uskočit ze silnice, protože by ho vůz jinak srazil. Policisté ihned skočili do auta a 
začali ujíždějící vozidlo pronásledovat směrem na Čáslav. Jeho řidič zvyšoval rychlost a ve 
chvíli, kdy ho policejní vůz dojel, snažil se ho vytlačit ze silnice. Policisté nakonec museli 
použít služební zbraň. V okamžiku, kdy byla obě vozidla na silnici sama, střílel jeden ze 
členů autohlídky po pneumatikách pronásledovaného vozidla. Mezi Kolínem a odbočkou 

na Libenice pak citroen havaroval. Za volantem seděl padesátiletý muž z Kolína. Na první 
pohled byl opilý a proto byl po lékařském ošetření převezen na protialkoholní záchytnou 
stanici. Použití služební zbraně ze strany policistů bylo hodnoceno jako oprávněné. 

Případ mladého muže, který v Kolíně přepadl čtyřiačtyřicetiletou ženu, byl uzavřen, ale 
veřejnosti i samotným policistům se výsledek nelíbí. Muž tehdy v nočních hodinách táhl svou 
obět' do roští za přístřešek na popelnice. V ruce držel nůž. Žena se bránila a volala o pomoc. 
Naštěstí útočníka vyrušili přibíhající sousedé. Ten se pokusil utéct, ale po pár minutách byl 
zadržen policejní hlídkou. Na základě zjištěných skutečností byl obviněn z trestného činu 
omezování osobní svobody, kde je trestní sazba odnětí svobody až do dvou let. Soudce 
kolínského okresního soudu na něj na návrh okresního státního zástupce uvalil vazbu.Muž 
za celou dobu vyšetřování nepromluvil ani slovo a nijak nevysvětlil své jednání. Obhájce 
obviněného podal stížnost na jeho vzetí do vazby a Krajský soud Praha ho z vyšetřovací 
vazby propustil, ačkoliv nejsou objasněny jeho pohnutky ke zmíněnému trestnému činu. 

Policisté a veřejnost se domnívají, že muž může své jednání opakovat a obávají se daleko 
horších následků jeho počínání, než tomu bylo v tomto případě, kdy se napadená žena 
dovolala pomoci. 

Základní škola v Lipanské ulici je zasvěcena zpěvu a hokeji. Historie této 4. ZŠ v Kolíně 
sahá do minulého století. Řada kolínských lidí ji znala pod názvem " čtyřka", kterou bylo 
možné nalézt u polikliniky. Od roku 1993 je však tato škola v nových moderních prostorách 
v areálu postaveném v Kolíně 3. Celý je laděn do oranžové barvy. Sem se čtyřka 

přestěhovala a na jejím místě je nyní zvláštní škola. Ředitelství školy se snaží, aby čtyřka byla 
školou pro všechny. To znamená, že tu jsou nejen třídy klasické jako všude jinde, ale i třídy s 
rozšířenou výukou hudební výchovy , výtvarné výchovy a třídy zaměřené na lední hokej. 
Pedagogové se tu věnují také dětem s poruchami učení. Přestože hudební ti'idy nenahrazují 
základní uměleckou školu, obě instituce spolu úzce spolupracují a děti z těchto tříd mají v 
ZUS nižší školné. Velký důraz se tu klade ne výuku jazyků , práci s počítači, ekologii a 
sport. Učitelé se snaží, aby škola byla pro děti příjemná. Přispívá k tomu moderní pojetí 
výuky, sportovní aktivity, ozdravné pobyty, školní tábory, výlety a exkurze, školní akademie, 
netradiční třídní schůzky, zajímaví hosté (například Tereza Pergnerová- mezi mládeží velmi 
oblíbená moderátorka televizních pořadů na stanici Nova na choulostivá témata , jako jsou 
drogy, alkohol.. .. , Michael Minard - učitel angličtiny na televizním programu ČT 1) . 
Slabším žákům je poskytována individuální péče, talentovaní mají zase možnost získat hlubší 
poznatky a informace. Volení zástupci tříd se podílejí na chodu školy a jejím životě 
prostřednictvím Poradního sboru ředitele. Významným článkem majícím vliv na řízení školy 
je velmi aktivně pracující výbor Sdružení rodičů, přátel a dětí školy. Ve volném čase je 
žákům k dispozici padesát oddělení školního klubu nejrůznějšího zaměření a sedm oddělení 
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školní družiny, kde je pracovní doba od půl sedmé ráno do 16,30. Škola má vlastní jídelnu, 
dvě tělocvičny, atletický areál, venkovní družinový koutek, výtvarný ateliér, keramickou 
dílnu, hudební třídu, fitcentrum, učebnu v přírodě, vydává vlastní Zpravodaj pro rodiče a 
kvalitní školní časopis, buduje se nahrávací studio a druhá, moderní třída na výuku počítačů. 
Největší zvláštností je však výtah pro tělesně postižené, neboť škola byla budována jako 
bezbariérová, takže se do patra dostane bez problémů i vozíčkář. Tuto úpravu má tato škola 
jako jediná v Kolíně. Hloubková komplexní inspekce, která se tu uskutečnila, hodnotila práci 
této školy velmi vysoko a to i ve srovnání s výsledky škol v ČR. Tuto stání školu s právní 
subjektivitou v tomto školním roce navštěvuje 570 žáků. 

Kolínští karikaturisté - Jiří Novák a Jaroslav Skoupý ( zkráceně NOS)- pracují spolu už 20 
let. Jejich zatím posledním úspěchem byl obrázkový kalendář na rok 2000. Jejich kreslené 
vtipy velmi dobře znají čtenáři mnoha novin, časopisů, kam všude přispívají a baví čtenáře. 
Nejvíce se jich najde v přílohách Deníků Bohemia, časopisech Katka, Tina, Woman. Zájem 
projevila i ruská mutace časopisu Woman. Při tvorbě mají svým způsobem rozdělená 
teritoria. Jaroslav má zápisníček, kde si píše nápady, jednou týdně se scházejí, dojde na jejich 
selekci a k vybraným pak Jiří kreslí obrázky. Mají jedno společné oblíbené téma - jemné 
erotické vtipy. Žádné vulgarity, ale humor, který nabízí i vnitřní pointu. Tedy nejen to, co je 
nakresleno, ale i to, co si musí čtenář domyslet. Nevyhýbají se ani vtipům, reagujícím na 
současnou politickou situaci. Za dvacet let společné práce už ztratili přehled o tom, kolik 
přesně vtipů se v jejich dílně zrodilo, ale dá se to zhrub spočítat. Každý týden udělají 
průměrně 10 vtipů, dohromady to tedy je deset a půl tisíce vtipů. Pokračují ve své práci dál a 
všem svým čtenářům prostřednictvím kresleného vtipu v posledním měsíci v roce 1999 
vzkazují , aby do roku 2000 všichni vyrazili s humorem. 

2. 12. 

Tzv. schránky důvěry byly umístěny na pěti místech v Kolíně ( u nemocnice, na 
poliklinice, na Jiráskově náměstí, na budově bývalého pivovaru a na sídlišti u lékárny. Lidé 
do nich mohou vkládat svá sdělení, přání, postřehy, připomínky k jakýmkoliv záležitostem. 
Tato psaníčka mohou být i anonymní. Obsahem se bude zabývat vždy ten, komu bude 
určeno - Městská policie, MěÚ a jiné instituce, které jsou radnicí zřizovány. Tím se vyřeší 
spousta problémů. Pokud dnes někdo najde na ulici nějaké doklady, prázdnou peněženku či 
něco důležitého pro někoho jiného, raději si toho nevšímá, aby neměl problémy s policií. 
Nyní bude možné tyto věci anonymně házet do schránek bez jakékoliv obavy z obvinění. 

V Kolíně byl otevřen křesťanský klub, nazvaný" Kniha- Internet- Galerie". Je umístěn u 
kapucínského kláštera Nejsvětější trojice. Je to umístění definitivní. Rozhodli o tom vlastníci 
nemovitosti, církevní představitelé a představitelé sdružení Křesťan a -práce (KAP). O tyto 
prostory byl velký zájem pro výhodnou polohu blízko centra. Zřizovací instituce KAP je 
křesťanské hnutí se sídlem v Praze, které se zabývá sociálními otázkami ve společnosti, 
informovaností občanů o svých právech a povinnostech, kulturními aktivitami a šířením 
sociálního učení církve. Je křesťanskou laickou aktivitou. Má formu občanského sdružení a 
bylo zaregistrováno na podzim roku 1995. Hlavní činností kolínského centra KAP je 
podávání základních informací v oblasti rodinného, pracovního , občanského a sociálního 
práva formou pohovoru nebo přednášky. Tato vize napomáhá usnadňovat komunikaci ve 
státních institucích. Dalším bodem činnosti je možný přístup na PC a internet pro chudší 
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vrstvy obyvatel. Pro kulturní aktivity je zde výstava obrázků od známých umělců a prodej 
náboženské literatury a liturgických předmětů a potřeb. K činnosti tohoto centra patří i 
pořádání diskusních klubů k otázkám odpovědnosti křesťana v ekonomice a společnosti. 
Centrum má velmi dobrou mezinárodní spolupráci s obdobnými hnutími, zejména v Německu 
a Itálii. 

Kolínská Policie ČR sestoupila na šesté místo mezi dvanácti okresy kraje. Svědčí to o tom, 
že práce policie je hodnocena opravdu přísně. Stačil totiž pokles objasněnosti trestných činů 
o půl procenta a rázem to znamenalo pád z pátého místa o jedno níže. Policie zaznamenala 
celkem 3000 nejrůznějších přečinů a podařilo se jí objasnit 50,82 procenta. Stále se udržuje 
již od jata pokles počtu nových trestných činů . Proti loňsku je nižší o více než 12 procent, 
což je asi 400 činů. Nejvíce se snížil počet majetkových trestných činů- o 200. Poklesl dále 
počet vloupání, hospodářské trestné činnosti. Naopak násilná trestná činnost zaznamenala 
nárůst- o 16 činů, tj, o 13 procent, ale její objasněnost stoupla o 14 procent. Stále na stejné 
hranici se drží mravnostní trestní činy. Policie od začátku roku zaznamenala například 20 
případů padělání peněz, 50 případů neodvedení daní, pojistného. Třicet z padesáti 
zaznamenaných případů šíření toxikomanie byly děti . Policie také vyšetřuje 80 osob ( mezi 
nimi několik žen) pro neplacení výživného. Do vyšetřovacích spisů přibylo také 21 loupeží a 
přes 400 podvodů. 

Neobvyklou výstavu uspořádal kolínský Okresní úřad. Jednalo se o výstavu rukodělných 

prací klientů ústavů sociální péče Buda, Bylany, červený Hrádek a domova důchodců v 
Olešce, které všechny OkÚ řídí. Byly zde k vidění a na prodej opravdu velmi hezké předměty. 
Mezi nimi převažovaly samozřejmě adventní věnce a vánoční dekorace. Dále tu byly 
vyšívané a háčkované dečky, předložky ze zbytků látek, koberečky, keramika., obrázky .... 
Většina věcí byla prodána a výtěžek bude věnován na nákup materiálu pro tyto ústavy. 

3. 12. 

Základem činnosti kolínské elektrárny je výroba tepelné a elektrické energie. To tvoří 95 
procent současné výroby a je prodávána asi 200 drobných odběratelů a Městskému tepelnému 
hospodářství, které se stará o vytápění bytů na sídlišti. Elektrickou energii si odebírá výhradně 
Středočeská energetická akciová společnost. Výrobce by chtěl prodávat energii sám, ale 
zatím tomu brání legislativa, čeká proto na takzvaný zákon o 
rozvodných společnostech, který se připravuje a který by umožňoval dodávat energii přímo 
odběrateli. Distribuční společnosti, jež vlastní rozvodné kabely, by pak výrobce platil jen 
poplatky za přenos energie. V současné době elektrárna v Kolíně vyrobí 20.000 kilowatthodin 
denně , ale na rok 2000 se už plánuje výroba trojnásobně vyšší. Důvodem je dokončení 
výstavby kondenzační odběrové turbíny, která bude vyrábět elektřinu kondenzací a z níž 
bude v případě potřeby možné odebírat teplo i pro město. Dosud byl výrobce závislý na 
počasí. Když byl rok teplý, šla elektrárna do ztráty. Když byl studený, vykazovala zisky. Nyní 
by měly být tyto výkyvy vyrovnávány výrobou elektřiny. Turbína byla uvedena do 
zkušebního provozu a od 1. ledna 2000 začne vyrábět energii. Častá kritika občanů města 
mířila na hustý kouř, který se valil z elektrárenského komína. Přistoupilo se proto k 
ekologizaci provozu. Ideálním se zdál plyn. Byl proto postaven plynový kotel a počítalo se 
stoprocentním přechodem provozu na plynový. Elektrárna předpokládala, že zruší celé 
uhelné hospodářství. A však cenová politika státu, zdražování plynu pro velkoodběratele a 
udržování nízké výkupní ceny elektrické energie mělo za důsledek, ze Elektrárna Kolín 
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prozatím celý projekt plynofikace elektrárny opustila a věnovala se takové rekonstrukci 
uhelného hospodářství, aby odpovídalo ekologickým požadavkům. V roce 1997 byly 
postaveny elektrostatické filtry popílku, které snížily jeho obsah v ovzduší na dvacet tň 
miligramy v krychlovém metru. Pokud se ještě dnes na komínem objeví větší množství 
kouře, je to proto, že znovu najíždějí kotle a tyto filtry není možné zapnout, pokud jsou 
studené, aby nedošlo k jejich znehodnocení. Proto se jimi musí prohnat počáteční kouř, který 
je zahřeje. Stává se to tak jednou nebo dvakrát do měsíce. Jedním z cílů Elektrárny pro příští 
rok je udržet cenu tepelné energie pro obyvatele města na současné úrovni. Pokud by se 
musela zvýšit, pak maximálně o dva až tň procenta. To by měla garantovat právě nová 
turbína, která od 1. 1. 2000 bude uvedena do provozu. 

5. - 6. 12. 

O právě uplynulém víkendu zaměstnávali městské strážníky hlavně opilci.V sobotu kolem 
půlnoci přijali hlášení o nálezu opilého muže ve Veltrubské ulici. Hlídka zjistila, že muž je 
nejen opilý, ale že se také dusí a přivolala záchranku, která muže převzala do své péče. O 
několik minut později v jaselské ulici u kruhového objezdu identifikovala hlídka mladíka, 
značně opilého. Po prokázání totožnosti zjistila, že je mu teprve 16 let a dopravilo ho k 
rodičům, kteří jistě byli nadšeni z návratu syna v takovém stavu. Dalšího opilce nalezla 
autohlídka v Kutnohorské ulici. Muž bezvládně ležel a kromě alkoholu v krvi byl i zraněn na 
hlavě, pravděpodobně od pádu na zem. I tohoto muže převzali do své péče lékaň. 
V této noci ze soboty na neděli zadržela autohlídka u Eso baru v Legerově ulici skupinu tří 
žen a jednoho muže, který přítomné ženy napadal nejen slovně, ale také fyzicky. Vzápětí se 
ke skupině přidal manžel jedné z aktérek a začal si s útočníkem vyřizovat účty, do kterých 
zasáhli strážníci. Nikdo nepožádal o lékařské vyšetření, ani nechtěl podat trestní oznámení a 
tak se skupina rozešla. Celá záležitost však měla pokračování o několik hodin později, kdy 
výčepní baru Falco v ulici Politických vězňů přivolal MP k neznámé zraněné ženě, která se v 
baru zhroutila. Autohlídka ji identifikovala jako jednu z žen z akce před Eso barem a vzápětí 
před stejným podnikem našla zraněného i jejího manžela. Pár uvedl jméno osoby, která ji 
zranila a případ byl předán Policii ČR. Manželé byli zároveň převezeni záchrankou k 
lékařskému ošetření. Policie při vyšetřování jednoho z účastníků rvačky, omatřicetiletého 
muže, zjistila, rvačka se ovíjela i dalším směrem. Tento muž po odchodu z baru Eso byl 
napaden jinou dvojicí. Neznámý útočník ho uhodil pěstí do obličeje tak, že upadl na zem, kde 
do něj ještě několikrát kopl. Muž utrpěl zlomeninu nosních kůstek, tržnou ránu nad obočím a 
ještě další drobná poranění. Jeho manželka byla ve stejné chvíli napadena ženskou polovinou 
útočnické dvojice. Ta ji vzala za kabát a hodila ji na zeď přilehlého domu, čímž jí způsobila 
otřes mozku a oděrky na hlavě. 
V ulici Na magistrále ležela na zemi žena , oblečená jen v pyžamu. Žena nevěděla kde je, 

co tam dělá. Nejdřív to sice vypadalo, že je také opilá, ale nebyla. Strážníci ji usadili do 
svého služebního auta, kde vyčkala do příjezdu sanitky. Lékař na ní neshledal žádné zranění. 
Žena si pak vzpomněla na telefonní číslo svého syna a tak ho strážníci přivolali a on si 
matku vyzvedl. 
Zda měly drobné požáry, ke kterým došlo v neděli večer, nějakou souvislost s 
mikulášským ohňovým dováděním, lze jen těžko vyloučit či potvrdit. Jisté však je, že od 
chvíle, co na město padla mlha, museli hasiči likvidovat dva požáry hořícího obsahu 
kontejnerů. Jeden v Obecním dvoře, druhý ve Slovenské ulici. 
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Kolínský kojenecký ústav letos vyřídil 40 žádostí o adopci dítěte . To znamená, že 40 
dětí už ztráví vánoční svátky v rodině a nikoliv v ústavu. Do vánoc už mnoho času 
nezbývá, ale přesto chtějí pracovníci ústavu umístit do rodině ještě pět dětí. Víc už dělat 
nemohou a to znamená, že mnoho dětí prožije v ústavu ty nejhezčí svátky v roce. Nové 
rodiče ještě mít nebudou a vlastní, biologičtí rodiče, o ně nemají zájem a nepřijedou se ani 
podívat, natož aby si svého potomka vzali alespoň na čas domů. V současné době žije v 
kojeneckém ústavu v Tylově ulici 38 miminek, což je téměř plná kapacita zařízení. Vedení 
ústavu se obrátilo na sponzory, kteří by mohli kolínskému zařízení na-vánoce přispět. Několik 
se již ozvalo a přislíbilo hračky, ale například také plenky a další potřebné věci pro děti. 

6.12. 

Poděbradská firma Kompakt, s.r.o. připravila pro dospělé mikulášskou nadílku. Ve většině 
poštovních sclu·ánek se objevila nová letecká mapa města Kolína. Lidé ji dostávali zdarma, a 
to díky velké řadě sponzorů. Jejich jména byla uvedena ve zpravodaji , který vyšel 
v listopadu a prosinci (např. Kuchyně Koryna, American, Soukromá střední podnikatelská 
škola, Racioterm, Elektrárna, Konstav, Kopos, Geosan .. .. ) Letecké snímkování provedla 
pražská firma GEFOS. Mapa zobrazuje Kolín z jedné strany letecky, z druhé strany je plánek 
Kolína s označením všech ulic. Na této straně jsou uvedeny sponzoři. 

7. 12. 

V zářijovém zápisu této kroniky stojí, že významné osobnosti okresu - mezi nimi i 
přednosta okresního úřadu a ředitel Policie ČR byli anonymní dopisem, adresovaným VZP v 
Kolíně nařčeni, z organizování a podpory šíření narkotik. Anonym tvrdil, že jmenovaní jsou 
na výplatní listině narkomafie. Jak policejní ředitel, tak přednosta OkÚ podali trestní 
oznámení na neznámého pachatele pro trestný čin pomluvy. Pokud by se pisatele tohoto 
anonymu podařilo vypátrat ( což se zatím nestalo) a oba nařčení by vysoudili určitou 
finanční náhradu, nechtějí si peníze nechat. Policejní ředitel je hodlá věnovat okresní 
skautské radě, přednosta místní nemocnici. 

V Regionálním muzeu v Kolíně byla otevřena výstava nazvaná Kolín 1900. Jejím cílem je 
představit návštěvníkům život města před sto lety. Mezi exponáty, v nichž návštěvníci 

objevovali zařízení domů svých babiček, prodával při vernisáži kamelot Musejní noviny, 
sestavené z dobových reklam a článků, diskutovalo se o dějinných pararelách. Výstava je 
dělena do tří částí. Jedna ukazuje zařízení měšťanského domu, jídelnu, ložnici a salón. Druhá 
část výstavy je věnována proměně Kolína na fotografiích a třetí ukazuje svět lidí žijících na 
přelomu století. 

Policie v Kolíně začala vyšetřovat oznámení MěÚ, týkající se neoprávněného uziVam 
bytu v Husově ulici. Jedná se o byt v budově domu s pečovatelskou službou. Byt byl 
přidělen muži, který zde bydlel od února letošního roku. Na jeho žádost zde byl povolen 
přechodný pobyt ještě muži z Příbramska. Původní pronájemce však v květnu zemřel a muž 
s přechodným pobytem zde podle oznámení MěÚ doposud neoprávněně bydlí. 
Opakované prý slibuje vyklizení bytu a jeho vrácení, ale ještě to neudělal. Nereaguje ani na 
výzvy k vrácení bytových prostor, nepřebírá poštu a neplatí dokonce ani nájemné a poplatky 
za služby spojené s užíváním bytu. 
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Davy lidí u dopravní policie neopadají. Fronty na dopravním inspektorátu (důvodu jsou již 
v zápisu z října a listopadu) vůbec nepolevují. Lidé čekají na odhlášení svého vozu se běžně 
vině od okénka až ke vstupním dveřím budovy a vůbec neubývá. A to ani v pondělí a ve 
středu, když jsou zde úřední hodiny do 17,30. 

Návštěvnost kolínského Kina 99 (jediného v Kolíně) zůstává stále vysoká. Vedení kina 
se snaz1 návštěvnost udržet výběrem atraktivních a divácky přitažlivých filmů a třeba i 
různými experimentu. K jednomu z nich patřilo uvedení americké komedie "Prci, prci, 
prcičky" také ve večerním představení od 22 hodin. Provozovatel předpokládal velký zájem 
a tak přidal jedno představení v hodinu, která vůbec není pro promítáni filmů v Kolíně 
obvyklá a vlastně se v tuto dobu ještě nepromítalo. Zájem byl značný a tak budou některé 
filmy i do budoucna uváděny v tomto nočním čase. Divácký zájem je ale nevyzpytatelný. 
Provozovatelé očekávali zájem o projekt nazvaný Dny evropské kinematografie. Vyprodáno 
bylo pouze na některé s1úrnky. Plný sál diváků byl například na filmy Svéráz národního 
lovu a Lola běží o život. Vedení kina hodlá do sálu instalovat velkoplošnou projekci -
definitivní rozhodnutí však padne až MěÚ schválí rozpočet na příští rok. Diváci by si 
žádnou změnu nezaznamenali, ale sál by mohl být pronajímán například ke konání konferenci. 

8. 12. 

Mnoho rodičů nyní řeší velké dilema -jaký dárek pořídit pod vánoční stromeček svým 
potomkům, jejichž přání jsou čím dále náročnější a peněženky většiny rodičů za současné 
ekonomické situace čím dál tím prázdnější. Bezesporu největším hitem, který chce každé 
dítě je počítač a počítačové hry. Některé již toto doma mají, ale stále je většina rodin, kde 
si to prostě dovolit nemohou. 
V kolínském Středisku výchovné péče pro děti a mládež se přesvědčují, že děti trpí před 
vánočními svátky dvěma hlavními obavami. Jedna skupina dětí má strach z toho, že se rodina 
sejde a poklidné svátky se vyústí v konflikt. Tato situace nastává hlavně v rodinách, v nichž 
je i během roku jeden nebo více problémů v soužití. Druhá skupina dětí má z příchodu 
svátků nepříjemné pocity především kvůli dárkům, které najdou nebo spíše nenajdou, pod 
vánočním stromečkem. V posledních letech se stále více prohlubují ekonomické a tím i 
sociální rozdíly mezi jednotlivými rodinami a podle oblečení a vybavení do školy i podle 
dárků, se děti začínají posuzovat a kastovat i mezi sebou. Všechno se teď vztahuje k 
penězům. Děti vidí, že jejich rodiče nemají dostatek prostředků, aby jim koupili stejné dárky 
jako dostávají jejich kamarádi z movitějších rodin a pak z toho mají trauma. 

V pobočce České státní spořitelny se jistý mladík dopoledne domáhal výdeje peněz z 
vkladní knížky, kterou předložil. Jak se však ukázalo, knížka byla zablokovaná proti výdeji 
peněz. Zablokoval ji její majitel, protože mu ji kdosi odcizil. Spořitelna··ihned přivolala 

policii a při vyšetřování se ukázalo, že mladík byl vnukem okradeného majitele a odcizil 
vkladní knížku v listopadu v jeho plaňanském bytě. Z vkladní knížky se mu už podařilo 
vyzvednou 11.000 korun v době, než ji stačil majitel zablokovat. Takže měl vlastně štěstí, 
že jeho vnuk nechtěl hned celou částku a chtěl si vybírat peníze postupně. V opačném 
případě by mu nic nezbylo. 

9. 12. 

Situace s hroby, za jejich pronájem na městském hřbitově nebylo třeba i několik let 
zaplaceny, se trochu zlepšila. Pomohl tomu dlouhý seznam hrobů , určených právě pro 
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tento dluh, ke zrušení v první etapě. V ní právě mělo jít o hroby opuštěné a neudržované. 
Seznam byl vyvěšen veřejně na vratech hřbitova. Nejen proto, aby se majitelé snáze našli, 
ale aby se také zastyděli. Jedná se přibližně o 2000 hrobů. Mnozí lidé se zalekli, zastyděli a 
za hroby svých zemřelých příbuzných zaplatili. Nyní se připravuje druhá etapa nátlaku na 
neplatiče - cedulky s upozorněním budou umístěny konkrétně u jednotlivých hrobů, na nichž 
je na první pohled znát, že opuštěné nejsou. Pokud ani tento krok nepomůže, skutečně správa 
hřbitova přistoupí k rušení hrobů. Z celkového počtu 7500 hrobů je 2000 nezaplacených 
poměrně hodně. Přitom poplatky jsou vypočítané tak, aby pokrývaly provoz hřbitova. Pokud 
lidé za místa posledního odpočinku svých blízkých nezaplatí, nemohl by hřbitov nadále 
fungovat tak, jak by měl. 

Po několikaleté uzavírce byla otevřena ulice Na Pobřeží. Prováděla se v ní kompletní 
rekonstrukce. Termín dokončení se oproti původním plánům o jeden měsíc prodloužil.Její 
otevření přivítali hlavně řidiči, protože nemusejí už dále jezdit objížďkou. 

Vraků aut v Kolíně přibývá a objevují se v místech, kde by je nikdo nečekal. Letos 
strážníci MP likvidovali na území města 37 vraků automobilů, na několik dalších se ještě 
pracuje. Lidé si vraků všímají a oznamují MP, kde je objevili. Jednomu muži se dokonce 
stalo, že když se koncem léta vrátil z chaty, zjistil, že nemůže zajet do vlastní garáže, protože 
mu před ni někdo postavil vrak ( vrak je podle zákona vozidlo, které je trvale technicky 
nezpůsobilé k provozu a není opatřeno státní poznávací značkou nebo které je zjevně trvale 
technicky nezpůsobilé k provozu).Kolikrát se vraky naleznou v místech, kde by je nikdo 
nečekal. Často se vyskytují třeba v Kolíně II a v Kolíně V. Nalezly se však i na spojovací 
cestě ze Štítar do Pekla, objevují se také ve Zborovské ulici. Zajímavý je nález Trabantu mezi 
lomem a Legerovým ramenem. Autu chyběl motor a přední kolo, které leželo na boku půl 
metru ve vodě. V poslední době řešila MP vrak nákladního vodu V3S, který stál v místech Na 
Louži. Nalezly se i dvě Škody 1203 s nákladním číslem. Pokud se nějaký vrak nalezne, je 
sepsán protokol o nalezení vraku , ten se vyvěsí na úřední desce na MěÚ a po dvou 
měsících vrak putuje k likvidaci do Velkého Oseka. Vše platí město . Lidé si ale někdy pletou 
vraky a odstavená vezdila a volají na MP. Jedná se především o odstavená přívěsná vozidla, 
přivázaná ke stromům a nebo sloupům veřejného osvětlení. Toto jednání je zakázané, majitel 
dostane pokutu. I přesto se jedná o velmi časný nešvar. Letos se takto odstavených vozíků 
našlo 20. Je to způsobeno tím, že je jejich majitelé nemají kam dát a takto si je alespoň 
částečně pojistí proti tomu, že by je někdo ukradl. 

Jakub Smolík je v ČR známým zpěvákem a muze se pochlubit maturitou na kolínské 
strojní průmyslovce.Tento zpěvák vystoupil v Městském společenském domě. Z pódia 
pozdravil i přítonmého bývalého třídního učitele Jaroslava Procházku a věnoval mu píseň s 
názvem Jenny. Mužů bylo v sále málo, neboť tři přední řady židlí zaplnily především ženy 
všech věkových kategorií, které sem přilákal jak zpěvák sám se svými starými i novými 
písničkami i známý herec Lukáš Vaculík, který fanynky potěšil několika historkami. O 
přestávce oba umělci rozdávali autogramy na a fotografie a Smolíkovy desky. 

10. 10. 

Žák 3. ZŠ Petr Polák se spolu s pěti kamarády stal přímým svědkem dopravní nehody, 
nebýt jeho rychlého zásahu, kdy řidiči vytáhl zapadlý jazyk, raněný by na místě zahynul. Jak 
se to stalo ? Všichni kluci vyrazili před pátou hodinou odpoledne na Pašinku. Kousek za 
Kolínem najednou slyšeli od Kolína zvuk motorky nebo silného auta a objevila se dálková 
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světla a řidič je ani neztlumil. Kluci skočili do příkopu, jinak by je auto asi srazilo. To 
kolem nich bez blikání prosvištělo a jelo ještě asi 50 metrů v protisměru těsně vedle škarpy. 
Potom se s ním okraj příkopu zřejmě propadl a vůz pokračoval jízdou levými koly ve škarpě 
a pravými nad silnicí později policisté odhadli, že mohl jet tak rychlostí 170 km/hod. Vůbec 
nebrzdil, trochu ho zpomalovalo jen drhnutí spodku o zem. Ztratil část předního kufru s 
nápravou, utrhly se mu dveře a řidič vypadl ven. Auto ještě kus jelo samo a zastavilo se až o 
strom, odrazilo se a dál dělalo několik kotrmelců a kutálelo se ještě asi 300 metrů od místa, 
kde narazilo na strom. Po celou dobu jeho kaskadérské jízdy bylo slyšet rachot plechu a 
řinčení sklad. Petr Polák s kamarádem utíkali za autem, ostatní kluci se vrátili do Kolína 
přivolat pomoc. Kpetr Poák k vraku doběhl první a viděl, že vzadu je proražená nádrž a 
vytékal benzín. Auto jiskřilo zkraty, vpředu ještě svítila světla. Z auta koukala lidská noha. 
Kluci muže vynesli asi 30 metrů od auta , ten s nimi malátně mluvil a na otázku, jestli je v 
autě ještě někdo, odpovídal :liška, liška. Kluci viděli v autě zlomenou brokovnici a tak si 
mysleli, že se jedná o myslivce, kteří někde zastřelili lišku nebo střílet jeli ( později se 
ukázalo, že řidič auta se jmenoval Liška). Zatím zastavilo u nehody auto s mobilním 
telefonem a jeho řidič volal pomoc. Člověk, vytažený z auta neustále opakoval, že neřídil, 
kluci se proto vydali hledat řidiče. Našli ho u silnice. Chrčel. Kluci mu proto podložili hlavu 
a vytáhli jazyk. Přestal chrčet, i když byl dál v křečích. To už ale přijela záchranka a kluky 
pochválila, že nejspíš zraněnému řidiči zachránili život. 

12. 12. 

Během stříbrné neděle (předposlední před vánočními svátky) se jindy poklidné víkendové 
ulice města zaplnily nakupujícími lidmi, kteří využili jednak v tuto neděli mimořádně 

otevřených obchodů a také toho, že bylo po výplatních termínech a to znamená více peněz 
v peněžence. Obchodníky zájem lidí samozřejmě potěšil, na Karlově náměstí však bylo jen 
několik stánkařů (jindy v neděli tu nejsou), kteří většinou nabízeli sortiment vánočních 
doplňků a stromů. Z centra města je však ještě před polednem vyhnal déšť. 

Petardy v rukou dětí hrozily požárem a tyto hrátky si vyžádaly si zásah městských 
strážníků. Na linku MP telefonovala žena z Macharovy ulice s tím, že v sousedním bytě jsou 
čtyři děti ve věku osm až patnáct let, z nichž nejstarší střílí v bytě petardy. Sousedé se 
obávali, aby se dětem nic nestalo as nebo nezpůsobily požár. Strážníci po příjezdu na místo 
zjistili, že děti se doma bez dozoru rodičů skutečně oddávaly hlučným a nebezpečným hrám 
se zábavnou pyrotechnikou. Matku dětí se jim však nepodařilo nalézt, protože žádné z dětí 
nevědělo, kde je. Případ řeší odbor péče o mládež a přestupková komise. 

13. 12. 

Počet onemocnění chřipkou se u dospělých mírně zvýšil. Tak se vlastně přihlásilo období 
chřipek. Výskyt onemocnění však stále nedosahuje epidemických rozměrů. Počtem výskytu 
tohoto onemocnění je okres Kolín na úrovni průměru v celé republice. Počet onemocnění 
však nelze přesně určit , ani přesněji odhadnout. Mnoho lidí totiž toto onemocnění, zejména 
pokud je lehčího rázu, přechází. Důvody jsou prakticky dva. Nechtějí si vzít neschopenku a 
zameškat v zaměstnání , druhým důvodem jsou nízké nemocenské dávky. Takže mnoho 
nemocných ani k lékaři nejde, koupí si volně prodejné léky v lékárně a léčí se samo. 
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Společnost Meritum otevřela v Kolíně Centrum ucelené rehabilitace, nabízející 
poradenské služby zejména nezaměstnaným lidem, kteří mají v důsledku nějakého 
zdravotního handicapu problém se získáním práce. Zaměstnanci Centra hodlají klientům 
poradit co mohou dělat, na "co jejich síly stačí a čeho s nemusí bát. Současně chtějí 
pomáhat i zaměstnavatelům při výběru vhodných zaměstnanců pro některá náročná povolání. 

V tanečních kurzech v Kolíně se konaly poslední výukové hodiny. Mladé muže a slečny 
nyní už čeká jen slavnostní věneček a do nastávající plesové sezóny přibudou další tanečníci. 
Kurzy Bohuslava Maitáše a Svatopluka Jaroše se letos konaly ve stálých prostorách, 
manželé Kuprovi sháněli - vzhledem k opravě Družstevního domu prostory náhradní. Kurzy 
Na Zámecké (B. Matiáš) jsou už zavedené, je tu pěkné prostředí a vládne při nich pohoda. 
Prodloužené hodiny, na nichž. je již tradičně větší zájem od příbuzných tanečníků, se 
přesouvají do Městského společenského domu. Právě v něm má stabilní působiště S. Jaroš. 
Poněkud jiné zkušenosti v letošní sezóně mají manželé Kuprovi. Ti 15 let spolupracovali 
jako asistenti v tanečních a před pěti lety začali vyučovat sami v Družstevním domě. Učit se 
zde mělo i letos. Změna majitele objektu a následná rekonstrukce celého objektu se však 
protáhla a taneční musely být přesunuty do Zibohlav, prodloužené se odehrávaly Na 
zámecké. Závěrečný večírek však již bude v Obecním domě, jak se nyní po rekonstrukci 
Družstevní dům nazývá . 

Marně uháněla v noci sanitka záchranné služby do jednoho z bytů v Masarykově ulici. Na 
prádelní šňůře, kterou si uvázal na tělocvičné nářadí, se zde oběsil jednatřicetiletý muž z 
Kolína. Lékař už jen konstatoval smrt udušením a vyloučil cizí zavinění. Muže, který měl byt 
pronajatý, našla jeho přítelkyně, která ho pár hodin před tím viděla živého a zdravého. 
Nakonec se objevil i dopis na rozloučenou.Důvodem sebevraždy mladého muže byly 
rodinné problémy. 

Nevybíravý zloděj připravil o vánoční dárky děti z mateřské školy v Masarykově ulici. Vlezl 
do dětské ložnice a ukradl povlečení, nástěnné hodiny, kazetový magnetofon, v kuchyni pak 
dvě rychlovarné konvice. Za své při krádeži vzaly i všechny hračky, které byly schované ve 
skladuj a děti je měly dostat pod stromeček. Zloděj si odnesl sadu autíček, panenky, kufřík s 
dětským doktorským nářadím a další předměty. Škoda, kterou nenechavec v mateřské škole 
způsobil, byla odhadnuta na ll tisíc korun. Zklamání dětí , které nedostanou dárky, pak 
vyčíslit penězi nejde. 
Tato zpráva se rychle roznesla a lidé zloděje většinou odsoudili. Ve velmi krátké době se 
ozvalo několik firem, které škole nabídly, že dětem zaplatí nové vánoční dárky. Nakonec se 
MŠ domluvila s jedním podnikatelem z Hlavlíčkobrodska, který se rozhodl uhradit vše, co se 
ztratilo a ředitelka školy veřejně poděkovala nejen jemu, ale i všem ostatním , kteří nejsou 
lhostejní a nabídli pomoc. 

14. 12. 

K frontám na dopravním inspektorátě se přidružily další problémy, týkající se aut 
dovezených ze zahraničí. Veškerá vozidla, dovezená , proclená a administrativně převezená 
v letošním roce, u nichž se nestihne schválení technické způsobilosti, by se i v příštím 
roce měla schvalovat nikoli podle nových předpisů( tedy obávaných Euro 2), ale podle 
nařízení platných letos. Tak to rozhodla vláda. Dovozci se však obávají, aby nedošlo ke 
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změně. A proto se začaly tvořit fronty i před stanicí technické kontroly v Kolíně. Dříve zde 
dělali STK tří až pěti dovezených aut denně, nyní je to kkolem 20. 

K vánočním svátkům neodmyslitelně stále patří pečené cukroví. Mnohé rodiny od 
tradičního domácího pečení zásadně neustupují, jiné zas volí nákup hotového. Provozovatelé 
jednotlivých pekáren se proto předhánějí , aby nabídli co nejhezčí a nejchutnější cukroví a 
získali tak co nejvíce zákazníků. Tak například prodavačka pekařství U žaludů v Ovčárecké 
ulici na Zálabí nabízí 13 druhů máslového pečiva ze stejnojmenné pekárny v Pražské ulici. 
Cukroví tu mají jen na objednávku, není tu tak velký odbyt, lidé v této části města jsou zvyklí 
péci doma. Ve městě je tomu jinak. U Žaludů v prodejně objektu pekárny v Pražské ulici 
prodávají i bez objednávek. Ani tady se ale nesetkali s nějakým náporem. Je dost znát, že 
lidé mají méně peněz. V nedaleké cukrárně Blanka mají objednávky na vánoční cukroví asi 
na úrovni loňského roku. V pekárně a cukrárně Slávie v Kouřimské ulici zaznamenávají i 
zákazníky mimokolínské. Vážené cukroví i balené v krabicích nabízejí v pekárně u 
Hankovců. Jeden kilogram vánočního pečiva prodávají za 100- 150 korun. 

Středně velký šedobílý knírač tráví neradostné chvíle za mřížemi MP už skoro týden. 
Strážníci ho nalezli večer před Delvitou, kde seděl na schodech, jakoby čekal a vyhlížel 
svého pána. Seděl tu však už celé předcházející odpoledne a nikdo si pro něj nepřišel. Ani za 
několik dní pobytu v příjmovém oddělení MP s jeho pán nenašel a stresované zvíře si 
nezvyklo na cizí lidi. Schovává se za boudu a jídla se většinou ani nedotkne. Stále čeká na 
svého pána, který se ho asi tímto nepěkným způsobem zbavil. 

15. 12. 

Tradiční vánoční trh se konal na Karlově náměstí. Prodejci se sem sjeli z celé republiky. 
Někteří přijeli už o den dříve, v úterý, aby si zajistili své místo. A však s auty byli do centra 
, tzn. na náměstí , vpouštěni až v den konání trhu, ve středu , v pět hodin ráno. Všechny 
trhovce měla na starosti městská policie, přidělovala jim místa a dohlížela na jejich klidný 
příjezd na náměstí. Trhovci samozřejmě museli zaplatit poplatek. Ten činil 200 korun za 
jeden metr čtverečný. Na trhu se prodávalo tradiční zboží podobných akcí - od textilu, přes 
keramiku, obuv, hračky až po ovoce a zeleninu. Přestože se jednalo o trh vánoční, bylo zde 
velmi málo typického vánočního zboží, tj. ozdob a jiných vánočních předmětů. Snad 
jenom zlaceného jmelí, jehnědů, ovsa a větviček břízy, makovic, bylo dost. Prodávaly se 
také živé ryby- ovšem nebyly výhradním sortimentem tohoto trhu, protože prodejce s 
kádí plnou kaprů (cena 68 Kč za jeden kilogram) zde stojí téměř každý den od doby, kdy 
začaly podzimní výlovy rybníků. K mání byly i živé vánoční stromky- krásné, ale drahé. Cena 
byla stanovena na jeden centimetr- smrček 1 Kč, borovička 2 Kč, jedlička 3 Kč. Vánoční 
stromeček si obstará každý, i když je drahý. Vzhledem k vysoké ceně se proto stále více 
prodávají stromky- převážně smrčky- umělé. Jejich cena je také vyšší- stromek vysoký asi 
1 metr stojí v průměru 700 Kč- ale s ohledem na to, že vydrží mnoho let, není cena zas 
tak moc vysoká. Mnozí ale stále dávají přednost živému stromku, právě pro jeho vůni a 
neopakovatelné kouzlo. Jsou to převážně starší generace, které prožívaly jako děti své 
vánoce v době, kdy ještě umělé stromky nebyly. Vůni živého jehličí mají v paměti fixovanou 
a nechtějí se jí vzdát. Jinak se na toto dilema- stromek živý či umělý- dívají děti. Ty od 
narození rostou obklopeny umělými hmotami a považují je za součást svého života. 
Přesto ale snaha ušetřit za vánoční stromeček by mohla ledaskoho svést k tomu, aby ho 
jednoduše uříznul v lese, prostě aby ho ukradnu!. MěÚ proto preventivně požádal referát 
životního prostředí OkÚ, aby byl vydán zákaz vstupu do městských lesů v 
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nejexponovanějším období. Ten vyhověl, takže do lesa se nesmí vstupovat od 10. do 25. 
prosince. Na dodržování tohoto zákazu dohlíží MP také prostřednictvím termovize a za 
jeho porušování budou udělovány pokuty. 
Nejen vánoční trh na náměstí, ale i obchody v předvánočním období jsou cílem kapsářů a 
různých zlodějíčků. Městská policie se snaží tyto nenechavce hlídat pomocí monitorovacího 
systému. Řada kapsářů a pouličních zlodějů však už o kamerách ví a tak si dává pozor. 
Přesunuli se spíše do postranních uliček a nákupních středisek, kde je ještě zachovaná určitá 
anonymita. Tam využívají návalu lidí k tomu, aby se k nic netušícímu zákazníkovi přitočili a 
v mžiku ho připravili o peněženku nebo mobilní telefon. Výhodou jsou pro kapsáře zúžené 
prostory menších samoobslužných prodejen. Očima lze jen těžko zloděje na první pohled 
poznat. Rozhodně to není obrázek, jhaký má většina lidí zafixovaný ve svých představách. 
Dnešní zloději a kapsáři jsou většinou perfektně oblečení, aby na první pohled nebudili u 
nikoho obavy.Nekradou jednotlivě, ale v týmu a své úlohy mají přesně vymezené a rozdělené. 
Jeden upoutá pozornost oběti ( například tím, že do něj prudce strčí a pak se velice slušně 
omlouvá, nebo se zeptá na to, kolik je hodin, jindy předstírá neznalost města a ptá se na 
cestu do určité ulice atd.) jiný mu ve vteřině otevře kabelku nebo sáhne do kapsy a kořist 

podá jinému a ten s ní zmizí z obchodu. Takže pokud si okradený rychle své ztráty všimne 
a spustí křik a pokud by obchodník uzavřel východ a zavolal policii, kradená věc už 
stejně v obchodě není. Počet zlodějů, kteří kradou v obchodech, se každý den lehce zvyšuje a 
v chování zlodějů je stále více patrnější agresivita. Obchody se brání jak mohou. A tak není 
vzácné, že do samoobsluhy nejdříve instalují zrcadla a když to nepomůže, musejí ještě 
přijmout další dvě síly na dohlížení.Nejlepší je přijmout zaměstnance některé agentury na 
speciální ochranu prodejen.. Toto zabezpečení si však může platit jen málokterý z 
obchodníků, většinou jen supermarkety. Proto dražší zboží, jako je alkohol, prodávají nyní 
obchodníci jen v úsecích s obsluhou. Instantní kávy vystaví do regálu třeba jen dvě tři a 
průběžně je doplňují. Přesto se v takové malé samoobsluze ztratí za měsíc zboží za několik set 
až tisíc korun. 

K předvánoční atmosféře v Kolíně přispěl i večerní koncert Kolínské filharmonie v chrámu 
sv. Bartoloměje, která zde v zaplněném chrámu předvedla Českou mši vánoční J.J. Ryby a 
některé další koledy a vánoční melodie. Akci uspořádal Kruh přátel dechové hudby v Kolíně. 

Nákladní vozy a autobusy nesmějí parkovat v ulicích města. Na všechny příjezdové 
komunikace do města jsou instalovány cedule s označením zón nočního parkování. Toto 
omezení se týká pouze nákladních vozidel a autobusů, které by neměly přes noc stát v 
kolínských ulicích. Rozmístěno bylo 20 dopravních značek vždy po obou stranách silnice. 
Tento postup je odůvodněný. Například na sídlišti běžně parkovaly nákladní vozidla i 
autobusy, přestože většina autodopravců by měla míst zajištěné prostory, kde by byla jejich 
vozidla odstavena. Pokud toto označení řidiči nerespektují, najdou ráno na svém vozidle 
botičku ( prostředek , který zabrání odjezdu vozidla) a to znamená další starosti navíc -
přivolat MP, která ji odstraní a zaplatit pokutu. Zákaz nočního parkování od 22 do 5 hodin 
není vlastně žádnou novinkou. Značky zde byly, ale ve velmi špatném technickém stavu, 
mnohé zničené nebo násilně odstraněné. Takže řidiči se vymlouvali, že tam značka není 
nebo že ji neviděli. 

Dům dětí a mládeže v Kolíně uspořádal soutěž krásy pro dívky, kterým je 13 let. Soutěž 
se nazývala Šťastná 13 a finalistky se vybíraly velmi lehce. Původě se totiž přihlásilo 26 
malých slečen. Ovšem pro nemoc a nebo z jiných důvodů některé odstoupily, takže se do 
předvýběrového kola dostalo jen 14 dívek. Toto kolo mělo vybrat do finále soutěže 13 slečen, 

12 



-------------------------------------------------------Kronika města Kolín-------------------------------------Prosinec 1999 

které dokáží prodat své schopnosti, odvahu, vtip a nápad. Nízký počet uchazeček však 
pomohl všem k postupu. Dívky se prezentovaly ve dvou disciplínách - monologu o sobě a 
ve volném programu. Více nebo méně suverénní 11 třináctky ll po mluveném slově sáhly 
většinou k tanci, což začalo po několikátém vystoupení zavánět stereotypem jak pro diváky, 
tak pro porotu. Ta při svém závěrečném hodnocení proto vyzdvihla zejména nápady těch, 
které se představily baletem, módní přehlídkou či charlestonem. Porota ocenila hlavně 
originalitu a přirozenost, která je dívkám v tomto věku vlast:rií. Všech 14 dívek tedy 
postoupilo do finále, které se uskuteční za tři měsíce. Kromě tohoto budou čtenáři 

Kolínského deníku hlasovat o nejsympatičtější dívku, protože noviny začnou od ledna 
příštího roku zveřejňovat fotografie všech finalistek. 

Dvakrát bylo v tento den hlášeno umístění bomby. Nejprve v Učilišti Spojů a pak ve 
Stavebním učilišti v Pražské ulici. Přestože je téměř na sto procent jisté, že se v případě 
nahlášení bomby ve škole, jedná buď o hloupý žert nebo snahu dětí udělat si mimořádné 

volno. Tyto telefonáty totiž nejsou brány na lehkou váhu a ihned se rozjede nezbytný kolotoč. 
Zařízení je uzavřeno a vyklizeno, přivolána je Policie ČR. Hasiči, záchrannáři, pyrotechnici, 
policista se speciálně cvičeným psem na vyhledávání výbušnin. Objekt je prohlédnut a 
vyučování se obnovuje tak za tři hodiny. Tak už přestává legrace a veškeré dění si vyžaduje 
značné finanční náklady. Ke smůle všech podobných vtipálků však jsou již Policie, Hasiči 

i Zdravotní záchranná služba vybaveny zařízením nazvaným ISDO na monitorování čísla, z 
něhož bylo voláno. Takže je snadnější pátrání po autorech těchto telefonátů. Při poslední 
sérii těchto hloupých žertů byli odhaleni. Šlo o pět školáků, kteří se chtěli vyhnout 
vyučování a tak oznámili, že v jejich škole je uložena bomba. Jejich rodiče pak museli 
zaplatit po 10.000 korunách pokuty za hloupý žert svých ratolestí. 

Mrtvou šestatřicetiletou manželku objevil ráno v devět hodin poslanec Parlamentu za 
ODS Miloš Cabrnoch v jejich kolínském bytě.Přivolaný lékař zdravotní záchranné služby už 
mohl konstatovat jen smrt z požití většího množství léků. V bytě se našel dopis na 
rozloučenou. Policie vyloučila cizí zavinění a případ pojala jako sebevraždu. V novinových 
zprávách se konstatovalo, že zdroj, blízký rodině Cabrnochově , který si nepřál být 
jmenován, uvedl, že rodina žila celkem spořádaně. V Kolíně se ovšem mezi lidmi povídá, 
že manželé byli před rozvodem. 

16. 12. 

V kolínské provozovně Českých přístavů je -po relativně klidném období- stále rušno. Má 
za sebou dvě etapy překládky písku pro opravu dálnice D ll, který je v přístavu vyložen a 
z Kolína auty přepravován do Vrbové Lhoty. Dalším významným počinem při oživování 
léta neaktivního přístavu bylo překládání hydrátu hlinitého pro vodní nádrž Želivka. Na 
Želivce se upravuje a používá k čištění vody. Během jednoho měsíce- se sem navozí až 250 
tun hydrátu. Letošní rok byl pro společnost České přístavy rozhodující v otázce, zda 
myšlenky na znovuoživení kolínského přístavu byla správná a vypadá to, že ano. Během 
roku se zde přeložilo více jak 550.000 tun zboží. Teď, v zimním období se vyhledávají 
další zákazníci i nájemci dosud neobsazených skladových prostor. Dále se tu nyní 
překládají posypové soli na komunikace. Do budoucna České přístavy spoléhají na to, že 
bude dále pokračovat rekonstrukce dálnice a stavební materiály budou v přístavu z lodí 
překládány na auta a dopravovány na staveniště. 
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V Delvitě přistihli předvánoční zloděje. Člen ostrahy prodejny viděl, jak si jednapadesátiletá 
žena (z Mladé Boleslavi) dává na dno své tašky cigarety zn. Petra. Nejprve tvrdila, že dvě 
krabičky koupila v jiné prodejně. Nakonec zaplatila jednu, ale odpovědnost za přestupek 
~echtěla přijmout. Přesto ji čeká jednání na přestupkové komisi . Osmadvacetiletý muž ( z 
Ceského Brodu) se zase pokusil ukrást láhev vodky za 159 Kč. Byl však ostrahou přistižen, 
zboží putovalo zpět do regálu a mladík dostal od strážníků MP pokutu. S tímtéž mužem se 
strážníci setkali tento den ještě jednou, a to když v Kutnohorské ulici vrávoral a padal na 
zem, ve snaze dojít na nádraží a odjet vlakem domů. Za asistence strážníků však putoval na 
záchytku. 

V noci telefonoval na služebnu MP muz, ze se u supermarketu Penny perou dva lidé. 
Hlídka MP zjistila, že nejde o rváče, ale že se dva kamarádi vracejí opilí z restaurace , a 
chování, které vypadá jako rvačka je kamarádským projevováním náklonnosti pod vlivem 
alkoholu, kdy se ten méně podnapilý snažil více podroušeného dopravit k domovu a občas 
upadli oba a za vzájemného podpírání a následného padání se snažili opět postavit na nohy a 
pokračovat v cestě. Strážníci však jejich snažení udělali rázný konec. Oba opilci svorně 
dospali noc na záchytce. 

Kolínské ulice prošly letos mnoha opravami, do nichž město investovalo 1 O miliónů korun. 
Nejdražší rekonstrukce byla v ulicích Havířská a Na Pobřeží. Letos se také podařilo opravit 
část veřejného osvětlení, které je na některých místech skutečně ve špatném stavu. 
Kompletně bylo dáno do pořádku ve Veltrubské a Příčné ulici. Instalovány byly dvě nové 
autobusové zastávky. 

17. 12. 

Již déle než osm let působí na trhu kolínská firma Asys. Za tu dobu dosáhla mnoha 
úspěchů v prodeji a instalaci výpočetní techniky včetně zavedení počítačových sítí a 
informačních systémů, s následnou podporou uživatelů. Zařadila se tak mezi kvalifikované 
autorizované prodejce techniky renomovaných značek. S nástupem Internetu se stala jeho 
provozovatelem s vlastními uzly v Kolíně, Praze, Pečkách, Chotěboři, Českém Brodě a Zruči 
nad Sázavou. Do posledního čtvrtletí letošního roku připravila společnost v jednotlivých 
divizích horké novinky. V divizi Internet vybudovala vzhledem ke stoupajícím poplatkům za 
přenosové trasy SPT Telecom systém BreezeNet. Jedná se o nejlevnější a nejkvalitnější 
připojení na Internet v Kolíně, v Praze a v Pečkách. Jedná se o zařízení, jehož výrobcem je 
izraelská firma. Toto zařízení se skládá ze dvou základních prvků ( staničního adaptéru a 
přístupového modulu), které pracují ve vysílacím pásmu 2,4 GHz a jsou homologované pro 
provoz v ČR. Přístupová bod je umístěn na jednom z nejvyšších míst v Kolíně (na komíne 
elektrárny). Staniční adaptér je umístěn u zákazníka, kde jedinou podmínkou tohoto typu 
spojení je přímá viditelnost mezi těmito body. Řešení je velmi flexibilní, umožňuje připojit 
až třicet staničních adaptétů k jednomu přístupovému bodu. Tato technologie je výhodná 
pro budování městských přístupových sítí, ale její použití tím není omezeno. Lze ji použít i 
ve vzdálenějších lokalitách, které patří jedné firmě a potřebují spolu komunikovat. Další 
velkou výhodnou je přesnost hlasu po počítačových sítích. Posledním, ale důležitým kladem, 
je její cena. Vybudování přístupového bodu není cenově náročné. Pro srovnání - cena 
pronajatého dvoudrátového vedení od SPT Telecom činí v současné době měsíčně 2000 Kč. 
Zájemcům Asys umožňuje i pronájem technologie. V divizi Telekomunikační technika je 
největším magnetem na pultech mobilní telefon Nokia 8210. Nový telefon je zaměřen na 
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individuální potřeby každého uživatele. Telefon váží pouhých 79 gramů. Má baterii, která 
umožní nepřetržitě telefonovat tři hodiny a dvacet minut. Nokia 8210 podporuje všechny 
hlavní evropské jazyky (včetně češtiny). Vestavěné zařízení umožňuje komunikovat s 
tiskárnou a hlasové vytáčení účastníků z telefonního seznamu. Firma rovněž staví počítače 
na míru a přání zákazníka, vše s nejnovějšími procesory V divizi software nabízí klientům 
nový ekonomický systém pohoda 4. Tento systém komplexně řeší ekonomické agendy 
jednoduchého i podvojného účetnictví, fakturace, skladového hospodářství, zpracování mezd 
do 25 zaměstnanců, evidenci majetku, knihy jízd a správu adres a související obchodní 
informace. Program umožňuje vedení neomezeného počtu účetních agend jednoduchého 
účetnictví, podvojného účetnictví nebo obou účetních soustav. 

19. 12. 

Odpoledne se zřítil na kolínském letišti vrtulník. Jednalo se o sedm let starý vrtulník 
americké výroby, typ OK - XIB, který měl nalétáno 30 hodin po generální opravě. Majitelem 
vrtulníku je firma z Kladna a čtyřiatřicetiletý muž z Kladna, který byl žákem, je jejím 
ředitelem. Učil se létat a měl nalétat osm hodin a spolu s instruktorkou odletěl podle 
letových hodin o půl třetí. Samotný pád nikdo neviděl. Jediným svědkem byl letecký 
mechanik, který si ho však všiml až ve chvíli, kdy už ležel na zemi a hořel. 
Běžel na místo a zjistil, že oba členové jeho posádky jsou už mimo přímý oheň. Přivolaná 
zdravotní záchranná služba odvezla oba do nemocnice s popáleninami- instruktorku (měla 
popáleniny vážnější) do Prahy, muže do Kolína. Na místo se ihned dostavila letecká 
inspekce a začala vyšetřovat příčiny nehody. Potvrdilo se, že instruktorka nemohla 
zvládnout řízení, které nešlo vytáhnout. 

Kolem páté hodiny odpoledne začali řádit na Zimním stadionu při hokejovém utkání 
fanoušci ze Žďáru nad Sázavou. Neustále házeli dělobuchy. Jednalo se o skupinu pěti 
mladíků. Strážníci MP se je nejprve snažili přimět k tomu, aby se během zápasu chovali 
slušně, což oni slíbili, ale moc dlouho to nevydrželi a jeden z nich opět hodil dělobuch do 
prostoru pro diváky. Nakonec ho hlídka musela vyvést před stadion, aby se zápas Kolína se 
Žd'árem vůbec mohl dohrát. 

Večer se v hale kamenictví Bangladéš uskutečnila benefiční akce s názvem : Postav dům, 
zasaď strom, osedlej koně. Cílem tohoto ojedinělého projektu, který byl spojením výstavy 
předních českých a slovenských fotogramů a koncertem několika hudebních skupin, bylo 
získat finanční prostředky na nákup koní a mikrobusu pro děti z Dětského výchovného 
ústavu Býchory. Oslovení fotografové obratem zaslali své snímky. Jeden z nejlepších 
českých fotografů - Václav David - věnoval na výstavu své snímky z Velké pardubické. 
Benefiční akci svou přítomností zaštítila také ředitelka nadace Naše dítě Zuzana Baudyšová, 
přítomna byla i starostka Zdenka Majerová. Byla to výstava prodejní a základní částka za 
jednu fotografií se pohybovala kolem jednoho tisíce korun. Jeden z nejdražších snímků šel do 
dražby se základem devět tisíc korun. Návštěvníci, kteří v peněžence tolik financí neměli, 
mohli na býchorský ústav přispěv menším obnosem. Koně, kteří budou z výtěžku zakoupeni, 
byli k vidění přímo na místě s majitelem Pony Expresu Jindřichem Bílkem. Ten prozradil, že 
jeho spolupráce s býchorským ústavem zdaleka nekončí. Má připraven projekt, do něhož 
budou zapojeny i děti. Benefiční akci navštívilo několik stovek lidí., kteří obdivovali nejen 
fotografie, ale i hudební skupiny. Celá akce skončila časně ráno. Výtěžek byl přes 80.000 
korun a z této částky budou pořízeni oba koně, včetně věcí potřebných k jejich chovu. 
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V nočních ulicích nebylo moc bezpečno. U plaveckého stadionu přepadl neznámý útočník 
sedmačtyřicetiletého Kolíňáka. Fyzicky ho napadl a z kapsy u bundy mu ukradl mobil í 
telefon. 

20. 12. 

Smutný byl tento předvánoční den pro zbytek " tatrováků'Í, kteří ještě do této doby 
nebyli propuštěni z práce a pracující nyní ve Strojírnách Kolín. Bývalá Tatrovka, jak se 
tomuto závodu stále říká, tento den uzavřela své provozy, ač do poslední chvíle tvrdila, že 
má výrobní perspektivu zajištěnou. Jak tvrdí vedení,k z důvodu nedostatku zakázek byla jen 
přerušena výroba. Lidé se však dívají na toto tvrzení a do nového roku skepticky. Hned 
první pracovní den v roce 2000 se mají zástupci Odborů sejít s vedením a jednat o tom, co 
bude dál. V tuto chvíli to nikdo neví a i odborové hnutí se rozdělilo na dvě skupiny s 
protichůdnými názory na celou záležitost. Všichni se však do nového roku dívají skepticky 
a celá situace vypadá tak, že dříve prosperující podnik s více než 2000 zaměstnanci stojí 
před koncem roku na počátku likvidace. Jak a co se vlastně v tomto známém podniku dělo? 
V první fázi , v letech 1991-92, doplatil na nevhodný způsob privatizace. Tatrovka- v té době 
ještě státní podnik- přešla z původní kuponové privatizace na sytém přímého prodeje dvěma 
zájmových skupinám ( za jednou z nich figurovalo také jméno Bohumila Procházky, 
pozdějšího ředitele podniku). Těmto skupinám se však nepodařilo sehnat po dobou dvou let 
finanční prostředky na zakoupení firmy. A tak nastaly další dva roky vzduchoprázdna. Sháněl 
se kupec a ostatní podstatné šlo do ztracena. Režie neklesala, ztrátovost výroby naopak 
stoupala. 
Začal se psát rok 1996. Fondem národního majetku ČR byla vyhlášena veřejná soutěž na 
prodej privatizovaného majetku státního podniku Strojírny Kolín. Na základě výsledků 
soutěže přešla Tatrovka do rukou podniků ČKD Dukla a.s. a stala se jejich odštěpným 
závodem. V té době se nabídl německý podnik Aschatz Essen, se stejným charakterem 
výroby. Pokud by byl přijat jeho výrobní program a byly by mu nabídnuty vyhovující výrobní 
prostory, byla by lidem zachována práce. Jenomže tehdejší nabídka byla odmítnuta a namísto 
toho se síly soustředily na privatizaci přímým prodejem. Výsledkem toho všeho je podnik, 
který ztratil na obchodním image, z více než 2000 zaměstnanců zbyly řádově desítky, kterým 
nejsou propláceny ani přesčasy, jsou nuceni vybírat si náhradní volno, dovolenou. Polovina 
prostorů závodu je v pronájmu, zbývající zejí prázdnotou. Funkční jsou pouze tři prostory, a 
to tzv. trubkárna, kondenzátorka a dílny na výrobu balených kotlů. I v těchto provozech ale 
lidé mají málo práce a většinou mají už výpověď buď do konce roku nebo do konce ledna 
příštího roku. 
Nejpodivnější je, že Fond národního majetku se zavázal převést na ČKD majetek Strojíren 
Kolín v účetní hodnotě 185 miliónů korun s tím, že ČKD za tento majetek uhradí přes 212 
miliónů korun. V září 1997 byla ŠKD Dukla a.s. vyzvána k převzetí privatizovaného 
majetku. Tento majetek měl v den jeho předání namísto 185 mil. Kč 95 miliónů korun v 
záporné hodnotě. 
Představitelé zbytku podniku v květnu podali na Fond národního majetku žalobu u 
Krajského obchodního soudu s návrhem na mimosoudní vypořádání privatizace Strojíren 
Kolín. V listopadu ještě přidali na adresu Fondu oznámení na Službu pro vyšetřování 
korupce. Vyvoláno bylo také společné jednání zástupců odborů a dozorčí rady s 
místopředsedou vlády a ministrem financí Pavlem Mertlíkem s tím, že do konce roku by se 
mělo rozhodnout, co bude s Tatrovkou dál. 
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V rámci monitorovacího systému je v Kolíně umístěno 13 kamer, které jsou zaměřeny na 
místa, kde by mohlo docházet k největšímu počtu přestupků nebo trestných činů. Pomocí 
tohoto kamerového monitorovacího systému se letos podařilo zaznamenat kolem stovky 
přestupků a trestných činů. Jedná se například o rozbitou výkladní skříň v centru města, 
skupinku Romů, kteří na káře převáželi kradené nádobí za několik tisíc korun. Kamery však 
nejsou všemocné, může se stát, že někde dojde k trestnému činu a kamera to nevidí, je prostě 
právě zaměřena jiným směrem. Jindy jsou třeba jediným "vidícím" svědkem. Stalo se 
třeba, že kolem zloděje, který bleskově otevírat cizí auto, prošla celá rodina a nebo do kufru 
vedlejšího auta nakládala nákup a zloděje si nevšimla. Kamera ano. Třináct kamer prostě 
sleduje místa kde je velký pohyb lidí. Osvědčily se na opilce, rozkopávače popelnic, vandaly, 
kteří ničí dopravní značky ... Díky jim se vandalismus v Kolíně snižuje, stejně tak jako trestná 
činnosti .. Nelze tyto jevy ale vymýtit úplně, protože jsou částečně vytlačovány do jiných 
ulil, které nejsou kamerou sledovány. Kamery sledují například Karlovo náměstí, nový most a 
trastu z centra města na nádraží. Většina lidí tuto ochranu vítá jako výrazný příspěvek k 
bezpečnosti ve městě. Negativní ohlas lidí ve smyslu zasahování do soukromí nebyl ve 
městě zaznamenán. Většina lidí by spíše uvítala, kdyby kamer bylo ještě více a bylo jimi 
možné postihnout větší prostor. 

21. 12. 

Čtyřiapadesátiletý muž byl v penzionu na Zálabí přepaden dvěma neznámými muži. Ti 
vešli odemčenými dveřmi do pokoje, kde byl muž zcela sám, povalili ho na podlahu, udeřili 
do zátylku a zad a začali mu prohledávat kapsy. Podařilo se jim nalézt jen 70 Kč a začali 

prohledávat i tašky a skříň. Ukradli několik kusů oblečení v hodnot 1600 Kč. Za uvedený čin 
jim hrozí trest odnětí svobody dva až deset let. 

Nepříjemné vzpomínky na letošní předvánoční období bude mít sedmatřicetiletá žena z 
Kolína. Při vánočních nákupech se jí v jednom z obchodů v Kutnohorské ulici ztratila 
kabelka, ve které měla 30.000 Kč na nákup dárků . S penězi zmizely i její osobní doklady. 

22. 12. 

Se čtrnáctidenním zpožděním byly zahájeny stavební práce na výstavbě dalšího 
supermarketu v Kolíně - Kauflandu. Staví se na okraji Kolína, za sídlištěm, směrem na 
Štítary. Na stavební pozemek vyjela těžká mechanizace skrývat ornici a položit panely na 
příjezdové komunikace. Přítomen byl a po dobu těchto zemních prací stále bude archeolog, 
protože se zde očekávají nálezy pravěkého osídlení, 

24. 12. 

Příjemný dárek připravila pro své cestující na Štědrý den Městská autobusová doprava. 
Kdo do jejího autobusu nastoupil po 12. hodině, cestoval zadarmo. Až do konce směny, 

která končila na všech linkách kolem 16. hodiny, se cestovalo zdarma. 

Přiblížil se jeden z nejkrásnějších dnů v roce. Samozřejmě mu předcházela nákupní horečka 
v podobě nákupů do večerních hodin - většina obchodů měla otevřena až do 6 hodin 
(prodloužily si prodej o hodinu), nekonečných front na košíky a u pokladny. Supermarkety 
měly otevřeno dopoledne i na Štědrý den, z obchodů snad jen zlatnictví v Pražské ulici. Na 
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toto období se vždy prodejci těší, neboť v průběhu roku není nikdy takový nával jako 
v posledních dnech roku. Kromě dárků se ve velkém objemu nakupovaly i potraviny, vždyt' co 
by to bylo za svátky bez dostatku jídla a alkoholu. Samotné město k tomu také přispělo svou 
vánoční výzdobou v ulicích. Žluté plastové ozdoby v podobě sněhových vloček, dar 
holandských přátel, se přestěhoval do Kutnohorské ulice. "Pěší zóna" byla vyzdobena novými 
prvky - žluté žárovky umístěné na zelených umělých větvích ve tvaru kosodélníků nebo 
komet (na Masarykově mostě). Také radnice byla vyzdobena zcela novým prvkem: Byl na ní 
umístěn nápis PF 2000, vytvořený z oranžových žárovek. 

Jedním z velkých přání bylo, aby Vánoce skutečně připomínaly Vánoce, aby byla trochu zima. 
V posledních letech se totiž otepluje i v prosinci , a tak nejsou výjimkou teploty nad nulou. 
Týden před Štědrým dnem byl mráz několik stupňů pod nulou, ale meteorologové hrozili 
oteplením. Nic takového se naštěstí nestalo, dokonce napadlo i trochu sněhu - pokrývka 
dosahovala až 2 cm. 

Kdo má chatu, odjel již 23.12. na hory, většina Kolíňáků ale zůstala doma. Zvyky jsou 
v každé rodině různé, v podstatných věcech se ale shodují. K slavnostní události patří 

ozdobení stromku, pod nějž se pak dávají dárky. Stromky se prodávaly již měsíc předem - a 
to na náměstí během týdně, v neděli na burze na plaveckém stadionu. Lidé z města dávají 
přednost borovicím, bohatší pak jedlím před smrkem. Vzhledem k vysokým cenám (cca 180 
Kč za 1 m) se v posledních letech projevuje úchylka k umělým stromkům, z nichž mnozí se 
velice blíží svou podobou skutečnému stromku - akorát že vydrží mnohem déle. 
Stromky pak zdobí . Někteří barevnými koulemi, barevnými elektrickými svíčkami, řetězí, 
lidé se ale čím dál více vrací k přírodním materiálům - tedy ozdoby a řetězy ze slámy, bílými 
elektrickými svíčkami, ořechy. Doba zdobení se různí. Někdo to dělá týden předem, někdo 
den, většina asi přímo na Štědrý den. O jakémkoliv postění na tento den nemůže být řeč - kdo 
by to vydržel ? Tak se všichni přejídají cukrovím pečeným nebo čokoládovým z kolekcí 
(jejich cena letos byla přibližně 100 Kč za 500 gr). Společnost po celý den dělá televize - zde 
vysílají pohádky i různé blbosti pro méně náročné. Jen málokdo vyrazil na procházku. Byla 
totiž strašná zima a foukal studený vítr. Ti mladí na to nejsou, tak jen starší páry se šli vyvětrat 
alespoň na chvíli po městě nebo vesnici. Někdo ještě zašel do kostela. 

K večeři se zasedá tak po 17 hodině. Slavnostně prostřený stůl, svícen, větvičky, vune 
purpury, františka, či aromatických svících - to vše nesmí chybět k tomu, abychom mohli 
konečně po tom maratonu zasednout a konečně si vydechnout. Typickým jídlem zůstává 
obalovaný kapr s bramborovým salátem, někde se však objevují výjimky, zejména u rodin s 
malými dětmi. 

Pak následuje rozbalování dárků. Někde ještě za doprovodu Rybových skladeb, někde tvoří 
kulisu televize. 
K slavnostnímu zakončení dnešního dne patří i tvz. "Půlnoční" - mše v chrámu sv. 
Bartoloměje. Letos byla skutečně o půlnoci, jindy bývá i dříve. Chrám bývá vždy zcela 
přeplněn. 

Naštěstí jsou pak ještě dva dny volna, letos vyšly nevhodně na sobotu a neděli. 

Mezi svátky si většina lidí vzala dovolenou, mnohé podniky byly zavřené, některé obchody 
prováděly inventuru. Ulice byly během dne vylidněné, autobusy MHD byly rovněž téměř 
prázdné. 

18 



-------------------------------------------------------Kronika města Kolín-------------------------------------Prosinec 1999 

Nyní již zbývá prožít pár dnů starého roku, abychom mohli přivítat zcela nový- magický rok 
2000. V průběhu celého roku 1999, zejména pak v jeho druhé polovině na nás útočili 
odborníci přes počítače a upozorňovali na riziko spojené s novým rokem. Tento problém byl 
oficiálně označen jako Y2K. Z novin vypadávaly letáky červené barvy s tímto bílým 
nápisem. Nebyla snad žádná firma, která by nedostala od svých dodavatelů a odběratelů 
dotazník, na toto téma: připravujete se na přechod?, zavádíte nový informační systém?, jste 
schopni pracovat i bez počítačů v případě krachu počítačové sítě? .. . Počítačové firmy si 
skutečně přišly na své. Nabízely vyřešení tohoto problému a nechali si to samozřejmě pěkně 
zaplatit. Všichni se toho děsili, byla zavedena i nová pracoviště a poradní centra zabývající se 
tímto problémem. Tato panika pak s blížícím se koncem gradovala. Objevovaly se myšlenky 
na jadernou katastrofu, společností probíhaly informace, že přechod může způsobit výpadek 
elektrického proudu, poruchu telefonů ... 

Leč díky připravenosti všech se nic nestalo. Příchod nového roku většina přežila pod rouškou 
alkoholu, aniž by pomyslel na nějakou katastrofu. 

Všechny zábavní podniky připravily silvestrovský program. Za slušnou cenu od 500 Kč a výše 
bylo možné přijít si zatančit. V této ceně byla zahrnuta večeře či jiné drobnější občerstvení a 
šampaňské. Někde k tomu nabídli i striptýz, předtančení ... Letos se po dlouhé době vrátila i 
oslava silvestra do kulturního domu na náměstí. Ta se zde konala před několika lety za 
doprovodu Universalu, díky katastrofálnímu chování mladých účastníků (házení půllitrů 
z balkónu na parket, házení rozbušek ... ) byly tyto akce zrušeny. Nyní tu hrála Kmochova 
hudba, takže se předpokládalo, že přijde starší generace. 

Podobně jako loni Městský úřad připravil program na Silvestra. 

Kolíňáci oslavili Silvestra bujaře a bez větších problémů Záchytná stanice zela prázdnotou, 
strážníci MP nechytali party opilců a ani hasiči nemuseli likvidovat mnoho požárů vzniklých 
od zábavné pyrotechniky. Když začaly hodiny odpočítávat první vteřiny roku 2000, fungovaly 
v Kolíně telefony, šla elektřina, bez problémů byly dodávky tepla, vodym nezhroutily se 
počítačové sítě, jak se lidé obávali při přechodu na nový letopočet. Hrozba byla nazývána 
jako problémy Y2K, tzv. počítačový problém. Obavy pramenily z toho, že v okamžiku, kdy 
bude v počítačových pamětích v datu dvojčíslí 99 nahrazeno posledním dvojčíslím 
nového letopočtu- 00, začne elektronika automaticky pracovat s datem 1900. Důvodem k 
těmto předpokladům bylo, že při sestavování programů se nepožíval celý letopočet, ale jen 
poslední dvojčíslí. V pohotovosti proto byli hasiči, lékaři, celý integrovaný záchranný systém. 
Lidé se také ve svých domácnostech připravovali. Většina si udělala zásobu vody, v 
posledních dnech roku už nebyl v kolínských drogeriích k dostání petrolej, protože každý se 
připravoval, že si bude v případě potřeby svítit petrolejovou lampou, na odbyt šly i větší 
svíčky na svíce, lidé dělali i určité zásoby potravin a finanční hotovosti pro případ, že 
nebudou fungovat bankomaty.Nic se však nedělo a o to byl radostnější vstup do nového 
roku. Na Karlově náměstí vyhrávala Městská hudba Františka Kmocha, starostka Zdenka 
Majerová pronesla přípitek. Po něm se již náměstí proměnilo v jednu velkou střelnici 
zábavné pyrotechniky a lidé, kteří sem přišli, propukli v nadšení. Bouchaly zátky od 
šampaňského a po půlnoci byl z radnice odpálen ohňostroj. Záchytná protialkoholická 
stanice však prožila klidnou noc. Teprve po páté hodině ráno , tedy vlastně už na Nový rok, se 
sem zatoulali dva opilci. Zbývající čtyři lůžka zela prázdnotou. Další opilý muž se sem 

19 



-------------------------------------------------------Kronika města Kolín-------------------------------------Prosinec 1999 

dostal až pozdě večer na Nový rok. Takže oficiálně byli v Kolíně jen tři podroušení, což však 
ve skutečnosti není pravda, více či méně omámen vínem byl skoro každý. Jeho opojení 
však mělo únosnou míru, nikde nikdo netropil nepřístojnosti. Klidný přechod do nového 
roku měli i hasiči. Silvestrovská noc se obešla bez problémů, až k ránu museli vyjíždět 
hasit hořící obývací pokoj, který vzplanul od zapomenuté hořící svíčky, když jeho obyvatelé 
usnuli. Poněkud horší pochodní však bylo hořící auto, ale i tento požár se obešel bez újmy 
na lidském zdraví. Nejsmutnější událostí ale byla těžká autohavárie nedaleko Kolína na 
Karnhajku, k níž musely vyjet všechny složky kolínského integrovaného záchranného 
systému. Při této nehodě zahynul pětadvacetiletý muž. Městskou policii zaměstnalo o 
Silvestru kromě asistence při ohňostroji na náměstí i několik poplachů, hlášených pulty 
centrální ochrany v jednotlivých zabezpečovaných objektech. Svým způsobem se jednalo o 
poplachy plané, protože čidla jejich hlášením reagovala na projevy zábavné pyrotechniky 
venku, tjh. Na hluk, světlo, kouř ... Půl hodiny po začátku nového roku vyjížděla MP do 
Pocollo baru, kde na chodbě došlo ke rvačce. Dva mladíci tu napadli staršího muže. Případ 
převzala Policie ČR. Ta, stejně jako další záchranářské složky, prožívala dobu zvýšeného 
veselí zvýšením výkonu služby. Kromě několika menších nehod však zaznamenala také 
poměrně klidnou noc i následující sváteční pracovní den. Ani lékaři, kteří měli pohotovost 
doma a byli připraveni v případě potřeby nastoupit do služby, vyjet do zaměstnání 
nemuseli. Vše zvládli lékaři, sloužící běžně na pohotovosti. Sanitky však jezdily 
permanentně od silvestrovské půlnoci zhruba do půl šesté ráno nového roku. Lékaři byli 
voláni především k polámaným nohám lidí, kteří ovlivněni alkoholem uklouzli při návratu 
domů na náledí. Stal se i jeden kuriózní případ, kdy se navrátilci ze silvestrovského veselí 
rozhodli jít sáňkovat a hned při první jízdě si jeden z nich poranil nohu. V kolínské 
porodnici také čekali na prvního občánka roku 2000, ale nedočkali se. Už 50 minut před 
silvestrovskou půlnocí se narodil chlapec Pavel Ludra a pak do rána už nic a na Nový rok 
také žádné mimino. 
Silvestrovské veselí se přehnalo městem, ráno šli lidé spát a Karlovo náměstí bylo poseté 
střepy od lahví, takže bylo velice nebezpečné, vjet do těchto míst autem. S úklidem začaly 
Technické služby až kolem poledne, Nepořádku bylo mnoho- sklo, zbytky petard, papíry ... , 
takže mnozí Kolíňáci, kteří se na Nový rok odpoledne vyšli na procházku, se ještě divili, 
jaká spoušť tu po noci zůstala. Nakonec se ale vše podařilo zlikvidovat. 
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